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Θ' ΠΕΡΙΟ∆ΟΣ (ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΜΕΝΗΣ ∆ΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ)

ΣΥΝΟ∆ΟΣ Γ'

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΡΑ'

Τρίτη 23 Μαρτίου 1999

Αθήνα, σήµερα στις 23 Μαρτίου 1999, ηµέρα Τρίτη και ώρα 18.15'
συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βουλευτηρίου η
Βουλή σε ολοµέλεια, για να συνεδριάσει υπό την προεδρία του Α'
Αντιπροέδρου αυτής κ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΗ Ν. ΚΡΗΤΙΚΟΥ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.
Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις αναφορές
προς το Σώµα.
(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από τον κ. Ιωάννη Καρακώστα,
Βουλευτή Αιτωλοακαρνανίας, τα ακόλουθα:
"Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ
1) Ο Βουλευτής ∆ράµας κ. ΣΤΑΥΡΟΣ ΠΑΠΑ∆ΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Αρχαιολόγων Εργαζοµένων
στον Ιδιωτικό Τοµέα και στους Οργανισµούς Τοπικής
Αυτοδιοίκησης ζητεί τη µονιµοποίηση των µελών του.
2) Ο Βουλευτής ∆ράµας κ. ΣΤΑΥΡΟΣ ΠΑΠΑ∆ΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας για τα δικαιώµατα των Ποντίων
προσφύγων.
3) Ο Βουλευτής ∆ράµας κ. ΣΤΑΥΡΟΣ ΠΑΠΑ∆ΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Οµοσπονδία Εργαζοµένων
∆ηµοσίων Νοσοκοµείων επισηµαίνει τα προβλήµατα στον τοµέα της
υγείας της χώρας.
4) Ο Βουλευτής ∆ράµας κ. ΣΤΑΥΡΟΣ ΠΑΠΑ∆ΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας για την κατάληψη της πλατείας της ∆ράµας
από τα τρακτέρ των αγροτών.
5) Ο Βουλευτής ∆ράµας κ. ΣΤΑΥΡΟΣ ΠΑΠΑ∆ΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας για τα προβλήµατα του κλάδου των
ακριτικών µητροπόλεων.
6) Ο Βουλευτής ∆ράµας κ. ΣΤΑΥΡΟΣ ΠΑΠΑ∆ΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας για το αίτηµα ίδρυσης Πανεπιστηµιακής
Σχολής στη ∆ράµα.
7) Ο Βουλευτής ∆ράµας κ. ΣΤΑΥΡΟΣ ΠΑΠΑ∆ΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας για τα προβλήµατα των αστυνοµικών
υπαλλήλων ∆ράµας.
8) Ο Βουλευτής ∆ράµας κ. ΣΤΑΥΡΟΣ ΠΑΠΑ∆ΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας για το αίτηµα εκσυγχρονισµού της
Αστυνοµίας και οργάνωσης της ∆ηµοτικής Αστυνοµίας.

9) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΡΟ∆ΟΥΛΑ ΖΗΣΗ κατέθεσε αναφορά
µε την οποία ο Πολιτιστικός Σύλλογος Ζαγοράς "Γιάννης Κορδάτος"
ζητεί οικονοµική ενίσχυση για την υλοποίηση του πολιτιστικού του
προγράµµατος.
10) Ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΟΥΡΛΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Πολιτιστικός Σύλλογος Ζαγοράς "Γιάννης
Κορδάτος" ζητεί οικονοµική ενίσχυση για την υλοποίηση του
πολιτιστικού του προγράµµατος.
11) Ο Βουλευτής Λευκάδας κ. ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΛΑΣΣΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Απολλωνίων Λευκάδας
ζητεί συµπληρωµατική χρηµατοδότηση για την εκπόνηση της
µελέτης πολεοδόµησης του παραδοσιακού οικισµού Συββότων
εντός των διοικητικών ορίων της Κοινότητας Ευγήρου Λευκάδας.
12) Ο Βουλευτής Χανίων κ. ΙΩΣΗΦ ΜΙΧΕΛΟΓΙΑΝΝΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Ιερά Μητρόπολις Κισάµου και Σελίνου
περιοχής Γαύδου - Γαυδοπούλας ζητεί να ληφθούν µέτρα για την
προστασία της νησίδας Γαυδοπούλας.
13) Ο Βουλευτής Ιωαννίνων κ. ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΦΟΥΣΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος 'Ανω Καλαµά Ιωαννίνων ζητεί τη
στελέχωση και λειτουργία σε Αστυνοµικό Σταθµό Α' τάξεως του
Σταθµού Παρακαλάµου.
14) Ο Βουλευτής Αρκαδίας κ. ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Καβάλας ζητεί την
ολοκλήρωση των µεγάλων αναπτυξιακών έργων όπως το έργο
Εγνατία Οδός, Μεγάλο Λιµάνι Καβάλας, την ανέγερση νέου
Περιφερειακού Γενικού Νοσοκοµείου στο Νοµό Καβάλας, την
επαναλειτουργία της Εταιρείας Πετρελαίων Βορείου Αιγαίου.
15) Ο Βουλευτής Αρκαδίας κ. ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Τριγώνου Νοµού 'Εβρου
ζητεί την ίδρυση Εµπορικού Επιµελητηρίου στην περιοχή του.
16) Ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΟΥΡΛΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Σκοπέλου Μαγνησίας ζητεί την
ίδρυση Περιφερειακού Ιατρείου στο Νέο Κλήµα Σκοπέλου.
17) Ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΟΥΡΛΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Μουρεσίου Τσαγκαράδας
Μαγνησίας ζητεί να συσταθεί Λιµενικός Σταθµός µε έδρα τον 'Αγιο
Ιωάννη στην περιοχή του.
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18) Ο Βουλευτής Χανίων κ. ΙΩΣΗΦ ΜΙΧΕΛΟΓΙΑΝΝΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία οι κάτοικοι του ∆ήµου Χανίων ζητούν την
τροποποίηση του Ν. 1337/83.
19) Ο Βουλευτής Αιτωλ/νίας κ. ΧΡΗΣΤΟΣ ΡΟΚΟΦΥΛΛΟΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Πολυτέκνων Αγρινίου και
Περιχώρων ζητεί αύξηση στις ποσοστώσεις στους
καπνοπαραγωγούς πολύτεκνους.
20) Οι Βουλευτές κύριοι ΧΡΗΣΤΟΣ ΡΟΚΟΦΥΛΛΟΣ και ΙΩΑΝΝΗΣ
ΚΑΡΑΚΩΣΤΑΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος
Πολυτέκνων Αγρινίου και Περιχώρων ζητεί το διορισµό των
πολύτεκνων εκπαιδευτικών.
21) Ο Βουλευτής Αχαϊας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Κυνηγετικός Σύλλογος Αιγίου αντιτίθεται
στα µέτρα διατήρησης της περιοχής ειδικής προστασίας Αιγίου.
22) Ο Βουλευτής Λέσβου κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΗΦΟΥΝΑΚΗΣ µε
αναφορά του ζητεί τη ρύθµιση της εργασιακής σχέσης των
αναπληρωτών καθηγητών των ΤΑ∆ που έχουν τον απαιτούµενο
χρόνο προϋπηρεσίας.
23) Οι Βουλευτές κύριοι ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ∆ΑΒΑΚΗΣ και ΝΙΚΟΛΑΟΣ
ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Ζάρακα
Λακωνίας ζητεί την τοποθέτηση κτηνιάτρου στους Μολάους.
24) Ο Βουλευτής Φθιώτιδας κ. ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΣΤΑΪΚΟΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος ∆οµοκού Φθιώτιδας ζητεί την
ενίσχυση σε προσωπικό του ΑΤ του.
25) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΡΟ∆ΟΥΛΑ ΖΗΣΗ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Αθλητικός 'Οµιλος Ανατολικού Πηλίου
Μαγνησίας ζητεί χρηµατοδότηση για την αποπεράτωση του
σκοπευτηρίου του Νοµού.
26) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΡΟ∆ΟΥΛΑ ΖΗΣΗ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Αθλητικός Σύλλογος Χλόης Μαγνησίας
ζητεί χρηµατοδότηση για τους αθλητικούς σκοπούς του.
27) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΡΟ∆ΟΥΛΑ ΖΗΣΗ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Σκοπέλου Μαγνησίας ζητεί την
ίδρυση Περιφερειακού Ιατρείου στο ∆ηµοτικό ∆ιαµέρισµα Κλήµατος
του Νοµού Μαγνησίας.
28) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΡΟ∆ΟΥΛΑ ΖΗΣΗ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Περιβαλλοντική Πρωτοβουλία Μαγνησίας
ζητεί να µη δοθεί άδεια για τη δροµολόγηση της γραµµής φέρυ
µπόουτ από τον Πλατανιά για τις Βόρειες Σποράδες.
29) Ο Βουλευτής Αιτωλ/νίας κ. ΧΡΗΣΤΟΣ ΡΟΚΟΦΥΛΛΟΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Μεσοχωριτών Πρωτευούσης
ζητεί τη µετεγκατάσταση του χωριού Μεσοχώρα του Νοµού
Αιτωλ/νίας.
30) Ο Βουλευτής Αιτωλ/νίας κ. ΧΡΗΣΤΟΣ ΡΟΚΟΦΥΛΛΟΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η κυρία Αρετή Πατσούρα, φοιτήτρια της
Ιατρικής Σχολής του Πανεπιστηµίου Λιέγης Βελγίου ζητεί τη
µετεγγραφή της σε ελληνικό ΑΕΙ.
31) Ο Βουλευτής Αχαϊας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΡΟΚΟΣ κατέθεσε αναφορά
µε την οποία ο Σύλλογος Εργαζοµένων ∆ΕΠΑ ΑΕ ΣΕ∆ΕΠΑ ζητεί
την πρόσληψη ειδικευµένου προσωπικού στη ∆ΕΠΑ.
32) Οι Βουλευτές κύριοι ΣΤΑΥΡΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΥ και ΜΑΡΙΑ
ΜΠΟΣΚΟΥ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος
Κτηνοτρόφων Παγγαίου Καβάλας ζητεί τη µείωση των εισαγωγών
αµνοεριφίων ενόψει του Πάσχα.
33) Οι Βουλευτές κύριοι ΣΤΡΑΤΗΣ ΚΟΡΑΚΑΣ και ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ

ΤΑΣΟΥΛΑΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία το Σωµατείο
Εργαζοµένων Νοµαρχιακού Γενικού Νοσοκοµείου και Κέντρου
Υγείας Λήµνου ζητεί να προσληφθεί άµεσα νοσηλευτικό προσωπικό
στην Μονάδα Τεχνητού Νεφρού του Νοσοκοµείου.
34) Ο Βουλευτής Αχαϊας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο ζητείται η επίλυση θεσµικών και
οικονοµικών προβληµάτων των γιατρών του ΙΚΑ.
35) Ο Βουλευτής Αχαϊας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στη δυσλειτουργία
των ∆ΟΥ Νοµού Αχαϊας.
36) Ο Βουλευτής Αχαϊας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην καθυστέρηση
της καταβολής των συντάξεων στους συνταξιούχους εµπόρους του
Νοµού Αχαϊας.
37) Ο Βουλευτής Αχαϊας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στη διακοπή της
λειτουργίας των εγκαταστάσεων άντλησης πετρελαίου Πρίνου.
38) Ο Βουλευτής Αχαϊας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην ανάγκη
αντικατάστασης των ακτινολογικών µηχανηµάτων στα νοσοκοµεία
του Νοµού Αχαϊας.
39) Ο Βουλευτής Αχαϊας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο ζητείται η άµεση σύσταση της
καρδιοχειρουργικής κλινικής του Πανεπιστηµιακού Γενικού
Νοσοκοµείου Πατρών Αχαϊας.
40) Ο Βουλευτής Αχαϊας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο επισηµαίνεται η έλλειψη
προσωπικού που παρουσιάζεται στη ∆/νση Συγκοινωνιών Νοµού
Αχαϊας.
41) Ο Βουλευτής Αχαϊας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην ανάγκη κάλυψης
του κόστους λειτουργίας του Εστιακού Κέντρου από τα ευρωπαϊκά
προγράµµατα χρηµατοδότησης.
42) Ο Βουλευτής Αχαϊας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στις ελλείψεις
υποδοµής στη λειτουργία των ολοήµερων ∆ηµοτικών Σχολείων του
Νοµού Αχαϊας.
43) Ο Βουλευτής Αχαϊας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο ζητείται η καταβολή
δεδουλευµένων εφηµεριών στους νοσοκοµειακούς γιατρούς για το
έτος 1998.
44) Ο Βουλευτής Αχαϊας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στα χρέη του
πολιτιστικού τοµέα του ∆ήµου Πατρών Αχαϊας.
45) Ο Βουλευτής Αχαϊας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στα οικονοµικά
προβλήµατα που αντιµετωπίζει το αστικό ΚΤΕΛ Αιγίου Αχαϊας.
46) Ο Βουλευτής Αχαϊας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο επισηµαίνεται η έλλειψη
τραυµατιοφορέων που παρουσιάζεται στο Νοσοκοµείο Πατρών
Αχαϊας "'Αγ. Ανδρέας".
47)  Ο  Βουλευτής  Αχαϊας  κ.  ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε  δηµοσίευµα  εφηµερίδας  το  οποίο  αναφέρεται  στην
καθυστέρηση  που  προκαλεί  το  ΑΣΕΠ  στη  σύσταση  της
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∆ηµοτικής Αστυνοµίας του ∆ήµου Πατρέων Αχαϊας.
48) Ο Βουλευτής Αχαϊας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στις κακές συνθήκες
λειτουργίας των χειρουργείων του Νοσοκοµείου "'Αγ. Ανδρέας"
Πατρών Αχαϊας.
49) Ο Βουλευτής Αχαϊας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο επισηµαίνεται η καθυστέρηση
ενηµέρωσης της περιφέρειας ∆υτικής Ελλάδος για τα νέα
ευρωπαϊκά χρηµατοδοτικά προγράµµατα.
50) Ο Βουλευτής Αχαϊας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο ζητείται η πληρωµή των
εφηµεριών στους γιατρούς των νοσοκοµείων Αχαϊας για το έτος
1998.
51) Ο Βουλευτής Αχαϊας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο ζητείται ο έλεγχος για την
πάταξη του παραεµπορίου στις λαϊκές αγορές.
52) Ο Βουλευτής Αχαϊας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο ζητείται η φωτεινή
σηµατοδότηση της διασταύρωσης Πατρών - Κλάους στην περιοχή
Κουκούλι Πατρών Αχαϊας.
53) Ο Βουλευτής Αχαϊας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στις συνθήκες
λειτουργίας των χειρουργείων του Γενικού Κρατικού Νοσοκοµείου
"'Αγ. Ανδρέας" Πατρών Αχαϊας.
54) Ο Βουλευτής Αχαϊας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στο µέτρο της δωρεάν
παροχής ιατροφαρµακευτικής περίθαλψης στους απόρους
ασθενείς.
55) Ο Βουλευτής Αχαϊας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην ανάγκη
απογραφής των αποθεµάτων της Πειραϊκής - Πατραϊκής.
56) Ο Βουλευτής Αχαϊας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο επισηµαίνεται η δυνατότητα
ανάληψης µεγάλων έργων από ελληνικές εταιρείες.
57) Ο Βουλευτής Αχαϊας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στη διεκδίκηση
πόρων από το τρίτο πακέτο Σαντέρ για την κατασκευή µεγάλων
έργων στην περιφέρεια ∆υτικής Ελλάδας.
58) Ο Βουλευτής Αχαϊας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην ιδιαίτερα χαµηλή
απορροφητικότητα κονδυλίων της ευρωπαϊκής 'Ενωσης από την
περιφέρεια ∆υτικής Ελλάδας.
59) Ο Βουλευτής Αχαϊας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην κατάρρευση της
σήραγγας στα 'Ανω Συχαινά Πατρών Αχαϊας.
60) Ο Βουλευτής Αχαϊας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο ζητείται η καταβολή ανθυγιεινού
επιδόµατος στους εργαζοµένους στα ακτινολογικά εργαστήρια των
νοσοκοµείων της Νοτιοδυτικής Ελλάδας.
61) Ο Βουλευτής Αχαϊας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο ζητείται η κατασκευή της µικρής
περιµετρικής οδού στην πόλη των Πατρών Αχαϊας.
62) Ο Βουλευτής Αχαϊας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο ζητείται η άµεση χορήγηση
απορριµµατοφόρων οχηµάτων στο ∆ήµο Τριταίας και στην

Κοινότητα Καλεντζίου Αχαϊας.
63) Οι Βουλευτές κύριοι ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ και
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΤΑΣΟΥΛΑΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία το
Συνδικάτο Οικοδόµων Νοµού Ηλείας ζητεί τον έλεγχο για
ανασφάλιστους εργαζόµενους που εργάζονται στα έργα του ΟΤΕ
της περιοχής Πύργου.
64) Οι Βουλευτές κύριοι ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΑΓΓΟΥΡΑΚΗΣ και
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΤΑΣΟΥΛΑΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία το
Εργατικό Κέντρο Ζακύνθου καταγγέλλει τη µετατροπή της χώρας σε
σταθµαρχείο του ΝΑΤΟ για την προετοιµασία της επέµβασης στο
Κόσσοβο.
65) Οι Βουλευτές κύριοι ΜΑΡΙΑ ΜΠΟΣΚΟΥ και ΣΤΑΥΡΟΣ
ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΥ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία Γυναίκες µέλη του
Α' ΚΑΠΗ Συκεών Θεσ/νίκης ζητούν τη λήψη µέτρων για την
αποφυγή πολέµου στην περιοχή µας.
66) Ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΒΟΥΛΓΑΡΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ηµος Φερών Μαγνησίας ζητεί
την κατασκευή νέας πτέρυγας στο διδακτήριο του Λυκείου
Βελεστίνου Μαγνησίας.
67) Ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΒΟΥΛΓΑΡΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµαρχος Μουρεσίου Μαγνησίας
ζητεί να παραχωρηθεί στο ∆ήµο Μουρεσίου το ξενοδοχείο ΞΕΝΙΑ
Τσαγκαράδας προκειµένου να το επαναλειτουργήσει.
68) Ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΑΛΕΞΝ∆ΡΟΣ ΒΟΥΛΓΑΡΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµαρχος Βόλου Μαγνησίας
ζητεί τη χρηµατοδότηση των λειτουργικών δαπανών του ∆ήµου
Βόλου Μαγνησίας.
69) Ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΒΟΥΛΓΑΡΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η 'Ενωση Ξενοδόχων Νοµού
Μαγνησίας ζητεί την επίλυση ασφαλιστικού και συνταξιοδοτικού
προβλήµατος των µελών του.
70) Ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΒΟΥΛΓΑΡΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµαρχος Σκοπέλου Μαγνησίας
ζητεί τη δηµιουργία Περιφερειακού ιατρείου στο Κλήµα Σκοπέλου.
Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ
1. Στις µε αριθµό 3212/26/10/98, 3237/29/10/98 ερωτήσεις δόθηκε
µε το υπ' αριθµ. 19801/17-11-98 έγγραφο από την Υπουργό
Ανάπτυξης η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση των 3212/26.10.98 και 3237/29.10.98 ερωτήσεων
των Βουλευτών κυρίων Ν. Γκατζή, Β. Μπούτα και Γ. Καρατζαφέρη,
σας γνωρίζουµε τα εξής:
1. Για την ηλεκτροδότηση των αγροτικών εγκαταστάσεων η Πολιτεία
έχει θεσπίσει µια ειδική διαδικασία µελέτης, προγραµµατισµού, και
κατασκευής των έργων Αγροτικού Εξηλεκτρισµού, µαζί µε µια
ιδιαίτερα ευνοϊκή από τιµολογιακή άποψη µεταχείριση των
αγροτικών καταναλωτών, η οποία περιλαµβάνεται στα "Μέτρα
Αγροτικού Εξηλεκτρισµού" και αφορά την επιδότηση των δαπανών
εγκαταστάσεως των ηλεκτρικών δικτύων, την πολύ µειωµένη τιµή
του ρεύµατος και την επίσης µειωµένη ετήσια ελαχίστη χρέωση.
2. 'Ολα δε αυτά, µε συνεχή οικονοµική ζηµία της ∆ΕΗ, διότι πάντα η
τιµή της αγροτικής κιλοβατώρας είναι κατά πολύ χαµηλότερη του
κόστους παραγωγής της (σήµερα η τιµή του Μειωµένου Αγροτικού
Τιµολογίου καλύπτει µόλις το 38% του κόστους παραγωγής).
Αν,  δε,  ληφθεί  υπόψη,  ότι  οι  αγροτικοί  καταναλωτές  δεν
πρέπει,  σύµφωνα  µε  το  συµβόλαιο  παροχής  ρεύµατος,  να
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επιβαρύνουν το δίκτυο της ∆ΕΗ µε καταναλώσεις στις ώρες αιχµής
του Συστήµατος, υποχρέωση η οποία, όµως συστηµατικά δεν
τηρείται, τότε το κόστος παραγωγής για τη ∆ΕΗ είναι ακόµα
υψηλότερο.
3. Ταυτοχρόνως η ∆ΕΗ, ως Επιχείρηση Κοινής Ωφέλειας, χωρίς
κερδοσκοπικό χαρακτήρα, έχει µέσα στους κύριους στόχους της την
εξυπηρέτηση των καταναλωτών της. Τα έσοδά της προέρχονται
αποκλειστικά και µόνο από την πώληση του ηλεκτρικού ρεύµατος
και για να µπορεί να ανταποκρίνεται στις λειτουργικές και λοιπές
υποχρεώσεις της, τα έσοδα αυτά πρέπει να τα έχει στη διάθεσή της
έγκαιρα και περιοριστικά µέσα σε τακτές προθεσµίες. ∆ιαφορετικά
αναγκάζεται να καταφεύγει σε δανεισµό µε σηµαντική επιβάρυνση
τόκων.
4. Για την είσπραξη των λογαριασµών ηλεκτρικού ρεύµατος, η ∆ΕΗ
παρέχει στους καταναλωτές προθεσµία 15 ηµερών περίπου µετά
την επίδοση. Μετά την λήξη της προθεσµίας αυτή, και εφόσον οι
λογαριασµοί δεν εξοφληθούν, κινείται η διαδικασία της διακοπής του
ρεύµατος. Παρόλα ταύτα, η ∆ΕΗ, σε ειδικές περιπτώσεις
συγκεκριµένων ληξιπρόθεσµων οφειλών, µπορεί να διευκολύνει
τους καταναλωτές προβαίνοντας σε εντόκους διακανονισµούς για
τµηµατική εξόφληση των οφειλών τους.
5. Η ∆ΕΗ δεν µπορεί κάθε φορά να αλλάζει τη διαδικασία
εισπράξεως των λογαριασµών της, η οποία σηµειωτέον ισχύει για
το σύνολο των καταναλωτών της (εποµένως και για τους αγρότες
του Ν. ΜΑΓΝΗΣΙΑΣ), γιατί αυτό, πλην των άλλων, θα δηµιουργούσε
αδικαιολόγητες διακρίσεις µεταξύ αυτών, γεγονός το οποίο
αντίκειται στην καταστατική της νοµοθεσία.
6. Σηµειώνουµε ότι και άλλοι καταναλωτές ηλεκτρικού ρεύµατος
(αγροτικοί και µη), εισπράττουν τα έσοδά τους σε χρόνο
µεταγενέστερο από το χρόνο που καταναλώνουν το ρεύµα. 'Ετσι,
και αυτοί θα απαιτούσαν να τύχουν της ίδιας µεταχειρίσεως, οπότε
η ∆ΕΗ θα αντιµετώπιζε σωρεία παροµοίων αιτηµάτων, τα οποία θα
αδυνατούσε να ικανοποιήσει. Εποµένως δεν µπορεί να γίνει
διάκριση µόνο για τους αγροτικούς καταναλωτές του Ν.
ΜΑΓΝΗΣΙΑΣ.
Μετά τα ανωτέρω λυπούµεθα, αλλά δεν είναι δυνατόν να
ικανοποιηθεί γενικότερα το αίτηµα για µεταχρονολογηµένη
εξόφληση των λογαριασµών των παραγωγών. Ειδικές περιπτώσεις
για διακανονισµό οφειλών λόγω αντικειµενικών αδυναµιών,
αντιµετωπίζονται µε τη δέουσα προσοχή από την τοπική Υπηρεσία
του Βόλου.

Η Υπουργός
ΒΑΣΩ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ"

2. Στην µε αριθµό 3243/28-10-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
3956/20-11-98 έγγραφο από την Υπουργό Ανάπτυξης η ακόλουθη
απάντηση:
"Σε απάντηση της 3243/28.10.98 ερώτησης που κατατέθηκε στη
Βουλή των Ελλήνων από το Βουλευτή κ. Γ. Κουράκη, σας
γνωρίζουµε ότι:
- Με το αρ. πρωτ. ΓΓ/ΕΟΤ 397/3.9.98 η Συνοµοσπονδία του κλάδου
(ΣΕΕ∆∆Ε) των ενοικιαζοµένων δωµατίων και ενοικιαζοµένων
επιπλωµένων διαµερισµάτων κατέθεσε πρόταση για την
τροποποίηση του Ν. 2160/93 και ειδικότερα όσον αφορά τη
συγκεκριµένη παρ. 6 του άρθρου 3.
- Το Υπουργείο µας εξετάζει το ανωτέρω αίτηµα σε συνδυασµό µε
την επικείµενη απόφαση του ΓΓ/ΕΟΤ περί κατάταξης τεχνικών και
λειτουργικών προδιαγραφών των εν λόγω καταλυµάτων.

Η Υπουργός
ΒΑΣΩ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ"

3. Στην µε αριθµό 748/4-8-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
39059/20-11-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εσωτερικών,
∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της 748/4-8-98 ερώτησης, που κατέθεσε ο Βουλευτής
κ. Α. Βαρίνος, σας πληροφορούµε ότι, όπως µας εγνώρισε ο

∆ήµαρχος Χίου, κατ' αρχήν δεν υφίστανται "παράνοµα
τσιµεντώµατα" στους χειµµάρους της περιοχής του ∆. Χίου.
Ειδικότερα η κατασκευή εγκάρσιας διάβασης στους χειµµάρους
Κοκκαλά που αναφέρεται σε δηµοσίευµα εφηµερίδας είχε γίνει πριν
από 10ετίας περίπου και είχε κατεδαφισθεί εν µέρει από τις
πληµµύρες του 1997. 'Ηδη έχει κατεδαφισθεί εξολοκλήρου.
Τέλος σας ενηµερώνουµε ότι µε την αριθµ. ∆7α/οικ/3147/αριθµ. εγκ.
33/12-10-98 της οποίας φωτοαντίγραφο επισυνάπτουµε γίνεται µια
σηµαντική προσπάθεια να οριοθετηθούν οι αρµοδιότητες µε
καταγραφή, µεταξύ των άλλων και όλων των χειµµάρων στη Χώρα
ώστε να πάψει το φαινόµενο αναζήτησης, κάθε φορά, του αρµόδιου
και να καθορισθεί το µέγεθος της απαιτούµενης αντιµετώπισης των
προβληµάτων.

Ο Υφυπουργός
Γ. ΦΛΩΡΙ∆ΗΣ"

4. Στην µε αριθµό 22/15-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
19800/17-11-98 έγγραφο από την Υπουργό Ανάπτυξης η ακόλουθη
απάντηση:
"Σε απάντηση της 22/15.7.98 ερώτησης, η οποία κατατέθηκε στη
Βουλή των Ελλήνων από τους Βουλευτές κυρίους Μ. Αγγουράκη
και ∆. Β. Κωστόπουλο, σας γνωρίζουµε τα εξής:
1. Η ∆ΕΗ έχει στην ιδιοκτησία της στην υπόψη περιοχή έκτασης 5
στρεµµάτων. Την έκταση αυτή την απέκτησε ως αντάλλαγµα για την
παραχώρηση άλλου ακινήτου ιδιοκτησίας της επί της οδού Ριζάρη
της περιοχής Χίλτον (∆ήµος Αθηναίων) προκειµένου το ακίνητο
αυτό να ενσωµατωθεί στον ευρύτερο χώρο του Πνευµατικού
Κέντρου Αθηνών για τη δηµιουργία κοινοχρήστου πρασίνου.
Στην ανταλλαγή αυτή η ∆ΕΗ συναίνεσε, επιδεικνύοντας για µια
ακόµη φορά την ευαισθησία της για κοινωνική προσφορά,
αποδεχόµενη τη νέα έκταση που της προτάθηκε να αξιοποιηθεί απ'
αυτήν στην περιοχή του Ν. Κόσµου (∆ήµος Αθηναίων).
∆υστυχώς όµως µετά την υπογραφή των συµβολαίων ανταλλαγής
και αφού µεσολάβησαν ενέργειες της ∆ΕΗ ώστε να καταστεί δυνατή
η αξιοποίηση του πιο πάνω ακινήτου, ο ∆ήµος Αθηναίων µε την υπ'
αριθµ. 1399/19.10.87 Πράξη του ∆ηµοτικού του Συµβουλίου (ΦΕΚ
∆' 1163/30.11.87) αποφάσισε το χαρακτηρισµό του Ο.Τ. που
περιλαµβάνεται µεταξύ των οδών ΧΕΛΝΤΡΑΙΧ- ΛΑΓΟΥΜΙΤΖΗ-
ΝΤΕ ΛΑΚΡΟΥΑ & ΕΡΥ∆ΑΜΑΝΤΟΣ στο Ν. Κόσµο (έκταση 22
περίπου στρεµµάτων) ως "Χώρο Κοινοχρήστου Πρασίνου και
Αθλοπαιδιών" µε αποτέλεσµα τη δέσµευση της ιδιοκτησίας αυτής,
την αφαίρεση δηλαδή από τη ∆ΕΗ του ανταλλάγµατος.
2. Στην προκειµένη περίπτωση η ενέργεια του ∆ήµου Αθηναίων
(δέσµευση µέσα στην έκταση των 22 στρεµµάτων και των 5
στρεµµάτων ιδιοκτησίας ∆ΕΗ) ξεπέρασε κάθε παρόµοια
προηγούµενη (και υπάρχουν πολλές) για δέσµευση ακινήτων
ιδιοκτησίας ∆ΕΗ που σηµαίνει πρόκληση ζηµιάς στα περιουσιακά
της στοιχεία.
3. Η ∆ΕΗ, λόγω αυτών των δεσµεύσεων και παρά τις επιτακτικές
και δυσεπίλυτες στεγαστικές ανάγκες, που γίνονται οξύτερες λόγω
των ενεργειών του ∆ήµου Αθηναίων που αγνοεί τις προσφορές της
∆ΕΗ (4,5 στρέµµατα στην περιοχή Γηροκοµείου, ακίνητο οδού
Θήρας και Αγαθουπόλεως κλπ.) δεν ενέταξε το υπόψη ακίνητο σε
κανένα στεγαστικό πρόγραµµα.
4. Σύµφωνα όµως µε την πάγια Νοµολογία, η διατήρηση
δεσµεύσεων που έγιναν σε εφαρµογή της Νοµοθεσίας περί Σχεδίων
Πόλεων για µακρό χρονικό διάστηµα, πέραν του ευλόγου, αποτελεί
οικονοµικό και νοµικό βάρος της ιδιοκτησίας, αντίθετο προς τη
Συνταγµατική προστασία της και δηµιουργεί υποχρέωση της
∆ιοίκησης (∆ήµου Αθηναίων) για την άρση τους.
5.  'Υστερα  από  τα  παραπάνω,  η  ∆ΕΗ,  για  τη  διαφύλαξη  των
συµφερόντων  της,  που  ταυτίζονται,  σύµφωνα  µε  το  ιδρυτικό
της  Νόµο,  µε  τα  συµφέροντα  του  Κοινωνικού  Συνόλου,
κατέθεσε  (∆εκέµβριο  1997)  ενώπιον  του  Συµβουλίου  της
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Επικρατείας αίτηση ακυρώσεως της υπ' αριθ. 1399/19.10.87
απόφασης του ∆ήµου Αθηναίων, χωρίς ακόµη να έχει εκδοθεί
σχετική απόφαση.

Η Υπουργός
ΒΑΣΩ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ"

5. Στην µε αριθµό 715/31-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
38863/19-11-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εσωτερικών,
∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της 715/31-7-98 ερώτησης που κατατέθηκε στη
Βουλή των Ελλήνων από το Βουλευτή κ. ∆. Πιπεργιά και
αναφέρεται στο πιο πάνω θέµα, σύµφωνα µε τα στοιχεία που µας
δόθηκαν από την Περιφέρεια Στερεάς Ελλάδας, σας πληροφορούµε
ότι το έργο του λιµένα Καρύστου βρίσκεται στο στάδιο
ολοκλήρωσής του.
Επίσης όσον αφορά τα έργα στους δρόµους που οδηγούν στην
Κάρυστο σας γνωρίζουµε τα ακόλουθα:
α) Στην οδό Κάρυστος - Λέπουρα έχει ολοκληρωθεί το τµήµα από
χ.θ. 3+270 έως χ.θ. 5+560 και για το τµήµα χ.θ. 12+500 έως χ.θ.
15+910 (παράκαµψη Ζαράκων) συντάσσεται µελέτη κόµβου και
ολοκληρώνονται οι εργασίες ασφαλτόστρωσης µέχρι 31-12-98.
β) Στο τµήµα από χ.θ. 15+910 έως χ.θ. 18+352 (Αλµυροπόταµος)
παρουσιάστηκαν σηµαντικές καθυστερήσεις λόγω αρχαιολογικών
ευρηµάτων και ανασκαφών και οι εργασίες ολοκληρώνονται τέλος
του έτους.
γ) Στο τµήµα από χ.θ. 18+352 έως χ.θ. 27+000 (Αλµυροπόταµος-
Μεσοχώρια) έχει κληθεί η ανάδοχος εταιρεία για υπογραφή
συµφωνητικού την 1-10-98.
δ) Στο τµήµα από χ.θ. 42+500 έως χ.θ. 52+400 συντάσσεται η
µελέτη.
ε) Στο τµήµα από χ.θ. 0+000 έως χ.θ. 8+200 (διασταύρωση
Μαρµαρίου προς Κάρυστο) ολοκληρώνονται µέχρι τέλος Νοεµβρίου
οι ασφαλτοστρώσεις. Στο τµήµα αυτό λόγω γεωλογικών
προβληµάτων απαιτούνται πρόσθετες εργασίες για την πλήρη
ολοκλήρωση των εργασιών, για τις οποίες θα ζητηθεί
συµπληρωµατική διάθεση πίστωσης, έχει συνταχθεί ο
προϋπολογισµός των σχετικών εργασιών και έχει σταλεί για
έγκριση.
στ) Στο τµήµα από χ.θ. 8+200 έως 10+300 χ.θ. (είσοδος Καρύστου)
συντάσσεται τροποποίηση της µελέτης λόγω προβληµάτων
απαλλοτριώσεων.
ζ) Στο δρόµο Καρύστου - Αετού όπως και στο τµήµα Βατήσι-
Στουππαίοι η εργολαβία βρίσκεται υπό καθεστώς έκπτωσης.
η) Στο δρόµο Αγ. ∆ηµήτριος - Καλλιανοί η εργολαβία βρίσκεται υπό
καθεστώς ειδικής πρόσκλησης και αναµένεται η συµµόρφωση του
αναδόχου που σε αντίθετη περίπτωση θα κηρυχθεί έκπτωτος.
θ) Το έργο "Οδός Κάρυστος Μαρµάρι µέσω Λυκορέµατος Γ' φάση"
έχει δηµοπρατηθεί, εγκαταστάθηκε ο ανάδοχος και οι τυχόν
καθυστερήσεις οφείλονται σε παρεµβάσεις βελτίωσης της χάραξης.
Επίσης σας γνωρίζουµε ότι µε τις υπ' αριθµ. 5975/15-10-98,
5974/15-10-98 και 5293/10-9-98 αποφάσεις της ∆ΕΚΕ Περιφέρειας
Στερεάς Ελλάδος κηρύσσονται έκπτωτες αντίστοιχα η ανάδοχος
ΠΟΣΕ∆ΩΝΑΣ Α.Ε. του έργου "Κατασκευή οδού Κάρυστος -
Λέπουρα από χ.θ. 6+100 έως 10+300" η ανάδοχος ΑΛΦΑ
ΤΕΧΝΙΚΗ ΑΕ του έργου "Εκτέλεση εργασιών βελτίωσης των οδών
Πόθι - Γιαννίτσι και Καλλιανοί - 'Αγιος ∆ηµήτριος και κατασκευή
γέφυρας σύνδεσης οδού προς Πόθι µε οδό προς Ακταίο" και του
έργου "εκτέλεση εργασιών βελτίωσης ασφαλτόστρωσης της οδού
Βατήσι- Στουπαίοι και κατασκευή οδού στον Αετό Καρυστίας".

Ο Υφυπουργός
Γ. ΦΛΩΡΙ∆ΗΣ"

6. Στην µε αριθµό 3200/26-10-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
415/20-11-98 έγγραφο από την Υπουργό Ανάπτυξης η ακόλουθη
απάντηση:

"Σε απάντηση στην 3200/26/10/98 ερώτηση του Βουλευτή κ. Ν.
Τσιαρτσιώνη σας γνωρίζουµε ότι σύµφωνα µε το Ν. 1733/87 (ΦΕΚ
Α'171), ο Οργανισµός Βιοµηχανικής Ιδιοκτησίας εισπράττει
ανταποδοτικά τέλη για την κατοχύρωση εφεύρεσης µε δίπλωµα
ευρεσιτεχνίας.
Για την τιµητική ενίσχυση ευρεσιτεχνών σε εξαιρετικές περιπτώσεις,
ήδη εξετάζουµε ρύθµιση µε την οποία θεσπίζονται συγκεκριµένα
κριτήρια και διαδικασίες για τη διασφάλιση της δυνατότητας αυτής.

Η Υπουργός
Β. ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ"

7. Στην µε αριθµό 3250/29-10-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
219/20-11-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Περιβάλλοντος,
Χωροταξίας και ∆ηµοσίων 'Εργων η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της 3250/29-10-98 ερώτησης του Βουλευτή κ.
Λευτέρη Παπανικολάου, παρακαλούµε να πληροφορήσετε τον κ.
Βουλευτή τα εξής:
Από τη σύστασή της, η ∆ιϋπουργική Επιτροπή ολοκλήρωσε την
απαιτούµενη έρευνα για την οριστική επιλογή των χώρων των
ειδικών Ολυµπιακών 'Εργων, µετά από λεπτοµερή έλεγχο
ιδιοκτησιακών, περιβαλλοντικών, πολεοδοµικών και λειτουργικών
δεδοµένων, όπως επανειληµµένα έχει δηλωθεί στη Βουλή.
Μετά την ολοκλήρωση των µελετών χωροθέτησης κατά την οποία
διερευνήθηκαν εναλλακτικές χωροθετήσεις και αξιολογήθηκαν µε
βάση σύστηµα κριτηρίων κατά τη διάρκεια των µηνών Ιουνίου -
Ιουλίου 1998, έγιναν οι επιλογές των χωροθετήσεων που
εγκρίθηκαν από το Υ.Σ., το οποίο ανέθεσε την εκτέλεσή τους στην
Οργανωτική Επιτροπή Αθήνα 2004 Α.Ε. στο τέλος Ιουλίου (ΠΥΣ
31/98). Οι χωροθετήσεις επιβεβαίωσαν τις προβλεπόµενες από το
Φάκελο Υποψηφιότητας της χώρας µας στο µεγαλύτερο µέρος.
Αµέσως παρεδόθησαν οι σχετικές µελέτες στην Οργανωτική
Επιτροπή, η οποία έκτοτε προβαίνει σε ενέργειες ώστε να
συνεχιστεί η "ωρίµανση" των έργων ώστε να γίνουν οι διαγωνισµοί
επιλογής αναδόχων µε αυτοχρηµατοδότηση.
Συνηµµένα αποστέλεται αντίγραφο επιστολής µας προς την κα.
Πετραλιά Βουλευτή Β' Αθήνας όπου αναλυτικά µεταξύ άλλων
απαντώνται και τα σχετικά ερωτήµατα.

Ο Υφυπουργός
Χ. ΒΕΡΕΛΗΣ"

8. Στην µε αριθµό 3301/30-10-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
224/20-11-98 έγγραφο από τον Υπουργό Περιβάλλοντος,
Χωροταξίας και ∆ηµοσίων 'Εργων η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της 3301/30-10-98 ερώτησης που κατέθεσε στη
Βουλή, ο Βουλευτής κ. Μανώλης Κεφαλογιάννης, παρακαλούµε να
πληροφορήσετε τον κ. Βουλευτή σύµφωνα µε τα στοιχεία της
∆/νσης Μητρώων και Τεχνικών Επαγγελµατιών (∆15) του
ΥΠΕΧΩ∆Ε τα εξής:
Η ∆/νση Μητρώων και Τεχνικών Επαγγελµατιών (∆15) θα προβεί
σε όλες τις νόµιµες ενέργειες προκειµένου να κατατεθούν τα
εργοληπτικά και µελετητικά πτυχία, τα οποία αναφέρονται στην
Ερώτηση.

Ο Υπουργός
Κ. ΛΑΛΙΩΤΗΣ"

9. Στην µε αριθµό 3310/30-10-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
225/20-11-98 έγγραφο από τον Υπουργό Περιβάλλοντος,
Χωροταξίας και ∆ηµοσίων 'Εργων η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της 3310/30-10-98 ερώτησης που κατέθεσαν στη
Βουλή, οι Βουλευτές κύριοι Ορέστης Κολοζώφ και Νίκος Γκατζής,
παρακαλούµε να πληροφορήσετε τους κυρίους Βουλευτές
σύµφωνα µε τα στοιχεία της ΕΥ∆Ε/ΠΑΘΕ τα εξής:
1.  Το  έργο  κατασκευής  του  τµήµατος  Μαρτίνο-  Αταλάντη
εκτελείται  από  την  ανάδοχο  Κοινοπραξία  ΤΕΧΝΟ∆ΟΜΗ-Α-
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ΒΑΞ- ΕΚΤΕΡ- ΤΕΛΕΜΩΝ. Η υπόψη Κοινοπραξία δεν έχει
εξοφλήσει τις υποχρεώσεις προς εργαζοµένους, παρά το γεγονός
ότι της έχουν καταβληθεί το εργολαβικό τίµηµα που αντιστοιχεί στην
εκτέλεση των εργασιών. 'Οπως είναι γνωστό οι εργαζόµενοι
προσλαµβάνονται από την ανάδοχο Κοινοπραξία και εποµένως δεν
είναι δυνατή η πληρωµή τους από την αρµόδια Υπηρεσία για
εργασίες οι οποίες έχουν ήδη εξοφληθεί στην ανάδοχο.
2. Το συγκεκριµένο έργο παρά τις καθυστερήσεις λόγω των
αρχαιολογικών ανασκαφών και γεωτεχνικών προβληµάτων,
εκτελούνταν κανονικά µέχρι τις 20 Οκτωβρίου οπότε και
παρουσιάστηκε το παραπάνω πρόβληµα της αναδόχου. Στα
πλαίσια της εκτέλεσης της σύµβασης κατασκευής, η ΕΥ∆Ε/ΠΑΘΕ
θα εφαρµόσει όλα τα προβλεπόµενα από τη Νοµοθεσία για την
τήρηση των συµβατικών υποχρεώσεων της αναδόχου.
3. Η ΕΥ∆Ε/ΠΑΘΕ δεν έχει προβεί σε καµµία διαπραγµάτευση µε
την ανάδοχο για το υπόψη έργο, η εκτέλεση του οποίου γίνεται
σύµφωνα µε την ισχύουσα σύµβαση.

Ο Υπουργός
Κ. ΛΑΛΙΩΤΗΣ"

10. Στην µε αριθµό 3395/3-11-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
230/20-11-98 έγγραφο από τον Υπουργό Περιβάλλοντος,
Χωροταξίας και ∆ηµοσίων 'Εργων η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της 3395/3-11-98 ερώτησης που κατέθεσε στη
Βουλή, ο Βουλευτής κ. Λευτέρης Παπανικολάου, παρακαλούµε να
πληροφορήσετε τον κ. Βουλευτή σύµφωνα µε τα στοιχεία της
ΜΕΤΡΟ Α.Ε. τα εξής:
Οι εργασίες που εκτελούνται πλησίον του Ιερού Ναού Ασωµάτων
αφορούν την κατασκευή φρέατος που απαιτείται προκειµένου να
υπάρξει πρόσβαση για την κατασκευή της κύριας σήραγγας πέραν
του Σταθµού "Μοναστηράκι". Η κατασκευή αντιστήριξης του
φρέατος αυτού αποτελείται από πασσάλους οπλισµένου
σκυροδέµατος και προεντεταµένα αγκύρια.
Το ΥΠΕΧΩ∆Ε και η ΑΤΤΙΚΟ ΜΕΤΡΟ, έχοντας επίγνωση της
σπουδαιότητας του ανωτέρου µνηµείου και της ανάγκης
προστασίας του, έχει επιβάλλει τις πλέον αυστηρές απαιτήσεις όσον
αφορά τη µελέτη και την κατασκευή του εν λόγω φρέατος, ώστε να
αποφευχθεί η οποιαδήποτε ζηµιά στο Ναό. Στο πλαίσιο αυτό
διεξήχθησαν λεπτοµερείς έρευνες και µελέτες σε συνεργασία µε την
Ανάδοχο Κοινοπραξία ΟΛΥΜΠΙΑΚΟ ΜΕΤΡΟ, καθώς και µε
'Ελληνες και ∆ιεθνείς Συµβούλους.
Επιπλέον, σε συνεργασία µε το Υπουργείο Πολιτισµού, έχει υπάρξει
συµφωνία σχετικά µε την εγκατάσταση ολοκληρωµένου συστήµατος
παρακολούθησης, που επιτρέπει την παρακολούθηση
οποιασδήποτε επιρροής των εργασιών τόσο στον Ιερό Ναό όσο και
στον περιβάλλοντα χώρο. Το σύστηµα αυτό περιλαµβάνει
χωροσταθµικά σηµεία εγκατεστηµένα στο Ναό και στον
περιβάλλοντα χώρο, καθώς επίσης και ρωγµόµετρα που έχουν
εγκατασταθεί σε προϋπάρχουσες ρωγµές του Ναού.
'Εως σήµερα και ενώ έχει ολοκληρωθεί περίπου το 75% της
εκσκαφής και της αντιστήριξης, οι διεξαγόµενες µετρήσεις
επιβεβαιώνουν την αποτελεσµατικότητα της επιλεχθείσας λύσης,
δεδοµένου ότι έχουν καταγραφεί αµελητέες µόνο καθιζήσεις στο ίδιο
µνηµείο και στον περιβάλλοντα χώρο και δεν έχει αναφερθεί καµµία
ζηµιά στο Ναό.

Ο Υπουργός
Κ. ΛΑΛΙΩΤΗΣ"

11. Στην µε αριθµό 3403/3-11-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
231/20-11-98 έγγραφο από τον Υπουργό Περιβάλλοντος,
Χωροταξίας και ∆ηµοσίων 'Εργων η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της 3403/3-11-98 ερώτησης που κατέθεσε στη
Βουλή, ο Βουλευτής κ. ∆ηµήτριος Σαρρής, παρακαλούµε να
πληροφορήσετε τον κ. Βουλευτή ότι στο έργο που περιγράφεται στο
θέµα δεν έχει ολοκληρωθεί το σύνολο των απαιτουµένων µελετών.

Μετά την ολοκλήρωση των υπολειποµένων µελετών θα εξετασθεί η
ένταξη των έργων που περιλαµβάνονται στο Β.Ο.Α.Κ. στο Γ'
Κοινοτικό Πλαίσιο Στήριξης (πακέτο ΣΑΝΤΕΡ) σε συνδυασµό µε τις
διατιθέµενες πιστώσεις και τις προτεραιότητες ολοκλήρωσης των
λοιπών οδικών Αξόνων.

Ο Υπουργός
Κ. ΛΑΛΙΩΤΗΣ"

12. Στην µε αριθµό 3285/30.10.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
222/20.11.98 έγγραφο από τον Υπουργό Περιβάλλοντος,
Χωροταξίας και ∆ηµοσίων 'Εργων η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της 3285/30.10.98 ερώτησης που κατέθεσε στη
Βουλή ο Βουλευτής κ. Η. Βεζδρεβάνης, παρακαλούµε να
πληροφορήσετε τον κύριο Βουλευτή τα εξής:
Για το γενικότερο σχεδιασµό αναµόρφωσης της κυκλοφορίας στην
περιοχή Ηγουµενίτσας λόγω κατασκευής της σύνδεσης του Λιµένα
µε την ΕΓΝΑΤΙΑ και κυρίως την ΕΓΝΑΤΙΑ Οδό, έχει ξεκινήσει η
σύνταξη µελέτης για την Περιφερειακή της Ηγουµενίτσας, η οποία
θα αναµορφώσει πλήρως τις κυκλοφοριακές ροές και κατά
συνέπεια τις συνδέσεις και την κατεύθυνση Ηγουµενίτσας-
Ιωαννίνων και θα αποσυµφορήσει όλο τον κυκλοφοριακό ιστό από
τη διερχόµενη υπερτοπική κυκλοφορία.
Ως εκ τούτου ήδη έχει προωθηθεί η προκατακτική µελέτη της
Περιφερειακής Ηγουµενίτσας, έχει σταλεί στη Νοµαρχία και
αναµένονται οι απόψεις τους.
Μετά την οριστικοποίηση της όλης κυκλοφοριακής ρύθµισης όπως
τελικά θα διαµορφωθεί, θα αντιµετωπισθούν στη συνέχεια ειδικά
τοπικά θέµατα διασταυρώσεων, ροών τοπικής κλίµακας.

Ο Υπουργός
Κ. ΛΑΛΙΩΤΗΣ"

13. Στην µε αριθµό 3465/5.11.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
237/20.11.98 έγγραφο από τον Υπουργό Περιβάλλοντος,
Χωροταξίας και ∆ηµοσίων 'Εργων η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της 3465/5.11.98 ερώτησης παρακαλούµε να
πληροφορήσετε τον Βουλευτή κ. Λ. Παπαγεωργόπουλο σύµφωνα
µε τα στοιχεία της ΕΥ∆ΕΚ τα εξής:
1. Το ακίνητο στο οποίο θα ανεγερθούν οι φυλακές Χαλκίδας, έχει
παραχωρηθεί για το σκοπό αυτό , ως κοινόχρηστη χορτολιβαδική
έκταση δωρεάν και κατά κυριότητα, στο Ταµείο Χρηµατοδότησης
∆ικαστικών Κτιρίων (ΤΑΧ∆ΙΚ), µε σχετικές πράξεις του Υπουργικού
Συµβουλίου (µε τελευταία την αριθµ. 59/22-5-91 ΦΕΚ 81 Α).
2. Για την καταλληλότητα του οικοπέδου, έχει αποφανθεί το καθ'
ύλην αρµόδιο Υπουργείο ∆ικαιοσύνης, το οποίο προχώρησε στην
εκπόνηση και έγκριση και του κτιριολογικού προγράµµατος για την
υλοποίηση του έργου, το οποίο µετά από πρόταση του Υπουργού
∆ικαιοσύνης, έχει χαρακτηρισθεί ως έργο Εθνικού Επιπέδου, µε την
αριθµ. ∆8/625/27Γ6-95 απόφαση του Υπουργού ΠΕΧΩ∆Ε.
3. Με δεδοµένα τα παραπάνω δηλ. την ύπαρξη του ακινήτου, την
αποδοχή του ως το πλέον κατάλληλο για το σκοπό που
παραχωρήθηκε και την εκπόνηση του κτιριολογικού προγράµµατος
ανέγερσης του έργου, εκδόθηκαν πλέον σύννοµα οι αριθµ.
∆Β/οικ/Φ 89ΓΕ/12-12-95 και ∆8/43Ο/23-5-96 αποφάσεις του
ΥΠΕΧΩ∆Ε, µε τις οποίες εγκρίθηκαν η µελέτη δηµοπράτησης και η
δηµοπράτηση του έργου, που έγινε στις 27- 11-96 και ήδη έχει
ανατεθεί η εκτέλεση του µε την από 15-1-98 υπογραφείσα
σύµβαση.
4.  Σχετικά  µε  την  αµφισβήτηση  του  ιδιοκτησιακού  καθεστώτος,
από  το  Συνεταιρισµό  ∆ροσιάς  ήδη  υπάρχουν  .  α)  η  αριθµ.
732/93  απορριπτική  απόφαση  του  ΣτΕ  σε  σχετική  προσφυγή
του  εν  λόγω  Συνεταιρισµού  και  β)  το  έγγραφο  του  Υπουργείου
Γεωργίας  (επισυνάπτεται)  το  οποίο  ξεκαθαρίζει  ότι  η  εν  λόγω
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έκταση ιδιοκτησίας ΤΑΧ∆ΙΚ, δεν περιλαµβάνεται σε αυτές, που
αναγνωρίσθηκαν ως ιδιοκτησία του Συν/σµού ∆ροσιάς.
5. Σχετικά µε το χαρακτήρα της έκτασης , έχει αποσαφηνισθεί , τόσο
µε την πράξη Ζ/5139/22-12-84, όσο και µε το αριθµ. 5132/15-1Ο-98
έγγραφο του ∆ασαρχείου Χαλκίδας, ότι πρόκειται περί
χορτολιβαδικής έκτασης µη περιλαµβανοµένη σε δάσος και µη
ευρισκόµενη σε επαφή µε οικισµό.
6. Σχετικά µε την ύπαρξη εναλλακτικών προτάσεων, δεν υπάρχει
τίποτε συγκεκριµένο, πλήν µιας πρότασης της Νοµαρχιακής
Αυτοδιοίκησης Ευβοίας, η οποία όµως λόγω εµβαδού (το Ι/ΙΟ του
υπάρχοντος) και θέσης, δεν πληρούσε τις απαιτήσεις
καταλληλότητας και εφαρµογής του κτιριολογικού προγράµµατος
και δεν έγινε αποδεκτή. Πέραν δε αυτών, επρόκειτο περί ιδιωτικής
έκτασης για την εξαγορά της οποίας θα υπήρχε σηµαντική
πρόσθετη δαπάνη.
'Υστερα από τα παραπάνω θεωρούµε ότι για την συνέχιση και
ολοκλήρωση του εν εξελίξει ευρισκόµενου έργου, δεν υπάρχει
πρόβληµα νοµιµότητας. Αντίθετα προβλήµατα θα υπάρξουν από τη
µη υλοποίηση του σχεδιασθέντος µε πλήρεις µελέτες έργου, στο
συγκεκριµένο ακίνητο όπως:
α. Νοµιµότητας εάν η επιλεγείσα τεχνική λύση, ύστερα από διεθνή
διαγωνισµό, επιχειρηθεί να υλοποιηθεί σε άλλο ακίνητο.
β. Αδυναµία εφαρµογής της επιλεγείσας και εκπονηθείσας µελέτης
και του συγκεκριµένου κτιριολογικού προγράµµατος σε άλλο
ακίνητο, από άποψη µορφολογίας αυτού, διαστάσεων κλπ.
γ. Το κόστος του έργου θα ήταν πολλαπλάσιο, δεδοµένου ότι θα
έπρεπε πλέον να αναζητηθεί ιδιωτική έκταση, για την εξαγορά της
οποίας θα καταβάλλονταν εκατοντάδες εκατοµµυρίων.
δ. Στα παραπάνω θα προστίθεντο και η καταβολή αποζηµίωσης ,
από την διάλυση πλέον της υφιστάµενης σύµβασης, καθώς και οι
καθυστερήσεις (µακροχρόνιες) από την ανάγκη εξ' αρχής
σχεδιασµού, µε ενδεχόµενο αποτέλεσµα την εκτέλεση του έργου σε
άλλο νοµό, δηλ. τη µαταίωση του έργου, το οποίο έχει
χαρακτηρισθεί Εθνικού Επιπέδου.

Ο Υπουργός
Κ. ΛΑΛΙΩΤΗΣ"

14. Στην µε αριθµό 3207/98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
57/20.11.98 έγγραφο από τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικών
Ασφαλίσεων η ακόλουθη απάντηση:
"Aπαντώντας στην 3207/98 Ερώτηση, που κατατέθηκε στη Βουλή
από το Βουλευτή κ. Γ. Αδαµόπουλο, για τα θιγόµενα σ'αυτή θέµατα,
σας πληροφορούµε τα εξής:
1) Το πρόγραµµα επιχορήγησης Νέων Ελεύθερων Επαγγελµατιών
(ΝΕΕ' 98) απευθύνεται σε ΙΟ.ΟΟΟ άνεργους νέους - νέες ηλικίας
20-27 ετών οι οποίοι έχουν παραµείνει εγγεγραµµένοι άνεργοι στα
Μητρώα Ανέργων των Υπηρεσιών του Οργανισµού Απασχόλησης
Εργατικού ∆υναµικού (ΟΑΕ∆), για διάστηµα τουλάχιστον 2 µηνών
και στη συνέχεια δηµιουργούν τη δική τους µικρή επιχείρηση.
2) Το πρόγραµµα επιχορήγησης νέων ελεύθερων επαγγελµατιών
µακροχρόνια άνεργων (ΝΕΕΜΑ '98) απευθύνεται σε 2.000
µακροχρόνια άνεργους ηλικίας 28-64 ετών, οι οποίοι έχουν
παραµείνει εγγεγραµµένοι άνεργοι στα Μητρώα Ανέργων των
Υπηρεσιών του ΟΑΕ∆ για διάστηµα τουλάχιστον 4 µηνών και στη
συνέχεια δηµιουργούν τη δική τους επιχείρηση.
3) Στα ανωτέρω προγράµµατα µπορούν να ενταχθούν και οι
επιδοτούµενοι άνεργοι οι οποίοι είναι ηλικίας 20-64 ετών χωρίς να
απαιτείται η 2µηνη ή 4µηνη παραµονή τους στην ανεργία.
4) Το ανωτέρω χρονικό διάστηµα των τεσσάρων (4) µηνών αντί των
έξι (6) µηνών αποφασίστηκε να ισχύσει προκειµένου να
διευκολυνθούν οι άνεργοι και οι επιχειρήσεις µε στόχο να ενταχθούν
στο πρόγραµµα.
Με την ίδια επίσης τροποποιητική υπουργική απόφαση ορίσθηκε,
ότι στο πρόγραµµα µπορούν να ενταχθούν και όσοι µακροχρόνια
άνεργοι άνοιξαν την επιχείρησή τους πριν την 12-3-98 (που τέθηκε
σε ισχύ η Υ.Α.) υπό την προϋπόθεση ότι ήταν επιδοτούµενοι
άνεργοι που διέκοψαν την επιδότησή τους λόγω της δηµιουργίας

της νέας επιχείρησης.
Το επόµενο πρόγραµµα έτους 1999 για το οποίο θα υπάρχει
έγκαιρη ενηµέρωση και δηµοσιότητα στον Τύπο και τα Μέσα
Μαζικής Ενηµέρωσης (Μ.Μ.Ε.), θα αποτελέσει συνέχεια του
προγράµµατος 1998.

Ο Υπουργός
ΜΙΛΤΙΑ∆ΗΣ ΠΑΠΑΪΩΑΝΝΟΥ"

15. Στην µε αριθµό 3231/29.10.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
38423/20.11.98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εσωτερικών,
∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην 3231/29.10.98 ερώτηση του Βουλευτή κ. Γ.
Καλαµακίδη, σχετικά µε το αντικείµενο του θέµατος, σας
γνωρίζουµε τα εξής:
1. 'Yστερα από την 6959/98 απόφαση του Υπουργού Εσωτερικών
∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης έγινε δεκτή η προσφυγή
του Αναστ.Αγδινιώτη κατά της αριθµ.12ΟΟ6/97 απόφασης του
Γεν.Γραµµατέα Περιφέρειας Στερεάς Ελλάδος µε την οποία
επικυρώθηκε η αριθµ. 106/97 απόφαση του ∆ηµοτικού Συµβουλίου
Ιστιαίας, σύµφωνα µε την οποία µεταξύ άλλων κρίθηκε ότι δέκα
εργαζόµενοι του ∆ήµου Ιστιαίας, συγκέντρωναν τις προϋποθέσεις
κατάταξής τους σε θέσεις ιδιωτικού δικαίου αορίστου χρόνου,
σύµφωνα µε τις διατάξεις του αρθ.32 Ν.25Ο8/97.
Κατόπιν της προµνηµονευθείσας απόφασης του ΥΠ.ΕΣ.∆. ∆.Α. οι
ανωτέρω εργαζόµενοι έπρεπε να απολυθούν.
'Οµως, οι εν λόγω ενδιαφερόµενοι κατά της προµνηµονευθείσας
απόφασης του Υπουργού Εσωτερικών ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και
Αποκέντρωσης έχουν ασκήσει αίτηση ακυρώσεως και αναστολής,
ενώπιον του Συµβουλίου της Επικρατείας.
Με το 34822/98 έγγραφό µας, ύστερα από έγγραφο ερώτηµα της
Περιφέρειας Στερεάς Ελλάδος διατυπώσαµε την άποψη ότι οι
εργαζόµενοι πρέπει να παραµείνουν στον ∆ήµο Ιστιαίας µέχρι
έκδοσης της σχετικής απόφασης επί της αιτήσεως αναστολής του
οικείου δικαστηρίου δεδοµένου ότι: κατά την κρατούσα νοµολογιακή
αντίληψη σύµφωνα και µε τα οριζόµενα στο άρθρο 52 Π.∆
18/89/ΣτΕ, οσάκις έχει κατατεθεί αίτηση ακυρώσεως κατά
διοικητικής πράξεως και συγχρόνως, αίτηση αναστολής εκτελέσεως
αυτής, οι αρχές της χρηστής διοικήσεως επιβάλλουν, εν όψει και της
συνταγµατικής κατοχυρώσεως της προσωρινής προστασίας (ΕΑ
718/93), την κατ'αρχήν υποχρέωση αποχής της διοικήσεως από την
δηµιουργία νέας πραγµατικής καταστάσεως µε την άµεση εκτέλεση
της προσβληθείσης πράξεως, πριν επιληφθεί η οικεία Επιτροπή
Αναστολών της εκδικάσεως της σχετικής αιτήσεως (πρβλ.Ιωάννης
Ν.Καποδίστριας: Κωδικοποίηση ∆ιοικητικής ∆ικονοµίας, έκδοση
1996, σελίδα 107).
2. Oι κύριοι Γεροστάθης, Κ.Κωνσταντάγκας και Ι.Πετεβές
απασχολήθηκαν στον εν λόγω ∆ήµο για την εκτέλεση του έργου
"Αγροτική οδοποίία κάµπου" ύστερα από την 33/98 τεχνική µελέτη
και την 14/98 απόφαση του ∆ηµ. Συµβουλίου σύµφωνα µε τις
διατάξεις του αρθ.11 του Π.∆.171/87 και για το χρονικό διάστηµα
από τον Ιούνιο 1998 έως 28-8-98.
3. Οι κύριοι Μιχαήλ Παριανός, Ιορδάνης Χρηστίδης,
Αθαν.Μπακλατσόγκλου και ∆ηµ.Γεραντώνης προσλήφθηκαν
σύµφωνα µε τις διατάξεις του άρθρου 21 του 2190/94 ύστερα από
έγκριση του Υπουργού Εσωτερικών ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και
Αποκέντρωσης.
Για την νοµιµότητα των προσλήψεων των ανωτέρω περιπτώσεων,
έχει σταλεί από το Σώµα Επιθεωρητών-Ελεγκτών ∆ηµόσιας
∆ιοίκησης µε το ΑΠ.Σ.Ε.Ε.∆./Φ.4/1Ο8/419/3-11-98 µηνυτήρια
αναφορά του Αναστασίου Αγδινιώτη προς το ΑΣΕΠ, αρµόδιο
όργανο να ελέγξει την νοµιµότητα των προσλήψεων αυτών (αρθ.32
παρ.7 Ν.25Ο8/97).
'Οσον  αφορά  την  από  19/8-98  βεβαίωση  της  Εισαγγελίας
Πρωτοδικών  Χαλκίδας  σύµφωνα  µε  την  οποία  ο  ∆ήµαρχος
Ιστιαίας  για  τους  ανωτέρω  λόγους  έχει  παραπεµφθεί  για  να
δικασθεί  για  παράβαση  καθήκοντος  και  για  πλαστογραφία,  η
Περιφέρεια  Στερεάς  Ελλάδος  µε  το  12892/98  έγγραφό  της
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µας πληροφόρησε ότι ο ∆ήµαρχος Χρήστος Νταλιάνης δεν
παραπέµφθηκε για να δικασθεί ύστερα από βούλευµα και
εποµένως δεν έχει εφαρµογή η παραγρ.2 του αρθ.187 του
Π.∆.41Ο/95 και ως εκ τούτου ούτε η πρώτη παράγραφος του
άρθρου αυτού σύµφωνα µε την οποία µπορεί να εκπέσει
αυτοδικαίως από το αξίωµά του.

Ο Υφυπουργός
Γ. ΦΛΩΡΙ∆ΗΣ"

16. Στην µε αριθµό 3371/2.11.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
1769/20.11.98 έγγραφο από τον Υπουργό Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση µε αριθµό 3371/2.11.98 του Βουλευτή
κ. Σπήλιου Σπηλωτόπουλου, σχετικά µε την οικονοµική ενίσχυση
για την αποκατάσταση των ζηµιών του Ιερού Ναού Αγίας Τριάδος
στον 'Ανω Αλισσό Αχαϊας, που καταστράφηκε από πυρκαγιά, σας
πληροφορούµε ότι σύµφωνα µε τις διατάξεις της ισχύουσας
νοµοθεσίας δεν παρέχεται η δυνατότητα εγγραφής πιστώσεων στον
προϋπολογισµό του ΥΠΕΠΘ για την αντιµετώπιση των δαπανών
αυτών.

Ο Υπουργός
ΓΕΡΑΣΙΜΟΣ ∆. ΑΡΣΕΝΗΣ"

17. Στην µε αριθµό 3272/29.10.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
1745/20.11.98 έγγραφο από τον Υπουργό Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση µε αριθµό 3272/29.10.98 που κατέθεσε
η Βουλευτής κ. Πόπη Φουντουκίδου, σας γνωρίζουµε ότι το
Υπουργείο Παιδείας προκειµένου να διασφαλισθεί η
αντικειµενικότητα των εξετάσεων µετεγγραφών εξωτερικού,
λαµβάνει τα κατάλληλα µετρα και έχει προβεί σε νοµοθετικές
ρυθµίσεις, ώστε η ΚΕΕΜΕ να διενεργεί τις εν λόγω εξετάσεις, µέσα
σε νόµιµα και αντικειµενικά πλαίσια και να µην αµφισβητούνται από
κανένα υποψήφιο.
Κατόπιν τούτου το Υπουργείο Παιδείας δεν προτίθεται να προβεί
στην αλλαγή του ισχύοντος νοµικού πλαισίου ώστε να δίνεται η
δυνατότητα επανεξέτασης ή αναθεώρησης ή επίδειξης των
γραπτών δοκιµίων.

Ο Υπουργός
ΓΕΡΑΣΙΜΟΣ ΑΡΣΕΝΗΣ"

18. Στην µε αριθµό 3301/30.10.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
0026/18.11.98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Οικονοµικών η
ακόλουθη απάντηση:
"Aπαντώντας στην ερώτηση µε αριθµό 3301/30.10.98 που κατέθεσε
ο Βουλευτής Ν. Ηρακλείου κ. Μ. Κεφαλογιάννης αναφορικά µε τη
νοµιµότητα πρόσληψης ορισµένων µηχανικών, που διορίσθηκαν µε
απόφαση του ΥΠΕΘΟ, ως συντονιστές και σύµβουλοι σ' αυτό και
στις Περιφέρειες της χώρας, κατά τα έτη 1996 και 1997, σας
γνωρίζουµε σχετικά µε θέµατα της αρµοδιότητάς µας τα ακόλουθα:
Σύµφωνα µε τις διατάξεις του ν. 1960/91 και του Π.∆. 113/92, που
εκδόθηκε κατ' εξουσιοδότησή του, ο Υπουργός Εθνικής Οικονοµίας
δύναται µε απόφασή του να αναθέτει σε ενδιάµεσους φορείς του
∆ηµόσιου ή Ιδιωτικού τοµέα κ.λ.π. την εφαρµογή µέτρων ή
προγραµµάτων τεχνικής βοήθειας και κατάρτισης για έργα του
ευρύτερου δηµόσιου τοµέα, χρηµατοδούµενα µερικά ή ολικά από
την Ευρωπαϊκή 'Ενωση, καθώς και τη διαχείριση των αντίστοιχων
πόρων.
Με βάση τα ανωτέρω, το ΥΠ.ΕΘ.Ο. ανέθεσε το έργο εφαρµογής και
διαχείρισης Εθνικής Τεχνικής Βοήθειας στην Εταιρεία ∆ιαχείρισης
Τεχνικής Βοήθειας ΕΠΕ (Ε.∆.Τ.Β. ΕΠΕ), µε την οποία υπέγραψε
την από 12-6-96 οικεία σύµβαση χρηµατοδότησής της για την
υλοποίηση του προγράµµατος.
Η διάθεση των αντίστοιχων πόρων έγινε από τις πιστώσεις του
Προγράµµατος ∆ηµοσίων Επενδύσεων (Π.∆.Ε.) του εν λόγω
Υπουργείου, από τον υπόλογο διαχειριστή του έργου 9619501
"Εθνική Τεχνική Βοήθεια" της ΣΑΕ 019/2, µε την έκδοση επιταγών
στο όνοµα της Εταιρείας.Τα προβλεπόµενα στο άρθρο 5 της
σύµβασης νόµιµα δικαιολογητικά αυτών των πληρωµών

ελέγχθηκαν από την Υπηρεσία ∆ηµοσιονοµικού Ελέγχου (Υ.∆.Ε.)
στο ΥΠΕΘΟ και εκδόθηκαν αντίστοιχα συµψηφιστικά χρηµατικά
εντάλµατα σε βάρος των πιστώσεων του έργου αυτού.
Τα δικαιολογητικά των επί µέρους αναλυτικών δαπανών που
πραγµατοποίησε η Εταιρεία σύµφωνα µε την ως άνω σύµβαση,
µεταξύ των οποίων περιλαµβάνονται και οι δαπάνες µισθοδοσίας
των συντονιστών και συµβούλων που προσλήφθηκαν για τις
ανάγκες του προγράµµατος, δεν νποβάλλονται στην Υ∆Ε, αλλά
στην αναθέτουσα αρχή (ΥΠΕΘΟ) απολογιστικά, κάθε τρίµηνο,
προκειµένου να εγκριθούν και να καταβληθούν στην εταιρεία οι
τµηµατικές πληρωµές. Στην Υ.∆.Ε. υποβάλλεται η σχετική απόφαση
έγκρισης του ΥΠΕΘΟ, µαζί µε αντίγραφο της σύµβασης, το δελτίο
φορολογικής ενηµερδτητας της Εταιρείας και λοιπά παραστατικά
δικαιολογητικά για την συµψηφιστική τακτοποίηση των πληρωµών
αυτών.
Κατά συνέπεια η Υ.∆.Ε. ελέγχει τη νοµιµότητα και πληρότητα µόνο
αυτών των δικαιολογητικών και δεν έχει αρµοδιότητα ελέγχου
νοµιµότητας της πρόσληψης των εν λόγω συντονιστών, σύµφωνα
µε τα οριζόµενα στην παράγραφο 4 του άρθρου 5 του Π.∆. 113/92.

Ο Υφυπουργός
Ν. ΧΡΙΣΤΟ∆ΟΥΛΑΚΗΣ"

19. Στην µε αριθµό 3573/6.11.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
1014/20.11.98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Πολιτισµού αρµόδιο
σε θέµατα Αθλητισµού η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της 3573/6.11.98 ερώτησης του Βουλευτή κ. Η.
Βεζδρεβάνη, σας πληροφορούµε ότι τα αθλητικά σωµατεία της
χώρας επιχορηγούνται τακτικώς µε βάση σταθερά και εκ των
προτέρων γνωστά κριτήρια.
Οι έκτακτες επιχορηγήσεις δίνονται για την αντιµετώπιση
εξαιρετικών και απρόβλεπτων αναγκών και εφ'όσον οι οικονοµικές
δυνατότητες το επιτρέπουν.
Οσάκις υπάρχουν ανάλογα αιτήµατα από αθλητικά σωµατεία, σε
όποιο Νοµό της χώρας και αν βρίσκονται, εξετάζονται µε βάση τις
πιο πάνω προϋποθέσεις και ικανοποιούνται στο µέτρο των
δυνατοτήτων της Γενικής Γραµµατείας Αθλητισµού.
Με το ίδιο πνεύµα συνεπώς της αναγνώρισης του έργου των
αναγκών αλλά και των δυνατοτήτων θα εξετασθούν αιτήµατα
σωµατείων και του Νοµού θεσπρωτίας.

Ο Υφυπουργός
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΦΟΥΡΑΣ"

20. Στην µε αριθµό 3355/2.11.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
122/19.11.98 έγγραφο από τον Υπουργό Πολιτισµού η ακόλουθη
απάντηση:
"Απαντώντας στην 3355/2.11.98 ερώτηση των Βουλευτών κυρίων
Ν. Γκατζή και Α. Κανταρτζή, σας γνωρίζουµε τα εξής:
Το Κέντρο Μουσικού Θεάτρου Βόλου (Κε.Μ.Θ.) επιχορηγείται από
το ΥΠ.ΠΟ. και το ∆ήµο Βόλου. Για το 1998 η συνολική επιχορήγηση
ανέρχεται στο ποσό των 130.000.000 δρχ. (65.000.000 ∆ήµος και
65.000.000 συµµετοχή ΥΠ.ΠΟ.). Ο ∆ήµος έχει ήδη καταβάλει το
σύνολο του ποσού, ενώ το ΥΠ.ΠΟ, κατέβαλε 20.000.000 δρχ .και
τις υπόλοιπες δύο δόσεις θα καταβάλει έως το τέλος του χρόνου
σύµφωνα µε το Πρόγραµµα ∆ράσης του Ειδικού Γραφείου του
ΕΘνικού Πολιτιστικού ∆ικτύου Πόλεων. Ο συνολικός
προϋπολογισµός των εκδηλώσεων και των λειτουργικών εξόδων
του Κε.Μ.Θ. έτους 1998 ανέρχεται στο ποσό των 155.000.000 δρχ.
(απόφαση ∆.Σ. 9/20.12.97).
Ειδικότερα: ΕΣΟ∆Α: επιχορήγηση από ∆ήµο: 65.000.000
επιχορήγηση από ΥΠ.ΠΟ.  65.000.000
εισητήρια-χορηγίες  25.000.000
Σύνολο  155.000.000

ΕΞΟ∆Α: Παραγωγές-Συµπαρ: 70.000.000
Φεστιβάλ  60.000.000
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∆απάνες ∆ιοίκησης 25.000.000
Σύνολο  155.000.000

O Υπουργός
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ"

21. Στην µε αριθµό 3281/30.10.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
118/19.11.98 έγγραφο από τον Υπουργό Πολιτισµού η ακόλουθη
απάντηση:
"Απαντώντας στην 3281/30.10.1998 ερώτηση του Βουλευτή κ. Ηλία
Βεζδρεβάνη, σας γνωρίζουµε τα εξής:
Α. Επισυνάπτεται κατάλογος κτιρίων του Ν. Θεσπρωτίας που έχουν
χαρακτηρισθεί ως διατηρητέα. 'Οποιες εργασίες κριθούν από τις
αρµόδιες Υπηρεσίες του ΥΠ.ΠΟ αναγκαίες, θα γίνουν.
Η 6η ΕΝΜ στο Πρόγραµµα ∆ράσης 1998, συµπεριέλαβε την
καταγραφή Νεωτέρων Μνηµείων στο Νοµό Θεσπρωτίας. Το
πρόγραµµα βρίσκεται σε εξέλιξη και ευελπιστούµε ότι µέχρι τέλους
του έτους θα είναι έτοιµες οι εισηγήσεις, για µια σειρά κτιρίων, προς
συζήτηση στο Κεντρικό Συµβούλιο Νεωτέρων Μνηµείων. Το
πρόγραµµα καταγραφής προβλέπεται να συνεχισθεί και το επόµενο
έτος.
8. 'Οσον αφορά στη θέσπιση κινήτρων για την αποκατάσταση
αξιόλογων κτιρίων που έχουν χαρακτηρισθεί από το ΥΠ.ΠΟ.
διατηρητέα (ιστορικά διατηρητέα ή έργα τέχνης), σύµφωνα µε τις
διατάξεις του ν. 1469/50:
1) Για τα κτίρια που έχουν χαρακτηρισθεί από το ΥΠ.ΠΟ. ως
νεώτερα µνηµεία (ιστορικά διατηρητέα ή έργα τέχνης) και ανήκουν
σε ιδιώτες:
Με τον νόµο 2557/97 "Θεσµοί, µέτρα και δράσεις πολιτιστικής
ανάπτυξης", (ΦΕΚ 271/24.12.97) ορίζονται τα εξής (άρθρο 9
"Ειδικές διατάξεις, παρ. 4): "Με Προεδρικό ∆ιάταγµα, που εκδίδεται
µε πρόταση των Υπουργών ΠΕ.ΧΩ.∆Ε και Πολιτισµού,
καθορίζονται οι προϋποθέσεις και η διαδικασία µε τις οποίες µπορεί
να παρέχονται επιχορηγήσεις ή άλλα οικονοµικά κίνητρα σε κυρίους
ή νοµείς κτιρίων που έχουν υπαχθεί στις διατάξεις του άρθρου 5 του
Ν. 1469/1950 και του άρθρου 52 του Κ.Ν. 5351/1932 και της
παραγράφου 2 του άρθρου 4 του Ν. 1577/1985 ή ευρίσκονται σε
οικισµούς που έχουν µνηµειακό ή ιστορικό χαρακτήρα ή εν γένει
παραδοσιακό χαρακτήρα σύµφωνα µε την παράγραφο 1 του
άρθρου 4 του Ν. 1577/1985, για την ανακατασκευή τους και τη
διατήρηση των αρχιτεκτονικών, ιστορικών, καλλιτεχνικών και
στατικών στοιχείων τους σύµφωνα µε τις υποδείξεις της αρµόδιας
υπηρεσίας του ΥΠ.ΠΟ. ή του Υ.ΠΕ.ΧΩ.∆Ε., ακόµα και όταν η
καταστροφή οφείλεται σε ανώτερη βία.
Με το ίδιο Προεδρικό ∆ιάταγµα καθορίζεται το ύψος της
χορηγούµενης επιχορηγήσεως σε ποσοστό της απαιτούµενης για
τους ανωτερω σκοπούς δαπάνης των εκτελεστέων έργων.
Το ποσοστό αυτό µπορεί να κυµαίνεται κατά οικισµούς επί τη βάσει
κριτηρίων αναγοµένων στην πυκνότητα (µεγάλο αριθµό ή σπάνιων
κτιρίων του πρώτου εδαφίου σε αυτούς, τη σπανιότητα και το είδος
του χαρακτήρα του οικισµού, καθως και στον κίνδυνο και το ρυθµό
αλλοιώσεως του χαρακτήρα του.
Με το ίδιο διάταγµα καθορίζονται οι κυρώσεις που επιβάλλονται για
πράξεις ή παραλείψεις αντίθετες προς τις ρυθµίσεις του".
Το περιεχόµενο του ανωτέρω Π.∆. Θα επεξεργασθεί Οµάδα
Εργασίας από τις αρµόδιες υπηρεσίες του ΥΠ.ΠΟ. και του
Υ.ΠΕ.ΧΩ.∆Ε.
2) Για τα κτίρια που έχουν χαρακτηρισθεί από το ΥΠ.ΠΟ. ως
νεώτερα µνηµεία σύµφωνα µε τις διατάξεις τουν.1469/50 (ιστορικά
διατηρητέα ή έργα τέχνης) και ανήκουν σε ΟΤΑ (∆ήµους και
Νοµαρχιακές Αυτοδιοικήσεις), και Πολιτιστικούς Οργανισµούς
(Ιδρύµατα, Σωµατεία, αστικες µη κερδοσκοπικές εταιρείες, κλπ.),
σας γνωρίζουµε ότι στο πλαίσιο του νέου θεσµού του ΥΠ.ΠΟ.
"Γενικός Κανονισµός Χρηµατοδοτήσεων 1998" θα πρέπει οι φορείς
αυτοί να υποβάλλουν µέσα στον Αύγουστο κάθε τρέχοντος έτους τις

συνολικές τους προτάσεις στον τοµέα της πολιτιστικής κληρονοµιάς
και της πολιτιστικής ανάπτυξης στις αρµόδιες Υπηρεσίες του
ΥΠ.ΠΟ. για αξιολόγηση, µε βάση τις οδηγίες και κατευθύνσεις που
εµπεριέχονται στο σχετικό ενηµερωτικό τεύχος του ΥΠ.ΠΟ. που
απευθύνεται σε όλους ενδιαφερόµενους φορείς.

Ο Υπουργός
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ"

22. Στην µε αριθµό 3264/29.10.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
116/16.11.98 έγγραφο από τον Υπουργό Πολιτισµού η ακόλουθη
απάντηση:
"Απαντώντας στην αρ. 3264/29.10.98 ερώτηση του Βουλευτή κ. Σπ.
Σπηλιωτόπουλου, σας γνωρίζουµε τα εξής:
Η Πολυφωνική Χορωδία Πάτρας είχε υποβάλλει αίτηµα
επιχορήγησης µε τη διαδικασία υποβολής Πολιτιστικού ∆ελτίου στο
πλαίσιο του Γενικύ Κανονισµού Χρηµατοδοτήσεων του ΥΠ.ΠΟ. και
δεν προτάθηκε από την αρµόδια επιτροπή αξιολόγησης για τους
εξής λόγους: α) το πρόγραµµά της αφορούσε δράσεις της χορωδίας
(συµµετοχές σε φεστιβάλ δήµων, οι οποίοι δήµοι επιχορηγούνται
ανεξάρτητα για τα πολιτιστικά τους προγράµµατα), β) Το
προτεινόµενο ΠΟ.∆ΕΛ. µε τίτλο "Καλλιτεχνικά ∆ρώµενα" δεν αφορά
διοργάνωση φεστιβάλ (θεσµό). Το πρόγραµµα αναλύει την ετήσια
δράση της Πολυφωνικής Χορωδίας.

Ο Υπουργός
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ"

23. Στην µε αριθµό 3277/29.10.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
117/16.11.98 έγγραφο από τον Υπουργό Πολιτισµού η ακόλουθη
απάντηση:
"Απαντώντας στην 3277/29.10.98 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Αναστάσιου Καραµάριου, σας γνωρίζουµε τα εξής:
Το πρόβληµα της καθυστέρησης στην καταβολή αποζηµιώσεων για
την συντέλεση απαλλοτριώσεων είναι γνωστό και καταβάλλονται
προσπάθειες για την επιτάχυνση των σχετικών ρυθµών. Το όλο
πρόβληµα δηµιουργείται από το µεγάλο κόστος των υπό
απαλλοτρίωση ακινήτων, οφειλόµενο στην αλµατώδη αύξηση της
τιµής της γης τα τελευταία χρόνια. Για τα ακίνητα πάντως που είναι
δεσµευµένα και τελούν υπό απαλλοτρίωση και µέχρι να συντελεστεί
η απαλλοτρίωσή τους, καταβάλλεται στους ιδιοκήτες τους η νόµιµη
αποζηµίωση για την στέρηση της χρήσεως των ακινήτων .
Σύµφωνα µε το άρθρο 18 παρ.1 του Ν∆ 727/71 η αποζηµίωση των
απαλλοτριώσεων ακινήτων καθορίζεται από το Μονοµελές
Πρωτοδικείο στην περιφέρεια του οποίου βρίσκεται το ακίνητο.
'Οταν η διαδικασία φθάσει στο στάδιο του καθορισµού τιµής
µονάδος το ΥΠ.ΠΟ. θα κινήσει την σχετική διαδικασία.

Ο Υπουργός
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ"

Σηµ.: Τα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο της ∆/νσης
Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων).
24. Στην µε αριθµό 3250/29-10-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
115/19-11-98 έγγραφο από τον Υπουργό Πολιτισµού η ακόλουθη
απάντηση:
"Απαντώντας στην 3250/29.1Ο.1998 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Λευτέρη Παπανικολάου, σας γνωρίζουµε τα εξής:
Η υλοποίηση των δεδοµένων του Φακέλλου Υποψηφιότητας της
Αθήνας για τους Ολυµπιακούς Αγώνες του 2004, καλύπτει ένα
ευρύτατο φάσµα διαδικασιών, δραστηριοτήτων, κατασκευών,
οικονοµικών παραµέτρων κ.λπ. και απαιτεί λεπτούς και
προσεκτικούς χειρισµούς κατά το στάδιο της
ωρίµανσης/εξασφάλισης των προϋποθέσεων για την µετέπειτα
ταχεία και απρόσκοπτη εξέλιξη των έργων (εγκαταστάσεων,
υποδοµών κ.λπ.).
1. Το Ολυµπιακό Χωριό θα δηµιουργηθεί νοτίως της Κοινότητας
Θρακοµακεδόνων, στην ίδια περιοχή µ' αυτήν που προβλεπόταν
στον Φάκελλο Υποψηφιότητας η δηµιουργία του.
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Το κέντρο Κωπηλασίας - Κανόε, Καγιάκ και Σλάλοµ θα
κατασκευασθεί στο Σχοινιά Μαραθώνα, όπως προβλεπόταν στον
Φάκελλο.
To κέντρο Ιππασίας, συνδυαζόµενο µε την εγκατάσταση του Νέου
Ιπποδρόµου, θα κατασκευασθεί στην περιοχή Μαρκόπουλου
Μεσογαίας.
Μέχρι τον Μάιο του 1999 θα οριστικοποιηθεί η χωροθέτηση των
κλειστών εγκαταστάσεων που θα καλύψουν τις απαιτήσεις του
Βόλλευ, της Πάλης, της 'Αρσης Βαρών κ.λπ.
2. Για τα άλλα θέµατα που αφορούν στην Ολυµπιακή διοργάνωση
(αθλητικές εγκαταστάσεις αγώνων και προπονήσεων, δίκτυα
υποδοµών, µεταφορές, τηλεπικοινωνίες κ.λπ.) και το αντικείµενό
τους καλύπτεται από προγράµµατα εν εξελίξει µελετών ή 'Εργων
συναρµόδιων Φορέων (Υ.ΠΕ.ΧΩ.∆Ε, Γενική Γραµµατεία
Αθλητισµού κ,λπ.), τα πράγµατα εξελίσσονται µέσα στα αντίστοιχα
χρονοδιαγράµµατα υλοποίησής τους µε στόχο την έγκαιρη
περαίωσή τους.

Ο Υπουργός
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ"

25. Στην µε αριθµό 3240/29-10-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
114/19-11-98 έγγραφο από τον Υπουργό Πολιτισµού η ακόλουθη
απάντηση:
"Απαντώντας στην 3240/29.10.1998 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Σταύρου Παναγιώτου και Μαρίας Μπόσκου, σας
γνωρίζουµε τα εξής:
Σχετικά µε τον αρχαιολογικό χώρο της Αµφίπολης και την ένταξή
του σε προγράµµατα χρηµατοδότησης εννέα συνολικά
αρχαιολογικών χώρων σηµειώνονται τα εξής:
Α. Τα τείχη της πόλης.
Εκτός από τα 200 µ. του Βόρειου Τείχους που έχουν συντηρηθεί και
διαµορφωθεί µε χρηµατοδότηση από τα ΜΟΠ και τα ΠΕΠ (Β' ΚΠΣ)
τα ορατά και άµεσα αξιοποιήσιµα περίπου 1000 µ. θα ενταχθούν
στο Γ' ΚΠΣ και σε συνάρτηση µε τη δηµιουργία αρχαιολογικού
πάρκου του Στρυµόνα σε σχέση µε την περίµετρο των τειχών.
Αρχαία ξύλινη γέφυρα.
Το έργο της στερέωσης των γύψινων εκµαγείων των πασάλων της
γέφυρας. της συντήρησης του ξύλου και της αντικατάστασης των
γύψινων εκµαγείων µε άλλα από ανθεκτικότερο υλικό, σε
συνεργασία µε το Κέντρο Λίθου του ΥΠ.ΠΟ. ξεκίνησε από το 1997
µε την ένταξή του στο πρόγραµµα δράσης της Εφορείας. Τώρα
υπάρχει η σκέψη το έργο να ενταχθεί στο Γ' ΚΠΣ µαζί µε τις
υπόλοιπες εργασίες (ολοκλήρωση της ανασκαφής αντικατάσταση
του σηµερινού στεγάστρου από ξύλα και λαµαρίνες µε πιο
σύγχρονο και αισθητικά πιο αποδεκτό, συντήρηση Πύλης Γ' των
τειχών που συνδέεται µε τη γέφυρα και διαµόρφωση του
περιβάλλοντος χώρου).
Αρχαίο Γυµνάσιο Πραγµατοποιήθηκε φέτος στερέωση των δόµων
από εύθριπτο πωρόλιθο, καταχώθηκε η θεµελίωση της Παλαίστρας
και του Ξυστού για να προστατευθούν οι δόµοι από τη φθορά και
αρµολογήθηκαν οι τοίχοι του κτιρίου βόρεια του Ξυστού. Το θέµα
του στεγάστρου βρίσκεται στο Τεχνικό Συµβούλιο του ΤΑΠΑ -ήταν
στο φετινό πρόγραµµα του Ταµείου για δηµοπράτηση - κατασκευή,
απαιτείται όµως και εδαφοτεχνική µελέτη, Η συνέχιση της
ανασκαφής γύρω από το χώρο και η µερική αναστήλωση της στοάς
του Ξυστού και του τµήµατος της Παλαίστρας, µετά από µελέτη που
εκπονείται, θα ενταχθούν στο Γ' ΚΠΣ. Ενόψει των Ολυµπιακών
Αγώνων του 2004 θα ετοιµασθεί φάκελος για το Γυµνάσιο και το
Θέατρο που βρίσκεται δίπλα στο Γυµνάσιο και η ανασκαφή του θα
ενταχθεί επίσης στο Γ' ΚΠΣ.
Ρωµαϊκή έπαυλη, κτίριο ρωµαϊκών χρόνων (ίσως Γυµνάσιο),
Ελληνιστική οικία Στο Γ' ΚΠΣ θα ενταχθεί η µερική αναστήλωση της
ρωµαϊκής έπαυλης και επανατοποθέτηση των ψηφιδωτών µετά την
κατασκευή στεγάστρου. Στο πλαίσιο της χρηµατοδότησης αυτής θα
αντιµετωπισθεί και η συντήρηση-στερέωση του ρωµαϊκού
Γυµνασίου. καθώς και η συµπληρωµατική ανασκαφή του για την
ολική αποκάλυψη του κτιρίου και την ενοποίηση του χώρου µε

αυτόν την παρακείµενης ρωµαϊκής έπαυλης. Στην Ελληνιστική οικία
κατασκευάστηκε στέγαστρο από τα ΜΟΠ και πραγµατοποιούνται
εργασίες συντήρησης των τοιχογραφιών από τα ΠΕΠ. Οι εργασίες
θα συνεχιστούν το 1999.
Ελληνιστικό Νεκροταφείο
Η στερέωση των τριών Μακεδονικών τάφων και της συντήρησης
των τοιχογραφιών θα αντιµετωπισθεί στο πλαίσιο του Γ' ΚΠΣ.
Κτιριακό συγκρότηµα και ταφικό κτίσµα στο Μουσείο
Η συµπληρωµατική ανασκαφή του κτιριακού συγκροτήµατος
κλασικών χρόνων στον αύλειο χώρο του Μουσείου και η
διαµόρφωση του χώρου πραγµατοποιείται ήδη στο πλαίσιο των
ΠΕΠ και θα συνεχισθεί µαζί µε την συντήρηση - στερέωση του
ταφικού κτίσµατος του 5ου αιώνα π.χ. (πιθανότατα ο τάφος του
Βρασίδα) στο Γ' ΚΠΣ.
Λέοντας Αµφίπολης
Με την απόφαση ΥΠΠΟ/ΣΥΝΤ /Φ32/2Ο37 /15.7.1998 µετά από
γνωµοδότηση του ΚΑΣ (συν. 37/16.6.98), εγκρίθηκαν οι εργασίες
συντήρησης του Λέοντα Αµφίπολης που συνίστανται στον
επιφανειακό καθαρισµό των µαρµάρινων τµηµάτων του µνηµείου,
την αντικατάσταση των κονιαµάτων µε υλικά δοκιµασµένα και
ανθεκτικότερα στις περιβαλλοντικές συνθήκες της περιοχής
(παγετός) και τον προσεκτικό έλεγχο των συνδέσµων και εκτίµηση
δυνατότητας αντικατάστασής τους µε νέους από τιτάνιο. 'Ολες οι
εργασίες θα πραγµατοποιηθούν σε συνεργασία µε το Κέντρο Λίθου
του ΥΠ.ΠΟ. Η χρηµατοδότησή τους θα γίνει από το Πρόγραµµα
∆ράσης ή από το Γ' ΚΠΣ.
Ανασκαφές Τύµβου "Καστά" και Θεάτρου.
Η ανασκαφή του Θεάτρου, το οποίο βρίσκεται δίπλα στο αρχαίο
Γυµνάσιο. όπως αναφέρθηκε και παραπάνω θα αντιµετωπισθεί στο
πλαίσιο του Γ' ΚΠΣ. Η συνέχιση της ανασκαφής του Τύµβου του
"Καστά" δεν πραγµατοποιήθηκε φέτος λόγω της διακοπής της
χρηµατοδότησης του προγράµµατος δράσης της Εφορείας από το
Π∆Ε.
Το φυλακτικό προσωπικό που υπηρετεί στο Μουσείο Αµφίπολης (8
ηµερήσιοι φύλακες και 3 νυκτοφύλακες) χρησιµοποιείται και για τη
φύλαξη των αρχαιολογικών χώρων. όχι µόνο της Αµφίπολης αλλά
και της ευρύτερης περιοχής. Είναι σαφές ότι οι ανάγκες φύλαξης και
λειτουργίας του Μουσείου και των αρχαιολογικών χώρων είναι
µεγαλύτερες. Το πρόβληµα εξετάζεται σε συνολικότερη βάση για
όλη τη χώρα.
Γενικά. το αρχαιολογικό έργο στην Αµφίπολη διακρίνεται σε τρείς
περιόδους. Η πρώτη περίοδος είναι η ανασκαφική υπό τον ∆ηµήτρη
Λαζαρίδη και κατ' αυτήν έρχονται στο φως οι µεγάλοι αρχαιολογικοί
χώροι. αλλά και µικρότεροι που δεν αναφέρονται παραπάνω. Η
δεύτερη περίοδος χαρακτηρίζεται από την ολοκλήρωση της
κατασκευής του Μουσείου στη δεκαετία του '80 και την έκθεση των
αρχαίων σ' αυτό στην πρώτη πενταετία της δεκαετίας του '90. Στην
τρίτη περίοδο και µετά από τα πρώτα βήµατα των' προγραµµάτων
των ΜΟΠ αρχίζουν τα έργα συντήρησης και ανάδειξης του
αρχαιολογικού χώρου της Αµφίπολης στο πλαίσιο των ΠΕΠ του Β'
ΚΠΣ µε 200.000.000 δρχ, αρχής γενοµένης από το τµήµα των 200
µ. περίπου του Βόρειου τείχους, τον αρχαιολογικό χώρο του
Μουσείου, το χώρο στάθµευσης στο Μουσείο, την Ελληνιστική οικία
και την ανακαίνιση των κτιρίων του π(αλιού σταθµού του ΟΣΕ στο
Βόρειο τείχος ως χώρων υποδοχής και εξυπηρέτησης του κοινού.
Παράλληλα µε τα έργα ανασκαφής-συντήρησης-στερέωσης-
διαµόρφωσης των αρχαιολογικών χώρων και µνηµείων θα πρέπει
να πραγµατοποιηθεί η ενοποίησή τους, σύµφωνα µε υπάρχουσα
µελέτη της Πολυτεχνικής Σχολής του ΑΠΘ. η οποία ενδεχοµένως να
χρειαστεί κάποια προσαρµογή. Στόχος είναι ο αρχαιολογικός χώρος
της Αµφίπολης να αποτελέσει τµήµα ενός ευρύτερου Αρχαιολογικού
Πάρκου Στρυµόνα, το οποίο θα αξιοποιεί και θα αναδεικνύει ως
ενότητα το ιστορικό και φυσικό τοπίο στο κατώτερο τµήµα του
Στρυµώνα και των εκβολών του.
Β. Τα βυζαντινά µνηµεία της Αµφιπόλεως εντάσσονται στον
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ευρύτερο Αρχαιολογικό χώρο της Αµφιπόλεως και συντηρούνται
στο πλαίσιο του έργου "Ανάδειξη Χριστιανικής Αµφίπολης" που έχει
ενταχθεί στο Β' ΚΠΣ (προϋπολογισµός έργου 1993-1999.
200.000,000).
Ανασκαφικό πρόγραµµα σε εξέλιξη δεν υπάρχει κατά το 1997 και
1998, πραγµατοποιούνται όµως συµπληρωµατικές δευτερεύουσες
ανασκαφικές εργασίες απαραίτητες για την οµαλή πραγµατοποίηση
των εκτελούµενων έργων (συντήρηση και διαµόρφωση). Προς το
παρόν δεν, κρίνεται σκόπιµη η επέκταση των ανασκαφών µέχρι να
ολοκληρωθεί η συντήρηση και ο ευπρεπισµός των µνηµείων και η
διαµόρφωση του χώρου της παλαιοχριστιανικής ακροπόλεως.
Περιφράχθηκε, ακόµη, ο χώρος της παλαιοχριστιανικής
ακροπόλεως. Για την φύλαξη του χώρου αυτού προσλαµβάνεται
κατ' έτος εποχιακό φυλακτικό προσωπικό.
Οι εκτελούµενες εργασίες χρηµατοδοτούνται από το ΠΕΠ Κεντρικής
Μακεδονίας, το Υπουργείο Μακεδονίας-Θράκης, την Αρχαιολογική
Εταιρεία, τον Π∆Ε του Υπουργείου Πολιτισµού και το ΛΟΤΤΟ. Νέες
µελέτες και έργα σχεδιάζονται ή εκπονούνται όταν χρειάζεται, στο
πλαίσιο φυσικά των δυνατοτήτων της Εφορείας.
Η ενοποίηση του Αρχαιολογικού Χώρου απαιτεί σύνθετη
προετοιµασία καθώς προϋποθέτει απαλλοτριώσεις, έργα
υποδοµής, ενιαία διοικητική µέριµνα, συνεχή φύλαξη κ.λπ.

Ο Υπουργός
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ"

26. Στην µε αριθµό 3238/29.10.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
113/19.11.98 έγγραφο από τον Υπουργό Πολιτισµού η ακόλουθη
απάντηση:
"Απαντώντας στην 3238/29.10.1998 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Θεόδωρου Κασσίµη, σας γνωρίζουµε τα εξής:
Στα σχέδια του Ολυµπιακού Χωριού περιλαµβάνεται και η
δηµιουργία χώρων και εγκαταστάσεων λατρείας,
αυτοσυγκέντρωσης και περισυλλογής για τα µέλη της Ολυµπιακής
Οικογένειας που θα διαµένουν σ'αυτό.
Η µεταολυµπιακή χρήση του χωριού ως οικισµού θα καλύπτεται
από τις πάγιες απαιτήσεις των Γενικών Πολεοδοµικών Σχεδίων µε
τις οποίες προβλέπεται καιη δηµιουργία Ιερού Ναού στα κέντρα των
οικισµών.

Ο Υπουργός
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ"

27. Στην µε αριθµό 3218/27.10.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
112/19.11.98 έγγραφο από τον Υπουργό Πολιτισµού η ακόλουθη
απάντηση:
"Απαντώντας στην 3218/27.10.1998 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Πέτρου Κουναλάκη, σας γνωρίζουµε τα εξής:
Η ευθύνη προστασίας των γλυπτών, στην οποία αναφέρεται ο κ.
Βουλευτής ανήκει στον ∆ήµο Αθηναίων ή σε άλλους φορείς
(Πανεπιστήµιο Αθηνών, Ε.Τ.ΜΟ.Α. κλπ.).
Το Υπουργείο Πολιτισµού συµβάλλει οπότε του ζητείται- στην
αποκατάσταση των ζηµιών µέσω της αρµόδιας Υπηρεσίας
(∆ιεύθυνση Συντήρησης) η οποία διαθέτει το απαραίτητο προς
τούτο εξειδικευµένο επιστηµονικό προσωπικό.

Ο Υπουργός
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ"

28. Στην µε αριθµό 3214/27.10.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
111/19.11.98 έγγραφο από τον Υπουργό Πολιτισµού η ακόλουθη
απάντηση:
"Απαντώντας στην 3214/27.10.98 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Απόστολου Ανδρεουλάκου, σας γνωρίζουµε τα εξής:
Το θέµα της τοποθέτησης αναµνηστικής πλάκας στον Βράχο της
Ακρόπολης προς τιµήν του Κ.Κουκίδη θα αντιµετωπισθεί, αφού
ανατεθεί και γίνει συστηµατική αρχειακή έρευνα για το περιστατικό
από ειδικό ερευνητή-ιστορικό, που θα µπορούσαν από κοινού να
ορίσουν τα συναρµόδια Υπουργεία Εθνικής 'Αµυνας και Πολιτισµού.

Θα υπάρξει, λοιπόν, η σχετική τεκµηρίωση και θα εξακριβωθεί το
ιστορικό περιστατικό.

Ο Υπουργός
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ"

29. Στην µε αριθµό 3201/26.10.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
109/16.11.98 έγγραφο από τον Υπουργό Πολιτισµού η ακόλουθη
απάντηση:
"Απαντώντας στην 3201/26.10.1998 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Νικόλαου Τσιαρτσιώνη, σας γνωρίζουµε τα εξής:
Οι κανονισµοί που θα καθορίζουν τις διαδικασίες ανάθεσης,
παρακολούθησης και απραλαβής των ολυµπιακών έργων θα
διασφαλίζουν την διαφάνεια, θα είναι έτοιµοι -από πλευράς
Οργανωτικής Επιτροπής "Αθήνα 2004"- µέχρι τέλος Νοεµβρίου
1998 και θα προωθηθούν, από τη ∆ιυπουργική Επιτροπή, για
έγκριση από το Υπουργικό Συµβούλιο.

Ο Υπουργός
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ"

30. Στην µε αριθµό 3706/11.11.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
0092/19.11.98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Οικονοµικών η
ακόλουθη απάντηση:
"Απαντούµε στην 3706/11.11.1998 ερώτηση που κατέθεσε στη
Βουλή ο Βουλευτής κ. Βασίλειος Μαγγίνας και σχετικά µε το
προβαλλόµενο σ'αυτή αίτηµα να επεκταθούν οι µισθολογικές
προαγωγές που ίσχυσαν για εν ενεργεία στρατιωτικούς και σε
όλους αποχώρησαν της υπηρεσίας πριν την έναρξη ισχύος των
σχετικών διατάξεων, ώστε να αυξηθεί η σύνταξή τους, σας
πληροφορούµε τα εξής:
Σύµφωνα µε βασική αρχή της συνταξιοδοτικής νοµοθεσίας η
σύνταξη του στρατιωτικού υπολογίζεται µε βάση το µισθό του
βαθµού τον οποίο έφερε και συγχρόνως εµισθοδοτείτο κατά το
χρόνο της εξόδου του από την υπηρεσία. Συνεπώς η µεταβολή της
υπηρεσιακής κατάστασης του υπαλλήλου µετά την έξοδό του από
την υπηρεσία µε σκοπό να έχει συνταξιοδοτικό όφελος αντίκειται
στις υγιείς συνταξιοδοτικές αρχές.
Το Υπουργείο Οικονοµικών δεν αντιµετωπίζει το ενδεχόµενο
επέκτασης των ρυθµίσεων, οι οποίες θεσπίζονται από την Πολιτεία
κάθε φορά για την εξυπηρέτηση συγκεκριµένων οργανωτικών και
διοικητικών αναγκών και στο προσωπικό που έχει εξέλθει από την
υπηρεσία πριν από την εµφάνιση των ανγκών αυτών. Στην αντίθετη
περίπτωση η Πολιτεία θα αποστερείτο της δυνατότητας να λαµβάνει
µέτρα (οικονοµικά κίνητρα κλπ), που κρίνει πρόσφορα για την
εύρυθµη λειτουργία της ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης, αφού το οικονοµικό
κόστος από την επέκταση των µέτρων αυτών, που λαµβάνονται για
τους εν ενεργεία υπαλλήλους και στους συνταξιούχους, θα
αποτελούσε σοβαρό ανασταλτικό παράγοντα για τη θέσπισή τους.
Κατόπιν αυτών το ανωτέρω αίτηµα, όπως και άλλα αιτήµατα που
συνεπάγονται δαπάνη πέραν της προβλεποµένης από την
επέκταση των ρυθµίσεων του ν.2448/96 (νέο µισθολόγιο
στρατιωτικών) και στους στρατιωτικούς συνταξιούχους δεν είναι
δυνατόν να ικανοποιηθούν.

Ο Υφυπουργός
Ν. ΧΡΙΣΤΟ∆ΟΥΛΑΚΗΣ"

31. Στην µε αριθµό 3748/12.11.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
272/23.11.98 έγγραφο από τον Υπουργό Περιβάλλοντος,
Χωροταξίας και ∆ηµοσίων 'Εργων η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της 3748/12.11.98 ερώτησης που κατέθεσε στη
Βουλή ο Βουλευτής κ. Ν. Νικολόπουλος, παρακαλούµε να
πληροφορήσετε τον κύριο Βουλευτή σύµφωνα µε τα στοιχεία της
∆/νσης Εγγειοβελτιωτικών 'Εργων του ΥΠΕΧΩ∆Ε (∆7) τα εξής:
1.  Στα  πλαίσια  του  Προγράµµατος  Αντιπληµµυρικών  έργων  του
ΥΠΕΧΩ∆Ε  (συγχρηµατοδοτούµενο  από  το  ΤΚΑΣΕ)  έχουν
διατεθεί  τα  δύο  τελευταία  χρόνια,  για  αντιπληµµυρικά  έργα  στο
Ν.  Αχαϊας,  πιστώσεις  ύψους  600  εκ.  δρχ.,  µετά  από
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προτάσεις των τέως Περιφερειακών µας Υπηρεσιών που ήταν και
είναι αρµόδιες για την αξιολόγηση και ιεράρχηση των έργων.
2. Μετά τις πρόσφατες πυρκαγιές και τη σύσκεψη που
πραγµατοποιήθηκε στο ΥΠΕΧΩ∆Ε µεταξύ αρµοδίων Υπουργών,
αποφασίστηκε η έκτακτη χρηµατοδότηση επειγόντων
αντιπληµµυρικών έργων στις πυρόπληκτες περιοχές. Για το Ν.
Αχαϊας αποφασίσθηκε να διατεθεί ποσό 2065 εκ. δρχ. Η σχετική
πρόταση έχει ήδη υποβληθεί στο ΥΠΕΘΟ για την τελική απόφαση.
Στις αρµόδιες Υπηρεσίες έχουν δοθεί ήδη οδηγίες για τη σύνταξη
των σχετικών µελετών δηµοπράτηση έργων άµεσης
προτεραιότητας. Οι συγκεκριµένες επεµβάσεις που θα γίνουν
συνολικά, φαίνονται στο συνηµµένο έγγραφο της ∆ΕΚΕ Περιφέρειας
∆υτικής Ελλάδας.

Ο Υπουργός
Κ. ΛΑΛΙΩΤΗΣ"

32. Στην µε αριθµό 3692/11.11.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
260/23.11.98 έγγραφο από τον Υπουργό Περιβάλλοντος,
Χωροταξίας και ∆ηµοσίων 'Εργων η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της 3692/11.11.98 ερώτησης που κατέθεσε στη
Βουλή ο Βουλευτής κ. ∆. Πιπεργιάς, παρακαλούµε να
πληροφορήσετε τον κ. Βουλευτή σύµφωνα µε τα στοιχεία της
ΕΥ∆Ε/Αχελώου τα εξής:
Ο ρυθµός προόδου των εργασιών στα έργα εκτροπής του Αχελώου
είναι ο συνήθης για τόσο µεγάλης κλίµακας έργα. Μικρές
καθυστερήσεις παρατηρούνται κυρίως στην κατασκευή του
φράγµατος Συκιάς, που είναι δικαιολογηµένες, τόσο λόγω των
γεωλογικών συνθηκών της περιοχής, όσο και των διαστάσεων
(όγκου, ύψους κλπ.) του έργου. Εν πάση περιπτώσει δεν
παρατηρείται "βραδύτατος ρυθµός προόδου των εργασιών", όπως
αναφέρει ο ερωτών Βουλευτής.
Επίσης, δεν έχει αποφασιστεί καµµία τροποποίηση των έργων
συνολικά και οι µικρές διαφορές που παρατηρούνται ως προς τη
µελέτη δηµοπράτησης, είναι αυτές που επιβάλλονται από τις
αποκαλυπτόµενες κατά την κατασκευή επιτόπου συνθήκες.
Τέλος, ανάδοχοι των έργων είναι: α) για το φράγµα Συκιάς η Κ/Ξ
"ΠΡΟΟ∆ΕΥΤΙΚΗ-ΑΤΕΜΚΕ-ΑΤΤΙΚΑΤ-ΑΒΑΞ" µε ποσοστό έκπτωσης
46,10% και β) για τη σήραγγα εκτροπής η Κ/Ξ "IMPREGILO-TEΓΚ-
ΓΝΩΜΩΝ" µε ποσοστό έκπτωσης 43,85%.

Ο Υπουργός
Κ. ΛΑΛΙΩΤΗΣ"

33. Στις µε αριθµό 3280/30.10.98, 3736/12.11.98 ερωτήσεις δόθηκε
µε το υπ'αριθµ. 89/20.11.98 έγγραφο από τον Υπουργό Εργασίας
και Κοινωνικών Ασφαλίσεων η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στις 3280/98 και 3736/98 ερωτήσεις, που
κατατέθηκαν στη Βουλή από το Βουλευτή κ. Η. Βεζδρεβάνη, για τα
θιγόµενα σ'αυτές θέµατα, σας πληροφορούµε τα εξής:
Σύµφωνα µε την αριθµ. 33407/29.4.96 (Β'291/30.4.96) Κοινή
Υπουργική Απόφαση ρυθµίστηκαν τα θέµατα αυταπασχόλησης,
επανακατάρτισης και ειδικής επιδότησης ανεργίας µισθωτών
απολυοµένων από επιχιερήσεις της περιοχής Φιλιατών
Θεσπρωτίας.
Επίσης από το Υπουργείο µας, µέσα στα πλαίσια υλοποίησης του
Εθνικού Σχεδίου ∆ράσης για την απασχόληση, για το 1998 έχουν
εκπονηθεί και υλοποιούνται οι παρακάτω πολιτικές για την
απασχόληση:
1) Επιχορήγηση ιδιωτικών επιχειρήσεων για την απασχόληση
(40.000) νέων ηλικίας 20-27 ετών.
2) Επιχορήγηση για τη δηµιουργία νέων θέσεων εργασίας µέσα στο
1998 για µακροχρόνια ανέργους ηλικίας 28-64 ετών όπου
προβλέπεται η δηµιουργία 8.000 θέσεων εργασίας.
3) Επιχορήγηση νεών ελευθέρων επαγγελµατιών ηλικίας 20-27
ετών όπου προβλέπεται η δηµιουργία 10.000 νέων µικρών
επιχειρήσεων.

4) Επιχορήγηση νέων ελεύθερων επαγγελµατιών µακροχρόνια
ανέργων ηλικίας 18-64 ετών. Επίσης, προβλέπεται η επιχορήγηση
δύο χιλιάδων νέων ελεύθερων επαγγελµατιών για τη δηµιουργία
νέων µικρών επιχειρήσεων.

Ο Υπουργός
ΜΙΛΤΙΑ∆ΗΣ ΠΑΠΑΪΩΑΝΝΟΥ"

34. Στην µε αριθµό 2579/25.9.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
97495/19.11.98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Οικονοµικών η
ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της 2579/25.9.98 ερώτησης που κατέθεσε ο
Βουλευτής κ. Γ. Καρατζαφέρης, µε την οποία ερωτά αν θα
καταβληθεί η αναδροµική αύξηση στους συνταξιούχους, σας
πληροφορούµε τα ακόλουθα:
Μέχρι σήµερα έχει καταβληθεί η αναδροµική αύξηση λόγω
αναπροσαρµογής των συντάξεων σύµφωνα µε το ν.2592/1998
στους περισσότερους συνταξιούχους και συγκεκριµένα σε ποσοστό
96% επί του συνολικού αριθµού αυτών.
Για τους υπόλοιπους πολιτικούς συνταξιούχους, καθώς και τους
ελάχιστους στρατιωτικούς συνταξιούχους που χρήζουν ειδικής
επεξεργασίας, προχωρούµε στη διαδικασία ελέγχου και εισαγωγής
των απαραιτήτων στοιχείων στο ΚΕΠΥΟ ώστε να καταβληθούν και
σ'αυτούς οι αναδροµικές αυξήσεις, το συντοµότερο δυνατό.

Ο Υφυπουργός
Ν. ΧΡΙΣΤΟ∆ΟΥΛΑΚΗΣ"

35. Στην µε αριθµό 3116/21.10.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
0092/19.11.98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Οικονοµικών η
ακόλουθη απάντηση:
"Απαντούµε στην 3116/21.10.98 ερώτηση που κατέθεσε στη Βουλή
ο Βουλευτής κ. Θεόδωρος Γεωργιάδης και αναφορικά µε το αίτηµα
της αναγνώρισης προϋπηρεσίας των εκπαιδευτικών σε ιδιωτικά
σχολεία, για την οποία δεν προκύπτει ασφάλιση σε ασφαλιστικό
φορέα κύριας ασφάλισης µε τις διατάξεις της διαδοχικής ασφάλισης,
σας πληροφορούµε τα εξής:
Τα θέµατα της διαδοχικής ασφάλισης στο χώρο των δηµοσίων
υπαλλήλων, των υπαλλήλων των ΟΤΑ και των αλλων Ν.Π.∆.∆.
αντιµετωπίστηκαν για µεν τους υπαλλήλους που προσλήφθηκαν για
πρώτη φορά πριν την 1.1.1983, µε τις διατάξεις των άρθρων 1-6
του ν.1405/83, για δε τους υπαλλήλους που προσλήφθηκαν για
πρώτη φορά µετά την ως άνω ηµεροµηνία, µε τις διατάξεις των
άρθρων 9 και 10 του ίδιου νόµου σε συνδυασµό µε τις όµοιες του
ν.δ. 4202/1961.
Για την εφαρµογή των προαναφεροµένων διατάξεων απαραίτητη
προϋπόθεση είναι ο υπάλληλος να έχει ασφαλιστεί κατά τη διάρκεια
της παρασχεθείσας υπηρεσίας, της οποίας επιθυµεί την
αναγνώριση ή τον συνυπολογισµό (κατά περίπτωση) σε
ασφαλιστικό οργανισµό κύριας ασφάλισης.
Το προβαλλόµενο αίτηµα, να συµπληρωθούν δηλαδή οι διατάξεις
περί διαδοχικής ασφάλισης, ούτως ώστε να περιλάβουν και τους
εκπαιδευτικούς που εργάστηκαν στο παρελθόν σε ιδιωιτκά σχολεία
χωρίς ασφάλιση, είναι πτυχή ενός γενικότερου προβλήµατος που
αφορά όλους όσους εργάστηκαν ή απασχολήθηκαν αυτοτελώς στο
παρελθόν, είτε χωρίς να ασφαλιστούν, είτε γιατί δεν είχε επεκταθεί
το ΙΚΑ στις περιοχές που εργάστηκαν ή απασχολήθηκαν.
Τροποποίηση της ισχύουσας συνταξιοδοτικής νοµοθεσίας δεν
αντιµετωπίζεται, κυρίως λόγω των αντικειµενικών δυσκολιών που
θα ενεφανίζοντο στα πλαίσια µιας γενικότερης ρύθµισης (απόδειξη
της απασχόλησης, υψηλό ποσοστό ασφαλίστρων για τον
αναγνωριζόµενο χρόνο, επιβάρυνση ασφαλιστικών οργανισµών
αλλά και του ∆ηµοσίου), δεδοµένου ότι το µέτρο θα έπρεπε να
ισχύσει για όλους τους εργαζόµενους που εργάστηκαν ή
απασχολήθηκαν αυτοτελώς στο παρελθόν χωρίς να έχουν
ασφαλιστεί.

Ο Υφυπουργός
Ν. ΧΡΙΣΤΟ∆ΟΥΛΑΚΗΣ").
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Κύριοι συνάδελφοι,
θα ήθελα να σας ανακοινώσω το δελτίο επικαίρων ερωτήσεων της
∆ευτέρας 29 Μαρτίου 1999.
Α. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου('Αρθρο 130 παρ.2 & 3
Καν.Βουλής)
1. Η µε αριθµό 811/22.3.99 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή του
Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Γεωργίου Αδαµόπουλου
προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος, Χωροταξίας και ∆ηµοσίων
'Εργων, σχετικά µε τη λήψη µέτρων αντιµετώπισης των
καταστροφών, που προκλήθηκαν από τις βροχοπτώσεις στο Νοµό
Λάρισας.
2. Η µε αριθµό 804/17.3.99 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευτού της
Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Θεοδώρας Μπακογιάννη προς τον Υπουργό
Ανάπτυξης, σχετικά µε τις προθέσεις του Υπουργείου να
προχωρήσει στην προκήρυξη των εκλογικών διαδικασιών για την
εκλογή αντιπροσωπευτικής και νόµιµης διοίκησης για την Κεντρική
'Ενωση Επιµελητηρίων.
3. Η µε αριθµό 818/22.3.99 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή του
Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδος κ. ∆ηµητρίου Κωστόπουλου
προς τους Υπουργούς Εθνικής 'Αµυνας, Οικονοµικών, σχετικά µε
τη λήψη µέτρων για την οικονοµική και παραγωγική εξυγίανση της
Ελληνικής Βιοµηχανίας 'Οπλων (ΕΒΟ) κλπ.
4. Η µε αριθµό 821/22.3.99 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευτού του
Συνασπισµού της Αριστεράς και της Προόδου κ. Ανδριανής Λουλέ
προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος, Χωροταξίας και ∆ηµοσίων
'Εργων, σχετικά µε την απόφαση της Ιεράς Συνόδου για την
ανέγερση νέου Μητροπολιτικού Ναού στο τρίγωνο της Ριζαρείου.
5. Η µε αριθµό 813/22.3.99 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευτού του
∆ηµοκρατικού Κοινωνικού Κινήµατος κ. Βασιλικής Αράπη-
Καραγιάννη προς τον Υπουργό Ανάπτυξης, σχετικά µε τη λήψη των
αναγκαίων µέτρων βελτίωσης των παρεχόµενων υπηρεσιών για την
αύξηση του τουρισµού της χώρας µας.
Β. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΙΕΣ ∆εύτερου Κύκλου('Αρθρο 130 παρ. 2 &
3 Καν. Βουλής)

1. Η µε αριθµό 815/22.3.99 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή του
Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Στυλιανού Παπαθεµελή
προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος, Χωροταξίας και ∆ηµοσίων
'Εργων, σχετικά µε την εγκατάσταση και λειτουργία χώρου
υγειονοµικής ταφής απορριµµάτων στη θέση Μαυροράχη του
∆ήµου Βερτίσκου Θεσσαλονίκης κλπ.
2. Η µε αριθµό 800/15.3.99 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή της
Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Γεωργίου Τρυφωνίδη προς τον Υπουργό
Μεταφορών και Επικοινωνιών, σχετικά µε την αλλαγή του τρόπου
χρέωσης της αστικής µονάδος από τον Οργανισµό
Τηλεπικοινωνιών Ελλάδος.
3. Η µε αριθµό 819/22.3.99 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή του
Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδος κ. Χαράλαµπου Αγγουράκη
προς τον Υπουργό Μεταφορών και Επικοινωνιών, σχετικά µε τις
προσλήψεις προσωπικού στην COSMOTE κλπ.
4. Η µε αριθµό 820/22.3.99 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή του
Συνασπισµού της Αριστεράς και της Προόδου κ. Σπυρίδωνος
∆ανέλλη προς τους Υπουργούς Εσωτερικών, ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης
και Αποκέντρωσης, Εθνικής 'Αµυνας, σχετικά µε την αποµάκρυνση
των τσιγγάνων από τον καταυλισµό Νέας Αλικαρνασσού Ηρακλείου
κλπ.
5. Η µε αριθµό 814/22.3.99 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή του
∆ηµοκρατικού Κοινωνικού Κινήµατος κ. .Γεωργίου Τσαφούλια προς
τον Υπουργό Υγείας και Πρόνοιας, σχετικά µε τη δυνατότητα
µεταφοράς και λειτουργίας φαρµακείων σε άλλο σηµείο µέσα στα
όρια του ιδίου ∆ήµου κλπ.
Κύριοι συνάδελφοι, παρακαλώ το Σώµα να εγκρίνει άδεια απουσίας
στο εξωτερικό του συναδέλφου κ. Θεόδωρου Γεωργιάδη, ο οποίος
έχει υποβάλει σχετική αίτηση προς τούτο.
Εγκρίνει το Σώµα;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Συνεπώς το Σώµα
ενέκρινε.
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Κύριοι συνάδελφοι,
εισερχόµαστε στη συζήτηση των

ΑΝΑΦΟΡΩΝ ΚΑΙ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ
Αναφορές - ερωτήσεις πρώτου κύκλου:
Πρώτη είναι η µε αριθµό 4446/27.11.98 ερώτηση του Βουλευτή του
Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. ∆ηµητρίου Πιπεργιά προς
τον Υπουργό Εθνικής Παιδείας και Θρησκευµάτων, σχετικά µε τις
προθέσεις της Κυβέρνησης για την ίδρυση νέων Τµηµάτων και
Σχολών στο Τεχνολογικό Εκπαιδευτικό 'Ιδρυµα (Τ.Ε.Ι.) Χαλκίδας.
Η ερώτηση του κ. Πιπεργιά σε περίληψη έχει ως εξής:
"Η Εύβοια είναι ένας νοµός που έχει πληγεί τα τελευταία χρόνια
βάναυσα από την αποβιοµηχάνιση και έχει το θλιβερό προνόµιο
ενός από τους υψηλότερους δείκτες ανεργίας της χώρας.
Το Τ.Ε.Ι. Χαλκίδας, το µοναδικό τριτοβάθµιο ίδρυµα του Νοµού,
εξαιτίας της αδιαφορίας της ∆ιοίκησής του και της προσπάθειας που
καταβάλλεται όχι για να αναπτυχθεί, αλλά αντίθετα για να
συρρικνωθεί, ώστε να ελέγχεται καλύτερα, δεν έχει συνδέσει τη
λειτουργία του µε την οικονοµική και παραγωγική βάση του Νοµού,
ώστε να αναβαθµίσει το ρόλο του και να γίνει µοχλός ανάπτυξης
του τόπου.
Ενδεικτικά αναφέρεται ότι µπορούν να δηµιουργηθούν τα εξής νέα
Τµήµατα που θα δώσουν αποφασιστική ώθηση και ερεθίσµατα για
τη διερεύνηση της παραγωγικής βάσης, αλλά και σύγχρονο
προσανατολισµό στο εκπαιδευτικό πεδίο του Ιδρύµατος: Τµήµα
Εναλλακτικών Μορφών Τουρισµού, Τµήµα Φυσικοθεραπείας,
Τµήµα Τεχνικών Ιατρικών Επαγγελµάτων και Τµήµα Τεχνολόγων
Τροφίµων.
Επίσης θα πρέπει να σηµειωθεί ότι, ενώ έχει εγκριθεί η πρόσληψη
τακτικών και επίκουρων καθηγητών, η ∆ιοίκηση του Τ.Ε.Ι. συνεπής
προς τον καταστρεπτικό και αποσυνθετικό της ρόλο, κωλυσιεργεί
τις προσλήψεις φοβούµενη µήπως χάσει την πλειοψηφία.
Ερωτάται ο αρµόδιος Υπουργός:
- Σε τι ενέργειες προτίθεται να προβεί, ώστε να δηµιουργηθούν νέα
δυναµικά Τµήµατα και Σχολές στο Τ.Ε.Ι. Χαλκίδας;
- Πώς προτίθεται να ενεργήσει, ώστε να προσληφθούν άµεσα
καθηγητές που θα στελεχώσουν ικανοποιητικά το 'Ιδρυµα;".
Ο Υφυπουργός Εθνικής Παιδείας και Θρησκευµάτων, κ.
Ανθόπουλος, έχει το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Το Τ.Ε.Ι. Χαλκίδας στα πλαίσια του προγράµµατος για τη διεύρυνση
της τριτοβάθµιας εκπαίδευσης υπέβαλε προτάσεις για την ίδρυση
των εξής τµηµάτων: 1) Τεχνολόγων Μηχανικών και 2) Τεχνολογίας
Υλικών.
Οι προτάσεις αυτές πέρασαν από την αρµόδια επιτροπή, η οποία
σε δύο φάσεις αξιολόγησε όλες τις προτάσεις των τριτοβάθµιων
ιδρυµάτων της χώρας και σε ατοµικό και σε συλλογικό επίπεδο και
τις απέρριψε.
Με το προεδρικό, όµως, διάταγµα 561/1985 είχε ιδρυθεί στη Σχολή
Τεχνολογικών Εφαρµογών του Τ.Ε.Ι. Χαλκίδας και ένα Τµήµα
Αυτοµατισµού. Αυτό το τµήµα δεν λειτούργησε ποτέ µέχρι σήµερα,
παρά τις προσπάθειες του Υπουργείου Παιδείας.
Αποφασίστηκε τώρα σε συνεννόηση µε τη ∆ιοίκηση του Τ.Ε.Ι. η
λειτουργία του τµήµατος από το ακαδηµαϊκό έτος 1999-2000 και
γι'αυτό το λόγο έχει συµπεριληφθεί και στο µηχανογραφικό έντυπο
για τους υποψήφιους εισακτέους κατά το επόµενο ακαδηµαϊκό έτος
στα τεχνολογικά ιδρύµατα της χώρας.
'Οσον αφορά το δεύτερο σκέλος του ερωτήµατός σας, σχετικά µε
την πρόσληψη εκπαιδευτικού προσωπικού στο Τ.Ε.Ι. Χαλκίδας
εγκρίθηκε να προκηρυχθούν δεκαπέντε θέσεις. Από αυτές
καλύφθηκαν: Μία θέση ειδικού εκπαιδευτικού προσωπικού και µία
θέση του Τµήµατος ∆ιοίκηση Επιχειρήσεων. Τρεις θέσεις του
Τµήµατος Λογιστικής κηρύχθηκαν άγονες, διότι δυστυχώς δεν
υπήρχαν υποψήφιοι µε πλήρη προσόντα και τώρα βρίσκονται σε

εξέλιξη τρεις θέσεις του Τµήµατος Ηλεκτρολογίας, µία θέση του
Γενικού Τµήµατος Θετικών Επιστηµών και πέντε θέσεις του
Τµήµατος Μηχανολογίας.
Από την πλευρά του Υπουργείου Παιδείας βέβαια, ασκούνται
συνεχείς -δεν θέλω να πω πιέσεις- προτροπές προς τη ∆ιοίκηση
του Τ.Ε.Ι., διότι σεβόµεθα και την αυτονοµία και τον αυτοδιοίκητο
χαρακτήρα των Τεχνολογικών Εκπαιδευτικών Ιδρυµάτων της
χώρας, από την άλλη όµως, ενισχύουµε µε την πρόταση προς
έγκριση για άλλες τετρακόσιες θέσεις το µόνιµο εκπαιδευτικό
προσωπικό όλων των Τεχνικών Εκπαιδευτικών Ιδρυµάτων της
χώρας µεταξύ των οποίων και του συγκεκριµένου Τ.Ε.Ι.
Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ο κ. Πιπεργιάς έχει το
λόγο.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΙΠΕΡΓΙΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, είναι θετικό ότι το
Υπουργείο Παιδείας µετά από πολλές του προσπάθειες κατάφερε
να συνεννοηθεί µε το Τ.Ε.Ι. Χαλκίδας και να ενεργοποιηθεί το
Τµήµα Αυτοµατισµού.
Πλην όµως, κύριε Υπουργέ, πιστεύω ότι το Τ.Ε.Ι. Χαλκίδας µπορεί
και πρέπει να αναπτυχθεί ακόµη περισσότερο, µάλιστα στην
προοπτική του προγράµµατος της εκπαιδευτικής µεταρρύθµισης και
της αύξησης των θέσεων στα τριτοβάθµια ιδρύµατα, Α.Ε.Ι. και Τ.Ε.Ι.
Νοµίζω ότι είναι ένα εκπαιδευτικό ίδρυµα που µπορεί να συµβάλει
στην ανάπτυξη του νοµού και να µπει σ' αυτό καινούριο αντικείµενο,
να µπουν δηλαδή καινούρια τµήµατα, έτσι ώστε να δεθεί και η
παραγωγική βάση του νοµού µε την τριτοβάθµια εκπαίδευση.
Παραδείγµατος χάρη, θα µπορούσε να ιδρυθεί ένα τµήµα που να
ασχολείται µε τις ειδικές µορφές τουρισµού ή µε τον ιαµατικό
τουρισµό και να δεθεί έτσι το ΤΕΙ µε τη λουτρόπολη της Αιδηψού.
Νοµίζω ότι σε τέτοιες προσπάθειες θα πρέπει το Υπουργείο να
παροτρύνει τη διοίκηση του ΤΕΙ να επιταχυνθούν οι σχετικές
διαδικασίες. Θα ήθελα να παρακαλέσω το Υπουργείο, αν είναι
δυνατόν από τον επόµενο χρόνο, δηλαδή από το σχολικό έτος
2000-2001, να συµπεριληφθούν ένα έως δύο ακόµη τµήµατα στα
ΤΕΙ, προκειµένου να αξιοποιηθούν και οι εγκαταστάσεις που
υπάρχουν εκεί, και όχι µόνο αυτό, αλλά να δεθεί το ΤΕΙ µε την
παραγωγική βάση του νοµού.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ο κύριος
Υφυπουργός έχει το λόγο, αν επιθυµεί να δευτερολογήσει.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων): Ναι, κύριε Πρόεδρε, θα είναι ολιγόλεπτη η
δευτερολογία µου ή µάλλον ολιγοδευτερόλεπτη.
Το Υπουργείο Παιδείας έχει βάλει µπρος ένα πρόγραµµα που
λέγεται "διεύρυνση τριτοβάθµιας εκπαίδευσης". Αυτό δεν είναι
πρόγραµµα µε ηµεροµηνία λήξης. Θα είναι ένα διαρκές πρόγραµµα,
διότι εντάσσεται στα πλαίσια του στόχου "ανοιχτή πρόσβαση προς
την τριτοβάθµια εκπαίδευση" και ταυτόχρονα διοργάνωση της
τριτοβάθµιας εκπαίδευσης της χώρας, µε τέτοιο τρόπο και τέτοια
έκταση, ώστε η Ελλάδα να γίνει ένα απέραντο πανεπιστήµιο, ένα
απέραντο ΤΕΙ της Μεσογείου και των Βαλκανίων.
'Αρα στα πλαίσια αυτού του µεγάλου στρατηγικού στόχου, θα
έχουµε την ίδρυση ή την εξέλιξη υπαρχόντων τµηµάτων, έτσι ώστε
και στο ΤΕΙ της Χαλκίδας να υπάρξει εξέλιξη και µε περισσότερα
τµήµατα στο µέλλον. Αρκεί αυτά τα οποία βρίσκονται σήµερα, να
αποδείξουν τη βιωσιµότητά τους και την εξελικτικότητά τους.
Εµείς µε θετικό βλέµµα θα αντιµετωπίζουµε πραγµατικά διαρκώς
την επίτευξη του µεγάλου αυτού στρατηγικού στόχου.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Η µε αριθµό
5992/20.1.99 ερώτηση του Βουλευτή της Νέας ∆ηµοκρατίας κ.
Γεωργίου Σούρλα προς τον Υπουργό ∆ικαιοσύνης, σχετικά µε την
εξέλιξη της υπόθεσης που αφορά την εµπορία όπλων µεταξύ της
Ελληνικής Βιοµηχανίας 'Οπλων και της εταιρείας "ΙNGOTRADE",
διαγράφεται λόγω κωλύµατος του ερωτωµένου κυρίου Υπουργού
και συγκεκριµένα λόγω ασθενείας του και του ευχόµαστε
περαστικά.
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Η µε αριθµό 970/4.12.98 αναφορά του Βουλευτή του
Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδος κ. Νικολάου Γκατζή προς τον
Υπουργό ∆ικαιοσύνης, σχετικά µε τη µαταίωση απόφασης για την
ανέγερση των Φυλακών Χαλκίδας στη θέση "Οντάθι", διαγράφεται
κατόπιν αιτήσεως του ερωτώντος κυρίου Βουλευτού.
Η µε αριθµό 3522/5.11.98 ερώτηση της Βουλευτού του
Συνασπισµού της Αριστεράς και της Προόδου κ. Στυλιανής Αλφιέρη
προς τον Υπουργό Υγείας και Πρόνοιας, σχετικά µε παραλείψεις
της ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης, σε ό,τι αφορά τη µονιµοποίηση δοκίµου
υπαλλήλου στο Νοσοκοµείο "ΑΓΙΟΣ ΠΑΝΤΕΛΕΗΜΩΝ" Νικαίας.
Η ερώτηση της κ. Αλφιέρη έχει ως εξής:
"Αρκετά συχνά, εξαιτίας του ρόλου µου, δηλώνω, διαπιστώνω
παραλείψεις και αδικίες της ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης προς τους
εργαζοµένους άνδρες και γυναίκες, µε αποτέλεσµα να τους
αµφισβητούνται βασικά εργασιακά δικαιώµατα που είναι χρόνια
τώρα κατοχυρωµένα, όπως η µονιµοποίηση, η εξέλιξη στην
ιεραρχία και η αµοιβή. Το Υπουργείο Υγείας και Πρόνοιας δεν
αποτελεί εξαίρεση.
Η Κάρµεν Αλφιέρη είναι διορισµένη δόκιµη υπάλληλος από διετίας,
σε κενή οργανική θέση ΠΕ µηχανικών ειδικότητας πολιτικού
µηχανικού, µε βαθµό ∆' στο Π.Γ.Ν. Νικαίας "ΑΓΙΟΣ
ΠΑΝΤΕΛΕΗΜΩΝ", µε τις διαδικασίες του ν. 2190/94. Σύµφωνα µε
το νόµο έπρεπε, µετά το πέρας της δόκιµης υπηρεσίας της, να
ξεκινήσει η διαδικασία µονιµοποίησής της, όπως άλλωστε είθισται
σε κάθε δηµόσιο υπάλληλο. Στην αίτηση που υπέβαλε τόσο προς
τη διεύθυνση του νοσοκοµείου όσο και προς το υπηρεσιακό
συµβούλιο, για το λόγο αυτό, δεν έλαβε µέχρι σήµερα απάντηση,
παρ' όλο που η διαδικασία θα έπρεπε να είχε ολοκληρωθεί προ
τριµήνου από την ηµεροµηνία διορισµού της (24.6.96 ΦΕΚ 102/96),
αγνοώντας τις ποινικές κυρώσεις που προβλέπει ο νόµος.
Ερωτάται ο κύριος Υπουργός:
1. Ποιοι λόγοι και παράγοντες ευθύνονται για το γεγονός ότι η
µονιµοποίηση της Κάρµεν Αλφιέρη δεν έχει προχωρήσει, παρ' όλο
που δεν συντρέχουν πειθαρχικοί, ποινικοί ή υπηρεσιακοί λόγοι σε
βάρος της.
2. Αν προτίθεται να εξετάσει την υπόθεση, εφαρµόζοντας το νόµο
και επιβάλλοντας κυρώσεις στους παραβάτες".
Ο Υφυπουργός Υγείας και Πρόνοιας κ. Φαρµάκης έχει το λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΦΑΡΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Πρόνοιας):
Κύριε Πρόεδρε, η ερώτηση της κυρίας συναδέλφου αφορά την
υπηρεσιακή κατάσταση µιας υπαλλήλου του Περιφερειακού Γενικού
Νοσοκοµείου της Νίκαιας του Πειραιά ο "'Αγιος Παντελεήµων" και
έχει επανυποβληθεί, ακριβώς διότι απαντήθηκε εκπρόθεσµα από το
Υπουργείο.
Κατά το διαρρεύσαν, εν πάση περιπτώσει, διάστηµα από της
ηµεροµηνίας της υποβολής της ερώτησης και µέχρι σήµερα, τα
θέµατα στα οποία αναφέρεται η κυρία συνάδελφος και αφορούν την
υπάλληλο Κάρµεν Αλφιέρη, έχουν τακτοποιηθεί. ∆εν υπάρχει πλέον
θέµα. Με απόφαση του υπηρεσιακού συµβουλίου στις 6.11.1998, η
υπάλληλος αυτή µονιµοποιήθηκε και προήχθηκε στον αµέσως
επόµενο βαθµό και µε απόφαση του Γενικού Γραµµατέα της
περιφέρειας στις 2.3.1999, αυτές οι αποφάσεις του υπηρεσιακού
συµβουλίου έχουν εγκριθεί και συνεπώς δεν υπάρχει θέµα προς
συζήτηση. Η κυρία συνάδελφος πρέπει να είναι ικανοποιηµένη.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Η κ. Αλφιέρη έχει το
λόγο.
ΣΤΥΛΙΑΝΗ ΑΛΦΙΕΡΗ: Κύριε Υφυπουργέ, πρώτα απ' όλα θέλω να
σας πω, ότι δεν έχω πάρει απάντηση µέχρι και σήµερα. Αυτό είναι
το ένα.
Το δεύτερο θέµα είναι ότι αισθάνοµαι να έρχονται τέτοιες υποθέσεις
στο ελληνικό Κοινοβούλιο, από την αδυναµία ή µε τον τρόπο που
λειτουργούν τα διοικητικά συµβούλια, παράτυπα και παράνοµα. Το
πρόβληµα εξακολουθεί να υπάρχει, άσχετα αν λέτε εσείς ότι έχει
λυθεί και θα σας δώσω και την απόφαση και όλα αυτά τα
πράγµατα.

Σύµφωνα µε το ν. 2190 η µονιµοποίηση έπρεπε να γίνει στις
24.6.1998 και υπάρχει και ένας δόλος εδώ, γι αυτό επιµένω σε αυτό
το θέµα και πιστεύω ότι τα ζητήµατα αυτά πρέπει να λύνονται και να
υπάρχει και κάποιο όργανο που να προστατεύει τους δηµόσιους
υπαλλήλους. Επαναλαµβάνω στις 24.6.1998. Αυτό το λέει το
προεδρικό διάταγµα 611/97 άρθρο 87 και µε αριθµό 454/28.3.1995
πρακτικό του γνωµοδοτικού συµβουλίου της ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης
και ο φάκελος 20833918435/23.9.1997 έγγραφο της Γενικής
Γραµµατείας ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης του Υπουργείου Εσωτερικών,
από το οποίο προκύπτει ότι η διαδικασία µονιµοποίησης των
υπαλλήλων του δηµοσίου είναι ενιαία και λαµβάνει χώρα δύο
χρόνια µετά την ηµεροµηνία διορισµού του.
Εδώ, λοιπόν, έχουµε µία κατάφωρη παραβίαση. Νοµιµοποιείται
κατά την ηµέρα της ορκοµωσίας, ενώ έπρεπε σύµφωνα µε το νόµο
να είναι την ηµεροµηνία του διορισµού. Το πρώτο αυτό.
Πιστεύω ότι υπάρχει δόλος, κύριε Υπουργέ. Για να µη συµµετέχει
στις κρίσεις του υπηρεσιακού συµβουλίου, το οποίο γίνεται στις 30
∆εκεµβρίου. ∆εν έχει ενηµερωθεί. Είναι η µοναδική υπάλληλος στην
τεχνική υπηρεσία που είναι πτυχιούχος και πιστεύω ότι το διοικητικό
συµβούλιο λειτουργεί βάσει δόλου εναντίον της. Γι αυτό ακριβώς,
πιστεύω ότι δεν έχετε ενηµερωθεί πολύ σωστά και θα παρακαλέσω
να ενηµερωθείτε. Το διοικητικό συµβούλιο ενεργεί παρατύπως και
θέλω να σας πω ότι δεν είναι µόνον αυτή η εργαζόµενη. Υπάρχουν
και άλλες διαµαρτυρίες, που έχουν καταφύγει στα διοικητικά
δικαστήρια για να λυθεί αυτό το θέµα.
Πρώτον, κύριε Υπουργέ, θεωρώ ότι κάποια στιγµή τέτοια θέµατα
δεν θα πρέπει να απασχολούν το ελληνικό Κοινοβούλιο.
∆εύτερον, θα πρέπει οι νόµοι που ψηφίζουµε εδώ και που πρέπει
να τους ελέγχουµε, διότι αυτή είναι η δουλειά µας, να εφαρµόζονται.
Στην προκειµένη περίπτωση κατάφωρα έχει παραβιαστεί ο νόµος
και κατάφωρα παραβιάζονται δικαιώµατα και εξελίξεις στην ιεραρχία
της συγκεκριµένης υπαλλήλου, αλλά από εκεί και πέρα υπάρχει και
ένα βέτο του διοικητικού συµβουλίου, γουστάρω και το κάνω. Αυτό
είναι απαράδεκτο. Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ο κύριος
Υφυπουργός έχει το λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΦΑΡΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Πρόνοιας):
Κυρία Αλφιέρη, όσα υποστηρίζετε εδώ σήµερα, ως επιχειρήµατα,
δεν αναφέρονται στην ερώτησή σας και πράγµατι µπορείτε γι' αυτό
το λόγο να υποστηρίξετε ότι η απάντησή µας ήταν ανεπαρκής. Αλλά
δεν αναφέρονται στην ερώτηση αυτά. Εγώ έχω πληροφόρηση από
τις υπηρεσίες.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Με συγχωρείτε, κύριε
Υπουργέ, πρέπει να επισηµάνει και το Προεδρείο ότι πέραν του
κειµένου της ερωτήσεως δεν µπορούµε να αναφέρουµε άλλα
γεγονότα µεθύστερα ή πρωθύστερα τα οποία δεν µνηµονεύουµε
στην ερώτηση και δεν έχετε και υποχρέωση να απαντήσετε επί
οψιγενών επιχειρηµάτων κατά τον Κανονισµό, για την ισότητα των
όπλων.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΦΑΡΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Πρόνοιας):
Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε, αλλά είµαι υποχρεωµένος να
αναφερθώ γιατί εδώ έχω µία πληροφόρηση από τις υπηρεσίες ότι
δεν υπάρχει θέµα.
∆ιότι µε το πρακτικό 14 της 6.11.98 η κ. Κάρµεν Αλφιέρη του
κλάδου ΠΕ Μηχανικών του νοσοκοµείου "ΑΓΙΟΣ ΠΑΝΤΕΛΕΗΜΩΝ"
µονιµοποιήθηκε και προήχθη στον αµέσως επόµενο βαθµό. Αν
έπρεπε αυτό να συµβεί νωρίτερα ή όχι, δεν το ήλεγξα ούτε γνωρίζω
-είναι άλλο θέµα- εάν αναδροµικά έχει µονιµοποιηθεί από την
ηµεροµηνία που έπρεπε, όπως λέτε εσείς, κάνοντας µνεία του
σχετικού νόµου του Υπουργείου ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης. Αυτό δεν το
ήλεγξα. Μπορεί να έχει µονιµοποιηθεί αναδροµικά ή και να
προήχθει αναδροµικά. ∆εν το γνωρίζω αυτό. Εγώ σας αναφέρω τα
πραγµατικά περιστατικά. Απαντώ δηλαδή στο ερώτηµα, γιατί δεν
τακτοποιείται το θέµα της υπαλλήλου, το υπηρεσιακό, λέγοντας ότι
έχει τακτοποιηθεί και αναφέροµαι στο συγκεκριµένο πρακτικό και
στη συγκεκριµένη απόφαση και στην επικύρωση αυτής της
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απόφασης από το Γενικό Γραµµατέα της περιφέρειας που
συνετελέστη αρχές του Μαρτίου, στις 2 Μαρτίου, είκοσι µέρες
δηλαδή πριν από σήµερα.
∆εν µπορώ να απαντήσω στο ερώτηµα αν έπρεπε το υπηρεσιακό
να παρέµβει νωρίτερα ή έπρεπε όταν παρενέβη, εν πάση
περιπτώσει, να δικαιώσει αναδροµικά σε προγενέστερο χρόνο την
υπάλληλο. Αυτό να το ελέγξουµε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Εισερχόµαστε στη
συζήτηση των αναφορών και ερωτήσεων δευτέρου κύκλου:
Η µε αριθµό 4408/26.11.98 ερώτηση του βουλευτή του Πανελληνίου
Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Κυριάκου Σπυριούνη προς τον
Υπουργό Εθνικής 'Αµυνας σχετικά µε δηµοσιεύµατα στον Τύπο για
επάνδρωση θέσεων κλειδιών στην άµυνα της χώρας χωρίς τήρηση
αξιοκρατικών κριτηρίων, διαγράφεται κατόπιν αιτήσεως του
ερωτώντος κυρίου συναδέλφου.
∆εύτερη είναι η µε αριθµό 6633/8.2.99 ερώτηση του Βουλευτή της
Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Ηλία Καλλιώρα προς τον Υπουργό Εθνικής
Παιδείας και Θρησκευµάτων σχετικά µε την αναγνώριση σε
αδιόριστους καθηγητές της προϋπηρεσίας τους σε Κέντρα Τεχνικής
Επαγγελµατικής Κατάρτισης του ΟΑΕ∆ για το διορισµό τους στην
δευτεροβάθµια εκπαίδευση.
Η ερώτηση έχει ως εξής:
"Πρόσφατα το Υπουργείο Παιδείας και συγκεκριµένα µε το από
1.2.1999 ∆ελτίο Τύπου που εξέδωσε, ζητεί από όλους τους
αδιόριστους καθηγητές, που εργάζονται ή έχουν εργασθεί ως
αναπληρωτές ή ωροµίσθιοι καθηγητές σε ∆ηµόσια Σχολεία της
αρµοδιότητάς του, να υποβάλουν σε αυτό µέχρι τις 10.2.1999
αίτηση-δήλωση καθώς και τα απαραίτητα δικαιολογητικά από τα
οποία να αποδεικνύεται η συνολική προϋπηρεσία τους. Στοιχεία τα
οποία, ως φαίνεται, χρειάζεται το ΥΠΕΠΘ προκειµένου να
καταρτίσει τους πίνακες διοριστέων καθηγητών και σε περίπτωση
που η κατηγορία αυτών των καθηγητών δεν διοριστεί µε το παλαιό
σύστηµα µέσα στην προβλεπόµενη 5ετία, να διοριστεί µε το ίδιο
σύστηµα "επετηρίδα" και µετά την εκπνοή της 5ετίας, προκειµένου
να υλοποιηθεί και η σχετική υπουργική δέσµευση.
Επειδή από την απόφαση αυτή του Υπουργείου εξαιρείται µία µικρή
οµάδα αδιόριστων καθηγητών (φιλολόγων, γυµναστών,
µαθηµατικών κ.α.) οι οποίοι εργάσθηκαν ή εξακολουθούν να
εργάζονται στα Κέντρα Τεχνικής Επαγγελµατικής Κατάρτισης
(ΚΕΤΕΚ) του ΟΑΕ∆, τα οποία αποτελούν και αυτά ∆ηµόσια Σχολεία
και σύµφωνα µε το ν. 1566/85 ανήκουν στη δευτεροβάθµια
εκπαίδευση.
Ερωτάται ο κύριος Υπουργός:
1. Γιατί το Υπουργείο Παιδείας δεν δέχεται τις αιτήσεις και
κατ'επέκταση δεν αναγνωρίζει την προϋπηρεσία της ανωτέρω
οµάδας καθηγητών, εξαιρώντας έτσι αυτούς απο την αναφερόµενη
θετική ρύθµιση, όταν, ως γνωστόν, και τα Κέντρα Τεχνικής
Επαγγελµατικής Κατάρτισης του ΟΑΕ∆ είναι δηµόσια σχολεία,
σύµφωνα δε και µε το ν.1566/85 ανήκουν και αυτά στη
∆ευτεροβάθµια Εκπαίδευση;".
Ο κύριος Υφυπουργός έχει το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων): Κατ'αρχήν θα ήθελα να διαβεβαιώσω τον
αγαπητό συνάδελφο όσο και την Αίθουσα ότι το Υπουργείο
Παιδείας κάνει αυθαίρετες εξαιρέσεις ειδικών κατηγοριών
εκπαιδευτικών από γενικές νοµοθετικές ρυθµίσεις. Το Υπουργείο
Παιδείας είναι υποχρεωµένο να εφαρµόζει το νόµο. Και ο ν.
2525/97 στο άρθρο 6 προβλέπει ότι οι επιτυχόντες στο διαγωνισµό
αδιόριστοι εκπαιδευτικοί εφόσον έχουν συµπληρώσει προϋπηρεσία
σε δηµόσια υπηρεσία της πρωτοβάθµιας και δευτεροβάθµιας
εκπαίδευσης της χώρας ενισχύονται, πριµοδοτούνται στη συνολική
τους βαθµολογία µε 2% κατ'έτος εφόσον έχουν προϋπηρεσία σε
δηµόσια επαναλαµβάνω σχολεία της πρωτοβάθµιας και
δευτεροβάθµιας εκπαίδευσης.
To Yπουργείο Παιδείας τώρα επειδή ανέλαβε µια υποχρέωση για
µια συνολική ρύθµιση του θέµατος των αναπληρωτών, ζήτησε απ'
αυτούς να υποβάλουν πιστοποιητικά προϋπηρεσίας, έτσι ώστε να
µετρήσει τον αριθµό τους και να αναπροσαρµόσει το εύρος µιας
νοµοθετικής ρύθµισης, δηλαδή της πρόσληψής τους στο δηµόσιο,

χωρίς το διαγωνισµό, µόνο µε βάση την προϋπηρεσία τους,
προχωρώντας ακόµα περισσότερο από τη ρύθµιση στην οποία είχε
καταλήξει το Σεπτέµβρη του 1997.
Αυτό όµως δεν σηµαίνει ότι όσοι εκπαιδευτικοί έχουν προσφέρει
προϋπηρεσία σε νοµικά πρόσωπα δηµοσίου δικαίου εκτός των
δηµοσίων σχολείων της πρωτοβάθµιας και δευτεροβάθµιας
εκπαίδευσης, δικαιούνται να τύχουν αυτής της ευνοϊκής ρύθµισης
ούτε µε πριµοδότηση της συνολικής τους βαθµολογίας, εφόσον
συµµετέχουν στο διαγωνισµό, ούτε µε πρόσληψή τους λόγω
προϋπηρεσίας µε την ειδική ρύθµιση που υποσχέθηκε το
Υπουργείο Παιδείας να κάνει, µε το αµέσως επερχόµενο προς
συζήτηση στη Βουλή νοµοσχέδιο. Και αυτό διότι δεν ταυτίζονται και
δεν εξοµοιώνονται ούτε λειτουργικά ούτε διοικητικά τα νοµικά
πρόσωπα δηµοσίου δικαίου, όπως είναι ο ΟΑΕ∆ και στον οποίο
ανήκουν δηµόσιες µεν σχολές στις οποίες βέβαια δεν προσφέρεται
εκπαίδευση, µε την έννοια που προσφέρεται στα δηµόσια σχολεία
πρωτοβάθµιας και δευτεροβάθµιας εκπαίδευσης, αλλά κατάρτιση.
Γι' αυτό λέγονται Κέντρα Επαγγελµατικής Κατάρτισης. Αυτά είναι τα
λεγόµενα ΚΕΤΕΚ.
Με δεδοµένη αυτήν τη σαφή διάκριση, από τότε που ψηφίστηκε ο
σχετικός νόµος και έγινε η σχετική ρύθµιση, το Υπουργείο Παιδείας
εξακολουθεί µε συνέπεια να εφαρµόζει το νόµο και εποµένως να µη
συµπεριλαµβάνει σε ευεργετικές ρυθµίσεις αυτήν την κατηγορία των
εκπαιδευτικών.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): 'Εχω την τιµή να
ανακοινώσω στο Σώµα ότι από τα δυτικά θεωρεία παρακολουθούν
τη συνεδρίαση, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην Αίθουσα
της έκθεσης "ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ" είκοσι επτά σπουδαστές
και σπουδάστριες και ένας συνοδός-καθηγητής από τη Νοσηλευτική
Σχολή Αξιωµατικών.
(Χειροκροκτήµατα απ' όλες τις πτέρυγες).
Ο κ. Καλλιώρας έχει το λόγο.
ΗΛΙΑΣ ΚΑΛΛΙΩΡΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, η απάντηση που έδωσε ο
κύριος Υφυπουργός, στέκει µεν, αλλά εντούτοις υπάρχουν κάποια
σηµεία που θέλω να θίξω περαιτέρω.
Πρώτον, κύριε Υφυπουργέ, εδώ πρόκειται για µια µικρή οµάδα
ανθρώπων (αδιορίστων καθηγητών), οι οποίοι ίσως θα µπορούσαν
να έχουν το ευεργέτηµα του ν. 2525.
∆εύτερον, πρέπει να θυµηθούµε ότι αυτοί οι άνθρωποι προσέφεραν
και εδίδαξαν µαθήµατα ειδικότητας όπως και οι άλλοι συνάδελφοί
τους στα δηµόσια σχολεία.
Τρίτον, η πρόσληψη αυτών των αδιορίστων καθηγητών έγινε µε
βάση το σύστηµα που υπάρχει, δηλαδή των µορίων. Που σηµαίνει
ότι και αδιάβλητο ήταν το διαδικαστικό αυτό σύστηµα, αλλά και οι
αντικειµενικοί σκοποί του διαγωνισµού επιτεύχθησαν.
Τέταρτον, θα πρέπει επίσης να πούµε ότι στην περίπτωση αυτήν
ότι και το ειδικό βάρος που δόθηκε στη µοριοδότηση, ιδιαίτερα στην
προϋπηρεσία στα δηµόσια σχολεία, θα πρέπει να ληφθεί και αυτό
υπόψη.
Επίσης πέµπτον ο ν. 1566/85 στο άρθρο 9 παράγραφος 11
αναφέρει ότι οι σχολές µαθητείας µε το ν. 134/193 ΦΕΚ 46 ανήκουν
στη δευτεροβάθµια εκπαίδευση. Ο ίδιος ο νόµος ορίζει ταυτόχρονα
στο άρθρο 29 παράγραφος 10 ότι τα ΚΕΤΕΚ παρέχουν ισότιµη
εκπαίδευση µε τα αντίστοιχα δηµόσια σχολεία. ∆ηλαδή συνεπάγεται
ότι οι αδιόριστοι καθηγητές έχουν τα τυπικά και τα ουσιαστικά
προσόντα, αλλά όµως δεν τυγχάνουν της ίδιας µεταχείρισης από το
Υπουργείο. Και η ερώτηση που µπαίνει στο σηµείο αυτό και η οποία
δεν είναι ρητορική, είναι γιατί αφού είναι ισότιµα, ο νόµος αποκλείει
αυτούς τους καθηγητές τη στιγµή που θέτει µόνο διοικητικά και
λειτουργικά προσκόµµατα. Και η βασική ερώτηση, που δεν είναι
ρητορική επαναλαµβάνω έχει να κάνει µόνο µε µια µικρή οµάδα
αδιόριστων καθηγητών. Eυχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ο Υφυπουργός
Εθνικής Παιδείας και Θρησκευµάτων κ. Ιωάννης Ανθόπουλος έχει
το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων): Μια  διευκρινιστική  απάντηση  στον  αγαπητό
συνάδελφο.  'Οταν  λέµε  ότι  ανήκουν  στη  δευτεροβάθµια
εκπαίδευση,  δε  σηµαίνει  ότι  ταυτίζονται  µε  τα  δηµόσια  σχολεία
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της δευτεροβάθµιας εκπαίδευσης. Η ισοτιµία παράγεται από το
οµοταγές στο επίπεδο εκπαίδευσης, αλλά δεν παρέχουν το αυτό
περιεχόµενο εκπαίδευσης. Η εκπαίδευση που παρέχουν τα δηµόσια
σχολεία της πρωτοβάθµιας και δευτεροβάθµιας εκπαίδευσης είναι
διαφορετική κατά περιεχόµενο από την κατάρτιση και µόνο, που
προσφέρονται από τα ΚΕΤΕΚ. 'Αρα, µπορεί να έχουµε ισοτιµία ως
προς το οµοταγές στο αυτό επίπεδο, δυο σχολικών µονάδων, αλλά
δεν έχουµε ταύτιση λειτουργική και διοικητική γιατί δεν έχουµε και το
αυτό περιεχόµενο εκπαίδευσης. Αυτό είναι ένα.
Το δεύτερο είναι ότι οι όποιες ρυθµίσεις γίνονται, δε γίνονται για να
εξυπηρετηθούν µεγαλύτερες ή µικρότερες οµάδες εκπαιδευτικών.
Καταργήσαµε την επετηρίδα για να περάσουµε στην αξιοκρατική
επιλογή του καλύτερου εκπαιδευτικού προσωπικού, για να
βελτιώσουµε την ποιότητα της παρεχόµενης εκπαίδευσης στη χώρα
µας. Για µια µεταβατική πενταετή περίοδο λαµβάνουµε ορισµένα
µέτρα κοινωνικής ευαισθησίας, έτσι ώστε κάποιοι, οι οποίοι είχαν
δηµιουργήσει κεκτηµένα δικαιώµατα εν τω µεταξύ να µη τα

απωλέσουν, µε τις µεταρρυθµίσεις, οι οποίες κατά κάποιο τρόπο,
όπως είπαν και οι ίδιοι, τους αιφνιδιάζουν.
Μια, λοιπόν, ευνοµούµενη πολιτεία και ένα δηµόσιο που σέβεται τα
δικαιώµατα των πολιτών, δηµιουργεί µεταβατικά στάδια,
µεταβατικές ρυθµίσεις, αλλά δεν κάνει τις εξαιρέσεις κανόνα, διότι
εάν συµπεριλάβουµε σε κάποιες εξαιρετικές ρυθµίσεις όλες τις
κατηγορίες των εκπαιδευτικών, τότε αυτός γίνεται ο κανόνας και
εξαίρεση η αξιοκρατική επιλογή.
Αγαπητοί συνάδελφοι, ας επανέλθουµε στον κανόνα που είναι:
Καταργούµε την επετηρίδα, προχωρούµε στο διαγωνισµό για
αξιοκρατική επιλογή και κάποιες εξαιρέσεις βεβαίως να τις κάνουµε
χάριν της κοινωνικής ευαισθησίας. Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Κύριοι συνάδελφοι,
ολοκληρώθηκε η συζήτηση των αναφορών και ερωτήσεων.
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Κύριοι συνάδελφοι,
εισερχόµαστε στην ηµερήσια διάταξη της

ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗΣ ΕΡΓΑΣΙΑΣ
Θα γίνει προεκφώνηση των νοµοσχεδίων που είναι γραµµένα στην
ηµερήσια διάταξη.
Κατ' αρχήν, εκκρεµεί η ψήφιση στο σύνολο του σχεδίου νόµου του
Υπουργείου Ανάπτυξης: "∆ιάφορες ρυθµίσεις θεµάτων
αρµοδιότητος Υπουργείου Ανάπτυξης". Εδώ συµπληρώνεται ο
τίτλος του νοµοσχεδίου µε τις λέξεις "και άλλες διατάξεις".
Κυρία Υφυπουργέ, έχετε να κάνετε καµία άλλη νοµοτεχνική
παρατήρηση επί του κειµένου του νοµοσχεδίου;
ΑΝΝΑ ∆ΙΑΜΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Υφυπουργός Ανάπτυξης): Εκτός
από τη συµπλήρωση του τίτλου στην οποία αναφερθήκατε, κύριε
Πρόεδρε, δεν έχω καµία άλλη παρατήρηση.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Κατόπιν αυτού
ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το νοµοσχέδιο και στο σύνολο;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Το νοµοσχέδιο έγινε
δεκτό και στο σύνολο κατά πλειοψηφία.
Συνεπώς το νοµοσχέδιο του Υπουργείου Ανάπτυξης: "∆ιάφορες
ρυθµίσεις θεµάτων αρµοδιότητος Υπουργείου Ανάπτυξης και άλλες
διατάξεις" έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία σε µόνη συζήτηση επί της
αρχής των άρθρων και του συνόλου και έχει ως εξής:
''∆ιάφορες ρυθµίσεις θεµάτων αρµοδιότητας Υπουργείου
Ανάπτυξης και άλλες διατάξεις

'Αρθρο 1
Τροποποιήσεις του ν. 2367/1995

Ταµείο Αντεγγύησης
1. Στο άρθρο 1 του ν. 2367/1995 (ΦΕΚ 261 Α') προστίθεται παρ. 10
που έχει ως εξής:
"10. Με κοινή απόφαση των Υπουργών Εθνικής Οικονοµίας και
Ανάπτυξης µπορεί να καταβληθούν στην Ε.Τ.Β.Α. Α.Ε. και στον
Ε.Ο.Μ.Μ.Ε.Χ. Α.Ε., µέσω του Προγράµµατος ∆ηµοσίων
Επενδύσεων, οι σχετικές επιχορηγήσεις της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης
και η αντίστοιχη εθνική συµµετοχή, προκειµένου οι φορείς αυτοί να
συµµετάσχουν στην ίδρυση Ε.Α.Ε. µε την κάλυψη του αρχικού
µετοχικού κεφαλαίου µέχρι ποσοστού 35%. Με όµοια απόφαση
καθορίζονται οι όροι και οι προϋποθέσεις καταβολής της
επιχορήγησης. Οι µετοχές των Ε.Α.Ε. που αποκτώνται από την
Ε.Τ.Β.Α. Α.Ε. και τον Ε.Ο.Μ.Μ.Ε.Χ. Α.Ε. µε τις επιχορηγήσεις του
προηγούµενου εδαφίου επιτρέπεται να µεταβιβάζονται χωρίς
αντάλλαγµα στους λοιπούς µετόχους κάθε Ε.Α.Ε. κατά το λόγο
συµµετοχής τους στο µετοχικό κεφάλαιο, υπό τον όρο η Ε.Α.Ε. να
είναι µέτοχος του Ταµείου Αντεγγύησης κατά το χρόνο της
µεταβιβάσεως. Με απόφαση του Υπουργού Ανάπτυξης καθορίζεται
το ελάχιστο ποσοστό συµµετοχής της Ε.Α.Ε. στο Ταµείο
Αντεγγύησης, οι λοιποί όροι και προϋποθέσεις µεταβίβασης των
µετοχών και κάθε σχετική λεπτοµέρεια εφαρµογής της διατάξεως
αυτής."
2. Το άρθρο 3 του ν. 2367/1995 αντικαθίσταται ως εξής:

"'Αρθρο 3
1. Με προεδρικό διάταγµα, που εκδίδεται µε πρόταση του
Υπουργού Ανάπτυξης, µπορεί να συσταθεί ανώνυµη εταιρεία µε την
επωνυµία "Ταµείο Αντεγγύησης" και να καταρτισθεί το καταστατικό
της. Το Ταµείο Αντεγγύησης έχει ως σκοπό την κάλυψη µέρους του
εγγυητικού κινδύνου που αναλαµβάνουν οι Ε.Α.Ε.. Λειτουργεί χάριν
του δηµόσιου συµφέροντος, κατά τους κανόνες της ιδιωτικής
οικονοµίας, και διέπεται από τις διατάξεις του κ.ν. 2190/1920, εκτός
αν ορίζεται διαφορετικά στο άρθρο αυτό.
2. Το αρχικό µετοχικό κεφάλαιο αναλαµβάνεται εξ ολοκλήρου από
το Ελληνικό ∆ηµόσιο, το οποίο για την άσκηση των µετοχικών του
δικαιωµάτων εκπροσωπεί ο Υπουργός Ανάπτυξης.

3. Με το καταστατικό του Ταµείου καθορίζονται µεταξύ άλλων:
α) Το µετοχικό κεφάλαιο και ο τρόπος καλύψεώς του.
β) Οι όροι, οι προϋποθέσεις και τα πρόσωπα προς τα οποία
επιτρέπεται η µεταβίβαση των µετοχών.
γ) Η δυνατότητα συµµετοχής στο ∆ιοικητικό Συµβούλιο του Ταµείου
εκπροσώπων νοµικών προσώπων, οργανισµών και φορέων που
δεν είναι µέτοχοι.
δ) Οι όροι και οι προϋποθέσεις υπό τους οποίους επιτρέπεται η
απόσπαση ή η µετάταξη στο Ταµείο υπαλλήλων του δηµόσιου
τοµέα, όπως αυτός ορίζεται στο άρθρο 14 του ν. 2190/1994.
ε) Οι πόροι της εταιρείας. Μεταξύ αυτών περιλαµβάνεται ειδική
επιχορήγηση υπέρ του Ταµείου, που εγγράφεται ετησίως στον
τακτικό προϋπολογισµό του Υπουργείου Ανάπτυξης.
4. Με το προεδρικό διάταγµα της παρ. 1 ορίζονται οι διατάξεις του
καταστατικού, των οποίων η τροποποίηση απαιτείται να εγκριθεί µε
προεδρικό διάταγµα.
5. Το Ταµείο Αντεγγύησης µπορεί να χρηµατοδοτείται από το
Πρόγραµµα ∆ηµοσίων Επενδύσεων.
6. Η οργάνωση, λειτουργία και διάρθρωση των υπηρεσιών του
Ταµείου Αντεγγύησης, ο αριθµός των θέσεων προσωπικού και η
κατανοµή τους στις διοικητικές µονάδες της εταιρείας και κάθε
σχετική µε τα ανωτέρω λεπτοµέρεια ρυθµίζονται από τον εσωτερικό
κανονισµό λειτουργίας του Ταµείου, που καταρτίζεται από το
∆ιοικητικό Συµβούλιο της εταιρείας, εγκρίνεται από τον Υπουργό
Ανάπτυξης και δηµοσιεύεται στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως.
7. Η εποπτεία του Ταµείου Αντεγγύησης ασκείται από την Τράπεζα
της Ελλάδος. Με πράξεις του ∆ιοικητή της Τράπεζας της Ελλάδος
καθορίζονται οι σχετικοί κανόνες και ιδίως οι συντελεστές
ρευστότητας, κεφαλαιακής επάρκειας και φερεγγυότητας του
Ταµείου. Με όµοια πράξη καθορίζεται, στην περίπτωση που η
συµµετοχή Ε.Α.Ε. στο µετοχικό κεφάλαιο του Ταµείου υπερβαίνει
συγκεκριµένο ποσοστό, η δυνατότητα της Τράπεζας της Ελλάδος
να αφαιρεί το ποσό της συµµετοχής στο µετοχικό κεφάλαιο του
Ταµείου Αντεγγύησης από το κεφάλαιο της Ε.Α.Ε. που λαµβάνεται
υπόψη για τον προσδιορισµό της κεφαλαιακής της επάρκειας.
8. Οι διατάξεις της παρ. 1 του άρθρου 2 εφαρµόζονται και στο
Ταµείο Αντεγγύησης.
9. Το 70% των διαθεσίµων του Ταµείου Αντεγγύησης
τοποθετούνται υποχρεωτικά και παραµένουν κατατεθειµένα
εντόκως σε τράπεζα που λειτουργεί νόµιµα στην Ελλάδα, αφού
ενηµερωθεί προηγουµένως η Τράπεζα της Ελλάδος. Το υπόλοιπο
των διαθεσίµων του Ταµείου µπορεί να επενδύεται σε αξίες, όπως
τίτλοι του ∆ηµοσίου, οµόλογα τραπεζών και αµοιβαία κεφάλαια
σταθερού εισοδήµατος και διαχείρισης διαθεσίµων, καθώς και σε
αντίστοιχες κατηγορίες αξιών σε συνάλλαγµα.
10. Τα κέρδη του Ταµείου Αντεγγύησης δεν διανέµονται στους
µετόχους του, αλλά φέρονται σε ειδικό αφορολόγητο αποθεµατικό.
11. Με απόφαση του Υπουργού Ανάπτυξης, ύστερα από εισήγηση
του ∆ιοικητικού Συµβουλίου του Ταµείου Αντεγγύησης και γνώµη
του ∆ιοικητή της Τράπεζας της Ελλάδος, θεσπίζεται Κανονισµός
Αντεγγυήσεων, ο οποίος δηµοσιεύεται στην Εφηµερίδα της
Κυβερνήσεως.
Με τον Κανονισµό Αντεγγυήσεων ρυθµίζονται τα εξής:
α) Οι δικαιούχοι και οι προϋποθέσεις παροχής αντεγγύησης. 'Οσον
αφορά τις Ε.Α.Ε. της παρ. 10 του άρθρου 1 του παρόντος νόµου,
επιτρέπεται η παροχή αντεγγύησης µόνον εφόσον αυτές είναι και
µέτοχοι του Ταµείου Αντεγγύησης, κατά ποσοστό που ορίζεται στον
ίδιο Κανονισµό.
β) Οι βασικοί όροι των συµβάσεων αντεγγύησης και οι
προϋποθέσεις κατάπτωσης της εγγύησης.
γ) Το ανώτατο ποσοστό κάλυψης από το Ταµείο του εγγυητικού
κινδύνου που αναλαµβάνουν οι Ε.Α.Ε..
δ) Κάθε αναγκαία λεπτοµέρεια για τη ρύθµιση των θεµάτων
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που αφορούν τις παρεχόµενες από το Ταµείο αντεγγυήσεις."
'Αρθρο 2

Τροποποιήσεις του άρθρου 46Α του ν. 1892/1990
και του άρθρου 2 του ν. 2302/1995

1. Η τελευταία περίοδος της παρ. 3 του άρθρου 46Α του ν.
1892/1990 (ΦΕΚ 101 Α') αντικαθίσταται ως εξής:
"Η πρόσκληση δηµοσιεύεται τουλάχιστον δύο φορές στα κύρια
φύλλα δύο τουλάχιστον ηµερήσιων πολιτικών εφηµερίδων και µιας
ηµερήσιας οικονοµικής εφηµερίδας, που εκδίδονται στην Αθήνα και
έχουν ευρεία κυκλοφορία σε όλη τη χώρα και, εάν οι πιστωτές της
παραγράφου 1 του παρόντος άρθρου το κρίνουν απαραίτητο, σε
µια διεθνούς κυκλοφορίας οικονοµική εφηµερίδα που εκδίδεται στην
αλλοδαπή."
2. Η τελευταία περίοδος της παρ. 4 του άρθρου 46Α του ν.
1892/1990 αντικαθίσταται ως εξής:
"Αντίγραφο του υποµνήµατος προσφοράς παραδίδεται σε καθέναν
από τους ενδιαφερόµενους αγοραστές, οι οποίοι δικαιούνται
επιπροσθέτως, αφού υποσχεθούν εγγράφως την τήρηση
εχεµύθειας, να έχουν πρόσβαση σε οποιαδήποτε άλλη πληροφορία
για την πωλούµενη επιχείρηση."
3. Στην παρ. 10 του άρθρου 46Α του ν. 1892/1990 προστίθεται
εδάφιο που έχει ως εξής:
"Με τον πίνακα γίνεται η κατάταξη των πιστωτών και για το µέρος
του πλειστηριάσµατος που τυχόν έχει πιστωθεί. Αρµόδιο για την
εκδίκαση ανακοπών κατά του πίνακα είναι το εφετείο, στην
περιφέρεια του οποίου έχει την έδρα του ο εκκαθαριστής. Στη δίκη
ενώπιον του εφετείου εφαρµόζονται οι διατάξεις των παρ. 1, 2, 4, 5
και 6 του άρθρου 270 του Κώδικα Πολιτικής ∆ικονοµίας. Οι
διατάξεις του παρόντος εδαφίου εφαρµόζονται και στους πίνακες
κατατάξεως, που συντάσσονται από τους εκκαθαριστές των
επιχειρήσεων των οποίων το καθεστώς εκκαθάρισης διέπεται από
τα άρθρα 9 και 10 του ν. 1386/1983. Αποφάσεις επί ανακοπών κατά
πινάκων κατάταξης, που έχουν εκδοθεί κατά την έναρξη ισχύος του
παρόντος, καθίστανται αµετάκλητες εφόσον έχουν εκδοθεί
αποφάσεις του εφετείου επ' αυτών και δεν έχει συζητηθεί η τυχόν
ασκηθείσα αίτηση αναιρέσεως κατ' αυτών."
4. Η τελευταία περίοδος της παρ. 11 του άρθρου 46Α του
ν.1892/1990 αντικαθίσταται ως εξής:
"Εάν και ο νέος διαγωνισµός δεν τελεσφορήσει, ο εκκαθαριστής
προχωρεί στην τµηµατική πώληση µε πλειστηριασµό των
περιουσιακών στοιχείων της επιχείρησης, σύµφωνα µε τις διατάξεις
του άρθρου 9 του ν. 1386/1983. 'Οσα περιουσιακά στοιχεία της υπό
εκκαθάριση επιχείρησης εκτέθηκαν σε πλειστηριασµό, κατά τα
ανωτέρω, για τρεις τουλάχιστον φορές και δεν κατέστη δυνατόν να
πωληθούν, πωλούνται ως σύνολο ή τµηµατικά, µε ελεύθερη
διαπραγµάτευση, ύστερα από δηµόσια πρόσκληση, µε ανάλογη
εφαρµογή των διατάξεων της παρ. 7 του παρόντος άρθρου. Επί
των πωλήσεων της παρούσας παραγράφου έχουν εφαρµογή οι
απαλλαγές της παραγράφου 13 του παρόντος άρθρου, µε εξαίρεση
το φόρο προστιθέµενης αξίας."
5. Η παρ. 8 του άρθρου 2 του ν.2302/1995 (ΦΕΚ 74 Α')
αντικαθίσταται ως εξής:
"8. Σε κάθε περίπτωση αποκρατικοποίησης επιχείρησης ή
στοιχείων ενεργητικού της ή µεταβίβασης στα πλαίσια των
διατάξεων περί ειδικής εκκαθάρισης επιχείρησης ή στοιχείων του
ενεργητικού της, ο νέος φορέας δικαιούται να ασκήσει το δικαίωµα
ιδιόχρησης, εφόσον συντρέχουν οι προς τούτο νόµιµες
προϋποθέσεις, χωρίς να απαιτείται η προηγούµενη επί τριάντα (30)
µήνες άσκηση εµπορικών δραστηριοτήτων κατ' επάγγελµα, που
προβλέπεται στο άρθρο 9 παρ. 2 του ν. 813/1978, όπως
αντικαταστάθηκε µε το άρθρο 4 του ν.1229/1982."

'Αρθρο 3
Τροποποιήσεις του ν. 272/1976 - Ινστιτούτο
Γεωλογικών και Μεταλλευτικών Ερευνών

1. H παρ. 2 του άρθρου 2 του ν. 272/1976 (ΦΕΚ 50 Α') καταργείται.

2. Η παρ. 1 του άρθρου 3 του ν. 272/1976 τροποποιείται ως εξής:
"1. Το Ι.Γ.Μ.Ε. είναι ερευνητικό ινστιτούτο και έχει ως σκοπό τη
γεωλογική µελέτη της χώρας και την έρευνα του υπόγειου πλούτου
της, εκτός από τους υδρογονάνθρακες. Για την πραγµατοποίηση
του σκοπού του προβαίνει σε γεωλογικές, υδρογεωλογικές και
µεταλλευτικές έρευνες. Τις έρευνες αυτές µπορεί να αναθέτει και σε
τρίτους."
3. Στην παράγραφο 4 του άρθρου 3 του ν. 272/1976 προστίθενται
εδάφια η', θ' και ι' ως εξής:
"η) Η έρευνα και µελέτη της ποσότητας, ποιότητας και διαχείρισης
των υπόγειων υδάτων της χώρας και των παραµέτρων που
επηρεάζουν τους υδάτινους πόρους. Κατά την άσκηση αυτών των
αρµοδιοτήτων συνεργάζεται µε τους άλλους φορείς που ασκούν
παρόµοιες δραστηριότητες.
θ) Η έρευνα, µελέτη και αξιολόγηση γεωεπιστηµονικών και
τεχνολογικών δεδοµένων που συµβάλλουν στην προστασία του
περιβάλλοντος.
ι) Η έρευνα, η µελέτη και οι τεχνολογικές εφαρµογές των
γεωενεργειακών πρώτων υλών."
4. Η παράγραφος 6 του άρθρου 3 του ν. 272/1976 αντικαθίσταται
ως εξής:
"6. Το Ι.Γ.Μ.Ε. συλλέγει, επεξεργάζεται, αρχειοθετεί και
διαχειρίζεται, προς χάριν του δηµόσιου συµφέροντος και κατά τους
κανόνες της ιδιωτικής οικονοµίας, τα στοιχεία των ερευνών του, τις
µελέτες και τις προσφερόµενες υπηρεσίες του, όπως εργαστηριακές
υπηρεσίες, πιστοποιήσεις, γνωµοδοτήσεις κ.λπ.. Τα επεξεργασµένα
από το Ι.Γ.Μ.Ε. στοιχεία, οι µελέτες και οι ανωτέρω υπηρεσίες του
παρέχονται σε τρίτους µε βάση τιµολόγιο που καθορίζει το
∆ιοικητικό του Συµβούλιο. Η παροχή των ανωτέρω στο ∆ηµόσιο
γίνεται δωρεάν, µε εξαίρεση τα οριζόµενα στην παρ. 10 του
παρόντος άρθρου."
5. Η παράγραφος 8 του άρθρου 3 του ν. 272/1976 αντικαθίσταται
ως εξής:
"8. Το ∆ηµόσιο, οι δηµόσιες επιχειρήσεις, καθώς και τα
οπωσδήποτε επιχορηγούµενα ή χρηµατοδοτούµενα, αµέσως ή
εµµέσως, από το ∆ηµόσιο, φυσικά ή νοµικά πρόσωπα,
χρησιµοποιούν ως Τεχνικό Σύµβουλο το Ι.Γ.Μ.Ε., εφόσον έχουν
ανάγκες υπηρεσιών Συµβούλου, για θέµατα που έχουν σχέση µε
γεωλογικά, γεωενεργειακά, γεωτεχνικά, µεταλλευτικά,
υδρογεωλογικά, περιβαλλοντικά και άλλα συναφή αντικείµενα."
6. Στο άρθρο 3 του ν. 272/1976 προστίθεται παρ. 10 που έχει ως
εξής:
"10. Το Ι.Γ.Μ.Ε. µπορεί να µετέχει σε διαγωνισµούς εκπόνησης
µελετών και επίβλεψης συναφών έργων που προκηρύσσονται από
το ∆ηµόσιο, νοµικά πρόσωπα δηµοσίου δικαίου, οργανισµούς
τοπικής αυτοδιοίκησης, δηµόσιες επιχειρήσεις και λοιπούς
οργανισµούς δηµόσιου ενδιαφέροντος. Στις περιπτώσεις αυτές το
Ι.Γ.Μ.Ε. θεωρείται ότι κατέχει Πτυχίο Γραφείου Μελετών της
ανώτατης τάξης για την εκπόνηση των κατωτέρω κατηγοριών
µελετών και την επίβλεψη των σχετικών µε αυτές έργων:
α) µεταλλευτικές µελέτες και έρευνες, β) µελέτες ή έρευνες
γεωλογικές, υδρογεωλογικές και γεωφυσικές και γ) γεωτεχνικές
µελέτες και έρευνες. Για την εφαρµογή των ανωτέρω το Ι.Γ.Μ.Ε.
εγγράφεται στο Μητρώο Γραφείων Μελετών. Το επιστηµονικό
προσωπικό του Ι.Γ.Μ.Ε., µε ειδικότητες αντίστοιχες µε τις ανωτέρω
µελέτες και έργα, εγγράφεται, ύστερα από αίτηση του Ι.Γ.Μ.Ε. και
για όσο χρόνο παρέχει την εργασία του σε αυτό, στο Μητρώο
Μελετητών.
Με κοινή απόφαση των Υπουργών Ανάπτυξης και Περιβάλλοντος,
Χωροταξίας και ∆ηµόσιων 'Εργων ρυθµίζεται ο τρόπος, η
διαδικασία και κάθε αναγκαία λεπτοµέρεια εφαρµογής της
παραγράφου αυτής."
7. α) Η παράγραφος 1 του άρθρου 4 του ν. 272/1976 αντικαθίσταται
ως εξής:
"1. Το Ι.Γ.Μ.Ε. διοικείται από εννεαµελές ∆ιοικητικό Συµ-
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βούλιο, το οποίο διορίζεται µε απόφαση του Υπουργού Ανάπτυξης
και αποτελείται από:
α) Τον Πρόεδρο του ∆ιοικητικού Συµβουλίου, ο οποίος πρέπει να
είναι επιστήµονας κύρους.
β) Το Γενικό ∆ιευθυντή του Ι.Γ.Μ.Ε..
γ) 'Εναν τεχνικό υπάλληλο του Υπουργείου Ανάπτυξης και έναν
υπάλληλο του Υπουργείου Περιβάλλοντος, Χωροταξίας και
∆ηµόσιων 'Εργων, µε βαθµό τουλάχιστον ∆ιευθυντή.
δ) Τέσσερις επιστήµονες κύρους, πτυχιούχους ανώτατων
εκπαιδευτικών ιδρυµάτων της ηµεδαπής ή της αλλοδαπής,
έµπειρους σε τεχνικά, οικονοµικά, νοµικά, γεωλογικά, µεταλλευτικά
ή βιοµηχανικά θέµατα.
ε) 'Εναν εκπρόσωπο των εργαζοµένων στο Ι.Γ.Μ.Ε., που εκλέγεται
µε άµεση και καθολική ψηφοφορία µέσα σε προθεσµία δύο (2)
µηνών αφότου ειδοποιηθεί το πλέον αντιπροσωπευτικό
πρωτοβάθµιο συνδικαλιστικό όργανο των εργαζοµένων."
β) Στην αρχή της παραγράφου 2 του άρθρου 4 προστίθεται η
φράση "Εκτός από τον εκπρόσωπο των εργαζοµένων,".
γ) Οι υπουργικές αποφάσεις που προβλέπονται στις παρ. 4 και 6
του άρθρου 4 του ν. 272/1976 εκδίδονται από τον Υπουργό
Ανάπτυξης. Η απόφαση που προβλέπεται από την παρ. 9 του ίδιου
άρθρου εκδίδεται από τους Υπουργούς Ανάπτυξης και
Οικονοµικών.
δ) Στο δεύτερο στίχο της παρ. 3 του άρθρου 5 του ν. 272/1976 η
λέξη "τεσσάρων" αντικαθίσταται µε τη λέξη "πέντε".
8. Το Τµήµα ∆ιαχείρισης Υδατικών Πόρων της ∆ιεύθυνσης
Σχεδιασµού Ανάπτυξης κάθε Περιφέρειας δύναται να προβαίνει
στην εκπόνηση µελετών και εκτέλεση έργων που αφορούν
αντικείµενα της αρµοδιότητάς του µετά από γνώµη του Ι.Γ.Μ.Ε., το
οποίο παρέχει και την απαραίτητη επιστηµονική και τεχνική
υποστήριξη. Οι ανάγκες των Περιφερειών σε προσωπικό για την
εκτέλεση των ανωτέρω καλύπτονται κατά προτεραιότητα από το
προσωπικό του Ι.Γ.Μ.Ε., που µεταφέρεται και εντάσσεται κατά τα
οριζόµενα στο άρθρο 5 του παρόντος.
Με απόφαση του Γενικού Γραµµατέα Περιφέρειας, που εκδίδεται
ύστερα από αίτηση του Ι.Γ.Μ.Ε., επιτρέπεται η Περιφέρεια να
συνδράµει το Ι.Γ.Μ.Ε. µε εξειδικευµένο προσωπικό και εξοπλισµό
στην εκτέλεση ερευνητικών εργασιών και µελετών του Ι.Γ.Μ.Ε..
9. Με απόφαση του Υπουργού Ανάπτυξης, ύστερα από πρόταση
του Ι.Γ.Μ.Ε., επιτρέπεται η χωρίς αντάλλαγµα µεταβίβαση, κατά
κυριότητα από το τελευταίο, κινητού εξοπλισµού ή ακίνητης
περιουσίας, εφόσον δεν κρίνονται αναγκαία για την εκπλήρωση των
σκοπών του, στο ∆ηµόσιο, σε νοµαρχιακές αυτοδιοικήσεις, δήµους
ή Ν.Π.∆.∆. που ορίζονται στην ανωτέρω απόφαση.

'Αρθρο 4
Μεταβίβαση αρµοδιοτήτων, σχετικών µε τις

Μικρές-Μεσαίες Επιχειρήσεις, στις Περιφέρειες
Εκχώρηση απαιτήσεων Ε.Ο.Μ.Μ.Ε.Χ. Α.Ε.

στο ∆ηµόσιο
1. Οκτώ (8) µήνες από την έναρξη ισχύος του νόµου αυτού σε όλες
τις Περιφέρειες της Χώρας, εκτός από την Περιφέρεια Αττικής,
ανήκουν οι ακόλουθες αρµοδιότητες:
α. Η καταγραφή σε βάση δεδοµένων των Μικρών-Μεσαίων
Επιχειρήσεων (ΜΜΕ) της Περιφέρειας, η παρακολούθηση της
εξέλιξής τους και η αποτύπωση των στοιχείων και αποτελεσµάτων
τους κατά κλάδο και τοµέα της οικονοµίας. Η διατύπωση
προτάσεων πολιτικής και µέτρων για την ανάπτυξή των ΜΜΕ προς
το Υπουργείο Ανάπτυξης.
β. Η πληροφόρηση και η υποβοήθηση των ΜΜΕ σε κλαδικό ή άλλο
επίπεδο, µε σκοπό την ανάπτυξη της επιχειρηµατικής ικανότητας
και ανταγωνιστικότητάς τους.
γ. Η διαχείριση και η υλοποίηση αυτοτελώς ή σε συνεργασία µε
άλλους φορείς ή µε ανάθεση σε τρίτους, επενδυτικών ή άλλων
προγραµµάτων για τις ΜΜΕ της Περιφέρειας, που

χρηµατοδοτούνται από εθνικούς ή κοινοτικούς πόρους.
2. Οι αρµοδιότητες της προηγούµενης παραγράφου ασκούνται
µέσω ειδικής υπηρεσιακής µονάδας επιπέδου διεύθυνσης ή
τµήµατος, που ιδρύεται κατά τη διάταξη του άρθρου 2 παράγραφος
1 εδάφιο γ' του ν. 2503/1997 σε κάθε περιφέρεια, πλην της
Περιφέρειας της Αττικής, ανάλογα µε τον αριθµό των µικροµεσαίων
επιχειρήσεων και τις αναπτυξιακές ανάγκες της.
3. Οι ανάγκες των Περιφερειών σε προσωπικό για την άσκηση των
αρµοδιοτήτων της παραγράφου 1 του παρόντος άρθρου
καλύπτονται κατά προτεραιότητα από το προσωπικό του
Ε.Ο.Μ.Μ.Ε.Χ. Α.Ε. που µεταφέρεται και εντάσσεται κατά τα
οριζόµενα στο επόµενο άρθρο.
4. Οι απαιτήσεις του Ε.Ο.Μ.Μ.Ε.Χ. Α.Ε. από βιοτεχνικά και
χειροτεχνικά δάνεια προς Μικρές-Μεσαίες Επιχειρήσεις,
Χειροτεχνικές Επιχειρήσεις, Συνεταιρισµούς και Κοινοπραξίες
εκχωρούνται αυτοδικαίως από τη δηµοσίευση του παρόντος νόµου,
από τον Ε.Ο.Μ.Μ.Ε.Χ. Α.Ε. προς το ∆ηµόσιο, χωρίς να απαιτείται
αναγγελία από το τελευταίο.
Απαιτήσεις του ∆ηµοσίου προερχόµενες από καταπτώσεις
εγγυήσεών του υπέρ του Ε.Ο.Μ.Μ.Ε.Χ. Α.Ε. αποσβέννυνται στο
µέτρο που καλύπτονται από τις ανωτέρω εκχωρούµενες
απαιτήσεις.
5. Με απόφαση του Υπουργού Οικονοµικών καθορίζεται η
διαδικασία παράδοσης των αποδεικτικών και λοιπών εγγράφων τα
οποία είναι απαραίτητα για την ενάσκηση από το ∆ηµόσιο των
απαιτήσεων, η διαδικασία βεβαίωσης των απαιτήσεων αυτών, η
διαδικασία άρσης των κατασχέσεων επί των περιουσιακών
στοιχείων του Ε.Ο.Μ.Μ.Ε.Χ. Α.Ε. και κάθε λεπτοµέρεια εφαρµογής
της προηγούµενης παραγράφου.
Με όµοια απόφαση ρυθµίζεται ο τρόπος εξόφλησης των
απαιτήσεων που εκχωρήθηκαν, η οποία µπορεί να γίνει σε
ισόποσες δόσεις κατ' ανώτερο όριο µέχρι σαράντα οκτώ (48),
ανάλογα µε το ύψος της οφειλής. Οι οφειλέτες που εκπληρώνουν
τις υποχρεώσεις τους, σύµφωνα µε τους όρους της ανωτέρω
απόφασης, απαλλάσσονται από τους οφειλόµενους τόκους και κάθε
φύσης προσαυξήσεων του βασικού χρέους.

'Αρθρο 5
Μεταφορά και ένταξη προσωπικού Ι.Γ.Μ.Ε.

 και Ε.Ο.Μ.Μ.Ε.Χ. Α.Ε.
1. Τα παραρτήµατα του Ι.Γ.Μ.Ε. και οι περιφερειακές διευθύνσεις,
τα νοµαρχιακά παραρτήµατα και τα κατά τόπους ιδρυµένα γραφεία
του Ε.Ο.Μ.Μ.Ε.Χ. Α.Ε., µε εξαίρεση το γραφείο στις Βρυξέλλες και
τις ταπητουργικές σχολές, καταργούνται όταν το σύνολο του
προσωπικού µεταφερθεί και ενταχθεί στις υπηρεσίες που ορίζονται
στην παράγραφο 3 και σε κάθε περίπτωση µέσα σε οκτώ (8) µήνες
από την έναρξη ισχύος του παρόντος νόµου. Η κατάργηση
διαπιστώνεται µε πράξη των διοικητικών συµβουλίων του Ι.Γ.Μ.Ε.
και του Ε.Ο.Μ.Μ.Ε.Χ. Α.Ε., η οποία εγκρίνεται από τον Υπουργό
Ανάπτυξης.
Με αποφάσεις του ∆.Σ. του Ι.Γ.Μ.Ε. µπορεί να συστήνονται
περιφερειακές µονάδες µε το αναγκαίο προσωπικό, µε σκοπό τη
συµβολή στην πραγµατοποίηση ερευνητικών δραστηριοτήτων και
την αξιοποίηση ανταποδοτικών δραστηριοτήτων του Ι.Γ.Μ.Ε. στην
περιοχή ευθύνης τους. Με την ίδια απόφαση καθορίζεται η περιοχή
ευθύνης των µονάδων. Με όµοια απόφαση οι µονάδες
καταργούνται όταν εκλείψουν οι λόγοι ίδρυσής τους. Οι αποφάσεις
της παραγράφου αυτής εγκρίνονται από τον Υπουργό Ανάπτυξης.
Περιφερειακές µονάδες του Ι.Γ.Μ.Ε. συστήνονται οπωσδήποτε στις
Περιφέρειες, Κεντρικής Μακεδονίας, Ανατολικής Μακεδονίας και
Θράκης, ∆υτικής Μακεδονίας, Πελοποννήσου, Ηπείρου και Κρήτης,
καθώς και σε όσες άλλες Περιφέρειες υπάρχει ιδιαίτερα ερευνητικό
ενδιαφέρον του Ι.Γ.Μ.Ε..
2.  Σε  τρεις  (3)  µήνες  από  την  έναρξη  ισχύος  του  παρόντος
νόµου  τα  ∆ιοικητικά  Συµβούλια  του  Ι.Γ.Μ.Ε.  και  του
Ε.Ο.Μ.Μ.Ε.Χ.  Α.Ε.  καταρτίζουν  Κανονισµούς  Οργανωτικής
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∆ιάρθρωσης των υπηρεσιών τους, µε σκοπό την ορθολογική
αναδιάταξη του προσωπικού τους, λαµβάνοντας υπόψη, ιδίως, την
κατάργηση των παραρτηµάτων, των περιφερειακών διευθύνσεων
και των κατά τόπους γραφείων. Με τους κανονισµούς αυτούς
µπορεί να καθορίζονται και αυξηµένα προσόντα του προσωπικού
σε σχέση µε τα προβλεπόµενα στους υφιστάµενους κανονισµούς
και µπορεί, ιδίως, να προβλέπεται ως προσόν η κατοχή
µεταπτυχιακού τίτλου σπουδών, η γνώση ξένων γλωσσών και η
εξειδίκευση σε συγκεκριµένο τοµέα δραστηριοτήτων του Ι.Γ.Μ.Ε. και
του Ε.Ο.Μ.Μ.Ε.Χ. Α.Ε..
3. Με τους Κανονισµούς Οργανωτικής ∆ιάρθρωσης, που
προβλέπονται στην προηγούµενη παράγραφο, οι θέσεις του
προσωπικού στο Ι.Γ.Μ.Ε. και τον Ε.Ο.Μ.Μ.Ε.Χ. Α.Ε. µειώνονται. Τα
∆ιοικητικά Συµβούλια του Ι.Γ.Μ.Ε. και του Ε.Ο.Μ.Μ.Ε.Χ. Α.Ε.,
αντιστοίχως, καταρτίζουν πίνακες πλεονάζοντος µεταφερόµενου
προσωπικού κατά κλάδο, ειδικότητα ή κατηγορία µε κριτήριο τη
δήλωση επιθυµίας για µεταφορά και ένταξη των υπαλλήλων ή, αν
δεν υποβληθεί τέτοια δήλωση, τη σειρά διορισµού ή πρόσληψης
στην υπηρεσία, προηγουµένων των νεοτέρων. Στους πίνακες
αυτούς περιλαµβάνεται το προσωπικό που υπηρετεί τόσο στην
Αθήνα όσο και στην περιφέρεια, προηγουµένων των νεoτέρων στην
υπηρεσία. Για την κατάρτιση του πίνακα λαµβάνεται υπόψη, αν
συµπίπτει ο ηµερολογιακός µήνας διορισµού, η οικογενειακή
κατάσταση του υπαλλήλου, έτσι ώστε να µεταφέρονται, κατά
προτεραιότητα, οι άγαµοι έναντι των εγγάµων, οι έγγαµοι που δεν
έχουν τέκνα έναντι αυτών που έχουν ή των εγκύων γυναικών ή των
συζύγων τους, και µεταξύ εγγάµων που έχουν τέκνα, αυτοί που
έχουν µικρότερο αριθµό τέκνων. Το πλεονάζον προσωπικό
µεταφέρεται και εντάσσεται και χωρίς αίτησή του σε υπηρεσίες των
φορέων του τελευταίου εδαφίου της παρ. 7 του άρθρου 2 του ν.
2469/1997 (ΦΕΚ 38 Α'), που λειτουργούν στην Περιφέρεια στην
οποία υπηρετούν ή, εφόσον το επιθυµούν, και σε άλλη Περιφέρεια
µε εξαίρεση την Περιφέρεια Αττικής.
4. Το προσωπικό της προηγούµενης παραγράφου µεταφέρεται και
εντάσσεται στους φορείς που ορίζονται ανωτέρω, µε σχέση
εργασίας ιδιωτικού δικαίου αορίστου χρόνου, σε υφιστάµενη κενή
οργανική θέση και αν δεν υπάρχει σε προσωποπαγή θέση που
συνιστάται µε την απόφαση για τη µεταφορά και ένταξη. Οι
ανωτέρω µεταφορές και εντάξεις διενεργούνται µέσα σε προθεσµία
τεσσάρων (4) µηνών από την υποβολή των ονοµαστικών
καταστάσεων της παρ. 7 στο Υπουργείο Εσωτερικών, ∆ηµόσιας
∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης.
Οι µεταφορές και εντάξεις διενεργούνται µε κοινή απόφαση των
Υπουργών Εσωτερικών, ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης,
Ανάπτυξης και του οικείου Υπουργού, σε κατηγορία, κλάδο ή
ειδικότητα που ανήκει ο µεταφερόµενος.
Οι µεταφορές και εντάξεις µπορεί να γίνονται και σε κλάδο συναφών
τυπικών προσόντων της ίδιας κατηγορίας, σε κενές θέσεις ή και σε
προσωρινές προσωποπαγείς θέσεις σε υφιστάµενο συναφή ή και
σε προσωρινό κλάδο, που συνιστώνται µε την περί µεταφοράς και
εντάξεως πράξη και καταργούνται αυτοδίκαια µε την κατά
οποιονδήποτε τρόπο αποχώρηση του µεταφερoµένου.
5. Οι µεταφερόµενοι κατατάσσονται σε βαθµό ανάλογο µε τα
προσόντα τους και το χρόνο προϋπηρεσίας, σύµφωνα µε τα τυπικά
προσόντα του κλάδου στον οποίο µεταφέρονται και εντάσσονται και
σε µισθολογικά κλιµάκια της οικείας κατηγορίας. Η βαθµολογική
κατάταξη γίνεται µόνο στους φορείς εκείνους, που από τον
Οργανισµό τους προβλέπεται διαβάθµιση των θέσεων µε σχέση
εργασίας ιδιωτικού δικαίου αορίστου χρόνου. Η µισθολογική
κατάταξη γίνεται σύµφωνα µε την παρ. 3 του άρθρου 20 του ν.
2515/1997 (ΦΕΚ 154 Α'). Εφόσον από την εφαρµογή της ανωτέρω
διατάξεως προκύπτουν συνολικές µηνιαίες αποδοχές µικρότερες
από αυτές που έπαιρναν οι µεταφερόµενοι τον προηγούµενο µήνα
της µεταφοράς και ένταξής τους, εφαρµόζεται αναλογικά το άρθρο
29 του ν. 2470/1997 (ΦΕΚ 40 Α').
6. Οι µεταφερόµενοι µε σχέση εργασίας ιδιωτικού δικαίου αορίστου

χρόνου συνεχίζουν να υπάγονται ως προς την κύρια και επικουρική
ασφάλιση στους φορείς που υπήγοντο πριν τη µεταφορά και ένταξή
τους. Σε περίπτωση που επιτρέπεται αλλαγή φορέα επικουρικής
ασφάλισης και ο ασφαλισµένος επιθυµεί την αλλαγή, τα θέµατα
µεταφοράς ασφαλιστικών εισφορών και προσµέτρησης του χρόνου
ασφάλισης µπορεί να ρυθµίζονται µε απόφαση του Υπουργού
Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων.
7. Μετά την κατάρτιση του πίνακα της παραγράφου 3, το Ι.Γ.Μ.Ε.
και ο Ε.Ο.Μ.Μ.Ε.Χ. Α.Ε. υποβάλλουν στο Υπουργείο Εσωτερικών,
∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης ονοµαστικές καταστάσεις
µε το συνολικό χρόνο υπηρεσίας των υπό µεταφορά και ένταξη
υπαλλήλων, την ειδικότητα και τα τυπικά προσόντα της ειδικότητάς
τους ή άλλα τυπικά προσόντα που κατέχουν, την ηλικία τους και την
οικογενειακή τους κατάσταση.
8. Το Υπουργείο Εσωτερικών, ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και
Αποκέντρωσης, εντός προθεσµίας τριών (3) µηνών από την έναρξη
ισχύος του παρόντος νόµου, καταρτίζει πίνακα µε τις κενές θέσεις
κατά κλάδο και ειδικότητα, καθώς και τις ανάγκες, πέραν των κενών
θέσεων, των φορέων στους οποίους επιτρέπεται να µεταφερθούν,
λαµβανοµένων υπόψη και των αναγκών σε προσωπικό που
δηµιουργούνται από την εφαρµογή των διατάξεων των δύο
προηγούµενων άρθρων. Ο πίνακας κοινοποιείται στο Ι.Γ.Μ.Ε. και
τον Ε.Ο.Μ.Μ.Ε.Χ. Α.Ε. και τίθεται υπόψη του υπό µεταφορά και
ένταξη προσωπικού, προκειµένου να υποβληθούν αιτήσεις
προτιµήσεως των υπαλλήλων µέσα σε αποκλειστική προθεσµία
τριάντα (30) ηµερών από την κοινοποίηση του πίνακα στο Ι.Γ.Μ.Ε.
και τον Ε.Ο.Μ.Μ.Ε.Χ. Α.Ε..
Η αίτηση προτίµησης µπορεί να αφορά µέχρι τρεις φορείς από τους
περιλαµβανόµενους στον πίνακα. Με την αίτηση προτίµησης ο
µεταφερόµενος δικαιούται να δηλώσει ότι, εφόσον στο φορέα που
θα µεταφερθεί και ενταχθεί προβλέπεται σχέση εργασίας δηµοσίου
δικαίου, επιθυµεί να ενταχθεί µε τη σχέση αυτή. Οι υποβληθείσες
αιτήσεις προτιµήσεως µετά το πέρας της ανωτέρω προθεσµίας
διαβιβάζονται στο Υπουργείο Εσωτερικών, ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και
Αποκέντρωσης.
9. Ο καθορισµός της ειδικότητας και του φορέα στον οποίο
µεταφέρονται και εντάσσονται οι ανωτέρω γίνεται από το Υπουργείο
Εσωτερικών, ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης. Αν
υποβληθούν περισσότερες αιτήσεις προτίµησης για την ίδια θέση,
λαµβάνονται υπόψη κατά σειρά τα κατωτέρω κριτήρια:
α) η σειρά προτίµησης, β) η κατά το χρόνο υποβολής της αιτήσεως
απασχόληση του υπό µεταφορά και ένταξη υπαλλήλου τουλάχιστον
για ένα (1) έτος, στο φορέα για τον οποίο εκδηλώνει προτίµηση,
συνεπεία αποσπάσεώς του σε αυτόν, γ) η συνυπηρέτηση συζύγων,
δ) ο βαθµός ή ο αξιολογικός χαρακτηρισµός, όπως προκύπτει από
τις εκθέσεις αξιολόγησης για όλους τους συγκρινόµενους προς
µεταφορά και ένταξη, προηγουµένων των εχόντων υψηλότερους
βαθµολογικούς ή αξιολογικούς χαρακτηρισµούς, ε) η οικογενειακή
κατάσταση, προηγουµένων των εγγάµων µε τα περισσότερα τέκνα
και των εγγάµων έναντι των αγάµων, στ) ο ανώτερος τίτλος
σπουδών ή βαθµός τίτλου σπουδών και ζ) εφόσον τα ανωτέρω
κριτήρια συντρέχουν για περισσότερους υπαλλήλους, ο συνολικός
χρόνος υπηρεσίας, προηγουµένων αυτών µε τα περισσότερα
χρόνια υπηρεσίας.
10. ∆εν επιτρέπεται µεταφορά και ένταξη χωρίς αίτηση προτίµησης,
εκτός του νοµού που υπηρετεί ο µεταφερόµενος.
11.  Η  κατάργηση  των  παραρτηµάτων  του  Ι.Γ.Μ.Ε.,  κατά  τα
οριζόµενα  στην  παρ.  1  του  παρόντος  άρθρου,  δεν  θίγει  µε
οποιονδήποτε  τρόπο  τις  υποχρεώσεις  του,  που  έχουν  σχέση
µε  έργα  τα  οποία  χρηµατοδοτούνται  από  εθνικούς  και
κοινοτικούς  πόρους,  σύµφωνα  µε  εγκεκριµένες  Συλλογικές
Αποφάσεις  Μελετών,  Συλλογικές  Αποφάσεις  'Εργων  και
Συλλογικές  Αποφάσεις  'Εργων  Περιφέρειας  και  είναι  ενταγµένα
στο  2<M^ο  Κοινοτικό  Πλαίσιο  Στήριξης,  στο  Ταµείο  Συνοχής,
σε  κοινοτικές  πρωτοβουλίες,  στο  Πρόγραµµα  ∆ηµοσίων
Επενδύσεων και έργα υπέρ τρίτων, µε φορέα πραγµατοποίησης το
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Ι.Γ.Μ.Ε.. Τα έργα αυτά συνεχίζουν να εκτελούνται από το Ι.Γ.Μ.Ε.
µέχρι την ολοκλήρωσή τους.<M^
12. Με κοινή απόφαση των Υπουργών Εσωτερικών, ∆ηµόσιας
∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης και Ανάπτυξης µπορεί να ρυθµίζεται
κάθε αναγκαία λεπτοµέρεια εφαρµογής του παρόντος άρθρου.
13. Με αποφάσεις των Υπουργών Ανάπτυξης και Οικονοµικών οι
αναγκαίες πιστώσεις για τις µεταφορές και εντάξεις του παρόντος
άρθρου µεταφέρονται από τις σχετικές κρατικές επιχορηγήσεις για
το Ι.Γ.Μ.Ε. και τον Ε.Ο.Μ.Μ.Ε.Χ. Α.Ε., που έχουν εγγραφεί στον
τακτικό προϋπολογισµό του Υπουργείου Ανάπτυξης, στους φορείς
στους οποίους µεταφέρεται το πλεονάζον προσωπικό.

'Αρθρο 6
Παράταση προθεσµίας καθορισµού λατοµικών περιοχών

1. Η προθεσµία για τον καθορισµό λατοµικών περιοχών, που
προβλέπεται στην παρ. 2 του άρθρου 3 του ν. 1428/1984 (ΦΕΚ 43
Α'), όπως αντικαταστάθηκε µε το άρθρο 3 του ν. 2115/1993 (ΦΕΚ
15 Α'), παρατείνεται για πέντε (5) ακόµη έτη.
Με απόφαση του νοµάρχη µπορεί να παρατείνονται µέχρι πέντε (5)
το πολύ έτη:
α. Ο χρόνος ισχύος, που προβλέπεται από την παρ. 1 του άρθρου
26 του ν. 2115/1993, του χαρακτηρισµού των λατοµικών περιοχών
που έχουν καθορισθεί µε βάση τις διατάξεις του ν. 386/1976 (ΦΕΚ
188 Α') και του ν.1428/1984 και δεν έχουν ενεργοποιηθεί.
β. Ο χρόνος ισχύος, που προβλέπεται από την παρ. 3 του άρθρου
3 του ν. 1428/1984, όπως αντικαταστάθηκε µε το άρθρο 3 του ν.
2115/1993, του χαρακτηρισµού των λατοµικών περιοχών που
έχουν καθορισθεί µε βάση τις διατάξεις του ν. 2115/1993 και δεν
έχουν ενεργοποιηθεί.
2. Στην ευρύτερη περιοχή της Αθήνας, όπως αυτή προσδιορίζεται
στην παρ. 1 του άρθρου 1 του ν. 1515/1985 (ΦΕΚ 18 Α') µπορεί,
εντός προθεσµίας πέντε (5) ετών από την έναρξη ισχύος του
παρόντος, να καθορίζονται θέσεις συγκέντρωσης λατοµικών
επιχειρήσεων αδρανών υλικών µε κοινές αποφάσεις των Υπουργών
Περιβάλλοντος, Χωροταξίας και ∆ηµόσιων 'Εργων και Ανάπτυξης,
προκειµένου δε περί δασικών εκτάσεων και του Υπουργού
Γεωργίας, µε ανάλογη εφαρµογή των παρ. 2 και 3 του άρθρου 3 και
των άρθρων 4 και 10 του ν.1428/1984, όπως τροποποιήθηκε µε το
ν. 2115/1993 και εισήγηση του αρµόδιου νοµάρχη.
Στην περίπτωση αυτή στην επιτροπή της παρ. 3 του άρθρου 3 του
ν. 1428/1984 συµµετέχει ως ένατο µέλος και εκπρόσωπος του
Οργανισµού Αθήνας.

'Αρθρο 7
Παράταση ισχύος αδειών εκµετάλλευσης λατοµείων µαρµά-

ρου και βιοµηχανικών ορυκτών
1. Η ισχύς των αδειών εκµετάλλευσης των λατοµείων µαρµάρου,
που έχουν εκδοθεί κατ' εφαρµογή των διατάξεων του ν.δ. 433/1970
(ΦΕΚ 32 Α'), καθώς και των λατοµείων µαρµάρου και βιοµηχανικών
ορυκτών, που έχουν εκδοθεί κατ' εφαρµογή των διατάξεων του ν.
669/1977 (ΦΕΚ 241 Α'), µπορεί να παραταθεί µέχρι να
συµπληρωθούν σαράντα (40) έτη από την έκδοση των αδειών
εφόσον:
α. κατά την έναρξη ισχύος της παρούσας διάταξης οι εκµεταλλευτές
των λατοµείων είναι ιδιοκτήτες ή έχουν το δικαίωµα εκµετάλλευσης
του λατοµείου µε ισχύουσα σύµβαση µίσθωσης,
β. δεν συντρέχουν οι απαγορευτικοί λόγοι που αναφέρονται στο
άρθρο 10 του ν. 1428/1984, όπως τροποποιείται µε το άρθρο 10
του ν. 2115/1993 και έχουν εκδοθεί οι αποφάσεις έγκρισης τεχνικής
µελέτης, περιβαλλοντικών όρων και επέµβασης σε δασικές
εκτάσεις, που προβλέπονται στο άρθρο 9 παρ. 3 του ν. 1428/1984,
όπως τροποποιήθηκε από το άρθρο 9 του ν. 2115/1993,
γ. δεν έχει παύσει η ισχύς τους από άλλο λόγο εκτός από την
εξάντληση της χρονικής διάρκειας τους, και

δ. υποβληθεί σχετικό αίτηµα των εκµεταλλευτών µέσα σε
αποκλειστική προθεσµία δύο (2) µηνών από την έναρξη ισχύος της
παρούσας διάταξης.
2. Η παράταση της ισχύος των αδειών γίνεται µε τον ακόλουθο
τρόπο, µετά από υποβολή αντίστοιχου αιτήµατος:
α) Οι άδειες των οποίων η διάρκεια ήταν είκοσι πέντε (25) έτη
παρατείνονται µια φορά κατά δεκαπέντε (15) έτη.
β) Οι άδειες των οποίων η διάρκεια ήταν µικρότερη από είκοσι
πέντε (25) έτη παρατείνονται δύο φορές.
Την πρώτη φορά κατά δεκαπέντε (15) έτη και τη δεύτερη φορά κατά
το χρονικό διάστηµα που υπολείπεται µέχρι να συµπληρωθούν
σαράντα (40) έτη από την έκδοση της αρχικής άδειας.
3. Αν η ισχύς των αδειών εκµετάλλευσης δεν έχει λήξει, εφαρµόζεται
η διάταξη του δεύτερου εδαφίου της παρ. 6 του άρθρου 7 του ν.
669/1977. Για όσες περιπτώσεις κατά την έναρξη ισχύος του
παρόντος, δεν συντρέχουν οι προϋποθέσεις εφαρµογής του
δεύτερου εδαφίου της παρ. 6 του άρθρου 7 του ν. 669/1977
παρέχεται αποκλειστική προθεσµία δύο (2) µηνών από την έναρξη
ισχύος του παρόντος νόµου, προκειµένου να υποβληθεί αίτηση
παράτασης στον αρµόδιο νοµάρχη.
4. Οι αρµόδιες για την έρευνα της συνδροµής των απαγορευτικών
λόγων υπηρεσίες, που αναφέρονται στην παρ. 3 του άρθρου 10 του
ν. 1428/1984 γνωµοδοτούν σε όλες τις περιπτώσεις υποβολής
αιτήµατος για παράταση άδειας εκµετάλλευσης µέσα σε
αποκλειστική προθεσµία τριών (3) µηνών από την υποβολή σε
αυτές εγγράφου ερωτήµατος του νοµάρχη, διαφορετικά θεωρείται
ότι γνωµοδότησαν θετικά, ο δε νοµάρχης διαβιβάζει το σχετικό
φάκελο στην αρµόδια υπηρεσία του Υπουργείου Ανάπτυξης.
∆εν απαιτείται έρευνα των απαγορευτικών λόγων, εάν αυτή έχει
διενεργηθεί κατά το στάδιο της παράτασης της σύµβασης µίσθωσης
και δεν έχει παρέλθει από τότε διάστηµα µεγαλύτερο των δύο (2)
ετών.
Μέσα σε προθεσµία έξι (6) µηνών από την υποβολή της αίτησης
εκδίδεται απόφαση παράτασης ή απορρίπτεται η αίτηση µε
αιτιολογηµένη απόφαση.
Μέχρι την έκδοση της απόφασης, η εκµετάλλευση των λατοµείων
συνεχίζεται. Τα άρθρα 11 και 15 του ν. 1428/1984 εφαρµόζονται
αναλόγως.
5. Η παράγραφος 3 του άρθρου 18 του ν. 669/1977 τροποποιείται
ως ακολούθως:
"3. Στις περιπτώσεις µίσθωσης ή εισφοράς του δικαιώµατος
εκµετάλλευσης βιοµηχανικών ορυκτών ή µαρµάρων, η
δεκαπενταετία που προβλέπεται στην παράγραφο 1 του παρόντος
άρθρου µπορεί να παραταθεί µε µονοµερή δήλωση, που γίνεται µε
συµβολαιογραφικό έγγραφο, του µισθωτή ή εκείνου προς τον οποίο
έχει γίνει η εισφορά του δικαιώµατος εκµετάλλευσης, µε τους ίδιους
όρους και συµφωνίες της σύµβασης που παρατείνεται, µέχρι να
συµπληρωθούν σαράντα (40) έτη από τη συνοµολόγηση της
αρχικής σύµβασης εφόσον:
α) Υπάρχει σε ισχύ απόφαση έγκρισης περιβαλλοντικών όρων.
β) ∆εν συντρέχουν οι απαγορευτικοί λόγοι που αναφέρονται στο
άρθρο 10 του ν.1428 /1984, όπως τροποποιήθηκε µε το άρθρο 10
του ν. 2115/1993 και έχουν εκδοθεί οι αποφάσεις έγκρισης τεχνικής
µελέτης, περιβαλλοντικών όρων και επέµβασης σε δασικές
εκτάσεις, που προβλέπονται στο άρθρο 9 παρ. 3 του ν.1428/1984,
όπως τροποποιήθηκε από το άρθρο 9 του ν. 2115/1993.
γ) Οι εκµεταλλευτές έκαναν επενδύσεις και πέτυχαν παραγωγή και
πωλήσεις ανάλογες προς τη σπουδαιότητα του λατοµείου.
Για τη συνδροµή των ανωτέρω προϋποθέσεων εκδίδεται
διαπιστωτική πράξη του αρµόδιου οργάνου, η οποία επισυνάπτεται
στη µονοµερή δήλωση παρατάσεως. Κατά τη διαδικασία που
προηγείται της έκδοσης της διαπιστωτικής πράξης καλείται να
διατυπώσει τις απόψεις του και ο ιδιοκτήτης του λατοµείου.
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Η παράταση της σύµβασης γίνεται δύο φορές µε τις ίδιες
προϋποθέσεις και διαδικασία. Την πρώτη φορά κατά δεκαπέντε
(15) έτη και τη δεύτερη φορά κατά το χρονικό διάστηµα που
υπολείπεται µέχρι να συµπληρωθούν σαράντα (40) έτη από τη
συνοµολόγηση της αρχικής σύµβασης.
Συµβάσεις οι οποίες έχουν ήδη παραταθεί και ισχύουν, µπορούν να
παραταθούν µια φορά ακόµη για το χρονικό διάστηµα που
υπολείπεται µέχρι να συµπληρωθούν σαράντα (40) έτη από τη
συνοµολόγηση της αρχικής σύµβασης.
Επί των ανωτέρω παρατάσεων το µίσθωµα καθορίζεται, υπό την
επιφύλαξη των διατάξεων του άρθρου 20 του ν. 669/1977 και του
άρθρου 29 του ν.δ. 4029/1959 (ΦΕΚ 250 Α'), µε συµφωνία των
ενδιαφερόµενων µερών και σε περίπτωση διαφωνίας από το
αρµόδιο κατά τόπο Μονοµελές Πρωτοδικείο µε τη διαδικασία των
άρθρων 647-662 του Κ.Πολ.∆.".
6. Η ισχύς των ως άνω συµβάσεων παρατείνεται µε τη διαδικασία
της παρ. 3 του άρθρου 18 του ν. 669/1977 µέχρι συµπληρώσεως
σαράντα (40) ετών από την αρχική σύµβαση µίσθωσης ή από την
τελευταία πριν από την ισχύ του παρόντος νόµου ανανέωσή της.

'Αρθρο 8
Τροποποίηση του ν. 1428/1984

Το άρθρο 16 του ν. 1428/1984, όπως ισχύει µετά την
αντικατάστασή του µε το άρθρο 25 του ν. 2115/1993, αντικαθίσταται
ως εξής:
"'Αρθρο 16
1. 'Οποιος εκµεταλλεύεται ή εξορύσσει ή αποκοµίζει αδρανή υλικά,
µάρµαρα ή βιοµηχανικά ορυκτά χωρίς να έχει αποκτήσει σχετικό
δικαίωµα, τιµωρείται µε φυλάκιση τουλάχιστον τριών (3) µηνών και
µε τις διοικητικές κυρώσεις του άρθρου 5 του ν. 5895/1933 και µε
πρόστιµο από πέντε εκατοµµύρια (5.000.000) έως πενήντα
εκατοµµύρια (50.000.000) δρχ., που επιβάλλεται µε απόφαση του
Επιθεωρητή Μεταλλείων.
Σε περίπτωση υποτροπής, µε απόφαση του νοµάρχη, µετά από
εισήγηση του Επιθεωρητή Μεταλλείων, διατάσσεται η σφράγιση
των ηλεκτροµηχανολογικών εγκαταστάσεων του λατοµείου. Η
απόφαση του νοµάρχη κοινοποιείται στην αρµόδια εισαγγελία
πληµµελειοδικών και στην αρµόδια αστυνοµική αρχή προκειµένου
να παράσχουν τη συνδροµή τους, εφόσον αυτή καθίσταται
αναγκαία.
Η σφράγιση διενεργείται από τριµελή επιτροπή υπαλλήλων της
Νοµαρχιακής Αυτοδιοίκησης, η οποία συγκροτείται µε την απόφαση
σφραγίσεως.
Τα παρανόµως παραχθέντα λατοµικά προϊόντα περιέρχονται στην
οικεία Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση, εκποιούνται µε πλειοδοτική
δηµοπρασία και το προϊόν περιέρχεται σε αυτήν.
2. Με απόφαση του νοµάρχη, που λαµβάνεται ύστερα από
ενηµέρωση αυτών που ασκούν το δικαίωµα εκµετάλλευσης, ζητείται
από τη ∆.Ε.Η. η διακοπή παροχής ηλεκτρικού ρεύµατος της
συγκεκριµένης εγκατάστασης. Η ∆.Ε.Η. υποχρεούται να
συµµορφωθεί χωρίς καθυστέρηση."

'Αρθρο 9
Μέτρα ασφαλείας κατά την εκτέλεση εργασιών

της ∆.Ε.Η. υπό τάση
1. Για τον καθορισµό και µόνο των µέτρων ασφαλείας της εργασίας
υπό τάση, οι ηλεκτρικές εγκαταστάσεις διακρίνονται ανάλογα µε την
ονοµαστική τιµή της τάσεως µεταξύ φάσεων (πολικής τάσεως), στις
εξής περιοχές:
(1) Εγκαταστάσεις Α' Περιοχής: είναι οι εγκαταστάσεις εκείνες, των
οποίων η ονοµαστική τους τάση είναι µε- γαλύτερη των 50V και
µικρότερη ή ίση των 1.000V, όταν πρόκειται για εναλλασσόµενο, ή
µεγαλύτερη των 75V και µικρότερη ή ίση των 1.500 V, όταν
πρόκειται για συνεχές ρεύµα.
(2) Εγκαταστάσεις Β' Περιοχής: είναι οι εγκαταστάσεις εκείνες των
οποίων η ονοµαστική τους τάση είναι µεγαλύτερη από τα ανωτέρω

καθοριζόµενα όρια της Α' περιοχής, αλλά µικρότερη ή ίση των
50.000V.
(3) Eγκαταστάσεις Γ' Περιοχής: είναι οι εγκαταστάσεις εκείνες, των
οποίων η ονοµαστική τους τάση είναι µεγαλύτερη των 50.000V.
2. Mε προεδρικό διάταγµα, που εκδίδεται εντός τριών (3) µηνών
από τη δηµοσίευση του παρόντος νόµου, µετά από πρόταση των
Υπουργών Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων και Ανάπτυξης,
ύστερα από γνώµη του Συµβουλίου Υγιεινής και Ασφάλειας της
Εργασίας, καθορίζονται µε λεπτοµέρεια τα µέτρα ασφαλείας και
προστασίας της υγείας των εργαζοµένων κοντά ή πάνω στις
προαναφερθείσες εγκαταστάσεις, τα οποία πρέπει να λαµβάνονται
για την αποτροπή του αντίστοιχου επαγγελµατικού κινδύνου.
3. Από την έναρξη ισχύος του ανωτέρω προεδρικού διατάγµατος, ο
ν. 158/1975 (ΦΕΚ 189 Α') καταργείται.

'Αρθρο 10
Ρυθµίσεις οφειλών δήµων, κοινοτήτων
και επιχειρήσεών τους προς τη ∆.Ε.Η.

Οφειλές δήµων και κοινοτήτων, συνδέσµων αυτών και αµιγών
δηµοτικών και κοινοτικών επιχειρήσεων, προς τη ∆.Ε.Η.,
προερχόµενες από λογαριασµούς καταναλώσεως ρεύµατος που
έχουν εκδοθεί µέχρι την έναρξη ισχύος του παρόντος νόµου,
µπορούν να καταβληθούν σε άτοκες µηνιαίες δόσεις ως εξής:
α) Οφειλές έως τριάντα εκατοµµύρια (30.000.000) δραχµές µέχρι 30
δόσεις.
β) Οφειλές από τριάντα εκατοµµύρια (30.000.000) έως διακόσια
εκατοµµύρια (200.000.000) δραχµές µέχρι 36 δόσεις.
γ) Οφειλές άνω των διακοσίων εκατοµµυρίων (200.000.000)
δραχµών µέχρι 78 δόσεις.
Η κάθε δόση δεν µπορεί να είναι µικρότερη των τριακοσίων
χιλιάδων (300.000) δραχµών.
Η µη εµπρόθεσµη εξόφληση λογαριασµών που εκδίδονται µετά την
έναρξη ισχύος του παρόντος νόµου ή µιας των ανωτέρω δόσεων
καθιστά ληξιπρόθεσµο ολόκληρο το χρέος.

'Αρθρο 11
Κέντρο Ανανεώσιµων Πηγών Ενέργειας

Η παρ. 7 του άρθρου 5 του ν. 2244/1994 (ΦΕΚ 168 Α')
τροποποιείται ως εξής:
"7. Το Κέντρο Ανανεώσιµων Πηγών Ενέργειας (Κ.Α.Π.Ε.) ορίζεται
ως εθνικό συντονιστικό κέντρο των δραστηριοτήτων που αφορούν
τις ανανεώσιµες πηγές ενέργειας, την εξοικονόµηση ενέργειας και
την ορθολογική χρήση ενέργειας. Με προεδρικό διάταγµα, που
εκδίδεται ύστερα από πρόταση του Υπουργού Ανάπτυξης,
καθορίζεται κάθε λεπτοµέρεια σχετική µε τη λειτουργία του
Κ.Α.Π.Ε., ορίζεται ότι τα περιφερειακά και τοπικά ενεργειακά κέντρα
και γραφεία εποπτεύονται από το Κ.Α.Π.Ε. και προσδιορίζεται το
είδος και η έκταση της εποπτείας αυτής."

'Αρθρο 12
Τροποποίηση του άρθρου πέµπτου του ν.1956/1991

Η πρώτη περίοδος της παρ. 3 του άρθρου πέµπτου του ν.
1956/1991 (ΦΕΚ 113 Α'), που προστέθηκε µε το άρθρο 8 του ν.
2364/1995 (ΦΕΚ 252 Α'), αντικαθίσταται ως εξής:
"3. Τα ως άνω µηχανήµατα, εξαρτήµατα και ανταλλακτικά, καθώς
και όσα άλλα προσωρινώς εισαχθούν από την Α/Ο
STROYTRANSGAZ και VPO ZARUBEZHN EFTEGAZSTROI για το
σκοπό της παρ. 2 του άρθρου αυτού, απαλλάσσονται από την
καταβολή του Φ.Π.Α. που επιβάλλεται κατά την εισαγωγή
παρόµοιων µηχανηµάτων, καθώς και των φόρων, δασµών, τελών
και όλων των συναφών επιβαρύνσεων εισαγωγής, για όλο το χρόνο
που θα απαιτηθεί να χρησιµοποιηθούν για την εκτέλεση των
παραπάνω συµβάσεων οπότε και θα επανεξαχθούν και πάντως όχι
βραδύτερα από την 3.6.2000."
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'Αρθρο 13
Τροποποίηση του άρθρου 57 του ν. 2218/1994

Στην παράγραφο 20 του άρθρου 57 του ν. 2218/1994 (ΦΕΚ 90 Α')
προστίθενται τα πιο κάτω εδάφια:
"Οι διατάξεις των προηγούµενων εδαφίων εφαρµόζονται και για
δάνεια που έχουν χορηγηθεί από τον Ε.Ο.Μ.Μ.Ε.Χ. Α.Ε. µε την
εγγύηση του Ελληνικού ∆ηµοσίου σε Μικροµεσαίες Επιχειρήσεις,
Συνεταιρισµούς ή Κοινοπραξίες αυτών, µε αντικείµενο
δραστηριότητας κατά τη δανειοδότησή τους την έκδοση εφηµερίδων
ή περιοδικών, που µε αυτόν τον τίτλο εξακολουθούν να εκδίδονται
από τις ίδιες ή και από πρώην µέλη αυτών.
Οι οφειλές από τα ανωτέρω δάνεια που έχουν βεβαιωθεί στις
δηµόσιες οικονοµικές υπηρεσίες µέχρι την ηµέρα δηµοσίευσης του
παρόντος νόµου λόγω κατάπτωσης της εγγύησης του ∆ηµοσίου
διαγράφονται οίκοθεν.
Οι οφειλές από τα ίδια δάνεια που δεν καλύπτονται µε την εγγύηση
του ∆ηµοσίου και υφίστανται στον Ε.Ο.Μ.Μ.Ε.Χ. Α.Ε.
αναλαµβάνονται από το ∆ηµόσιο.
Η εξόφληση χωρεί µε ισόποση µείωση των οφειλών του
οργανισµού αυτού προς το ∆ηµόσιο, η οποία γίνεται οίκοθεν µε
πράξη διαγραφής από τον προϊστάµενο της αρµόδιας ∆.Ο.Υ. µε
βάση δικαιολογητικά του Ε.Ο.Μ.Μ.Ε.Χ Α.Ε..
Ποσά που έχουν καταβληθεί για την εξυπηρέτηση των εν λόγω
δανείων δεν αποδίδονται."

'Αρθρο 14
Λοιπές διατάξεις

1. Το άρθρο 34 του ν. 2115/1993 αντικαθίσταται ως εξής:
"1. Σε περίπτωση αµφισβητήσεως εκ µέρους του ∆ηµοσίου της
κυριότητας των εκτάσεων στις οποίες κατά την έναρξη ισχύος των
νόµων 1428/1984 και 2115/1993 γινόταν εκµετάλλευση
σχιστολιθικών πλακών η οποία και συνεχίζεται, οι φερόµενοι ως
ιδιοκτήτες των εκτάσεων αυτών οφείλουν εντός εξαµήνου από της
ισχύος του παρόντος να υποβάλουν αίτηση αναγνωρίσεως στο
αρµόδιο συµβούλιο επιλύσεως ιδιοκτησιακών διαφορών.
2. Οι εκµεταλλευόµενοι τα λατοµεία σχιστολιθικών πλακών της
παραγράφου 1 του παρόντος άρθρου οφείλουν εντός έτους από της
ισχύος του παρόντος να υποβάλουν προς έγκριση την κατά το
άρθρο 9 παρ. 2 εδάφια β' και γ' του ν. 1428/1984 τεχνική µελέτη,
καθώς και την κατά την ΚΥΑ 69269/5387/ 24.10.1990 (ΦΕΚ 678 Β')
µελέτη περιβαλλοντικών επιπτώσεων.
3. Μέχρι την έκδοση οριστικής αποφάσεως του αρµόδιου
συµβουλίου επιλύσεως ιδιοκτησιακών διαφορών οι
εκµεταλλευόµενοι τα λατοµεία αυτά συνεχίζουν την εκµετάλλευση
χωρίς να υπόκεινται στις κυρώσεις του άρθρου 16 του ν.
1428/1984.
Η λειτουργία των λατοµείων αυτών µπορεί να απαγορευθεί µε
ανάλογη εφαρµογή των διατάξεων των άρθρων 11 και 15 του ν.
1428/1984 όπως ισχύουν."
2. Στο πεδίο εφαρµογής του άρθρου 19 του π.δ. 774/1980 "Περί
κωδικοποιήσεως εις ενιαίον κείµενον των περί ελεγκτικού συνεδρίου
ισχυουσών διατάξεων κ.λπ." (ΦΕΚ 189 Α'), όπως τροποποιήθηκε
µε το άρθρο 15 του ν. 2145/1993 (ΦΕΚ 88 Α') και ισχύει, εµπίπτει
κάθε είδους σύµβαση της οποίας ο έλεγχος προτείνεται από τον
αρµόδιο υπουργό.

'Αρθρο 15
Μισθολογική πολιτική έτους 1999

1. Ο µηνιαίος βασικός µισθός που αποτελεί τη βάση για τη
διαµόρφωση, κατά περίπτωση, των βασικών µισθών όλων των
βαθµών της ιεραρχίας των δικαστικών λειτουργών, του κύριου
προσωπικού του Νοµικού Συµβουλίου του Κράτους, των
Ιατροδικαστών, των µόνιµων στελεχών των Ενόπλων ∆υνάµεων,
της Ελληνικής Αστυνοµίας, του Πυροσβεστικού και του Λιµενικού
Σώµατος, των µελών ∆.Ε.Π. των Α.Ε.Ι. και Ε.Π. των Τ.Ε.Ι., των

Ερευνητών, των Ειδικών Λειτουργικών Επιστηµόνων (Ε.Λ.Ε.), των
Συµβούλων και Παρέδρων Παιδαγωγικού Ινστιτούτου (Π.Ι.), του
ερευνητικού προσωπικού του ΚΕ.Π.Ε., των καθηγητών ανωτάτων
στρατιωτικών σχολών (Α.Σ.Σ.) και της Εθνικής Σχολής ∆ηµόσιας
Υγείας (Ε.Σ.∆.Υ.), των διπλωµατικών υπαλλήλων και λοιπών
συναφών κατηγοριών του Υπουργείου Εξωτερικών, των γιατρών
του Εθνικού Συστήµατος Υγείας και των Αρχιερέων της Εκκλησίας
της Ελλάδος ορίζεται ως εξής:
α) Πρωτοδίκη (άρθρου 1 παρ. 2 του ν. 2521/1997 ΦΕΚ 174 Α') σε
διακόσιες εξήντα τρεις χιλιάδες (263.000) δραχµές.
β) ∆ικαστικού Αντιπροσώπου Ν.Σ.Κ. (άρθρου 9 παρ. 2 του ν.
2521/1997) σε διακόσιες εξήντα τρεις χιλιάδες (263.000) δραχµές.
γ) Ιατροδικαστή ∆' τάξεως (άρθρου 11 παρ. 2 του ν. 2521/1997) σε
διακόσιες εφτά χιλιάδες (207.000) δραχµές.
δ) Ανθυπολοχαγού (άρθρου 1 παρ. 2 του ν. 2448/1996 ΦΕΚ 279
Α') σε εκατόν ογδόντα οκτώ χιλιάδες πεντακόσιες (188.500)
δραχµές.
ε) Λέκτορα Α.Ε.Ι. (άρθρου 13 παρ. 1 του ν. 2530/1997 ΦΕΚ 218 Α')
σε διακόσιες εξήντα µία χιλιάδες (261.000) δραχµές.
στ) Καθηγητή Εφαρµογών Τ.Ε.Ι. (άρθρου 15 παρ. 1 του ν.
2530/1997) σε διακόσιες τριάντα οκτώ χιλιάδες (238.000) δραχµές.
ζ) Ερευνητή ∆' (άρθρου 17 παρ. 1 του ν. 2530/1997) σε διακόσιες
πενήντα οκτώ χιλιάδες (258.000) δραχµές.
η) Ε.Λ.Ε.∆. (άρθρου 17 παρ. 2 του ν. 2530/1997) σε διακόσιες
σαράντα έξι χιλιάδες πεντακόσιες (246.500) δραχµές.
θ) Παρέδρου µε θητεία Π.Ι. (άρθρου 18 παρ. 1 του ν. 2530/1997) σε
διακόσιες ογδόντα τρεις χιλιάδες (283.000) δραχµές.
ι) Συνεργάτη Β' ΚΕ.Π.Ε. (άρθρου 19 παρ. 1 του ν. 2530/1997) σε
διακόσιες εφτά χιλιάδες πεντακόσιες (207.500) δραχµές.
ια) Τακτικού καθηγητή Α.Σ.Σ. και Ε.Σ.∆.Υ. (άρθρου 20 παρ. 1 του ν.
2530/1997 σε τριακόσιες ογδόντα οκτώ χιλιάδες (388.000) δραχµές.
ιβ) Ακολούθου Πρεσβείας (άρθρου 1 παρ. 2 του ν. 2606/1998 ΦΕΚ
89 Α') σε εκατόν ογδόντα επτά χιλιάδες (187.000) δραχµές.
ιγ) Επιµελητή Β' γιατρού Ε.Σ.Υ. (άρθρου 4 παρ. 2 του ν. 2606/1998)
σε διακόσιες εξήντα χιλιάδες (260.000) δραχµές.
ιδ) Τιτουλάριου Επισκόπου και Βοηθού Επισκόπου της Εκκλησίας
της Ελλάδος (άρθρου 16 παρ. 1 του ν. 2606/ 1998) σε τριακόσιες
έξι χιλιάδες (306.000) δραχµές.
2. Ο µηνιαίος βασικός µισθός του 36ου µισθολογικού κλιµακίου της
παρ. 2 του άρθρου 7 του ν. 2470/1997 (ΦΕΚ 40 Α'), όπως
διαµορφώθηκε µε το άρθρο 10 του ν. 2606/1998, ορίζεται σε εκατόν
δεκαεπτά χιλιάδες (117.000) δραχµές.
Το επίδοµα εξοµάλυνσης διαφορών µισθολογίου της παρ. 2 του
άρθρου 8 του ν. 2470/1997 ορίζεται για το εισαγωγικό µισθολογικό
κλιµάκιο όλων των κατηγοριών που εµπίπτουν στις ρυθµίσεις του
προαναφερθέντος νόµου σε τριάντα πέντε χιλιάδες (35.000)
δραχµές, µειούµενο κατά δύο χιλιάδες διακόσιες (2.200) δραχµές σε
κάθε µισθολογικό κλιµάκιο κατά την περαιτέρω εξέλιξή τους.
3. Οι διατάξεις του άρθρου αυτού ισχύουν από 1.1.1999.

'Αρθρο 16
1. Οι συντάξεις και τα κατώτατα όρια συντάξεων που καταβάλλει το
Ναυτικό Αποµαχικό Ταµείο (Ν.Α.Τ.) για το έτος 1999 αυξάνονται ως
εξής:
α. Από 1.1.1999 ποσοστό 1,4% επί του ποσού των συντάξεων,
όπως αυτό έχει διαµορφωθεί την 31η ∆εκεµβρίου 1998, ως
διορθωτικό ποσό.
β. Πέραν του διορθωτικού ποσού, από 1.1.1999, όσοι λαµβάνουν
τα κατώτατα όρια συντάξεων, καθώς και όσοι λαµβάνουν συντάξεις
µέχρι του ποσού των διακοσίων πενήντα χιλιάδων (250.000)
δραχµών το µήνα, ποσοστό αύξησης 2,5%.
Για το τµήµα της σύνταξης από διακόσιες πενήντα χιλιάδες
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(250.000) δρχ. και άνω ποσοστό αύξησης 2%.
2. Με απόφαση του Υπουργού Εµπορικής Ναυτιλίας
αναπροσαρµόζονται οι συντάξεις και τα κατώτατα όρια των
συντάξεων που καταβάλλει το Ν.Α.Τ., σύµφωνα µε την
εισοδηµατική πολιτική της Κυβέρνησης, όπως αυτή καθορίζεται µε
απόφαση του Υπουργού Εθνικής Οικονοµίας.

'Αρθρο 17
'Εναρξη ισχύος

Η ισχύς του παρόντος νόµου αρχίζει από τη δηµοσίευσή του στην
Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως, εκτός εάν ορίζεται διαφορετικά στις
επί µέρους διατάξεις του.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Παρακαλώ το Σώµα
να εξουσιοδοτήσει το Προεδρείο για την υπευθύνη του επικύρωση
των Πρακτικών ως προς την ψήφιση στο σύνολο του παραπάνω
νοµοσχεδίου.
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Συνεπώς παρεσχέθη
η ζητηθείσα εξουσιοδότηση.
Υπουργείου Ανάπτυξης.
Μόνη συζήτηση επί της αρχής των άρθρων και του συνόλου του
σχεδίου νόµου: "Κύρωση της Συµφωνίας για συνεργασία στον
τοµέα του τουρισµού µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελληνικής
∆ηµοκρατίας και της Κυβέρνησης της ∆ηµοκρατίας του Περού".
Το νοµοσχέδιο έγινε οµόφωνα δεκτό από τη ∆ιαρκή Επιτροπή.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το νοµοσχέδιο;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Συνεπώς το
νοµοσχέδιο του Υπουργείου Ανάπτυξης: "Κύρωση της Συµφωνίας
για συνεργασία στον τοµέα του τουρισµού µεταξύ της Κυβέρνησης
της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και της Κυβέρνησης της ∆ηµοκρατίας
του Περού", έγινε δεκτό οµοφώνως σε µόνη συζήτηση επί της
αρχής, των άρθρων και του συνόλου και έχει ως εξής:
Kύρωση της Συµφωνίας για συνεργασία στον τοµέα του
τουρισµού µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας
και της Κυβέρνησης της ∆ηµοκρατίας του Περού

'Αρθρο πρώτο
Κυρώνεται και έχει την ισχύ, που ορίζει το άρθρο 28 παρ. 1 του
Συντάγµατος, η Συµφωνία για συνεργασία στον τοµέα του
τουρισµού, µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και
της Κυβέρνησης της ∆ηµοκρατίας του Περού, που υπογράφηκε
στην Αθήνα στις 30 Ιουνίου 1998, της οποίας το κείµενο σε
πρωτότυπο στην ελληνική και αγγλική γλώσσα έχει ως εξής:

ΣΥΜΦΩΝΙΑ
ΓΙΑ ΣΥΝΕΡΓΑΣΙΑ ΣΤΟΝ ΤΟΜΕΑ ΤΟΥ ΤΟΥΡΙΣΜΟΥ

ΜΕΤΑΞΥ
ΤΗΣ ΚΥΒΕΡΝΗΣΗΣ ΤΗΣ ΕΛΛΗΝΙΚΗΣ
∆ΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ ΚΑΙ ΤΗΣ ΚΥΒΕΡΝΗΣΗΣ
ΤΗΣ ∆ΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ ΤΟΥ ΠΕΡΟΥ

Η Κυβέρνηση της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και η Κυβέρνησης της
∆ηµοκρατίας του Περού, αποκαλούµενες εφεξής ως τα
"Συµβαλλόµενα Μέρη",
ΠΕΠΕΙΣΜΕΝΕΣ ότι η διµερής συνεργασία είναι σηµαντική για τις
δύο χώρες και επιθυµώντας την ενδυνάµωση των τουριστικών τους
σχέσεων µέσα στα πλαίσια των αντίστοιχων εθνικών νόµων τους,
ΣΥΝΕΙ∆ΗΤΟΠΟΙΩΝΤΑΣ περαιτέρω ότι οι προσπάθειες που
καταβάλλονται από τις τουριστικές αρχές τους για αµοιβαία
υποστήριξη θα επηρεάσουν ευµενώς την αύξηση της τουριστικής

κίνησης µεταξύ των δύο χωρών,
ΣΥΜΦΩΝΗΣΑΝ ΤΑ ΑΚΟΛΟΥΘΑ:

'Αρθρο 1
Με σκοπό να προωθήσουν την τουριστική συνεργασία τους τα
Συµβαλλόµενα Μέρη θα ενθαρρύνουν την ανταλλαγή τεχνικών
πληροφοριών και τεχνογνωσίας στους σχετικούς τοµείς, που θα
καθορισθούν ανάλογα µε τις ανάγκες και τις προτεραιότητες της
κάθε χώρας. Αυτή η διµερής συνεργασία θα περιλαµβάνει την
ανταλλαγή επισκέψεων ειδικών και/ή εµπειρογνωµόνων σε
τουριστικά θέµατα, ιδίως για να εκπονούν και εφαρµόζουν
αναπτυξιακά προγράµµατα στον τοµέα του πολιτιστικού και
οικολογικού τουρισµού, πολιτικές για την προσέλκυση επενδύσεων
από το άλλο Μέρος στο πεδίο του τουρισµού και µικτές
επιχειρήσεις, προγράµµατα µάρκετινγκ και άλλα θέµατα που θα
καθορίζονται. Τα έξοδα της διεθνούς µεταφοράς θα καλύπτονται
από τη χώρα που προσφέρει τη συνεργασία, ενώ η χώρα
υποδοχής θα φροντίζει για τη διαµονή και τις µεταφορές µέσα στο
έδαφός της.

'Αρθρο 2
Τα Συµβαλλόµενα Μέρη θα παρέχουν αµοιβαία όλες τις
διευκολύνσεις για να ενισχύσουν και προωθήσουν την ανάπτυξη
του τουρισµού. Τα Μέρη θα ενθαρρύνουν τους αεροµεταφορείς
τους, τα ταξιδιωτικά πρακτορεία τους και άλλες επιχειρήσεις που
λειτουργούν στον τοµέα του τουρισµού να βελτιώσουν τις
υπηρεσίες τους στο µεγαλύτερο δυνατό βαθµό και να προσφέρουν
ελκυστικές τιµές που µπορούν να αυξήσουν τις τουριστικές
ανταλλαγές µεταξύ των δύο χωρών.

'Αρθρο 3
Τα Συµβαλλόµενα Μέρη θα ενθαρρύνουν την αµοιβαία τουριστική
προβολή, σύµφωνα µε τους αντίστοιχους νόµους και κανονισµούς
τους µέσω της ανταλλαγής πληροφοριών και διαφηµιστικών υλικών
και παρέχοντας το ένα στο άλλο όλες τις δυνατές διευκολύνσεις
µέσα στην αντίστοιχη επικράτειά τους για να διεξάγουν τις
τουριστικές διαφηµιστικές τους εκστρατείες που προορίζονται για
την αγορά του άλλου Μέρους.
Προκειµένου να ενθαρρύνουν τον τουρισµό µεταξύ των δύο χωρών,
τα Συµβαλλόµενα Μέρη θα οργανώνουν ή θα συµµετέχουν, όποτε
αυτό είναι δυνατόν, σε τουριστικές εκδηλώσεις που ευνοούν την
εξάπλωση και προβολή της τουριστικής προσφοράς κάθε χώρας,
όπως σεµινάρια, συναντήσεις εργασίας, τουριστικές εκθέσεις και
πανηγύρεις.
Οι προαναφερθείσες τουριστικές εκδηλώσεις, καθώς επίσης και τα
σχετικά ταξίδια εξοικείωσης θα προορίζονται, µεταξύ άλλων, για
τους τουρ οπερέϊτορς, τους ταξιδιωτικούς πράκτορες, τους
αντιπροσώπους αεροπορικών εταιριών και τους δηµοσιογράφους
ταξιδίων και θα συµβάλλουν στη διευκόλυνση της ανάπτυξης και
του µάρκετινγκ τουριστικών πακέτων προς αµοιβαίο όφελος.

'Αρθρο 4
Τα Συµβαλλόµενα Μέρη θα προωθούν την ανταλλαγή
πληροφοριών και εµπειρίας σε θέµατα σχετικά µε τα ακόλουθα:
α) Τουριστικές πλουτοπαραγωγικές πηγές και µελέτες που αφορούν
σχέδια για την ανάπτυξη τουριστικών δραστηριοτήτων και
προστατευόµενων φυσικών περιοχών στην επικράτειά τους.
β) Μελέτες και έρευνα σχετικά µε την ανάπτυξη τουριστικών
δραστηριοτήτων και σχετικών τεχνικών πληροφοριών.
γ) Τρέχουσα νοµοθεσία για τη ρύθµιση τουριστικών
δραστηριοτήτων, για την προστασία και διατήρηση πολλιτιστικών
και φυσικών πόρων τουριστικού ενδιαφέροντος, καθώς επίσης και
για τα κίνητρα προσέλκυσης ξένων επενδύσεων.
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δ) Εκπαιδευτικά προγράµµατα για το απασχολούµενο προσωπικό
στον τουριστικό τοµέα και για τις προστατευόµενες φυσικές
περιοχές.
ε) ∆ιαθέσιµες πληροφορίες για το εύρος και τα ιδιαίτερα γνωρίσµατα
της πιθανά εκµεταλλεύσιµης τουριστικής αγοράς στις δύο χώρες,
συµπεριλαµβανοµένων και των σχετικών πληροφοριών για την
έρευνα της αγοράς τρίτων χωρών.

'Αρθρο 5
Τα Συµβαλλόµενα Μέρη θα αναθέσουν την παρακολούθηση της
εφαρµογής αυτής της Συµφωνίας και την προβολή και αξιολόγηση
των αποτελεσµάτων της στις αντίστοιχες εθνικές τουριστικές αρχές
τους, εξουσιοδοτηµένοι εκπρόσωποι των οποίων θα συναντώνται
σε κάθε χώρα εναλλάξ και σε ηµεροµηνίες τις οποίες θα
συµφωνούν.

'Αρθρο 6
Χωρίς να θίγονται οι διεθνείς τους υποχρεώσεις, τα Μέρη θα
ευνοούν το συντονισµό των αντίστοιχων εθνικών θέσεων σε θέµατα
αµοιβαίου ενδιαφέροντος, µέσα στα πλαίσια των διεθνών
οργανώσεων και διασκέψεων που ειδικεύονται στον τουρισµό
γενικά ή που σχετίζονται µε συναφείς δραστηριότητες.

'Αρθρο 7
Αυτή η Συµφωνία θα τεθεί σε ισχύ την ηµεροµηνία κατά την οποία
και τα δύο Συµβαλλόµενα Μέρη θα έχουν γνωστοποιήσει το ένα στο
άλλο, δια της διπλωµατικής οδού, την ολοκλήρωση των νοµικών

διατυπώσεων που απαιτούνται σε κάθε χώρα για τη θέση σε ισχύ
της Συµφωνίας.

'Αρθρο 8
Η παρούσα Συµφωνία θα παραµείνει σε ισχύ επί τρία (3) χρόνια και
στο εξής θα ανανεώνεται αυτόµατα κάθε φορά για πρόσθετες
πενταετείς περιόδους, εκτός αν καταγγελθεί µε γνωστοποίηση, δια
της διπλωµατικής οδού, από ένα από τα Συµβαλλόµενα Μέρη
τουλάχιστον έξι (6) µήνες πριν από την εκπνοή της κάθε περιόδου.
'Εγινε στην Αθήνα στις 30 Ιουνίου 1998 σε δύο αντίτυπα στην
ελληνική, ισπανική και αγγλική γλώσσα και τα δύο κείµενα είναι
εξίσου αυθεντικά. Σε περίπτωση απόκλισης θα υπερισχύει το
αγγλικό κείµενο.
Για την Κυβέρνηση
της Ελληνικής
∆ηµοκρατίας

(υπογραφή)
Ιωάννης Στεφανίδης
Πρόεδρος του
Ελληνικού Οργανισµού
Τουρισµού

Για την Κυβέρνηση
της ∆ηµοκρατίας
του Περού

(υπογραφή)
Martin Yrigoyen

Πληρεξούσιος Πρέσβης
του Περού στην

Ελληνική ∆ηµοκρατία
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'Αρθρο δεύτερο
Τα Πρωτόκολλα - Πρακτικά, που καταρτίζονται από τους
εκπροσώπους των Εθνικών Τουριστικών Αρχών, βάσει του άρθρου
5 της Συµφωνίας που κυρώνεται, εγκρίνονται µε κοινή πράξη των
αρµόδιων υπουργών.

'Αρθρο τρίτο
Η ισχύς του παρόντος νόµου αρχίζει από τη δηµοσίευσή του στην
Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως και της Συµφωνίας που κυρώνεται
από την πλήρωση των προϋποθέσεων του άρθρου 7 αυτής.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Παρακαλώ το Σώµα
να εξουσιοδοτήσει το Προεδρείο για την υπευθύνη του επικύρωση
των Πρακτικών ως προς την ψήφιση στο σύνολο του παραπάνω
νοµοσχεδίου.
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Συνεπώς παρεσχέθη
η ζητηθείσα εξουσιοδότηση.
Υπουργείου Πολιτισµού.
Μόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου του
σχεδίου νόµου: "Κύρωση της Συµφωνίας µεταξύ της Κυβέρνησης
της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και της Κυβέρνησης της ∆ηµοκρατίας
του Αζερµπαϊτζάν για συνεργασία στους τοµείς της εκπαίδευσης,
του πολιτισµού και της επιστήµης".
Και αυτό το νοµοσχέδιο έγινε δεκτό οµόφωνα από τη ∆ιαρκή
Επιτροπή.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το νοµοσχέδιο;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Συνεπώς το
νοµοσχέδιο του Υπουργείου Πολιτισµού: "Κύρωση της Συµφωνίας
µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και της
Κυβέρνησης της ∆ηµοκρατίας του Αζερµπαϊτζάν για συνεργασία
στους τοµείς της εκπαίδευσης, του πολιτισµού και της επιστήµης"
έγινε δεκτό οµοφώνως σε µόνη συζήτηση επί της αρχής, των
άρθρων και του συνόλου και έχει ως εξής:
''Κύρωση της Συµφωνίας µεταξύ της Κυβέρνησης της
Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και της Κυβέρνησης της ∆ηµοκρατίας
του Αζερµπαϊτζάν για συνεργασία στους τοµείς της
εκπαίδευσης, του πολιτισµού και της επιστήµης

'Αρθρο πρώτο
Κυρώνεται και έχει την ισχύ, που ορίζει το άρθρο 28 παρ. 1 του
Συντάγµατος, η Συµφωνία µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελληνικής
∆ηµοκρατίας και της Κυβέρνησης της ∆ηµοκρατίας του
Αζερµπαϊτζάν για συνεργασία στους τοµείς της εκπαίδευσης, του
πολιτισµού και της επιστήµης, που υπογράφηκε στο Μπακού στις
11 Απριλίου 1997, της οποίας το κείµενο σε πρωτότυπο στην
ελληνική και αγγλική γλώσσα έχει ως εξής:

ΣΥΜΦΩΝΙΑ
ΜΕΤΑΞΥ ΤΗΣ ΚΥΒΕΡΝΗΣΕΩΣ ΤΗΣ ΕΛΛΗΝΙΚΗΣ ∆ΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ

ΚΑΙ ΤΗΣ ΚΥΒΕΡΝΗΣΕΩΣ ΤΗΣ
∆ΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ ΤΟΥ ΑΖΕΡΜΠΑΪΤΖΑΝ
ΓΙΑ ΣΥΝΕΡΓΑΣΙΑ ΣΤΟΥΣ ΤΟΜΕΙΣ ΤΗΣ
ΕΚΠΑΙ∆ΕΥΣΗΣ, ΤΟΥ ΠΟΛΙΤΙΣΜΟΥ

ΚΑΙ ΤΗΣ ΕΠΙΣΤΗΜΗΣ
Η Κυβέρνηση της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και η Κυβέρνηση της
∆ηµοκρατίας του Αζερµπαϊτζάν, που θα αναφέρονται στο εξής ως
τα "Συµβαλλόµενα Μέρη", ωθούµενες από την επιθυµία τους να
αναπτύξουν και να ενδυναµώσουν τις φιλικές σχέσεις µεταξύ των
δύο χωρών,
ΕΠΙΘΥΜΩΝΤΑΣ να αναπτύξουν τη συνεργασία τους στους τοµείς
του εκπαίδευσης, της επιστήµης και της τεχνολογίας, του
πολιτισµού, των µέσων µαζικής ενηµέρωσης, του αθλητισµού και
της νεολαίας,
ΕΝΕΡΓΩΝΤΑΣ σύµφωνα µε την Τελική Πράξη του Ελσίνκι της
∆ιάσκεψης για την Ασφάλεια και τη Συνεργασία στην Ευρώπη, τα

καταληκτικά κείµενα των συναντήσεων στη Μαδρίτη και στη Βιέννη,
τις διατάξεις της Χάρτας των Παρισίων για µία Νέα Ευρώπη, καθώς
και το Τελικό Κείµενο του Συµποσίου της ∆.Α.Σ.Ε. για την
πολιτιστική κληρονοµιά που υπεγράφη το 1991 στην Κρακοβία,
συµφώνησαν τα ακόλουθα:

'Αρθρο 1
Τα Συµβαλλόµενα Μέρη θα λάβουν τα απαραίτητα µέτρα για να
συµβάλλουν στην ανάπτυξη της συνεργασίας στους διάφορους
τοµείς της εκπαίδευσης και της επιστήµης.
Για την επίτευξη του σκοπού αυτού:
Θα αναπτύξουν τη συνεργασία µεταξύ των Ανώτατων
Εκπαιδευτικών Ιδρυµάτων και των Ακαδηµιών Επιστηµών των δύο
χωρών.
Θα ανταλλάσσουν επιστηµονικό προσωπικό των Ιδρυµάτων
Ανώτατης και ∆ευτεροβάθµιας Εκπαίδευσης.
Θα χορηγούν υποτροφίες για σπουδές στα Ανώτατα Επιστηµονικά
Ιδρύµατα του άλλου Συµβαλλόµενου Μέρους, βάσει αµοιβαίας
συµφωνίας.
Θα διευκολύνουν την ανταλλαγή γνώσεων και εµπειριών σε όλες τις
βαθµίδες της εκπαίδευσης, καθώς και τη δηµιουργία ευνοϊκών
συνθηκών για τη µελέτη και διάδοση της γλώσσας, της λογοτεχνίας
και της ιστορίας της άλλης χώρας.
Θα ανταλλάσσουν πληροφορίες και τεκµηρίωση προκειµένου να
διευκολύνουν τις αρµόδιες αρχές τους για την αναγνώριση και
ισοτιµία των πιστοποιητικών, βεβαιώσεων, διπλωµάτων, πτυχίων
και ακαδηµαϊκών τίτλων, σύµφωνα µε την ισχύουσα νοµοθεσία της
κάθε χώρας.
Θα ανταλλάσσουν βιβλία, διδακτικά εγχειρίδια, περιοδικά και άλλο
πληροφοριακό υλικό.

'Αρθρο 2
Τα Συµβαλλόµενα Μέρη θα ενθαρρύνουν και θα διευκολύνουν
ανταλλαγές και συνεργασία στους τοµείς των θεωρητικών και
εφαρµοσµένων επιστηµών και θα προσφέρουν κατάλληλες
ευκαιρίες για επαφές µεταξύ επιστηµονικών ιδρυµάτων και
οργανισµών, ερευνητικών ινστιτούτων, πανεπιστηµίων, καθώς και
των άλλων ιδρυµάτων ανώτερης εκπαίδευσης, µελετητών,
ερευνητών και ειδικών των δύο χωρών. Θα ενθαρρύνουν επίσης
κοινές δραστηριότητες σε εξειδικευµένους τοµείς και θέµατα κοινού
ενδιαφέροντος.
Για να αναπτύξουν και επεκτείνουν την επιστηµονική συνεργασία,
τα Συµβαλλόµενα Μέρη θα διευκολύνουν και θα χρηµατοδοτούν
µεταξύ άλλων:
1. Επισκέψεις, εκπαιδευτικά ταξίδια και διαβουλεύσεις ερευνητών,
επιστηµόνων και άλλων ειδικών.
2. Κοινή επεξεργασία και εφαρµογή ερευνητικών προγραµµάτων
και σχεδίων και ανταλλαγή των αποτελεσµάτων αυτών.
3. ∆ιοργάνωση κοινών µαθηµάτων, διασκέψεων και συµποσίων.
4. Ανταλλαγή οπτικο-ακουστικού υλικού επιστηµονικού χαρακτήρα.
5. ∆ιοργάνωση επιστηµονικών εκθέσεων και επιδείξεων.
6. Ανταλλαγή επιστηµονικών συγγραµµάτων, τεκµηρίωσης και
πληροφόρησης.
Αρµόδιοι φορείς για την υλοποίηση των παραπάνω είναι από
ελληνικής πλευράς η Γενική Γραµµατεία 'Ερευνας και Τεχνολογίας
του Υπουργείου Βιοµηχανίας και από πλευράς Αζερµπαϊτζάν η
Κρατική Επιτροπή Επιστήµης και Τεχνολογίας και η Ακαδηµία
Επιστηµών.
'Ενα  ειδικό  πρωτόκολλο  και  πρόγραµµα  εργασίας  για  τη
ρύθµιση  και  την  υλοποίηση  των  επιστηµονικών  ανταλλαγών  και
κοινών  ερευνητικών  προγραµµάτων,  καθώς  επίσης  και  άλλων
µορφών  συνεργασίας  (π.χ.  τεχνική  βοήθεια,  συµπόσια  κ.ά.)  θα
υπογράφεται  κάθε  δύο  έτη  εκ  περιτροπής  στην  πρωτεύουσα
του  κάθε  Συµβαλλόµενου  Μέρους.  Επίσης  κατά  τη  διάρκεια
ενδιάµεσων  συναντήσεων  τα  δύο  Μέρη  θα
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συζητούν τα αποτελέσµατα της εφαρµογής του προγράµµατος
εργασίας. Οι προτάσεις που ενσωµατώνονται για έγκριση στο
Πρωτόκολλο αυτό θα υποβάλλονται από κοινού και θα
αξιολογούνται από τις δύο πλευρές προτού αναληφθούν για
υλοποίηση.
Η χρηµατοδότηση της παραπάνω συνεργασίας θα γίνεται από
κοινού σε ισότιµη βάση από τα δύο Συµβαλλόµενα Μέρη.

'Αρθρο 3
Τα Συµβαλλόµενα Μέρη θα αναπτύξουν συνεργασία µεταξύ των
δηµόσιων αρχείων και βιβλιοθηκών τους, σύµφωνα µε την
ισχύουσα νοµοθεσία της κάθε χώρας. Θα ενθαρρύνουν ειδικότερα
την ανταλλαγή βιβλίων και περιοδικών, τη διοργάνωση εκθέσεων
και την ανταλλαγή εµπειριών.
Τα Μέρη θα διοργανώσουν µελέτες για τον εµπλουτισµό των
αρχείων τους και θα ανταλλάξουν αντίγραφα αρχειακού υλικού που
αφορά την ιστορία τους.
Τα Μέρη θα διευκολύνουν τη χρήση αρχειακού υλικού από τους
επιστήµονες και ερευνητές τους σε ισότιµη βάση.

'Αρθρο 4
Τα Συµβαλλόµενα Μέρη θα αναπτύξουν συνεργασία σε διάφορους
πολιτιστικούς φορείς αµοιβαίου ενδιαφέροντος και ειδικότερα θα
ενθαρρύνουν:
Παρουσίαση έργων τέχνης και λογοτεχνίας της άλλης χώρας,
συµπεριλαµβανοµένων µεταφράσεων λογοτεχνικών έργων και
ανταλλαγή βιβλίων, καθώς και άλλων δηµοσιεύσεων στον
πολιτιστικό τοµέα.
Ανταλλαγή καλλιτεχνικών εκθέσεων, εκθέσεων υλικού που ανήκει
σε µουσεία και βιβλιοθήκες και άλλων πολιτιστικών εκδηλώσεων,
καθώς και προβολών ταινιών µέσω των αρµόδιων φορέων της κάθε
χώρας.
Συµµετοχή εκπροσώπων τους σε διεθνείς διασκέψεις,
διαγωνισµούς και συναντήσεις επί πολιτιστικών θεµάτων, που
διοργανώνονται από το άλλο Μέρος.
Ανάπτυξη επαφών µεταξύ καλλιτεχνικών ενώσεων των δύο χωρών
και ανταλλαγή εµπειριών και ειδικών στον τοµέα της καλλιτεχνικής
εκπαίδευσης, καθώς και ανταλλαγή µεµονωµένων συγγραφέων,
οµιλητών και καλλιτεχνών.
Ανταλλαγή θεατρικών, καλλιτεχνικών και φολκλορικών
συγκροτηµάτων ή µεµονωµένων ερµηνευτών.
Ανταλλαγή ταινιών και συµµετοχή σε διεθνή φεστιβάλ
κινηµατογράφου που διοργανώνονται από το άλλο Μέρος.
Ανταλλαγή εµπειριών και επισκέψεων ειδικών στους τοµείς των
µουσείων, των βιβλιοθηκών και της διαφύλαξης της αρχιτεκτονικής
και πολιτιστικής κληρονοµιάς.
Συνεργασία και ανταλλαγή πληροφοριών στον τοµέα της
αρχαιολογίας µεταξύ των αρµόδιων αρχών τους.
Ανταλλαγή πληροφοριών για εργασίες που σχετίζονται µε την
προστασία και διατήρηση ιστορικών µνηµείων.
∆ιοργάνωση διµερών σεµιναρίων και συµποσίων µε συµµετοχή
εµπειρογνωµόνων των αντίστοιχων δηµόσιων οργανισµών,
ερευνητικών κέντρων, καλλιτεχνικών και επαγγελµατικών
οργανώσεων για τη µελέτη προβληµάτων που σχετίζονται µε τη
διατήρηση της πολιτιστικής κληρονοµιάς.

'Αρθρο 5
Τα Συµβαλλόµενα Μέρη θα προωθήσουν την ενεργό συνεργασία
τους στο πλαίσιο της ΟΥΝΕΣΚΟ και των άλλων διεθνών
οργανισµών σχετικών µε τον πολιτισµό, την εκπαίδευση και την
επιστήµη.

'Αρθρο 6

Τα Συµβαλλόµενα Μέρη δύνανται να ιδρύουν αµοιβαίως πολιτιστικά
κέντρα στις αντίστοιχες πρωτεύουσές τους, το νοµικό καθεστώς και
οι όροι οργάνωσης και λειτουργίας των οποίων θα ρυθµίζεται από
ειδική συµφωνία µεταξύ των δύο Μερών.

'Αρθρο 7
Τα Συµβαλλόµενα Μέρη θα ενθαρρύνουν τη συνεργασία µεταξύ
των ειδησεογραφικών πρακτορείων και των οργανισµών τύπου των
δύο χωρών, τις άµεσες επαφές µεταξύ εκδοτών εφηµερίδων και
περιοδικών, καθώς και την ανταλλαγή δηµοσιογράφων και
ανταποκριτών τύπου.
Τα Συµβαλλόµενα Μέρη θα ενθαρρύνουν τη συµµετοχή
εκπροσώπων του ραδιο-τηλεοπτικού τοµέα σε διεθνείς
διαγωνισµούς, φεστιβάλ, συνέδρια κ.λπ., που διοργανώνονται
αντίστοιχα στην Ελλάδα και στο Αζερµπαϊτζάν.
Τα Συµβαλλόµενα Μέρη θα συµβάλλουν στην επέκταση των
επαφών και της συνεργασίας µεταξύ των δηµόσιων ραδιοφωνικών
και τηλεοπτικών οργανισµών τους σύµφωνα µε την ισχύουσα
νοµοθεσία της κάθε χώρας.

'Αρθρο 8
Τα Συµβαλλόµενα Μέρη θα ενθαρρύνουν την ανάπτυξη της
συνεργασίας στους τοµείς του αθλητισµού και της φυσικής αγωγής
και θα επιδιώξουν τη διεύρυνση των άµεσων επαφών και της
συνεργασίας µεταξύ των αθλητικών αρχών τους. Το περιεχόµενο
και οι λεπτοµέρειες αυτής της συνεργασίας θα συµφωνηθεί µεταξύ
των παραπάνω αρχών.

'Αρθρο 9
Τα Συµβαλλόµενα Μέρη θα ενθαρρύνουν τη συνεργασία µεταξύ
των οργανώσεων νέων των δύο χωρών.
Τα Συµβαλλόµενα Μέρη θα ανταλλάσσουν πληροφορίες και
εµπειρίες σε όλους τους τοµείς που σχετίζονται µε τη νεολαία, µε
στόχο τη σύσφιγξη και ενδυνάµωση των σχέσεων µεταξύ νέων
ανθρώπων, τη δηµιουργία φιλικής ατµόσφαιρας και την προώθηση
της ειρήνης.

'Αρθρο 10
Τα Συµβαλλόµενα Μέρη θα συνεργασθούν για την ανάπτυξη
τουριστικών ανταλλαγών, προκειµένου να γίνει γνωστός ο
πολιτισµός των δύο χωρών.

'Αρθρο 11
Η παρούσα Συµφωνία δεν αποκλείει τη δυνατότητα καθιέρωσης και
άλλων µορφών διµερούς συνεργασίας σε άλλους τοµείς που
σχετίζονται µε αυτήν ή ανταποκρίνονται στους σκοπούς της.

'Αρθρο 12
Για την εφαρµογή της παρούσας Συµφωνίας, τα Συµβαλλόµενα
Μέρη θα συστήσουν κοινή Ελληνο-Αζερική Επιτροπή που θα
απαρτίζεται από εκπροσώπους των δύο Συµβαλλόµενων Μερών
και θα συνεδριάζει εκ περιτροπής στην Αθήνα και στο Μπακού.
Η Επιτροπή θα εξετάζει θέµατα σχετικά µε την εφαρµογή της
παρούσας Συµφωνίας, θα επεξεργάζεται τις λεπτοµέρειες των
προγραµµάτων συνεργασίας, καθώς και τους οικονοµικούς τους
όρους.

'Αρθρο 13
Η παρούσα Συµφωνία θα τεθεί σε ισχύ την ηµεροµηνία κατά την
οποία το κάθε Συµβαλλόµενο Μέρος θα έχει γνωστοποιήσει στο
άλλο ότι έχουν ολοκληρωθεί όλες οι διατυπώσεις που απαιτούνται
από την εσωτερική του νοµοθεσία για τη θέση της σε ισχύ.

'Αρθρο 14
Η  παρούσα  Συµφωνία  θα  παραµείνει  σε  ισχύ  για  χρονική
περίοδο  πέντε  ετών.  Στη  συνέχεια  θα  ανανεώνεται  αυτοµάτως
για  διαδοχικές  πενταετείς  περιόδους,  εκτός  εάν  καταγγελθεί
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εγγράφως δια της διπλωµατικής οδού από οποιοδήποτε
Συµβαλλόµενο Μέρος έξι µήνες πριν από τη λήξη κάθε τέτοιας
περιόδου.
'Εγινε στο Μπακού στις 11 Απριλίου 1997 εις διπλούν, στην
ελληνική, αζερική και αγγλική γλώσσα. 'Ολα τα κείµενα είναι εξίσου
αυθεντικά. Σε περίπτωση διαφοράς ως προς την ερµηνεία θα
υπερισχύσει το αγγλικό κείµενο.

ΓΙΑ ΤΗΝ ΚΥΒΕΡΝΗΣΗ
ΤΗΣ ΕΛΛΗΝΙΚΗΣ
∆ΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ
(υπογραφή)

ΓΙΑ ΤΗΝ ΚΥΒΕΡΝΗΣΗ
ΤΗΣ ∆ΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ
ΤΟΥ ΑΖΕΡΜΠΑΪΤΖΑΝ
(υπογραφή)
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'Αρθρο δεύτερο
Τα Πρωτόκολλα - Πρακτικά που καταρτίζονται από την κοινή
Ελληνο-Αζερική Επιτροπή του άρθρου 12 της Συµφωνίας που
κυρώνεται εγκρίνονται µε κοινή πράξη των αρµόδιων κατά
περίπτωση Υπουργών.
'Αρθρο τρίτο
Η ισχύς του παρόντος νόµου αρχίζει από τη δηµοσίευσή του στην
Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως, και της Συµφωνίας που κυρώνεται
από την πλήρωση των προϋποθέσεων του άρθρου 13 αυτής."
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Παρακαλώ το Σώµα
να εξουσιοδοτήσει το Προεδρείο για την υπευθύνη του επικύρωση
των Πρακτικών ως προς την ψήφιση στο σύνολο του παραπάνω
νοµοσχεδίου.
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Συνεπώς παρεσχέθη
η ζητηθείσα εξουσιοδότηση.
Υπουργείου Εξωτερικών.
Μόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου του
σχεδίου νόµου: "Κύρωση της Συµφωνίας 'Εδρας µεταξύ της
Κυβέρνησης της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και της Τράπεζας
Εµπορίου και Ανάπτυξης του Ευξείνου Πόντου µετά της σχετικής
∆ήλωσης Προθέσεως".

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το νοµοσχέδιο;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Συνεπώς το
νοµοσχέδιο του Υπουργείου Εξωτερικών: "Κύρωση της Συµφωνίας
'Εδρας µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και της
Τράπεζας Εµπορίου και Ανάπτυξης του Ευξείνου Πόντου µετά της
σχετικής ∆ήλωσης Προθέσεως", έγινε δεκτό οµοφώνως σε µόνη
συζήτηση, κατ' αρχήν, κατ' άρθρον και στο σύνολο και έχει ως εξής:
" Κύρωση της Συµφωνίας 'Εδρας µεταξύ της Κυβέρνησης της
Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και της Τράπεζας Εµπορίου και
Ανάπτυξης του Ευξείνου Πόντου µετά της σχετικής ∆ήλωσης
Προθέσεως

'Αρθρο πρώτο
Κυρώνεται και έχει την ισχύ, που ορίζει το άρθρο 28 παρ. 1 του
Συντάγµατος, η Συµφωνία 'Εδρας µεταξύ της Κυβέρνησης της
Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και της Τράπεζας Εµπορίου και Ανάπτυξης
του Ευξείνου Πόντου µετά της σχετικής ∆ήλωσης Προθέσεως, που
υπογράφηκε στη Σόφια στις 22 Οκτωβρίου 1998, της οποίας το
κείµενο σε πρωτότυπο στην αγγλική γλώσσα και σε µετάφραση
στην ελληνική έχει ως εξής:
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ΣΥΜΦΩΝΙΑ Ε∆ΡΑΣ
ΜΕΤΑΞΥ ΤΗΣ ΚΥΒΕΡΝΗΣΗΣ ΤΗΣ ΕΛΛΗΝΙΚΗΣ

∆ΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ ΚΑΙ ΤΗΣ ΤΡΑΠΕΖΑΣ ΕΜΠΟΡΙΟΥ ΚΑΙ
ΑΝΑΠΤΥΞΗΣ ΤΟΥ ΕΥΞΕΙΝΟΥ ΠΟΝΤΟΥ

Η Κυβέρνηση της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και η Τράπεζα Εµπορίου
και Ανάπτυξης του Ευξείνου Πόντου,
ΛΑΜΒΑΝΟΝΤΑΣ υπόψη τη Συµφωνία ίδρυσης της Τράπεζας
Εµπορίου και Ανάπτυξης του Ευξείνου Πόντου,
ΣΗΜΕΙΩΝΟΝΤΑΣ ότι το 'Αρθρο 32 της παραπάνω Συµφωνίας
προβλέπει ότι η 'Εδρα της Τράπεζας Εµπορίου και Ανάπτυξης του
Ευξείνου Πόντου θα βρίσκεται στη Θεσσαλονίκη της Ελληνικής
∆ηµοκρατίας,
ΕΠΙΘΥΜΩΝΤΑΣ να προσδιορίσουν το νοµικό καθεστώς, τα
προνόµια και τις ασυλίες της Τράπεζας και των συνδεόµενων
προσώπων στην Ελληνική ∆ηµοκρατία,
ΣΥΜΦΩΝΗΣΑΝ ΤΑ ΑΚΟΛΟΥΘΑ:

ΑΡΘΡΟ 1
Ορισµοί

Για τους σκοπούς της παρούσας Συµφωνίας:
α. Ο όρος "Συµφωνία 'Ιδρυσης της Τράπεζας" σηµαίνει τη
Συµφωνία 'Ιδρυσης της Τράπεζας Εµπορίου και Ανάπτυξης του
Ευξείνου Πόντου, που υπογράφηκε στην Τιφλίδα στις 30 Ιουνίου
1994.
β. Ο όρος "Τράπεζα" σηµαίνει την Τράπεζα Εµπορίου και
Ανάπτυξης του Ευξείνου Πόντου.
γ. Ο όρος "Κυβέρνηση" σηµαίνει την Κυβέρνηση της Ελληνικής
∆ηµοκρατίας.
δ. Οι όροι "Κράτος Μέλος", "Πρόεδρος", "Αντιπρόεδρος", "Γενικός
Γραµµατέας", "∆ιοικητής", "Αναπληρωτής ∆ιοικητής", "Προσωρινός
Αναπληρωτής ∆ιοικητής", "∆ιευθυντής", "Αναπληρωτής ∆ιευθυντής"
και "Προσωρινός Αναπληρωτής ∆ιευθυντής" έχουν την ίδια έννοια
που έχουν στη Συµφωνία 'Ιδρυσης της Τράπεζας, στον Εσωτερικό
Κανονισµό ή στους Κανονισµούς ∆ιαδικασίας της Τράπεζας.
ε. Ο όρος "Κατάστηµα της Τράπεζας" σηµαίνει το οικόπεδο, τα
κτίρια και τα τµήµατα κτιρίων, περιλαµβανοµένων των
προσβάσεων, που χρησιµοποιούνται για τις Επίσηµες
∆ραστηριότητες της Τράπεζας.
στ. Ο όρος "Ανώτερα ∆ιοικητικά Στελέχη" σηµαίνει τον Πρόεδρο,
τους Αντιπροέδρους, το Γενικό Γραµµατέα και τα άλλα πρόσωπα
που θα διορίζονται από τον Πρόεδρο ως Ανώτερα ∆ιοικητικά
Στελέχη της Τράπεζας.
ζ. Ο όρος "Υπάλληλοι της Τράπεζας" σηµαίνει το προσωπικό της
Τράπεζας, µε την εξαίρεση εκείνων των υπαλλήλων που έχουν
συγχρόνως προσληφθεί τοπικά και πληρώνονται µε ωροµίσθιο,
ανεξαρτήτως της ιθαγένειάς τους.
η. Ο όρος "Αρχεία της Τράπεζας" περιλαµβάνει όλους τους
φακέλους, την αλληλογραφία, τα έγγραφα, τα χειρόγραφα, το
φωτογραφηµένο και το κινηµατογραφηµένο υλικό, το
ηχογραφηµένο υλικό, τα προγράµµατα Η/Υ και το έγγραφο υλικό,
τις βιντεοκασέτες ή τους δίσκους και τις δισκέτες ή τις ταινίες που
περιλαµβάνουν στοιχεία που ανήκουν στην Τράπεζα ή που ελέγχει
η Τράπεζα.
θ. Ο όρος "Επίσηµες ∆ραστηριότητες της Τράπεζας" περιλαµβάνει
όλες εκείνες τις δραστηριότητες που αναλαµβάνονται σύµφωνα µε
τη Συµφωνία 'Ιδρυσης της Τράπεζας, όπως και όλες τις
δραστηριότητες που είναι κατάλληλες για την εκπλήρωση του
σκοπού και των λειτουργιών της Τράπεζας, σύµφωνα µε τα 'Αρθρα
1 και 2 της παραπάνω Συµφωνίας, ή που αναλαµβάνονται σε
άσκηση των εξουσιών της, σύµφωνα µε το 'Αρθρο 18 της
παραπάνω Συµφωνίας, περιλαµβανοµένων των διοικητικών της
δραστηριοτήτων, και
ι. Ο όρος "Συνδεόµενα µε την Τράπεζα Πρόσωπα" σηµαίνει τους
∆ιοικητές, Αναπληρωτές ∆ιοικητές, Προσωρινούς Αναπληρωτές
∆ιοικητές, ∆ιευθυντές, Αναπληρωτές ∆ιευθυντές, Προσωρινούς

Αναπληρωτές ∆ιευθυντές, τον Πρόεδρο, τους Αντιπροέδρους, το
Γενικό Γραµµατέα, τους Ανώτερους ∆ιοικητικούς Υπαλλήλους και
τους Υπαλλήλους της Τράπεζας και τους εµπειρογνώµονες που
εκτελούν αποστολές για την Τράπεζα.

ΑΡΘΡΟ 2
Ερµηνεία

1. Η παρούσα Συµφωνία θα ερµηνεύεται υπό το πρίσµα του
πρωταρχικού στόχου της εξασφάλισης της δυνατότητας πλήρους
και αποτελεσµατικής επιτέλεσης των καθηκόντων της Τράπεζας
στην Ελληνική ∆ηµοκρατία και της εκπλήρωσης του σκοπού και
των λειτουργιών της.
2. Η παρούσα Συµφωνία θα θεωρείται ότι εφαρµόζει και
συµπληρώνει ορισµένες από τις διατάξεις της Συµφωνίας 'Ιδρυσης
της Τράπεζας και δεν θα θεωρείται ότι τροποποιεί ή αποκλίνει από
τις διατάξεις της παραπάνω Συµφωνίας, και ιδιαίτερα του
Κεφαλαίου VIII αυτής.

ΑΡΘΡΟ 3
Νοµική Προσωπικότητα

Για τους σκοπούς της παρούσας Συµφωνίας, η Τράπεζα
αναγνωρίζεται ως ένας διεθνής οργανισµός και θα διαθέτει πλήρη
νοµική προσωπικότητα και, ιδιαίτερα, την πλήρη νοµική ικανότητα:
α) να συµβάλλεται,
β) να αποκτά και να διαθέτει ακίνητη και κινητή ιδιοκτησία, και
γ) να εγείρει αγωγές.

ΑΡΘΡΟ 4
∆ικαιοδοτική Ασυλία

1. Στο πλαίσιο των Επίσηµων ∆ραστηριοτήτων της η Τράπεζα θα
απολαύει δικαιοδοτικής ασυλίας, µε την εξαίρεση των ακόλουθων
περιπτώσεων όπου δεν θα ισχύει η ασυλία της Τράπεζας:
α) στο βαθµό που η Τράπεζα θα έχει ρητώς παραιτηθεί από κάθε
τέτοια ασυλία σε οποιαδήποτε συγκεκριµένη περίπτωση ή µε
οποιοδήποτε έγγραφο,
β) σε περίπτωση αγωγής που προκύπτει από την άσκηση των
εξουσιών της να δανείζεται χρήµατα, να εγγυάται υποχρεώσεις και
να αγοράζει ή να πωλεί ή να ασφαλίζει την πώληση οποιωνδήποτε
χρεογράφων,
γ) σε περίπτωση αγωγής που υποβάλλεται από τρίτο µέρος για
αποζηµίωση σε σχέση µε τροχαίο ατύχηµα που προκλήθηκε από
Συνδεόµενο µε την Τράπεζα Πρόσωπο, ενεργούντος για
λογαριασµό της Τράπεζας,
δ) σε περίπτωση αγωγής σε σχέση µε το θάνατο ή τη σωµατική
βλάβη που προκλήθηκε από πράξη ή παράλειψη, στην Ελληνική
∆ηµοκρατία, της Τράπεζας ή Συνδεόµενου µε την Τράπεζα
Προσώπου,
ε) σε περίπτωση εκτέλεσης διαιτητικής απόφασης σε βάρος της
Τράπεζας ως αποτέλεσµα ρητής υποβολής στη διαιτησία εκ µέρους
της Τράπεζας, ή
στ) σε περίπτωση οποιασδήποτε ανταγωγής που συνδέεται άµεσα
µε δίκη που έχει ξεκινήσει η Τράπεζα.
2. Τα περιουσιακά στοιχεία και τα στοιχεία του ενεργητικού της
Τράπεζας, οπουδήποτε βρίσκονται και από οποιονδήποτε
κατέχονται, θα απαλλάσσονται από κάθε είδους περιορισµό,
κατάσχεση, προσωρινή κατάσχεση ή αναγκαστική εκτέλεση, µε την
εξαίρεση της έκδοσης αµετάκλητης απόφασης σε βάρος της
Τράπεζας.

ΑΡΘΡΟ 5
Το Κατάστηµα της Τράπεζας

1. Η Κυβέρνηση, στο πλαίσιο της εθνικής νοµοθεσίας, θα
καταβάλλει κάθε δυνατή προσπάθεια να συνδράµει την Τράπεζα
στην απόκτηση µε δωρεά, χρηµατοδοτική µίσθωση, ενοικίαση ή
αγορά εκείνου του Καταστήµατος που θα επιλέξει η Τράπεζα.
2. Η Κυβέρνηση δεν θα διαθέτει ούτε θα επιχειρεί να
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διαθέσει το σύνολο ή οποιοδήποτε τµήµα του Καταστήµατος της
Τράπεζας χωρίς τη συγκατάθεση της Τράπεζας.

ΑΡΘΡΟ 6
Απαραβίαστο του Καταστήµατος της Τράπεζας

1. Το Κατάστηµα της Τράπεζας θα είναι απαραβίαστο και θα τελεί
υπό τον έλεγχο και τη δικαιοδοσία της Τράπεζας, η οποία µπορεί να
καθιερώνει εκείνους τους κανονισµούς που απαιτούνται για την
άσκηση των λειτουργιών της εντός του Καταστήµατος.
2. Κανένας υπάλληλος της Κυβέρνησης ή κανένα πρόσωπο που
ασκεί οποιαδήποτε δηµόσια εξουσία, διοικητική, δικαστική,
στρατιωτική ή αστυνοµική, δεν θα εισέρχεται στο Κατάστηµα της
Τράπεζας, παρά µόνον µε τη συγκατάθεση του Προέδρου και υπό
τους όρους εκείνους που θα εγκρίνει ο Πρόεδρος. Η συγκατάθεση
αυτή θα τεκµαίρεται ότι έχει δοθεί σε περίπτωση πυρκαγιάς ή
άλλων καταστροφών που απαιτούν άµεσες ενέργειες προστασίας.
Η Τράπεζα και η Κυβέρνηση θα συµφωνούν υπό ποίες συνθήκες
και µε ποιον τρόπο θα µπορεί οποιοσδήποτε τέτοιος υπάλληλος να
εισέρχεται στο Κατάστηµα της Τράπεζας χωρίς την προηγούµενη
συγκατάθεση της Τράπεζας, σε σχέση µε πυροπροστασία,
υγειονοµικούς κανονισµούς ή επείγουσες καταστάσεις.
3. Η Τράπεζα θα επιτρέπει στους νόµιµα εξουσιοδοτηµένους
αντιπροσώπους των επιχειρήσεων κοινής ωφελείας να επιθεωρούν,
επισκευάζουν, συντηρούν, ανακατασκευάζουν και µετακινούν τις
παροχές, τους αγωγούς, τις σωληνώσεις, τις αποχετεύσεις στο
Κατάστηµα της Τράπεζας και στις εγκαταστάσεις της.
4. Η Κυβέρνηση δεν θα επιτρέπει να λαµβάνει χώρα καµία επίδοση
(πλην της ταχυδροµικής επίδοσης) ή εκτέλεση οποιασδήποτε
νοµικής διαδικασίας ή συµπληρωµατικής ενέργειας, όπως η
κατάσχεση ιδιωτικής περιουσίας, εντός του Καταστήµατος της
Τράπεζας, παρά µόνον µε τη ρητή συγκατάθεση του Προέδρου και
µε τους όρους που θα εγκρίνει ο Πρόεδρος.
5. Με την επιφύλαξη των όρων της παρούσας Συµφωνίας, η
Τράπεζα θα φροντίζει ώστε το Κατάστηµα της Τράπεζας να µην
µεταβληθεί σε καταφύγιο από τη δικαιοσύνη για πρόσωπα που
υπόκεινται σε έκδοση ή απέλαση ή πρόσωπα που αποφεύγουν τη
σύλληψη ή την επίδοση δικογράφων σύµφωνα µε το δίκαιο της
Ελληνικής ∆ηµοκρατίας.

ΑΡΘΡΟ 7
Προστασία του Καταστήµατος της Τράπεζας

1. Οι αρµόδιες αρχές της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας θα καταβάλλουν
την πρέπουσα φροντίδα, ώστε να εξασφαλίζουν ότι η γαλήνη όπως
και το κύρος του Καταστήµατος της Τράπεζας δεν θα
διαταράσσονται ούτε θα µειώνονται από κανένα πρόσωπο ή οµάδα
προσώπων που επιχειρούν είσοδο χωρίς άδεια, που προκαλούν
ζηµίες ή που δηµιουργούν προβλήµατα στο άµεσο περιβάλλον του
Καταστήµατος και θα παρέχουν στα όρια του Καταστήµατος την
αστυνοµική προστασία που απαιτείται για τους σκοπούς αυτούς.
2. Κατόπιν σχετικής αιτήσεως της Τράπεζας, οι αρµόδιες αρχές της
Ελληνικής ∆ηµοκρατίας θα παρέχουν επαρκή αριθµό αστυνοµικών
για τη διατήρηση του νόµου και της τάξης στο Κατάστηµα και για
την αποµάκρυνση των προσώπων που αφορά η αίτηση, υπό τη
δικαιοδοσία της Τράπεζας.
3. Με την επιφύλαξη των όρων της παρούσας Συµφωνίας, η
Τράπεζα θα φροντίζει ώστε το Κατάστηµα της Τράπεζας να µην
µεταβληθεί σε καταφύγιο από τη δικαιοσύνη για πρόσωπα που
υπόκεινται σε έκδοση ή απέλαση ή πρόσωπα που αποφεύγουν τη
σύλληψη ή την επίδοση δικογράφων σύµφωνα µε το δίκαιο της
Ελληνικής ∆ηµοκρατίας.
4. Η Τράπεζα θα λαµβάνει κάθε εύλογο µέτρο, ώστε να εξασφαλίζει
ότι οποιαδήποτε χρήση του Καταστήµατος από την Τράπεζα δεν θα
καθίσταται επιζήµια για τους κοινόχρηστους χώρους γύρω από το
Κατάστηµα της Τράπεζας.

ΑΡΘΡΟ 8

Επιχειρήσεις Κοινής Ωφελείας και Υπηρεσίες στο Κατάστηµα της
Τράπεζας

1. Η Κυβέρνηση θα καταβάλλει κάθε δυνατή προσπάθεια για να
εξασφαλίζει ότι η Τράπεζα θα λαµβάνει όλες τις παροχές από τις
επιχειρήσεις κοινής ωφελείας και τις υπηρεσίες που χορηγούνται
στους άλλους διεθνείς οργανισµούς που εδρεύουν στην Ελληνική
∆ηµοκρατία.
2. Σε περίπτωση διακοπής ή απειλούµενης διακοπής µιας τέτοιας
παροχής ή υπηρεσίας, η Κυβέρνηση θα θεωρεί ότι οι ανάγκες της
Τράπεζας είναι εξίσου σηµαντικές µε εκείνες των διπλωµατικών
αποστολών και θα λαµβάνει τα κατάλληλα µέτρα για να εξασφαλίζει
την απρόσκοπτη διεξαγωγή των εργασιών της Τράπεζας.
3. Η Τράπεζα, κατόπιν σχετικής αιτήσεως, θα κάνει τις κατάλληλες
διευθετήσεις ώστε να επιτρέπει σε δεόντως εξουσιοδοτηµένους
αντιπροσώπους των αρµόδιων δηµόσιων υπηρεσιών να
επιθεωρούν, επισκευάζουν, συντηρούν, ανακατασκευάζουν και
µετακινούν τις παροχές, τους αγωγούς, τις σωληνώσεις, τις
αποχετεύσεις εντός του Καταστήµατος της Τράπεζας, υπό
συνθήκες που δεν θα διαταράσσουν παράλογα τις λειτουργίες της
Τράπεζας.
4. Οποιαδήποτε προτιµησιακά τιµολόγια ή δασµολόγια που
χορηγούνται σε διεθνείς οργανισµούς στην Ελληνική ∆ηµοκρατία
για τις παροχές των επιχειρήσεων κοινής ωφελείας και τις
υπηρεσίες που αναφέρονται στην παράγραφο 1 του παρόντος
'Αρθρου θα παραχωρούνται και στην Τράπεζα, εάν δεν έρχονται σε
αντίθεση µε διεθνείς συνθήκες, κανονισµούς και διευθετήσεις στις
οποίες η Κυβέρνηση είναι Μέρος.

ΑΡΘΡΟ 9
Σηµαίες και 'Εµβληµα

Η Τράπεζα θα έχει το δικαίωµα να αναρτά τη σηµαία και το έµβληµά
της στο Κατάστηµα της Τράπεζας και στα µεταφορικά µέσα της
Τράπεζας και του Προέδρου της στις επίσηµες µετακινήσεις τους,
και θα έχει το δικαίωµα να αναρτά τις σηµαίες των Κρατών-Μελών
στο Κατάστηµα της Τράπεζας.

ΑΡΘΡΟ 10
Ασυλία των Περιουσιακών Στοιχείων και Απαραβίαστο των Αρχείων

της Τράπεζας
1. Τα περιουσιακά στοιχεία και τα στοιχεία του ενεργητικού της
Τράπεζας, οπουδήποτε βρίσκονται και από οποιονδήποτε
κατέχονται, θα απολαµβάνουν ασυλίας από έρευνα, επίταξη,
κατάσχεση, απαλλοτρίωση και από κάθε άλλη µορφή επέµβασης ή
κατάληψης ή αναγκαστικής εκτέλεσης µε διοικητική ή νοµοθετική
ενέργεια.
2. Τα Αρχεία της Τράπεζας θα είναι απαραβίαστα.

ΑΡΘΡΟ 11
Επικοινωνίες και ∆ηµοσιεύσεις

1. Η Τράπεζα θα απολαµβάνει στην Ελληνική ∆ηµοκρατία για τις
επίσηµες επικοινωνίες της και τη µεταβίβαση όλων των εγγράφων
της µεταχείριση που δεν θα είναι λιγότερο πλεονεκτική για την
Τράπεζα από την πλέον ευνοϊκή µεταχείριση που µπορεί να
παραχωρεί η Κυβέρνηση προς άλλο διεθνή οργανισµό που εδρεύει
στην Ελληνική ∆ηµοκρατία.
2. 'Ολες οι επίσηµες επικοινωνίες που απευθύνονται στην Τράπεζα
ή σε Συνδεόµενα µε την Τράπεζα Πρόσωπα στο Κατάστηµα της
Τράπεζας όπως και όλες οι εξερχόµενες επίσηµες επικοινωνίες της
Τράπεζας, ανεξαρτήτως του τρόπου ή της µορφής µετάδοσής τους,
θα εξαιρούνται από κάθε λογοκρισία και από κάθε άλλης µορφής
υποκλοπή ή παρέµβαση στον εµπιστευτικό τους χαρακτήρα. Αυτή η
εξαίρεση θα επεκτείνεται ώστε να περιλαµβάνει δηµοσιεύσεις,
φωτογραφηµένο και κινηµατογραφηµένο υλικό, ταινίες και
ηχογραφηµένο υλικό.
3. Η Τράπεζα θα έχει το δικαίωµα να χρησιµοποιεί κώδικες
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και να αποστέλλει και να παραλαµβάνει την επίσηµή της
αλληλογραφία και τις άλλες επίσηµες επικοινωνίες της µε
αγγελιοφόρο ή σε σφραγισµένους σάκους, που θα απολαµβάνουν
ασυλιών και προνοµίων όχι λιγότερο ευνοϊκών από εκείνα που
παραχωρούνται στους διπλωµατικούς αγγελιοφόρους και σάκους.

ΑΡΘΡΟ 12
Απαλλαγή από Τελωνειακούς ∆ασµούς και Φορολογία

1. Στο πλαίσιο των Επίσηµων ∆ραστηριοτήτων της η Τράπεζα, τα
περιουσιακά της στοιχεία, κινητά και ακίνητα, τα εισοδήµατα από τα
στοιχεία του ενεργητικού της, οποιασδήποτε φύσεως όπως τόκοι,
κεφαλαιουχικά κέρδη, κέρδη από συναλλαγµατικές διαφορές, τα
κέρδη της όπως και οι δραστηριότητες και οι συναλλαγές της, η
αγορά αγαθών και υπηρεσιών, θα απαλλάσσονται από όλους τους
ισχύοντες και µελλοντικούς άµεσους και έµµεσους φόρους και
δασµούς, περιλαµβανοµένων, αλλά όχι περιοριστικά, του Φ.Π.Α.,
του φόρου εισοδήµατος, του παρακρατούµενου φόρου, των τελών
χαρτοσήµου, τοπικού ή κυβερνητικού χαρακτήρα. 'Οσον αφορά τις
παραπάνω διατάξεις, η Τράπεζα θα απαλλάσσεται επίσης από
κάθε υποχρέωση πληρωµής, παρακράτησης ή είσπραξης
οποιουδήποτε φόρου. Η Τράπεζα, όµως, δεν θα αξιώνει την
απαλλαγή της από φόρους που ουσιαστικά δεν είναι παρά
χρεώσεις για τις υπηρεσίες των επιχειρήσεων κοινής ωφελείας.
2. Τα µέλη του αλλοδαπού προσωπικού της Τράπεζας µπορούν να
αγοράζουν στην εγχώρια αγορά τα αγαθά που απαιτούνται για δική
τους κατανάλωση και τις υπηρεσίες που χρειάζονται χωρίς να
υπόκεινται σε φόρους κατανάλωσης, Φ.Π.Α., τέλη χαρτοσήµου και
άλλα τέλη.
3. Τα αγαθά που εισάγει ή εξάγει η Τράπεζα, στο πλαίσιο των
Επίσηµων ∆ραστηριοτήτων της, θα απαλλάσσονται από
τελωνειακούς δασµούς και τέλη και επιβαρύνσεις, και από άµεσους
και έµµεσους φόρους, συµπεριλαµβανοµένου του Φ.Π.Α..
4. Οι διαδικασίες της εφαρµογής της απαλλαγής από τη φορολογία
που αναφέρονται στο παρόν 'Αρθρο θα καθορίζονται µε απόφαση
του Υπουργού Οικονοµικών της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας.
5. Η Τράπεζα θα εξαιρείται από τις απαγορεύσεις και τους
περιορισµούς εισαγωγών ή εξαγωγών στην περίπτωση αγαθών
που εισάγει ή εξάγει η Τράπεζα και που απαιτούνται για τις
Επίσηµες ∆ραστηριότητές της και, στην περίπτωση τυχόν
επίσηµων δηµοσιεύσεων της Τράπεζας, που εισάγει ή εξάγει αυτή.

ΑΡΘΡΟ 13
Επαναπώληση

1. Αγαθά που έχουν αποκτηθεί ή εισαχθεί σύµφωνα µε το 'Αρθρο
12 δεν θα πωλούνται, εκχωρούνται, εκµισθώνονται ούτε θα
διατίθενται µε άλλον τρόπο στην Ελληνική ∆ηµοκρατία, παρά µόνον
µετά από προηγούµενη ενηµέρωση της Κυβέρνησης και καταβολή
των σχετικών δασµών και φόρων.
2. Οι πληρωτέοι δασµοί και φόροι θα υπολογίζονται βάσει του
ισχύοντος τιµολογίου και της αξίας των αγαθών κατά την
ηµεροµηνία µεταβίβασης ή εκχώρησης των αγαθών για άλλες
χρήσεις.

ΑΡΘΡΟ 14
Προνόµια και Ασυλίες για Συνδεόµενα µε την Τράπεζα Πρόσωπα
1. Η Κυβέρνηση θα δίνει άδεια εισόδου στην Ελληνική ∆ηµοκρατία,
χωρίς καθυστέρηση και χωρίς χρέωση για θεώρηση διαβατηρίου,
στα Συνδεόµενα µε την Τράπεζα Πρόσωπα και στα συγκατοικούντα
µέλη των οικογενειών τους.
2. Τα Συνδεόµενα µε την Τράπεζα Πρόσωπα θα:
α) Απολαµβάνουν δικαιοδοτικής ασυλίας και ασυλίας από δικαστικά
µέτρα, συµπεριλαµβανοµένης της σύλληψης και προσωρινής
κράτησης, ακόµη και µετά την ολοκλήρωση της αποστολής ή της
υπηρεσίας τους, σε σχέση µε ενέργειες που επιτελούν µε την
επίσηµή τους ιδιότητα, συµπεριλαµβανοµένων λόγων που έγραψαν

ή είπαν. Η ασυλία αυτή, όµως, δεν θα ισχύει για την αστική ευθύνη
σε περίπτωση ζηµιών που προκαλούνται από τροχαίο ατύχηµα το
οποίο προκλήθηκε από ένα τέτοιο πρόσωπο.
β) Εξαιρούνται, µαζί µε τα συγκατοικούντα µέλη των οικογενειών
τους, από τους περιορισµούς µετανάστευσης, την υποχρέωση
καταγραφής των αλλοδαπών και τις συναλλαγµατικές ρυθµίσεις,
όπως αυτές οι εξαιρέσεις παραχωρούνται από την Ελληνική
∆ηµοκρατία στους υπαλλήλους αντίστοιχου βαθµού των
∆ιπλωµατικών Αποστολών.
γ) Εξαιρούνται, µαζί µε τα συγκατοικούντα µέλη των οικογενειών
τους, από την υποχρέωση στρατιωτικής θητείας.
δ) Λαµβάνουν, µαζί µε τα συγκατοικούντα µέλη των οικογενειών
τους, την ίδια µεταχείριση όσον αφορά τη διευκόλυνση των
µετακινήσεών τους, που παραχωρεί η Ελληνική Κυβέρνηση στους
υπαλλήλους αντίστοιχου βαθµού των ∆ιπλωµατικών Αποστολών.
ε) Απαλλάσσονται από φορολογία αναφορικά µε τους µισθούς και
τις απολαβές που θα εισπράττουν από την Τράπεζα.
στ) Λαµβάνουν, µαζί µε τα συγκατοικούντα µέλη των οικογενειών
τους, τις ίδιες διευκολύνσεις επαναπατρισµού σε καιρούς διεθνούς
κρίσεως που παραχωρούνται στους υπαλλήλους αντίστοιχου
βαθµού των ∆ιπλωµατικών Αποστολών.
ζ) Απολαµβάνουν του απαραβίαστου όλων των επίσηµων
στοιχείων και εγγράφων τους.
3. Επιπροσθέτως των προνοµίων και των ασυλιών που ορίζονται
στην παράγραφο 2, οι ∆ιευθυντές και Αναπληρωτές ∆ιευθυντές,
εφόσον είναι µόνιµα εγκατεστηµένοι στην Ελληνική ∆ηµοκρατία,
όπως και οι Ανώτεροι ∆ιοικητικοί Υπάλληλοι και οι Υπάλληλοι της
Τράπεζας και οι εµπειρογνώµονες που εκτελούν αποστολές για την
Τράπεζα θα απαλλάσσονται, κατά το χρόνο της ανάληψης των
καθηκόντων τους για πρώτη φορά στην Ελληνική ∆ηµοκρατία, από
δασµούς (τελωνειακούς δασµούς ή δασµούς επί εγχωρίως
παραγόµενων προϊόντων) και από άλλους παρόµοιους φόρους και
επιβαρύνσεις (µε την εξαίρεση των αµοιβών για υπηρεσίες)
αναφορικά µε την εισαγωγή των επίπλων και των προσωπικών
τους αντικειµένων (συµπεριλαµβανοµένου ενός αυτοκινήτου ο
καθένας) και των επίπλων και προσωπικών αντικειµένων των
συγκατοικούντων µελών των οικογενειών τους, που έχουν ήδη στην
κυριότητα ή την κατοχή τους ή ήδη έχουν παραγγείλει και που
προορίζονται για τη δική τους προσωπική χρήση ή εγκατάσταση.
Αυτά τα αγαθά θα πρέπει κανονικά να έχουν εισαχθεί µέσα σε
διάστηµα έξι (6) µηνών από την πρώτη είσοδο κάθε τέτοιου
προσώπου στην Ελληνική ∆ηµοκρατία. Θα χορηγείται, παρ' όλα
αυτά, παράταση σε αυτήν την περίοδο, στις περιπτώσεις που
δικαιολογείται. Εάν αυτά τα πρόσωπα, µετά τη λήξη της υπηρεσίας
τους, εξάγουν αγαθά στα οποία αναφέρεται η παρούσα
παράγραφος, θα απαλλάσσονται από κάθε δασµό ή άλλη
επιβάρυνση που τυχόν επιβάλλεται σε σχέση µε αυτήν την εξαγωγή
(µε την εξαίρεση αµοιβών για υπηρεσίες). Με το παραπάνω
καθεστώς θα ήταν δυνατή η εισαγωγή εύλογων ποσοτήτων
συγκεκριµένων ειδών που προορίζονται για προσωπική χρήση ή
κατανάλωση και όχι για δώρο ή για πώληση. Τα προνόµια που
αναφέρονται στην παρούσα παράγραφο θα υπόκεινται στους όρους
που διέπουν τη διάθεση αδασµολόγητων αγαθών που εισάγονται
στην Ελληνική ∆ηµοκρατία και στους γενικούς περιορισµούς που
επιβάλλονται στην Ελληνική ∆ηµοκρατία στο σύνολο των
εισαγωγών και των εξαγωγών.
4. α) ∆ιοικητές, Αναπληρωτές ∆ιοικητές και Προσωρινοί
Αναπληρωτές ∆ιοικητές θα:
i. έχουν το δικαίωµα να χρησιµοποιούν κώδικες και να λαµβάνουν
έγγραφα ή αλληλογραφία µε ειδικό ταχυδροµείο ή µε το
διπλωµατικό σάκο,
ii. έχουν τις ίδιες τελωνειακές διευκολύνσεις όσον αφορά τις
προσωπικές τους αποσκευές που παραχωρούνται σε
διπλωµατικούς εκπροσώπους, και
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iii. απολαµβάνουν ασυλίας από σύλληψη και προσωρινή κράτηση
και από την κατάσχεση των προσωπικών τους αποσκευών.
β) Οι διατάξεις του παρόντος 'Αρθρου αναφορικά µε ∆ιοικητές,
Αναπληρωτές ∆ιοικητές, Προσωρινούς Αναπληρωτές ∆ιοικητές,
∆ιευθυντές, Αναπληρωτές ∆ιευθυντές και Προσωρινούς
Αναπληρωτές ∆ιευθυντές θα ισχύουν ανεξαρτήτως των σχέσεων
που έχουν οι κυβερνήσεις που εκπροσωπούν αυτά τα πρόσωπα µε
την Κυβέρνηση της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και µε την επιφύλαξη
ειδικών ασυλιών που µπορεί άλλως να δικαιούνται αυτά τα
πρόσωπα.
5. Επιπροσθέτως των προνοµίων και ασυλιών που ορίζονται στην
παράγραφο 2, ο Πρόεδρος, οι Αντιπρόεδροι και ο Γενικός
Γραµµατέας θα απολαµβάνουν των ίδιων προνοµίων και των ίδιων
ασυλιών και εξαιρέσεων που παραχωρούνται σε διπλωµατικούς
εκπροσώπους, σύµφωνα µε τη Σύµβαση της Βιέννης για τις
διπλωµατικές σχέσεις του 1961, όπως εφαρµόζεται στην πράξη
στην Ελληνική ∆ηµοκρατία.
6. Τα προνόµια και ασυλίες που αναφέρονται στις παραγράφους
2(β), 2(γ), 2(στ), 3, 4 και 5 δεν θα ισχύουν για Συνδεόµενα µε την
Τράπεζα Πρόσωπα που είναι υπήκοοι της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας.
7. Η Κυβέρνηση θα εφοδιάσει όλα τα πρόσωπα που απολαµβάνουν
των προνοµίων και των ασυλιών και εξαιρέσεων της παρούσας
Συµφωνίας µε µία ειδική ταυτότητα, που θα πιστοποιεί τα στοιχεία
του κατόχου της σε σχέση µε τις Αρχές της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας
και θα βεβαιώνει ότι ο κάτοχός της απολαύει των προνοµίων και
των ασυλιών και εξαιρέσεων που προσδιορίζονται στην παρούσα.

ΑΡΘΡΟ 15
Κοινωνική Ασφάλιση

Από την ηµεροµηνία καθιέρωσης ή εγγραφής της Τράπεζας σε ένα
πρόγραµµα κοινωνικής ασφάλισης, οι ∆ιευθυντές, Αναπληρωτές
∆ιευθυντές, οι Ανώτεροι ∆ιοικητικοί Υπάλληλοι και οι Υπάλληλοι της
Τράπεζας θα εξαιρούνται, αναφορικά µε τις υπηρεσίες που
παρέχουν στην Τράπεζα, από τις διατάξεις οποιουδήποτε
προγράµµατος κοινωνικής ασφάλισης που θεσπίζει η Ελληνική
∆ηµοκρατία.
Οι Ανώτεροι ∆ιοικητικοί Υπάλληλοι και οι Υπάλληλοι της Τράπεζας,
όµως, όπως και οι ∆ιευθυντές ή Αναπληρωτές ∆ιευθυντές που είναι
µόνιµα εγκατεστηµένοι στην Ελληνική ∆ηµοκρατία, θα έχουν
δικαίωµα να συµµετέχουν στο πρόγραµµα κοινωνικής ασφάλισης
της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας, εάν το επιθυµούν.

ΑΡΘΡΟ 16
Ευκαιρία Απασχόλησης

1. Η Τράπεζα δεν θα απασχολεί ως Ανώτερο ∆ιοικητικό Υπάλληλο
ή Υπάλληλο στην Τράπεζα ούτε και ως εµπειρογνώµονα που
εκπληρώνει αποστολές για την Τράπεζα πρόσωπο που ευρίσκεται
στην Ελληνική ∆ηµοκρατία κατά το χρόνο της σχετικής πρόσληψης
χωρίς να καταβάλλει κάθε εύλογη προσπάθεια για να διαπιστώσει
ότι το συγκεκριµένο πρόσωπο δεν βρίσκεται στην Ελληνική
∆ηµοκρατία κατά παράβαση των σχετικών νόµων περί
µεταναστεύσεως ούτε υπόκειται σε σχετική απαγόρευση
απασχόλησης στην Ελληνική ∆ηµοκρατία βάσει αυτών των νόµων.
2. Στους/στις συζύγους και τα συγκατοικούντα µέλη των οικογενειών
αυτών των Ανώτερων ∆ιοικητικών Υπαλλήλων, των Υπαλλήλων της
Τράπεζας και των εµπειρογνωµόνων που εκπληρώνουν αποστολές
για την Τράπεζα, οι οποίοι διαµένουν στην Ελληνική ∆ηµοκρατία,
θα προσφέρεται η ευκαιρία απασχόλησης στην Ελληνική
∆ηµοκρατία σύµφωνα µε τους όρους ειδικής συµφωνίας, που θα
αποτελέσει αντικείµενο διαπραγµατεύσεων µεταξύ της Κυβέρνησης
και της Τράπεζας.

ΑΡΘΡΟ 17
Παραίτηση από Ασυλίες, Απαλλαγές και Προνόµια

Οι ασυλίες, οι απαλλαγές και τα προνόµια που απονέµονται
δυνάµει της παρούσας Συµφωνίας παραχωρούνται προς το
συµφέρον της Τράπεζας. Το ∆ιοικητικό Συµβούλιο µπορεί να
παραιτείται, στο βαθµό εκείνο και υπό τους όρους εκείνους που θα
προσδιορίζει, από οποιαδήποτε από τις ασυλίες, τις απαλλαγές και
τα προνόµια που απονέµονται δυνάµει της παρούσας Συµφωνίας
σε περιπτώσεις όπου µία τέτοια ενέργεια θα ήταν, κατά την κρίση
του, πρέπουσα προς το συµφέρον της Τράπεζας. Ο Πρόεδρος θα
έχει το δικαίωµα και το καθήκον να παραιτείται από κάθε ασυλία,
απαλλαγή ή προνόµιο αναφορικά µε οποιονδήποτε Ανώτερο
∆ιοικητικό Υπάλληλο ή Υπάλληλο της Τράπεζας ή εµπειρογνώµονα
που εκτελεί αποστολές για την Τράπεζα, εκτός από τον Πρόεδρο ή
έναν Αντιπρόεδρο ή το Γενικό Γραµµατέα, όταν, κατά τη γνώµη του,
η ασυλία, η απαλλαγή ή το προνόµιο θα µπορούσε να εµποδίσει
την πορεία της δικαιοσύνης και όταν η παραίτηση δεν είναι επιζήµια
για το συµφέρον της Τράπεζας. Σε παρόµοιες περιπτώσεις και υπό
παρόµοιες συνθήκες, το ∆ιοικητικό Συµβούλιο θα έχει το δικαίωµα
και το καθήκον να παραιτείται από κάθε ασυλία, απαλλαγή ή
προνόµιο αναφορικά µε τον Πρόεδρο και κάθε Αντιπρόεδρο και το
Γενικό Γραµµατέα.

ΑΡΘΡΟ 18
Κοινοποίηση ∆ιορισµών: Κάρτες

1. Η Τράπεζα θα ειδοποιεί την Κυβέρνηση κάθε φορά που ένας
Ανώτερος ∆ιοικητικός Υπάλληλος ή Υπάλληλος της Τράπεζας ή
ένας εµπειρογνώµονας που εκτελεί αποστολές για την Τράπεζα
αναλαµβάνει ή παραιτείται από τα καθήκοντά του. Περαιτέρω, η
Τράπεζα θα παρέχει στην Κυβέρνηση έναν ενηµερωµένο κατάλογο
όλων αυτών των Ανώτερων ∆ιοικητικών Υπαλλήλων και
Υπαλλήλων της Τράπεζας και εµπειρογνωµόνων. Σε κάθε
περίπτωση, θα αναφέρει εάν το συγκεκριµένο πρόσωπο είναι
υπήκοος της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας ή όχι.
2. Η Κυβέρνηση θα εκδίδει για όλους τους Ανώτερους ∆ιοικητικούς
Υπαλλήλους και Υπαλλήλους της Τράπεζας, µετά την κοινοποίηση
του διορισµού τους, µία κάρτα µε τη φωτογραφία του κατόχου, που
θα τον αναγνωρίζει ως Ανώτερο ∆ιοικητικό Υπάλληλο ή Υπάλληλο
της Τράπεζας.

ΑΡΘΡΟ 19
Γενικές ∆ιατάξεις

1. Με κάθε επιφύλαξη των προνοµίων και ασυλιών που
παραχωρούνται δυνάµει της παρούσας Συµφωνίας, αποτελεί
καθήκον όλων των προσώπων που απολαµβάνουν αυτών των
προνοµίων και ασυλιών να σέβονται τους νόµους και τους
κανονισµούς της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας. 'Εχουν επίσης καθήκον,
να µην αναµιγνύονται στις εσωτερικές υποθέσεις της Ελληνικής
∆ηµοκρατίας.
2. Η Τράπεζα θα λαµβάνει κάθε προφύλαξη ώστε να εξασφαλίζει
ότι δεν θα γίνεται κατάχρηση κανενός προνοµίου ή ασυλίας που
παραχωρούνται δυνάµει της παρούσας Συµφωνίας.

ΑΡΘΡΟ 20
Συνεργασία

1. Η Τράπεζα θα συνεργάζεται πάντα µε τις αρµόδιες Αρχές της
Ελληνικής ∆ηµοκρατίας για την πρόληψη οποιασδήποτε
κατάχρησης των ασυλιών, προνοµίων, απαλλαγών και
διευκολύνσεων που προβλέπονται στην παρούσα Συµφωνία.
2.  Κανένα  από  τα  περιεχόµενα  της  παρούσας  Συµφωνίας  δεν
θα  θίγει  το  δικαίωµα  της  Κυβέρνησης  να  λαµβάνει  τα  αναγκαία
προληπτικά  µέτρα  για  την  ασφάλεια  της  Ελληνικής
∆ηµοκρατίας.  Εάν  η  Κυβέρνηση  κρίνει  απαραίτητη  την
εφαρµογή  της  προηγούµενης  πρότασης,  θα  έρχεται  σε  επαφή
µε  την  Τράπεζα  όσο  ταχύτερα  το  επιτρέπουν  οι  περιστάσεις,
ώστε  να  προσδιορίζονται  µε  αµοιβαία  συµφωνία  τα  αναγκαία
µέτρα  προστασίας  των  συµφερόντων  της  Τράπεζας.  Η
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Τράπεζα θα συνεργάζεται µε σκοπό να µην θίγεται κατά κανένα
τρόπο η ασφάλεια της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας.

ΑΡΘΡΟ 21
∆ιαβουλεύσεις

Κατόπιν αιτήσεως είτε της Κυβέρνησης είτε της Τράπεζας, θα
λαµβάνουν χώρα διαβουλεύσεις για κάθε θέµα που αφορά την
εφαρµογή, την ερµηνεία ή τις τροποποιήσεις της Συµφωνίας.

ΑΡΘΡΟ 22
∆ιευθέτηση ∆ιαφορών

1. Ο Πρόεδρος θα φροντίζει για τις κατάλληλες µεθόδους
διευθέτησης:
α) διαφορών που ανακύπτουν από συµβάσεις και διαφορών
ιδιωτικού δικαίου, στις οποίες θα είναι µέρος η Τράπεζα και κατόπιν
διαβουλεύσεως µε την Κυβέρνηση,
β) διαφορών στις οποίες είναι µέρος Συνδεόµενο µε την Τράπεζα
Πρόσωπο που, ως αποτέλεσµα της θέσης του στην Τράπεζα,
απολαµβάνει ασυλίας εάν δεν έχει γίνει παραίτηση από αυτήν την
ασυλία.
2. Κάθε διαφορά µεταξύ της Κυβέρνησης και της Τράπεζας σε
σχέση µε την ερµηνεία ή την εφαρµογή της παρούσας Συµφωνίας,
που δεν έχει επιλυθεί µε διαπραγµατεύσεις ή µε άλλο συµφωνηµένο
τρόπο διευθέτησης, θα παραπέµπεται για οριστική απόφαση σε ένα
διαιτητικό δικαστήριο αποτελούµενο από τρεις διαιτητές, που θα
συστήνεται για κάθε ξεχωριστή υπόθεση κατά τον ακόλουθο τρόπο.
Μέσα σε διάστηµα δύο (2) µηνών από την παραλαβή της σχετικής
αίτησης διαιτησίας, η Κυβέρνηση και η Τράπεζα θα διορίζουν από
ένα µέλος του διαιτητικού δικαστηρίου. Τα δύο µέλη που θα
διορίζονται κατ' αυτόν τον τρόπο θα επιλέγουν ακολούθως έναν
τρίτο διαιτητή, που δεν θα είναι υπήκοος κανενός Κράτους-Μέλους,
ως Πρόεδρο.
3. Εάν εντός τριών (3) µηνών από την ηµεροµηνία της
κοινοποίησης της αίτησης για διαιτησία, δεν έχουν γίνει οι αναγκαίοι
διορισµοί, τότε, εν τη απουσία άλλης συµφωνίας, µπορεί να κληθεί
ο Πρόεδρος του ∆ιεθνούς ∆ικαστηρίου να προβεί στους
απαραίτητους διορισµούς είτε από την Κυβέρνηση είτε από την
Τράπεζα. Εάν ο Πρόεδρος του ∆ιεθνούς ∆ικαστηρίου είναι υπήκοος
ενός Κράτους-Μέλους ή εάν κωλύεται µε άλλον τρόπο να φέρει σε
πέρας το παραπάνω έργο, θα καλείται ο Αντιπρόεδρος του
∆ιεθνούς ∆ικαστηρίου να προβεί στους απαραίτητους διορισµούς.
Εάν ο Αντιπρόεδρος είναι υπήκοος ενός Κράτους-Μέλους ή εάν και
αυτός κωλύεται µε άλλον τρόπο να φέρει σε πέρας το παραπάνω
έργο, τότε θα καλείται το αµέσως επόµενο σε αρχαιότητα µέλος του
∆ιεθνούς ∆ικαστηρίου που δεν είναι υπήκοος κανενός από τα
Κράτη-Μέλη να προβεί στους απαραίτητους διορισµούς.
4. Οι αποφάσεις του διαιτητικού δικαστηρίου θα είναι οριστικές και
δεσµευτικές. Το ∆ικαστήριο θα υιοθετεί τους δικούς του
κανονισµούς διαδικασίας και θα καθοδηγείται στο θέµα αυτό από το
∆ικονοµικό Κανονισµό ∆ιαιτησίας του ∆ιεθνούς Κέντρου
∆ιακανονισµού των ∆ιαφορών εξ Επενδύσεων, που έχει ιδρυθεί
από τη Σύµβαση περί ∆ιακανονισµού ∆ιαφορών εξ Επενδύσεων
µεταξύ Κρατών και Υπηκόων 'Αλλων Κρατών, που άνοιξε για
υπογραφή στην Ουάσιγκτον στις 18 Μαρτίου 1965.
5. Τα δικαστικά έξοδα θα βαρύνουν εξίσου την Κυβέρνηση και την
Τράπεζα, εκτός εάν το δικαστήριο αποφασίσει διαφορετικά.

ΑΡΘΡΟ 23
Τελικές ∆ιατάξεις

1. Η παρούσα Συµφωνία θα τεθεί σε ισχύ αµέσως µετά την
ολοκλήρωση των συνταγµατικών διαδικασιών της Ελληνικής
∆ηµοκρατίας που απαιτούνται για το σκοπό αυτόν.
2. Κάθε τροποποίηση της παρούσας Συµφωνίας, που θα
συµφωνείται µεταξύ της Κυβέρνησης και της Τράπεζας, θα τίθεται

επίσης σε ισχύ αµέσως µετά την ολοκλήρωση των ίδιων
συνταγµατικών διαδικασιών.
Σε βεβαίωση των παραπάνω, οι αντίστοιχοι εκπρόσωποι, νόµιµα
εξουσιοδοτηµένοι γι' αυτό, υπέγραψαν την παρούσα Συµφωνία.
'Εγινε εις διπλούν στη Σόφια, στις 22 Οκτωβρίου 1998, στην
αγγλική γλώσσα.
ΓΙΑ ΤΗΝ ΚΥΒΕΡΝΗΣΗ
ΤΗΣ ΕΛΛΗΝΙΚΗΣ
∆ΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ

(υπογραφές)

ΓΙΑ ΤΗΝ ΤΡΑΠΕΖΑ
ΕΜΠΟΡΙΟΥ ΚΑΙ
ΑΝΑΠΤΥΞΗΣ ΤΟΥ
ΕΥΞΕΙΝΟΥ ΠΟΝΤΟΥ
(υπογραφή)

∆ΗΛΩΣΗ ΠΡΟΘΕΣΕΩΣ
Σε περίπτωση που η 'Εδρα της Τράπεζας µετακινηθεί από την
Επικράτεια της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας, τα προνόµια και οι ασυλίες
που παραχωρούνται µε τη Συµφωνία 'Εδρας µεταξύ της
Κυβέρνησης της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και της Τράπεζας
Εµπορίου και Ανάπτυξης του Ευξείνου Πόντου θα παραµείνουν σε
ισχύ για το χρονικό διάστηµα που εύλογα απαιτείται για την
παραπάνω µετακίνηση.
ΓΙΑ ΤΗΝ ΚΥΒΕΡΝΗΣΗ
ΤΗΣ ΕΛΛΗΝΙΚΗΣ
∆ΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ

(υπογραφές)

ΓΙΑ ΤΗΝ ΤΡΑΠΕΖΑ
ΕΜΠΟΡΙΟΥ ΚΑΙ
ΑΝΑΠΤΥΞΗΣ ΤΟΥ
ΕΥΞΕΙΝΟΥ ΠΟΝΤΟΥ
(υπογραφή)

Αθήνα, 13 Αυγούστου 1998

'Αρθρο δεύτερο
Τα Πρωτόκολλα - Πρακτικά που καταρτίζονται στο πλαίσιο των
διαβουλεύσεων του άρθρου 21 της Συµφωνίας που κυρώνεται
εγκρίνονται µε Κοινή Πράξη των αρµόδιων κατά περίπτωση
Υπουργών.

'Αρθρο τρίτο
Με τη θέση σε ισχύ του παρόντος νόµου, καταργείται το άρθρο
πέµπτο του ν. 2380/1996 (ΦΕΚ 38 Α'), που αφορά την κύρωση της
Συµφωνίας για την ίδρυση της Τράπεζας Εµπορίου και Ανάπτυξης
του Ευξείνου Πόντου.

'Αρθρο τέταρτο
Η ισχύς του παρόντος νόµου αρχίζει από τη δηµοσίευσή του στην
Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως και της Συµφωνίας που κυρώνεται,
από την πλήρωση των προϋποθέσεων του άρθρου 23 αυτής.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Παρακαλώ το Σώµα
να εξουσιοδοτήσει το Προεδρείο ως προς την ψήφιση στο σύνολο
του παραπάνω νοµοσχεδίου.
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Παρεσχέθη η
ζητηθείσα εξουσιοδότηση.
Υπουργείου Εξωτερικών.
Μόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου του
σχεδίου νόµου: "Κύρωση του Μνηµονίου Συνεννοήσεως σχετικά µε
την τριµερή συνεργασία µεταξύ της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας, της
∆ηµοκρατίας της Αρµενίας και της Ισλαµικής ∆ηµοκρατίας του
Ιράν".
Και αυτό έχει γίνει οµοφώνως δεκτό από τη ∆ιαρκή
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Επιτροπή.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το νοµοσχέδιο;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Συνεπώς το
νοµοσχέδιο του Υπουργείου Εξωτερικών: "Κύρωση του Μνηµονίου
Συνεννοήσεως σχετικά µε την τριµερή συνεργασία µεταξύ της
Ελληνικής ∆ηµοκρατίας, της ∆ηµοκρατίας της Αρµενίας και της
Ισλαµικής ∆ηµοκρατίας του Ιράν", έγινε δεκτό οµοφώνως, σε µόνη
συζήτηση, κατ' αρχήν, κατ' άρθρον και στο σύνολο και έχει ως εξής:
''Κύρωση του Μνηµονίου Συνεννοήσεως σχετικά µε την
τριµερή συνεργασία µεταξύ της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας, της
∆ηµοκρατίας της Αρµενίας και της Ισλαµικής ∆ηµοκρατίας του
Ιράν

'Αρθρο πρώτο
Κυρώνεται και έχει την ισχύ, που ορίζει το άρθρο 28 παρ. 1 του
Συντάγµατος, το Μνηµόνιο Συνεννοήσεως σχετικά µε την τριµερή
συνεργασία µεταξύ της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας, της ∆ηµοκρατίας
της Αρµενίας και της Ισλαµικής ∆ηµοκρατίας του Ιράν, που
υπογράφηκε στην Αθήνα στις 22 ∆εκεµβρίου 1997, του οποίου το
κείµενο σε πρωτότυπο στην ελληνική και αγγλική γλώσσα έχει ως
εξής:

ΜΝΗΜΟΝΙΟ ΣΥΝΕΝΝΟΗΣΕΩΣ
ΣΧΕΤΙΚΑ ΜΕ ΤΗΝ ΤΡΙΜΕΡΗ ΣΥΝΕΡΓΑΣΙΑ

ΜΕΤΑΞΥ
ΤΗΣ ΕΛΛΗΝΙΚΗΣ ∆ΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ,
ΤΗΣ ∆ΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ ΤΗΣ ΑΡΜΕΝΙΑΣ

ΚΑΙ ΤΗΣ ΙΣΛΑΜΙΚΗΣ ∆ΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ ΤΟΥ ΙΡΑΝ
Σύµφωνα µε την πολιτική βούληση που εξέφρασαν οι Τρεις Χώρες
και προς το σκοπό της ενίσχυσης της συνεργασίας τους και της
ανάπτυξης των παραδοσιακών και από µακρού χρόνου
υφιστάµενων δεσµών µεταξύ τους, όπως εκφράσθηκε κατά την
Πρώτη Συνάντηση των Εµπειρογνωµόνων της Τριµερούς
Συνεργασίας µεταξύ της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας, της ∆ηµοκρατίας
της Αρµενίας και της Ισλαµικής ∆ηµοκρατίας του Ιράν, που
πραγµατοποιήθηκε στην Αθήνα στις 9 και 10 Αυγούστου 1995,
καθώς και κατά τη Συνάντηση που πραγµατοποιήθηκε στην
Τεχεράνη στις 3 και 4 ∆εκεµβρίου 1996, οι Υπουργοί των
Εξωτερικών της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας, της ∆ηµοκρατίας της
Αρµενίας και της Ισλαµικής ∆ηµοκρατίας του Ιράν συναντήθηκαν
στην Αθήνα στις 22 ∆εκεµβρίου 1997.
Η Ελληνική ∆ηµοκρατία εκπροσωπήθηκε από την Αυτού Εξοχότητα
τον κ. Θεόδωρο Πάγκαλο, Υπουργό των Εξωτερικών, η ∆ηµοκρατία
της Αρµενίας από την Αυτού Εξοχότητα τον κ. Αleχander
Αrzοumanian, Υπουργό των Εξωτερικών, και η Ισλαµική
∆ηµοκρατία του Ιράν από την Αυτού Εξοχότητα ∆ρ. ΚamaΙ
Κharrazi, Υπουργό των Εξωτερικών.
ΛΑΜΒΑΝΟΝΤΑΣ υπόψη τη σηµασία της διεύρυνσης και
εµβάθυνσης των οικονοµικών και εµπορικών σχέσεων µεταξύ των
Μερών στα πλαίσια της Τριµερούς Συνεργασίας, καθώς και την
επιθυµία τους να προετοιµασθεί το έδαφος προς το σκοπό αυτόν,
σύµφωνα µε τη µακροπρόθεσµη συνεργασία στον οικονοµικό και
εµπορικό τοµέα και λαµβάνοντας επίσης υπόψη τα συµφέροντα
των Τριών Χωρών, τα Μέρη τόνισαν την επιθυµία τους για
ανάπτυξη των σχέσεών τους σε διαφόρους τοµείς,
ΥΠΟΓΡΑΜΜΙΖΟΝΤΑΣ το γεγονός ότι η συνεργασία αυτή δεν
κατευθύνεται εναντίον οποιασδήποτε άλλης χώρας και δεν είναι
περιοριστική,
ΤΟΝΙΖΟΝΤΑΣ ότι η συνεργασία τους, βασισµένη στην αρχή της
ισότητας και της οµόφωνης λήψης των αποφάσεων, θα λαµβάνει
υπόψη τις uφιστάµενες δυνατότητες, ικανότητες και ενδεχόµενους
περιορισµούς του κάθε Μέρους, καθώς και τις διεθνείς και
περιφερειακές τους uποχρεώσεις,
Τα Μέρη επιβεβαιώνουν την προηγούµενη απόφασή τους για τη

σύσταση Επιτροπής Επικοινωνιών, Επιτροπής Τουριστικής
Συνεργασίας, Επιτροπής Βιοµηχανίας, Τεχνολογίας και Οικονοµίας,
καθώς και Επιτροπής Ενέργειας.
Επιπλέον, τα Μέρη συµφωνούν να συστήσουν µια ∆ιευθύνουσα
Επιτροπή, η οποία θα συντονίζει τις δραστηριότητες, θα προτείνει
τις αναγκαίες δράσεις και µέτρα που θα πρέπει να ληφθούν, θα
αξιολογεί την πρόοδο της Συνεργασίας και θα συντάσσει τις
απαραίτητες προτάσεις και εισηγήσεις σχετικά µε τα προγράµµατα
και τα σχέδια της Τριµερούς Συνεργασίας. Τα Μέρη συµφωνούν
επίσης να συµµετέχουν στη ∆ιευθύνουσα Επιτροπή µέσω ενός
εκπροσώπου του Υπουργείου Εξωτερικών τους, κατάλληλου
επιπέδου. Η ∆ιευθύνουσα Επιτροπή θα συνέρχεται δύο φορές το
έτος, σε χρόνο και τόπο που θα συµφωνηθεί από τα Μέρη.
Τα Μέρη προχώρησαν σε µία ανταλλαγή απόψεων αναφορικά µε
τις προοπτικές της Τριµερούς Συνεργασίας και αποφάσισαν να
καταθέσουν τις προτάσεις τους εντός χρονικής περιόδου τριών
µηνών, κατά την επόµενη συνάντηση της ∆ιευθύνουσας Επιτροπής.
Τα Μέρη υιοθέτησαν τις προτάσεις και τις συµφωνίες που
συνοµολογήθηκαν µέσα στα πλαίσια καθεµιάς των
προαναφερόµενων Επιτροπών κατά τη διάρκεια της τελευταίας
συνάντησης στην Τεχεράνη, ως ακολούθως:
1. ΕΠΙΤΡΟΠΗ ΕΠΙΚΟΙΝΩΝΙΩΝ
Α. ΜΕΤΑΦΟΡΕΣ
Τα Μέρη εξέφρασαν την επιθυµία τους να ενθαρρύνουν κοινές
εταιρείες µελετών και κατασκευών για την κατασκευή από αυτές
δρόµων, παρόδιων εγκαταστάσεων, σιδηροδροµικών και άλλων
µεταφορικών υποδοµών στις χώρες τους, καθώς και σε τρίτες
χώρες.
Τα Μέρη εξέφρασαν την ετοιµότητά τους για συνεργασία και
ανάπτυξη πολυµορφικών µεταφορικών συστηµάτων προς το σκοπό
της διευκολύνσεως της διακίνησης αγαθών µεταξύ των Χωρών
τους, καθώς και µεταξύ τρίτων χωρών. Αποφασίσθηκε όπως κάθε
µεταφορικός υπο-τοµέας (θαλάσσιων, οδικών, σιδηροδροµικών και
αεροπορικών µεταφορών) εξετασθεί σύµφωνα µε λεπτοµερή
προγράµµατα δράσης σε καθέναν από τους τοµείς αυτούς.
Τα Μέρη εξέφρασαν την επιθυµία τους να εξετάσουν την παροχή
διευκολύνσεων θεωρήσεων σε οδηγούς οχηµάτων οδικών
µεταφορών, καθώς και σε άλλο προσωπικό που εµπλέκεται στη
µεταφορική βιοµηχανία, σύµφωνα µε τους συναφείς εθνικούς
νόµους και διεθνείς κανονισµούς και υποχρεώσεις.
Τα Μέρη εξέφρασαν την ετοιµότητά τους για συνεργασία σε θέµατα
έρευνας, επιµόρφωσης και έρευνας της αγοράς σε διαφόρους
τοµείς των µεταφορών.
Τα Μέρη συµφώνησαν να συνεργάζονται µέσα στα πλαίσια µελετών
σκοπιµότητας που αναφέρονται στην ανάπτυξη των διεθνών
µεταφορών και συγκεκριµένα των σιδηροδροµικών µεταφορών.
Τα Μέρη συµφώνησαν να υποστηρίξουν τα αµοιβαία συµφέροντά
τους στα συναφή διεθνή µεταφορικά όργανα προς το σκοπό της
ανάπτυξης περιφερειακών και διεθνών µεταφορικών διευκολύνσεων
και συνεργασίας.
Προς το σκοπό της διευκόλυνσης της οδικής µεταφοράς αγαθών, τα
Μέρη εξέφρασαν την επιθυµία τους να εξετάσουν τρόπους και µέσα
διασφάλισης της εναρµόνισης των βαρών και διαστάσεων των
οχηµάτων.
Τα Μέρη εξέφρασαν την επιθυµία τους να εργασθούν προς την
κατεύθυνση της εναρµόνισης των διαφόρων χρηµατικών
επιβαρύνσεων στον τοµέα των οδικών µεταφορών.
Προς το σκοπό της υλοποίησης των παραπάνω συµφωνιών, τα
Μέρη συµφώνησαν να χρησιµοποιήσουν όλες τις µεταφορικές
διευκολύνσεις και δυνατότητες του ∆ηµοσίου και του Ιδιωτικού
Τοµέα στους τοµείς των υποδοµών και των µεταφορών.
Τα  Μέρη  συµφώνησαν  ότι  η  Επιτροπή  Επικοινωνιών,  η  οποία
θα  συγκαλείται  τουλάχιστον  µία  φορά  το  έτος,  θα  αποτελείται
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από εκπροσώπους των αρµόδιων Αρχών κάθε Χώρας, µε σκοπό
την αξιολόγηση της συνεργασίας στους τοµείς της µεταφορικής
υποδοµής και των µεταφορών.
Β. ΤΑΧΥ∆ΡΟΜΕΙΑ ΚΑΙ ΤΗΛΕΠΙΚΟΙΝΩΝΙΕΣ
Τα Μέρη συµφώνησαν να ενθαρρύνουν τις Τηλεπικοινωνιακές και
Ταχυδροµικές τους Αρχές, να συνεργασθούν, µε σκοπό την
ανάπτυξη και τον εκσυγχρονισµό του ταχυδροµικού και
τηλεπικοινωνιακού τους εξοπλισµού και των αντίστοιχων
συστηµάτων τους, καθώς και της σηµαντικής βελτίωσης της
ποιότητας των παρεχόµενων υπηρεσιών και, ως εκ τούτου,
συµφώνησαν να υποστηρίξουν τις αρµόδιες Αρχές (κρατικές ή
ιδιωτικές) αναφορικά µε τη σύσταση µεικτών επιχειρήσεων.
Τα Μέρη συµφώνησαν να επωφελούνται των υφιστάµενων
τεχνικών διευκολύνσεων ενός εκάστου Μέρους κατά την εκτέλεση
των Τηλεπικοινωνιακών Προγραµµάτων στην επικράτειά τους,
καθώς και σε τρίτες χώρες.
Τα Μέρη θα ενθαρρύνουν τις Αρχές τους στη χρησιµοποίηση των
µεταγωγικών διευκολύνσεων τηλεπικοινωνιακής διέλευσης ενός
εκάστου, µε σκοπό την επικοινωνία τούτου µε τα άλλα Μέρη, µε την
προϋπόθεση ότι υπάρχουν διαθέσιµες απευθείας τηλεφωνικές
επικοινωνίες και δίοδοι διελεύσεως.
Τα Μέρη συµφώνησαν να προωθήσουν την ανταλλαγή
εκπαιδευτικών και επιµορφωτικών προγραµµάτων στον
Ταχυδροµικό και Τηλεπικοινωνιακό Τοµέα, διαθέτοντας τις
διευκολύνσεις τους, καθώς και το αναγκαίο ανθρώπινο δυναµικό.
Τα Μέρη συµφώνησαν να ανταλλάσσουν πληροφορίες, αναφορικά
µε την ανάπτυξη και βελτίωση των τηλεπικοινωνιακών τους
συστηµάτων.
Τα Μέρη συµφώνησαν να συναντώνται τουλάχιστον µία φορά το
έτος, µε σκοπό την αξιολόγηση της προόδου που έχει ήδη
επιτευχθεί.
2. ΕΠΙΤΡΟΠΗ ΤΟΥΡΙΣΤΙΚΗΣ ΣΥΝΕΡΓΑΣΙΑΣ
Τα Μέρη, επιθυµώντας να διευρύνουν την Τριµερή τους Συνεργασία
και θεωρώντας τον τουρισµό ως έναν παράγοντα που συντελεί
στην αποτελεσµατική προώθηση της κατανόησης και φιλίας µεταξύ
των εθνών, συµφώνησαν τα ακόλουθα:
Τα Μέρη θα εξετάσουν τα µέσα διεύρυνσης της συνεργασίας τους
στον τοµέα του τουρισµού, ειδικότερα όσον αφορά την ανταλλαγή
πληροφοριών, στατιστικών στοιχείων και τουριστικού διαφηµιστικού
υλικού. Θα εξετάσουν επίσης τις δυνατότητες κοινών επενδύσεων
και µεικτών επιχειρήσεων στον τουριστικό τοµέα, καθώς και
τεχνικής συνεργασίας για την κατασκευή και λειτουργία τουριστικών
εγκαταστάσεων.
Τα Μέρη θα εξετάσουν τις δυνατότητες σύστασης εθνικών
γραφείων παροχής τουριστικών πληροφοριών στο έδαφος εκάστου
Μέρους, σύµφωνα µε την ισχύουσα νοµοθεσία της φιλοξενούσας
χώρας, και θα δώσουν ιδιαίτερη έµφαση στη στενή τους συνεργασία
µε τον Ιδιωτικό Τοµέα.
Κάθε Μέρος θα διευκολύνει την ταξιδιωτική διακίνηση τουριστών
που έρχονται από τα άλλα Μέρη, σύµφωνα µε τους νόµους και τους
ισχύοντες κανονισµούς του, καθώς και µε τις διεθνείς του
υποχρεώσεις.
Τα Μέρη θα καταβάλλουν προσπάθειες συντονισµού των
δραστηριοτήτων τους αναφορικά µε το πρόγραµµα ο "∆ρόµος του
Μεταξιού" που εφαρµόζεται από τον Παγκόσµιο Οργανισµό
Τουρισµού και την UΝΕSCΟ.
Εντός του πλαισίου των δυνατοτήτων τους, τα Μέρη θα
προχωρήσουν στην ανταλλαγή εµπειρογνωµόνων µε σκοπό την
ενίσχυση της συνεργασίας τους σε διαφόρους τοµείς του
τουρισµού, αποδίδοντας ιδιαίτερη έµφαση στη διαφήµιση, την
έρευνα, την εκπαίδευση και την επιµόρφωση.
Τα Μέρη θα ενηµερώνουν το ένα το άλλο σχετικά µε την οργάνωση
τουριστικών εκθέσεων, σεµιναρίων και εκδηλώσεων στο έδαφος

του άλλου Μέρους και θα διευκολύνουν τη συµµετοχή σε αυτές
αντιπροσωπειών των άλλων Μερών.
Τα Μέρη θα προωθήσουν όλες τις δυνατές µορφές συνεργασίας
στους τοµείς της τουριστικής εκπαίδευσης και επιµόρφωσης και θα
ενθαρρύνουν τις Σχολές ή τα Ινστιτούτα Τουριστικών
Επαγγελµάτων να καθιερώσουν απευθείας επαφές και να
ανταλλάσσουν προγράµµατα σπουδών.
Τα Μέρη θα ενθαρρύνουν τις απευθείας επαφές και τη συνεργασία
µεταξύ των ενώσεών τους, των ταξιδιωτικών οργανισµών παροχής
οργανωµένων εκδροµών, των ταξιδιωτικών πρακτόρων και άλλων
επαγγελµατιών που εµπλέκονται στον τοµέα του τουρισµού, µε
σκοπό την οργάνωση περιηγήσεων µεταξύ των Χωρών τους,
καθώς και την προσέλκυση τουριστών από τρίτες χώρες.
Τα Μέρη συµφώνησαν ότι το κείµενο των παραγράφων που
αναφέρονται στην Επιτροπή Τουριστικής Συνεργασίας του
παρόντος Μνηµονίου Συνεννόησης θα παραµείνει σε ισχύ για πέντε
(5) έτη και µετά θα ανανεώνεται αυτοµάτως κάθε φορά για µία
επιπρόσθετη περίοδο πέντε (5) ετών, εκτός εάν καταγγελθεί µε
γνωστοποίηση µέσω της διπλωµατικής οδού, από οποιοδήποτε
Μέρος, τουλάχιστον έξι (6) µήνες πριν από τη λήξη της κάθε
περιόδου.
3. ΕΠΙΤΡΟΠΗ ΒΙΟΜΗΧΑΝΙΑΣ, ΤΕΧΝΟΛΟΓΙΑΣ ΚΑΙ
ΟΙΚΟΝΟΜΙΑΣ
Μετά από τις συνοµιλίες και την ανταλλαγή απόψεων σχετικά µε
τους τρόπους ενίσχυσης της συνεργασίας στον τοµέα της
Βιοµηχανίας, της Τεχνολογίας και της Οικονοµίας, τα Μέρη
συµφώνησαν τα ακόλουθα:
1. Προσδιορισµός κοινών πεδίων συνεργασίας σε διάφορους
τοµείς, συµπεριλαµβανοµένων των σχετικών µε την Οικονοµία, τη
Βιοµηχανία, τις Επιστήµες, την Τεχνολογία και τις Υπηρεσίες.
2. Ανταλλαγή πληροφοριών και εµπειρίας.
3. Μεταφορά τεχνογνωσίας και τεχνολογίας, σε διαφόρους τοµείς
ενδιαφέροντος, ειδικότερα στις επιστήµες ηλεκτρονικών
υπολογιστών και ραδιοηλεκτρονικών.
4. Προώθηση εκπαιδευτικής συνεργασίας και επιστηµονικής
έρευνας, ειδικότερα στους τοµείς των τραπεζών, των κατασκευών,
της στέγασης (αστικής και αγροτικής), των εφαρµοσµένων
βιοµηχανιών, καθώς και της µεταλλευτικής και της µεταλλουργίας.
5. Προώθηση τραπεζικών εργασιών (τραπεζικών συστηµάτων,
τραπεζικών τεχνολογιών), εµπορίου (εµπορικές συµφωνίες,
συνεργασία εµπορικών οργανισµών, εκθέσεων, συνεργασίας
προωθήσεως των εξαγωγών), τελωνείων και οικονοµικής
συνεργασίας.
6. ∆ιεύρυνση συνεργασίας στο βιοµηχανικό τοµέα (ειδικότερα στους
τοµείς των τροφίµων και ποτών, της υφαντουργίας και της ένδυσης,
των ηλεκτρονικών και µικροηλεκτρονικών, των ηλεκτρικών
προϊόντων, των οικοδοµικών υλικών, των φαρµακευτικών
προϊόντων, των ναυπηγοεπισκευών, των βιοµηχανιών
σιδηροδροµικού υλικού) και στους τοµείς των ορυχείων και
µεταλλείων της γεωργικής και αλιευτικής συνεργασίας.
7. Εφαρµογή κοινών προγραµµάτων σε τρίτες χώρες σε διαφόρους
τοµείς, όπως µεικτές επιχειρήσεις, χρηµατοδοτήσεις κ.λπ., µε
σκοπό την προστασία των µικροµεσαίων επιχειρήσεων.
8. ∆ιερεύνηση άλλων τοµέων ενδιαφέροντος των συµµετεχουσών
χωρών.
Προς το σκοπό της διεύρυνσης της Τριµερούς Συνεργασίας, τα
Μέρη συµφώνησαν να ανταλλάσσουν πληροφορίες σχετικά µε
τράπεζες δεδοµένων στους κοινούς τοµείς ενδιαφερόντων τους.
Τα Μέρη εξέφρασαν ενδιαφέρον για τη χρησιµοποίηση της
εµπειρίας τους ως µελών περιφερειακών οικονοµικών οργανισµών,
προς το σκοπό της διευκόλυνσης της συνεργασίας τους. Προς
τούτο, τα Μέρη δήλωσαν την ετοιµότητά τους για παροχή
πληροφοριών και ανταλλαγή εµπειρίας.
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Τα Μέρη συµφώνησαν να χρησιµοποιήσουν την
εµπειρογνωµοσύνη τους µέσα στα πλαίσια του παρόντος
Μνηµονίου Συνεννόησης, µε σκοπό τη διερεύνηση κοινών τοµέων
συνεργασίας, µέσω της κατάθεσης περισσότερο εµπεριστατωµένων
προτάσεων κατά τις επόµενες συναντήσεις.
4. ΕΠΙΤΡΟΠΗ ΕΝΕΡΓΕΙΑΣ
Λαµβάνοντας υπόψη τη σηµασία και αναγκαιότητα της διεύρυνσης
της συνεργασίας µεταξύ των Μερών,
Η Ελληνική Πλευρά εξέφρασε το ενδιαφέρον της για συµµετοχή στο
πρόγραµµα του αγωγού φυσικού αερίου µεταξύ του Ιράν και της
Αρµενίας.
Τα Μέρη εξέφρασαν την επιθυµία τους για τη σύσταση κοινής
τράπεζας δεδοµένων στον τοµέα της ενέργειας και της ανταλλαγής
πληροφοριών, καθώς και στον τοµέα της υποβολής προσφορών
ανάθεσης έργου και συµµετοχής σε µειοδοτικό διαγωνισµό.
∆εδοµένου ότι οι ανανεώσιµες πηγές ενέργειας είναι περισσότερο
περιβαλοντολογικά καθαρές, τα Μέρη συµφώνησαν να
ανταλλάσσουν τεχνογνωσία και εµπειρογνώµονες στον τοµέα της
αιολικής, ηλιακής και γεωθερµικής ενέργειας, της βιοµάζας, καθώς
και άλλων µορφών ενέργειας. Τα Μέρη θα αναπτύξουν κοινά
προγράµµατα στους τοµείς αυτούς και θα συνεργασθούν όσον
αφορά τη µεταφορά τεχνολογίας.
Τα Μέρη συµφώνησαν να ανταλλάξουν εµπειρογνώµονες για τη
µελέτη θεµάτων ενεργειακού περιεχοµένου, µε σκοπό την καλύτερη
εξοικείωσή τους µε το επίπεδο ανάπτυξης του κάθε Μέρους στον
ενεργειακό τοµέα.
Τα Μέρη υπογράµµισαν τη σηµασία της διεύρυνσης της εµπορικής
διακίνησης βιοµηχανικού εξοπλισµού στον τοµέα της ηλεκτρικής
ενέργειας, του φυσικού αερίου και του πετρελαίου. Προς το σκοπό
αυτόν τα Μέρη συµφώνησαν να εξετάσουν τη δυνατότητα
οργάνωσης έκθεσης.
Τα Μέρη τόνισαν ότι η σύσταση µεικτών επιχειρήσεων µπορεί να
συντελέσει στην ανάπτυξη της συνεργασίας. Τα Μέρη θα
ενθαρρύνουν τις εταιρείες τους να συµµετάσχουν σε ένα τέτοιο
εγχείρηµα.

Τα Μέρη υπογράµµισαν την ανάγκη συνέχισης των εργασιών της
Επιτροπής αυτής στο µέλλον, µέσω περαιτέρω συναντήσεων, προς
το σκοπό της εµβάθυνσης της συνεργασίας τους στον τοµέα της
ενέργειας.
Το παρόν Μνηµόνιο Συνεννοήσεως θα τεθεί σε ισχύ προσωρινά
από την ηµεροµηνία υπογραφής του και οριστικά µετά τη
γνωστοποίηση των Μερών για την ολοκλήρωση όλων των
αναγκαίων εσωτερικών διαδικασιών.
Τα Μέρη συµφώνησαν να συγκαλέσουν την επόµενη Συνάντηση
της Τριµερούς Συνεργασίας σε υπουργικό επίπεδο στην Τεχεράνη
κατά τη διάρκεια του 1998. Οι ακριβείς ηµεροµηνίες θα
καθορισθούν µέσω της διπλωµατικής οδού.
Η Ιρανική και Αρµενική αντιπροσωπεία εξέφρασαν την εκτίµησή
τους για τη θερµή φιλοξενία που επιφυλάχθηκε στα µέλη τους κατά
τη διάρκεια της παραµονής τους στην ιστορική πόλη των Αθηνών.
'Εγινε στην Αθήνα, στις 22 ∆εκεµβρίου 1997, στην ελληνική, την
αρµενική, την περσική και την αγγλική γλώσσα. Σε περίπτωση
διαφωνίας αναφορικά µε την ερµηνεία του παρόντος Μνηµονίου
Συνεννοήσεως θα υπερισχύει το αγγλικό κείµενο.

Για την
Ελληνική ∆ηµοκρατία

(υπογραφή)
Θεόδωρος Πάγκαλος
Υπουργός Εξωτερικών

Για τη
∆ηµοκρατία της Αρµενίας

(υπογραφή)
Alexander Arzoumanian
Υπουργός Εξωτερικών

Για την
Ισλαµική ∆ηµοκρατία του Ιράν

(υπογραφή)
∆ρ. Kamal Kharrazi

Υπουργός Εξωτερικών
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'Αρθρο δεύτερο
Τα Πρωτόκολλα - Πρακτικά, που καταρτίζονται από τη ∆ιευθύνουσα
Επιτροπή, καθώς και από τις Επιτροπές Επικοινωνιών,Τουριστικής
Συνεργασίας, Βιοµηχανίας, Τεχνολογίας και Οικονοµίας και
Ενέργειας, οι οποίες συνιστώνται µε τις διατάξεις του Μνηµονίου
που κυρώνεται, εγκρίνονται µε κοινή πράξη των αρµόδιων κατά
περίπτωση Υπουργών.

'Αρθρο τρίτο
Η ισχύς του παρόντος νόµου αρχίζει από τη δηµοσίευσή του στην
Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως και του Μνηµονίου που κυρώνεται
προσωρινά από την υπογραφή του και οριστικά από τη
γνωστοποίηση των Μερών για την ολοκλήρωση των αναγκαίων
εσωτερικών διαδικασιών".
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Παρακαλώ το Σώµα
να εξουσιοδοτήσει το Προεδρείο ως προς την ψήφιση στο σύνολο
του παραπάνω νοµοσχεδίου.
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Παρεσχέθη η
ζητηθείσα εξουσιοδότηση.
Αποµένει, λοιπόν, προς συζήτηση το νοµοσχέδιο του Υπουργείου
∆ηµόσιας Τάξης. Μόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και
του συνόλου του σχεδίου νόµου: "Υπηρεσία Εσωτερικών
Υποθέσεων της Ελληνικής Αστυνοµίας και άλλες διατάξεις".
Το νοµοσχέδιο αυτό έχει αποφασισθεί από τη ∆ιάσκεψη των
Προέδρων στη συνεδρίαση της 17.3.99 να συζητηθεί µε τη συνήθη
διαδικασία την τακτική σε τρεις συνεδριάσεις.
Ο κ. Ιωάννης Καρακώστας, εισηγητής της Πλειοψηφίας, έχει το
λόγο επί της αρχής του νοµοσχεδίου.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΑΡΑΚΩΣΤΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, έχω την τιµή να εισηγούµαι σήµερα στην Ολοµέλεια
της Βουλής το πολύ σηµαντικό νοµοσχέδιο που ρυθµίζει ένα αρκετά
λεπτό ζήτηµα για τον εξαιρετικά ευαίσθητο χώρο της Ελληνικής
Αστυνοµίας.
Το θέµα του νοµοσχεδίου του Υπουργείου ∆ηµόσιας Τάξης, που
εισηγούµαι, είναι: "Υπηρεσία Εσωτερικών Υποθέσεων της
Ελληνικής Αστυνοµίας και άλλες διατάξεις".
Θα ήθελα προς ενηµέρωση της Εθνικής Αντιπροσωπείας, προτού
αναλύσω τη φιλοσοφία και την αναγκαιότητα του συζητουµένου
νοµοσχεδίου να αναφερθώ σε ορισµένα βασικά στοιχεία που
αφορούν τον τοµέα της ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης, που ονοµάζεται
Αστυνοµία.
'Οπως είναι γνωστό σε όλους σας η οργάνωση της Αστυνοµίας
είναι απόρροια και δηµιούργηµα της εποχής του Μεσοπολέµου και
της µετεµφυλιακής περιόδου, που ήθελε την Αστυνοµία εκφραστή
της εξουσίας σε όλα τα επίπεδα της ελληνικής κοινωνίας.
Για το λόγο αυτόν και προκειµένου να εξασφαλίζεται η αστυνοµική
παρουσία στις κωµοπόλεις και στα χωριά της επικράτειας
ιδρύονταν και λειτουργούσαν όσο το δυνατόν περισσότερα
αστυνοµικά τµήµατα και αστυνοµικοί σταθµοί, για να
διεκπεραιώνουν πέρα απο τα κύρια καθήκοντά τους και πολλά άλλα
διοικητικά καθήκοντα, µεταξύ των οποίων και το αχαρές και µη
συµβιβαζόµενο µε την αποστολή της Αστυνοµίας "καθήκον" της
έκδοσης πιστοποιητικών κοινωνικών φρονηµάτων.
Βέβαια η ευθύνη ανήκε εξ ολοκλήρου στις τότε κυβερνήσεις, που
ανέθεταν µε νόµους, διατάγµατα και αποφάσεις τέτοια καθήκοντα
στην Αστυνοµία, που φυσικά είναι εκτελεστικό όργανο του κράτους
και δεν µπορούσε να έχει αντίρρηση πάνω στα θεσπιζόµενα.
Η Ελληνική Αστυνοµία εξακολουθεί και σήµερα ακόµα να
επιβαρύνεται µε πολλά άλλα διοικητικά καθήκοντα ξένα προς την
αποστολή της, τα οποία ασφαλώς θα µπορούσαν να
διεκπεραιώνονται είτε από τους Οργανισµούς Τοπικής
Αυτοδιοίκησης είτε από άλλες δηµόσιες υπηρεσίες.
Τα τελευταία δεκαπέντε, όµως, χρόνια έχουν συντελεστεί πολλές
θεσµικές αλλαγές στην Αστυνοµία, µερικές από τις οποίες θεωρώ

καθήκον µου να τις αναφέρω.
Η πρώτη δοµική και θεσµική αλλαγή συντελέστηκε το 1984 µε το ν.
1481/84, µε τον οποίο πραγµατοποιήθηκε η ενοποίηση των δύο
αστυνοµικών σωµάτων, ήτοι της χωροφυλακής, που είχε καθαρά
στρατιωτική οργάνωση, πειθαρχία και δοµή και της αστυνοµίας των
πόλεων που ήταν πολιτικό σώµα. Από τη συγχώνευση αυτή
προήλθε η σηµερινή Ελληνική Αστυνοµία, που έχει και αυτή
ηµιστρατιωτικό χαρακτήρα οργάνωσης, αφού η ιεραρχία
βαθµολογικά αντιστοιχεί µε εκείνη του στρατού, χωρίς να υπάρχει
λογική και λειτουργική αντιστοιχία βαθµών και βαθµίδων διοίκησης,
δεδοµένου ότι στην Αστυνοµία δεν υπάρχουν ούτε διµοιρίες ούτε
λόχοι ούτε τάγµατα ούτε συντάγµατα.
Το έργο της Αστυνοµίας είναι καθαρά η πρόληψη και η καταστολή
της εγκληµατικότητας σε καθηµερινή βάση και εκεί θα πρέπει να
επικεντρωθεί η όλη οργάνωση και λειτουργία της.
Μετά την ανωτέρω βασική αλλαγή, που ανέφερα, έγιναν οι
ακόλουθες θεσµικές µεταρρυθµίσεις στην Αστυνοµία, ήτοι οι εξής:
Πρώτον, µε το π.δ. 28/1986 ρυθµίστηκαν τα θέµατα ωραρίου
εργασίας των αστυνοµικών σε ανθρώπινες συνθήκες. Πριν ο
αστυνοµικός δεν γνώριζε ωράριο εργασίας.
∆εύτερον, µε το ν. 2226/1994 καθιερώθηκε η εισαγωγή στις
αστυνοµικές σχολές µε το σύστηµα των γενικών εξετάσεων, ένα
σύστηµα αξιοκρατικό και αντικειµενικό.
Τρίτον, µε το π.δ. 22/1996 βελτιώθηκαν οι ουσιαστικές και
δικονοµικές διατάξεις του Πειθαρχικού ∆ικαίου.
Τέταρτον, µε το π.δ. 24/1997 εκσυγχρονίστηκε το νοµικό πλαίσιο
για τις κρίσεις και προαγωγές των αξιωµατικών.
Πέµπτον, µε το π.δ. 69/1997 καθιερώθηκε για πρώτη φορά το
σύστηµα µεταθέσεων µε αντικειµενικά κριτήρια, δηλαδή µε µόρια.
'Ετσι, λοιπόν, σήµερα κανένας δεν µπορεί να παρέµβει κατά τις
µεταθέσεις και τοποθετήσεις των αστυνοµικών, όπως συνέβαινε
πριν.
'Εκτον, µε το ν. 2265/1994 αναγνωρίστηκε και στους αστυνοµικούς
η άσκηση του συνδικαλιστικού δικαιώµατος, κάτι που πριν ήταν
πάλι αδιανόητο.
'Εβδοµον, µε το ν. 2622/1998 επεκτάθηκε το µέτρο της
υποχρεωτικής υποβολής δήλωσης περιουσιακής κατάστασης,
δηλαδή το "πόθεν έσχες" και στους αστυνοµικούς. Επίσης, µε το
νόµο αυτόν καθιερώθηκε ο θεσµός της διενέργειας Ε.∆.Ε. από
εισαγγελικούς λειτουργούς. Και οι δύο αυτοί θεσµοί αποβλέπουν
στο να κτυπήσουν τη διαφθορά στους κόλπους της Αστυνοµίας.
'Ενατον, µε το ν. 2512/1997 προσαυξήθηκε το επίδοµα
εξοµάλυνσης και θεσπίστηκαν µισθολογικές προαγωγές των
αστυνοµικών.
Αυτοί είναι οι κύριοι νόµοι και θεσµοί που θεσµοθετήθηκαν τα
τελευταία χρόνια.
Με τους αναφερθέντες νόµους και προεδρικά διατάγµατα
συντελέστηκε από τις κυβερνήσεις του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού
Κινήµατος ένα πολύ σηµαντικό θεσµικό έργο για την Αστυνοµία,
χωρίς αυτό να σηµαίνει ότι δεν χρειάζεται να γίνουν και άλλες
µεταρρυθµίσεις στο Σώµα της Ελληνικής Αστυνοµίας.
Στην αλυσίδα των θεσµικών αλλαγών, που έγιναν, προσθέτονται µε
το παρόν νοµοσχέδιο διατάξεις που στοχεύουν στην εξυγίανση της
Αστυνοµίας από συµπτώµατα διαφθοράς. Με το νοµοσχέδιο τούτο
επιδιώκεται να αντιµετωπιστεί η διαφθορά στην Αστυνοµία. Τα
τελευταία φαινόµενα µας πείθουν ότι πρέπει να παρέµβει ο
νοµοθέτης για να θεσπίσει διατάξεις προς προστασία του κύρους
της Αστυνοµίας και των υπηρετούντων σε αυτή.
Τι  είναι,  εν  προκειµένω,  διαφθορά;  Πρέπει  να  εξηγήσουµε,
αγαπητοί  συνάδελφοι,  τι  είναι  διαφθορά.  ∆ιαφθορά  είναι  ο
ηθικός  ξεπεσµός  και  η  εξαχρείωση  του  χαρακτήρα  των
αστυνοµικών  εκείνων,  οι  οποίοι,  εκµεταλλευόµενοι  την  ιδιότητά
τους,  ρέπουν  στη  διάπραξη  εγκληµάτων  για  χρηµατισµό  και
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παράνοµο πλουτισµό. ∆ηλαδή η διαφθορά είναι ηθικό έγκληµα. Και
γι'αυτό πρέπει όλοι µας να το στιγµατίσουµε.
Πρέπει ιδιαίτερα να τονιστεί ότι η διαφθορά δεν έχει καµία σχέση µε
τα οικονοµικά, οργανωτικά ή εργασιακά ζητήµατα των αστυνοµικών.
Γιατί η ηθική υπόσταση ενός ανθρώπου δεν µετριέται µε το αν
υπάρχουν αιτήµατα ή άλλα προβλήµατα στην Αστυνοµία. Αυτό
πρέπει να το ξεκαθαρίσουµε καλά. ∆εν µπορεί, για παράδειγµα,
ένας αστυνοµικός να κλέβει ή να ληστεύει ή να πουλάει προστασία
ή να κάνει εµπόριο ναρκωτικών δικαιολογούµενος ότι δεν αµείβεται
καλά ή ότι εργάζεται πολλές ώρες κάτω από αντίξοες συνθήκες.
Αυτά είναι ζητήµατα που µπορούν να αντιµετωπιστούν µε έναν
άλλον τρόπο και µέσα, φυσικά, στις δυνατότητες της οργανωµένης
πολιτείας. Ποτέ όµως δεν µπορούµε να δεχθούµε ότι ο αστυνοµικός
πρέπει να ριφθεί στη διαφθορά για να οικονοµήσει, για να
εξυπηρετηθεί, για να αντιµετωπίσει τα έξοδα της οικογένειάς του
κλπ.
Εποµένως το νοµοσχέδιο στόχο έχει να πλήξει κύρια τη διαφθορά
µέσα στους κόλπους της Αστυνοµίας σαν µη ηθική στάση και
συµπεριφορά και ταυτόχρονα σαν παράνοµη πράξη κάποιων
ελάχιστων επίορκων αστυνοµικών. Με λίγα λόγια το νοµοσχέδιο
θέλει να διώξει νοµικά και πειθαρχικά τους φαύλους αστυνοµικούς.
Γιατί οι ηθικοί και έντιµοι δεν έχουν ανάγκη να φοβούνται από
κανέναν και για τίποτε. 'Ενας ηθικός και έντιµος αστυνοµικός γιατί
να φοβάται τον έλεγχο; "Καθαρός ουρανός αστραπές δεν φοβάται!"
Για τους έντιµους αστυνοµικούς η δηµιουργία µιας τέτοιας
υπηρεσίας διαφύλαξης του κύρους της Αστυνοµίας αποτελεί
ασφαλώς ασπίδα προφύλαξης γι'αυτούς τους ιδίους.
Πρέπει όµως να λεχθεί, για να µην παρεξηγούµαστε σε αυτήν την
Αίθουσα, ότι οι αστυνοµικοί στη µέγιστη πλειοψηφία τους είναι
αφοσιωµένοι στα καθήκοντά τους και εκπληρώνουν στο ακέραιο την
αποστολή τους. Μόνο µια µικρή µερίδα επίορκων αστυνοµικών µε
τη συµπεριφορά τους πλήττουν ανεπανόρθωτα αρχές και αξίες,
που είναι αναγκαίες για την εύρυθµη λειτουργία της Αστυνοµίας. Το
κοµµάτι αυτό τον επίορκων αστυνοµικών είναι οπωσδήποτε ένα
καρκίνωµα µέσα στο σώµα της Αστυνοµίας και θα πρέπει να
αφαιρεθεί, για να µη γίνει µετάσταση και προσβληθεί από την
αρρώστια ολόκληρο το σώµα.
Το παρόν νοµοσχέδιο αυτήν τη θεσµική τοµή πραγµατώνει και
αποβλέπει να αντιµετωπίσει αποτελεσµατικά τη διαφθορά της
Αστυνοµίας. Γιατί η διαφθορά των φορέων των θεσµών διευρύνει το
αίσθηµα ανασφάλειας των πολιτών. Γι' αυτό στις µέρες µας το
πρόβληµα της ασφάλειας των πολιτών είναι το υπ'αριθµόν ένα
πρόβληµα της ελληνικής κοινωνίας.
Το οργανωµένο έγκληµα, που κυοφορείται µέσα στην κοινωνία µας
-οι ληστείες, οι κλοπές, τα εγκλήµατα βίας, η πορνεία, η παιδική
εγκληµατικότητα, τα ναρκωτικά και άλλα- τείνει να λάβει εκρηκτικές
διαστάσεις.
Εξάλλου η γενικευµένη αίσθηση ανασφάλειας είναι δυνατό να
οδηγήσει σε ακραία συντηρητικές τάσεις, που µπορεί να
δηµιουργήσουν άλλες εγκληµατικές συµπεριφορές, όπως για
παράδειγµα φαινόµενα ρατσισµού, ξενοφοβίας, αυτοδικίας κλπ.
'Ετσι, το αίσθηµα ασφάλειας των πολιτών έχει τρωθεί βέβαια
σηµαντικά από την ενδηµούσα αυξηµένη εγκληµατικότητα, αλλά
κύρια και σε µεγαλύτερο βαθµό έχει κλονισθεί αυτό το αίσθηµα από
τη διαπίστωση ότι σε ορισµένα από τα τελούµενα εγκλήµατα
συµµετέχουν και αστυνοµικοί, έτσι που οι πολίτες άρχισαν να
χάνουν την εµπιστοσύνη τους προς τους φύλακες των νόµων, οι
οποίοι παροµοιάζονται σαν τους λύκους που τους έβαλαν να
φυλάνε τα πρόβατα.
Οι πολίτες παρά τα κακά βιώµατα που έχουν από τη συµπεριφορά
των αστυνοµικών σε άλλες αλήστου µνήµης εποχές, σήµερα
αποδέχονται την Αστυνοµία και οπωσδήποτε επιζητούν την
παρουσία της, όταν αυτή η παρουσία είναι ανθρώπινη και
αποτελεσµατική.
Σήµερα ο πολίτης δεν είναι εχθρός µε τον αστυνοµικό, όπως
κάποτε άλλοτε, γιατί λειτουργεί µέσα στα δηµοκρατικά πλαίσια.
Η πολιτεία όφειλε εγκαίρως να παρέµβει, για να αντιµετωπίσει εν τη

γενέσει του το φαινόµενο της διαφθοράς, ώστε η Αστυνοµία
απαλλαγµένη από τους επίορκους αστυνοµικούς να µπορεί να
επιτελεί το λειτούργηµά της σύµφωνα µε τους νόµους αλλά και τις
ηθικές και ανθρωπιστικές αρχές της ελληνικής κοινωνίας.
Το νοµοσχέδιο αντιµετωπίζει θεσµικά το ζήτηµα της διαφθοράς,
ιδρύοντας µέσα στο Σώµα της Αστυνοµίας µία υπηρεσία µε
αρµοδιότητες προκαταρκτικής εξέτασης ή προανάκρισης για τη
διακρίβωση ή τη βεβαίωση τέλεσης από αστυνοµικούς των
εγκληµάτων εκείνων που περιοριστικά αναφέρονται στο άρθρο 2
του νοµοσχεδίου. Γι'αυτά και µόνο τα εγκλήµατα και όχι για τα άλλα
εγκλήµατα.
Η Υπηρεσία Εσωτερικών Υποθέσεων που ιδρύεται χαρακτηρίστηκε
-γιατί ακούσθηκαν στην επιτροπή ορισµένοι χαρακτηρισµοί που δεν
επιτρέπεται να τους λέµε- ως σώµα πραιτωριανών µε
υπερεξουσίες. 'Οχι, κύριοι συνάδελφοι, απλά είναι µία υπηρεσία
που συγκροτείται από εξαίρετους στο ήθος και στην απόδοση
αστυνοµικούς, που καλούνται µέσα από µία θεσµοθετηµένη
λειτουργία να προασπίσουν το κύρος του Σώµατος και την
αξιοπρέπεια των ιδίων των υπηρετούντων σε αυτό το Σώµα, που
είναι στοιχεία απαραίτητα για τη λειτουργία του αστυνοµικού
θεσµού.
'Αµα δεν έχει κύρος και δεν έχει αξιοπρέπεια ο αστυνοµικός, πώς
µπορεί να σταθεί στην κοινωνία; Είναι ένα βασικό στοιχείο για το
λειτούργηµα αυτό του αστυνοµικού.
Ειδικότερα, η Υπηρεσία Εσωτερικών Υποθέσεων τι είναι; Είναι µία
ειδική, αυτοτελής εσωτερική υπηρεσία, που υπάγεται απευθείας
στον Αρχηγό του Σώµατος και ασκεί φυσικά καθήκοντα
προανακριτικού υπαλλήλου για ορισµένα όπως είπαµε εγκλήµατα,
στα οποία µπορούν ως εκ της υπηρεσίας τους να µετέχουν
αστυνοµικοί. Αλλά η υπηρεσία αυτή δεν είναι ξεκρέµαστη.
Προστατεύεται. Η ανεξαρτησία της υπηρεσίας αυτής εξασφαλίζεται
πλήρως, γιατί το έργο της καθοδηγείται -το τονίζω το
"καθοδηγείται"- και εποπτεύεται από δύο εισαγγελικούς
λειτουργούς, οι οποίοι έχουν πλήρη και συνεχή υπηρεσιακή
απασχόληση. Είναι µε άλλα λόγια πάνω στο κεφάλι αυτής της
υπηρεσίας και των λειτουργών αυτής της υπηρεσίας. Η ανώτατη δε
εποπτεία της υπηρεσίας αυτής ανήκει στη µόνιµη Επιτροπή
Θεσµών και ∆ιαφάνειας της Βουλής, στην οποία κάθε χρόνο
υποβάλλει µία έκθεση για το συντελεσθέν έργο.
Η Υπηρεσία Εσωτερικών Υποθέσεων σαν ειδική προανακριτική
αστυνοµική υπηρεσία θα ασχολείται όπως είπαµε ειδικά µε τη δίωξη
των παρανοµούντων αστυνοµικών. Ενώ µέχρι σήµερα η δίωξη των
παρανοµούντων ήταν γενική, δηλαδή ήταν µέσα στα γενικά πλαίσια
των προϊσταµένων και όχι εξειδικευµένη, που να ασχολείται ειδικώς
µε το αντικείµενο αυτό. Με το νοµοσχέδιο ιδρύεται αυτή η ειδική
υπηρεσία, που θα έχει ως µοναδική απασχόληση και σε καθηµερινή
βάση, αλλά και σε ολόκληρη την επικράτεια, τη συγκέντρωση
στοιχείων και πληροφοριών για την τέλεση εγκληµάτων.
'Αρα το νοµοσχέδιο θεσµοθετεί οργανωµένη υπηρεσία για τη
συλλογή πληροφοριών, την αξιοποίηση και την εξακρίβωση
στοιχείων, που αποδεικνύουν παράνοµες ενέργειες αστυνοµικών,
προκειµένου να διωχθούν ποινικά και πειθαρχικά. Εποµένως αυτή
η ειδική υπηρεσία θα είναι πιο αποτελεσµατική σε σχέση µε τη
σηµερινή, που είναι αναποτελεσµατική.
Θέλω επίσης να πω ότι η Υπηρεσία Εσωτερικών Υποθέσεων δεν
είναι Σώµα αδιαφθόρων, όπως ακούστηκε από µερικούς. ∆εν
επιτρέπεται να διακρίνουµε τους αστυνοµικούς σε αδιάφθορους και
διεφθαρµένους. Μια τέτοια διάκριση προκαλεί ζηµιά στο κύρος των
θεσµών. Οι αστυνοµικοί είναι όλοι τίµιοι και εκτελούν ευόρκως τα
καθήκοντά τους µέχρις αποδείξεως του αντιθέτου. Αν δηλαδή
κάποιος ή κάποιοι εκτραπούν της οδού της νοµιµότητας, τότε
θέτονται σε εφαρµογή οι νόµιµες διαδικασίες και τα όργανα που
αντιµετωπίζουν αυτές τις συµπεριφορές. 'Ενα τέτοιο όργανο τώρα
δηµιουργείται και είναι η Υπηρεσία Εσωτερικών Υποθέσεων.
'Εχει  και  άλλες  ρυθµίσεις,  τις  οποίες  θα  αναφέρω  στη
δευτερολογία  µου,  επειδή  δεν  µου  φθάνει  ο  χρόνος.  'Οµως,
κύριοι  συνάδελφοι,  θα  πρέπει  όλοι  µας  σε  αυτό  το  νοµοσχέδιο
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να µην πούµε όχι, να το υπερψηφίσουµε. Χρειάζεται αυτή η
υπηρεσία µέσα στους κόλπους της Αστυνοµίας. ∆ιότι, όπως σας
ανέλυσα, σκοπό και στόχο έχει να χτυπήσει τη διαφθορά, µία ηθική
και παράνοµη πράξη που συντελείται σε ορισµένες περιπτώσεις
µέσα στους κόλπους της Αστυνοµίας.
Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): 'Εχω τη χαρά να
ανακοινώσω στο Σώµα ότι από τα δυτικά θεωρεία παρακολουθούν
τη συνεδρίασή µας, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της αίθουσας "ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ", πενήντα µαθητές µε
τρεις συνοδούς-δάσκαλους από το 1ο ∆ηµοτικό Σχολείο Θηβών.
Τους καλωσορίζουµε στο Κοινοβούλιο.
(Χειροκροτήµατα απ' όλες τις πτέρυγες)
Επίσης έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι η Νέα
∆ηµοκρατία ορίζει ως Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο για τη
συζήτηση του νοµοσχεδίου του Υπουργείου ∆ηµόσιας Τάξης τον κ.
Προκόπη Παυλόπουλο, Βουλευτή Επικρατείας.
Ο Πρόεδρος του ∆ηµοκρατικού Κοινωνικού Κινήµατος ορίζει ως
ειδικό αγορητή τον κ. Γεώργιο Τσαφούλια, Βουλευτή Αχαϊας.
Ο εισηγητής της Μειοψηφίας κ. Ιωάννης Λαµπρόπουλος,
Βουλευτής Μεσσηνίας, έχει το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΛΑΜΠΡΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έρχεται σήµερα στην Εθνική
Αντιπροσωπεία για συζήτηση το σχέδιο νόµου που προβλέπει
κυρίως τη σύσταση Υπηρεσίας Εσωτερικών Υποθέσεων της
Ελληνικής Αστυνοµίας. Με δυο λόγια δηµιουργείται στο Υπουργείο
∆ηµόσιας Τάξης αυτοτελής ειδική αστυνοµική υπηρεσία υπαγόµενη
απευθείας στον Αρχηγό της Ελληνικής Αστυνοµίας, που θα έχει
έδρα το Νοµό Αττικής µε παράρτηµα στη Θεσσαλονίκη.
Η υπηρεσία αυτή έχει ως αποστολή τη διεύρυνση, εξυχνίαση και
δίωξη σε όλη την επικράτεια των εγκληµάτων, που διαπράττουν ή
συµµετέχουν αστυνοµικοί όλων των βαθµών.
Η διαφθορά στην Αστυνοµία είναι µόνο µία έκφανση του
γενικότερου κοινωνικού προβλήµατος της διαφθοράς στη ∆ηµόσια
∆ιοίκηση. Καθηµερινά πλέον ο δηµόσιος τοµέας προβάλλεται
αρνητικά για κάποια γεγονότα από τα Μέσα Μαζικής Ενηµέρωσης,
προκαλώντας τη δικαιολογηµένη αγανάκτηση του κοινού, που
αρχίζει να διαµορφώνει την εντύπωση πως περνάµε µία περίοδο
βαθιάς σήψης.
Η αληθεια είναι πως δεν είναι όλοι οι δηµόσιοι υπάλληλοι
διεφθαρµένοι. Το αντίθετο συµβαίνει. Στη συντριπτική τους
πλειοψηφία επιτελούν κατά τρόπο έντιµο το καθήκον τους. Το ίδιο
συµβαίνει και στο χώρο της Αστυνοµίας. Σήµερα στην Αστυνοµία
υπηρετούν περίπου σαράντα δύο χιλιάδες αστυνοµικοί. Οι επίορκοι
σαφώς είναι ελάχιστοι, που όµως δίνουν το δικαίωµα, κακόπιστα σε
κάποιους, να µιλούν για το σύνολο των αστυνοµικών.
Με το ισοπεδωτικό του "όλοι ίδιοι είναι" -που κάποιες σκοτεινές
δυνάµεις στον τόπο µας προσπαθούν να φθείρουν τους πάντες και
τα πάντα, για να οδηγήσουν το λαό σε πλήρη αµφισβήτηση του
σηµερινού συστήµατος, ώστε να του επιβάλουν στη συνέχεια τα
δικά τους σχέδια- ακούµε ότι όλοι οι πολιτικοί είναι κακοί, όλοι οι
κληρικοί είναι κακοί, όλοι οι δικαστικοί είναι κακοί, όλοι οι
δηµοσιογράφοι είναι κακοί, όλοι οι αστυνοµικοί είναι διεφθαρµένοι.
∆εν είναι έτσι. Οι επίορκοι, επαναλαµβάνω, είναι λίγοι. Ο θόρυβος
πολύς, αλλά σε κάθε περίπτωση αυτοί οι κακοί, οι διεφθαρµένοι,
πρέπει να αντιµετωπίζονται, να τιµωρούνται παραδειγµατικά και να
αποπέµπονται για την προστασία και του ονόµατος του συνόλου
των αστυνοµικών, που µε εντιµότητα και αυτοθυσία πολλές φορές
επιτελούν το καθήκον τους.
Είναι επίσης γεγονός πως σήµερα ο 'Ελληνας πολίτης δεν νιώθει
ασφαλής στην ίδια του τη χώρα, αφού οι ληστείες, οι κλοπές και το
κάθε µορφής έγκληµα βρίσκονται σε έξαρση.
Ο λαός µας ακούµε σήµερα να λέει πως η Ελλάδα κατάντησε
ξέφραγο αµπέλι. Και δεν έχει άδικο, αφού οι λαθροµετανάστες
έχουν ξεπεράσει το µισό εκατοµµύριο.

Για την κατάσταση αυτή υπάρχουν αιτίες και υπεύθυνοι. Αν δεν
αναζητήσουµε τις αιτίες, δεν θα µπορέσουµε να διορθώσουµε, να
αλλάξουµε. Πρώτη αιτία είναι ο τρόπος εισαγωγής µέχρι πρότινος
των αστυνοµικών στο Σώµα, που σχεδόν απέκλειε την εισαγωγή µε
κριτήριο την ποιότητα.
∆εύτερη αιτία είναι ο έντονος κοµµατισµός που επικράτησε ιδιαίτερα
τα τελευταία χρόνια στο Σώµα.
Τρίτη αιτία είναι η αναξιοκρατία στις προαγωγές και στις
τοποθετήσεις των αστυνοµικών σε σηµαντικές υπηρεσίες. Ποιoς θα
ξεχάσει τις κατάπτυστες λίστες της ντροπής του διαβόητου
Σουλτάτου, κοµµατικού στελέχου σας, κύριε Υπουργέ; Μόλις πριν
τρία - τέσσερα χρόνια συντάχθηκαν και µε βάση αυτές έγιναν οι
προαγωγές και οι αποστρατείες στην Αστυνοµία, µε αποτέλεσµα να
φύγουν ικανότατοι και έντιµοι αξιωµατικοί από το Σώµα, γιατί δεν
ήταν ενταγµένοι κοµµατικά στο ΠΑ.ΣΟ.Κ.
Αν και αποκαλύφθηκε όλη η ιστορία, τι έγινε, κύριε Υπουργέ, µε τον
Σουλτάτο; Οµόφωνα το πρωτοβάθµιο πρότεινε απόταξη και στο
δευτεροβάθµιο, σχεδόν τον αθωώσατε. Γιατί; Γιατί φαίνεται πως
κράταγε την πολιτική ηγεσία του Υπουργείου στο χέρι.
Τέταρτη αιτία είναι η ισοπέδωση της ιεραρχίας. Ο κατώτερος, µε τις
πολιτικές πλάτες που διέθετε, φόβιζε, απειλούσε, µετέθετε,
αποστράτευε και διοικούσε τον ανώτερο.
Πέµπτη αιτία είναι η έλλειψη συστήµατος αξιολόγησης του έργου
κάθε αστυνοµικού. Και έτσι δεν ανταµείβονται οι εργατικοί, οι ικανοί
και οι έντιµοι.
'Ολα τα παραπάνω σε συνδυασµό µε την εγκληµατική διάθεση του
δράστη, ιδίως δε την απληστία και τη ροπή προς την πολυτέλεια,
χωρίς να υποτιµάται σε ορισµένες περιπτώσεις και η ανάγκη για
κάλυψη στοιχειωδών βιοτικών αναγκών, όταν οι µισθοί είναι
χαµηλοί, µας οδήγησαν στη σηµερινή πραγµατικότητα, για την
οποία οι ευθύνες της Κυβέρνησης, κύριε Υπουργέ, είναι τεράστιες.
Κυβερνάτε τον τόπο τέσσερις τετραετίες. Αν δεν διαπράττατε όλα τα
παραπάνω, σήµερα δεν θα χρειαζόταν να συσταθεί και στην
Αστυνοµία Σώµα Αδιαφθόρων, όπως κάνατε και µε το Σ∆ΟΕ στο
Υπουργείο Οικονοµικών.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πριν λίγες ηµέρες κατά τη διάρκεια
της συζήτησης του νοµοσχεδίου στην αρµόδια επιτροπή της
Βουλής, ο κύριος Υπουργός είπε ότι ο κοµµατισµός είχε ολέθριες
συνέπειες για την Αστυνοµία και ότι δεν υπάρχει σύστηµα
αξιολόγησης του έργου των αστυνοµικών. 'Εστω και αργά το
κατάλαβε η Κυβέρνηση και οµολογεί την καταστροφική πολιτική της.
Εµείς, κύριε Υπουργέ, θα στηρίξουµε την όποια ειλικρινή
προσπάθειά σας για τη βελτίωση της εικόνας και της
αποτελεσµατικότητας της Αστυνοµίας, στους λίγους µήνες που θα
είσαστε ακόµη Κυβέρνηση. Πάνω απ' όλα µας ενδιαφέρει η
προστασία και ο σεβασµός του πολίτη. 'Οµως, η υπηρεσία που
σήµερα φτιάχνετε δεν επαρκεί. ∆εν θα λύσει το πρόβληµα. ∆εν είναι
αυτό που θα έπρεπε πρώτα να γίνει. Το υπό συζήτηση νοµοσχέδιο
είναι αποσπασµατικό και ο χαρακτήρας του κατασταλτικός. Θα
έπρεπε σε αυτό το νοµοσχέδιο να υπάρξουν διατάξεις που θα
ξεριζώνουν τον κοµµατισµό, που θα καθιερώνουν την αξιοκρατία µε
δίκαιες προαγωγές και τοποθετήσεις, που θα ανεξαρτοποιούν την
Αστυνοµία και την ηγεσία της από την εκάστοτε πολιτική εξουσία µε
την ίδρυση του Αρχηγείου, που θα κατοχυρώνουν την ιεραρχία, που
θα επιβραβεύουν αυτούς που θα ξεχωρίζουν, που θα παρέχουν
καλύτερους µισθούς στους αστυνοµικούς, καλύτερη εκπαίδευση και
οργάνωση και θα καθιερώνουν τρόπο πάταξης και τιµωρίας των
όποιων επίορκων αστυνοµικών.
Η αρχή της αντιµετώπισης πρέπει να γίνει µε προσπάθεια για
πρόληψη και αποτροπή από το έγκληµα, ενώ η καταστολή και η
επιβολή ποινής έρχονται σε δεύτερη µοίρα και µόνο εφόσον
αποτύχει η πρόληψη. Αφού όλα αυτά δεν τα πραγµατοποιείτε µε
αυτό το νοµοσχέδιο, δεν µπορούµε σήµερα να είµαστε ένθερµοι µε
αυτό.
Φέρατε  αυτό  το  νοµοσχέδιο  χωρίς  καµιά  συζήτηση  µε  τα
κόµµατα  και  τις  συνδικαλιστικές  οργανώσεις  των  αστυνοµικών,
οι  οποίες  διατύπωσαν  την  αντίθεσή  τους  σε  πολλές  από  τις



5634 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

διατάξεις του αλλά και επί του συνόλου του νοµοσχεδίου. Σε ένα
τόσο µεγάλο θέµα, που φιλοδοξείτε να διορθώσετε, έπρεπε να έχετε
τη συναίνεση και τις απόψεις των κοµµάτων και των οργανώσεων.
Τέλος φοβόµαστε ότι θα φτιάξετε ένα κοµµατικό σώµα
πραιτοριανών, που θα είναι πανίσχυρο, που θα το τρέµουν όλοι οι
αστυνοµικοί, γιατί εύκολα ο κάθε αστυνοµικός θα µπορεί να µπει
στο στόχαστρο του οιουδήποτε και µάλιστα πριν από τις ετήσιες
κρίσεις προαγωγών. Αυτά που ζήσαµε τα τελευταία χρόνια, όταν
κατάδικοι στις φυλακές κατήγγειλαν από εκδίκηση τους διώκτες
τους αστυνοµικούς για δήθεν διάπραξη ανήκεστων εγκληµάτων µε
αποτέλεσµα το διασυρµό τους, φοβάµαι πως τώρα θα είναι συχνά
φαινόµενα. Θα γίνονται καταγγελίες ακόµη και ανώνυµες και θα
ακολουθούν παρακολουθήσεις µέχρι και τηλεφώνων ανύποπτων
ανθρώπων και οικογενειών.
'Αλλωστε, πώς να εµπιστευθούµε ακόµα και το ανώτατο συµβούλιο
κρίσεων, που θα επιλέγει το προσωπικό της υπηρεσίας εσωτερικών
υποθέσεων, αφού και αυτό είναι φτιαγµένο µε κοµµατικά κριτήρια
και είδαµε πώς λειτούργησε αυτές τις ηµέρες µε τις προαγωγές
υµετέρων και µε τις αποστρατείες µη ενταγµένων στο κόµµα σας.
Αν λειτουργήσει αυστηρά χωρίς παρεµβάσεις και χωρίς την κακώς
εννοούµενη συναδελφική αλληλεγγύη το ισχύον πειθαρχικό δίκαιο -
κάτι που µπορεί να γίνει- σίγουρα δεν χρειάζεται η ψήφιση ενός
ακραίου νόµου, που µπορεί να αποβεί επικίνδυνος και για την
Αστυνοµία και για την ανεξαρτησία των αστυνοµικών αλλά και για
την ίδια την πολιτεία. Αυτό άλλωστε µας το βεβαίωσε και ο
πρόεδρος της Πανελλήνιας 'Ενωσης των Αξιωµατικών της
Αστυνοµίας στην επιτροπή της Βουλής την περασµένη εβδοµάδα.
Σε ένα δηµοκρατικό καθεστώς, όπως το δικό µας, δεν χρειάζεται η
δηµιουργία στεγανών στην Αστυνοµία, που εύκολα µπορούν να
οδηγήσουν σε περιορισµό ακόµα και από το Σύνταγµα
προστατευόµενων ατοµικών δικαιωµάτων, αφού από µια ανώνυµη
καταγγελία θα µπορούν να παρακολουθούνται οι τηλεφωνικές
συνδιαλέξεις και οι επιστολές όλης της οικογένειας του αστυνοµικού
και όλων όσων επικοινωνούν µαζί του.
Κάποτε στην Αστυνοµία και για ασήµαντα πειθαρχικά
παραπτώµατα µε τους ισχύοντες εσωτερικούς κανόνες ετιµωρούντο
ακόµη και µε απόταξη.
Κύριε Υπουργέ, κατοχυρώστε το σεβασµό της ιεραρχίας και την
υποδειγµατική λειτουργία των πειθαρχικών οργάνων στο Σώµα και
γρήγορα θα φανούν τα αποτελέσµατα.
Γνωρίζουµε ότι ο τοµέας ασφάλεια του πολίτη έχει σήµερα για την
Κυβέρνηση µεγάλο πολιτικό κόστος. Πιεζόµενοι αισθανόσαστε την
ανάγκη να δείξετε ότι κάνετε κάτι. 'Οµως το πρόβληµα δεν λύνεται
έτσι και γι' αυτό εµείς δεν µπορούµε να συµφωνήσουµε. Εδώ
είµαστε και µετά το Πάσχα να συζητήσουµε ένα άλλο νοµοσχέδιο,
που σε βάθος θα αντιµετωπίζει όλα τα προβλήµατα και θα θέτει τις
βάσεις για να στήσουµε µια καινούρια Αστυνοµία που θα τη σέβεται
ο πολίτης και που θα είναι πραγµατικά στην υπηρεσία του πολίτη.
Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ο Κοινοβουλευτικός
Εκπρόσωπος του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδος έχει το λόγο.
ΣΤΡΑΤΗΣ ΚΟΡΑΚΑΣ: Κύριοι Βουλευτές, στην εισηγητική έκθεση
του συζητούµενου νοµοσχεδίου διατυπώνεται ο ισχυρισµός ότι µε
το νοµοσχέδιο αυτό η Κυβέρνηση επιχειρεί να αντιµετωπίσει το
πασίγνωστο, όπως λέγεται, κατά κοινή οµολογία, φαινόµενο της
διαφθοράς των αστυνοµικών. 'Οµως θεωρεί "σύµφυτη παθογένεια,
µε τη λειτουργία της κρατικής µηχανής και κυρίως υπηρεσιών που
έχουν σχέση µε οικονοµικά συµφέροντα".
Θα θέλαµε να παρατηρήσουµε σχετικά µε αυτόν τον ισχυρισµό ότι,
πρώτον, το µεν νοµοσχέδιο, µε τα µέτρα που θεσπίζει και κυρίως µε
τη δηµιουργία της Υπηρεσίας Εσωτερικών Υποθέσεων, δεν
πρόκειται να φέρει το επιδιωκόµενο δήθεν αποτέλεσµα, διότι
θεωρεί, εσφαλµένα, τη διαφθορά "σύµφυτη παθογένεια της
λειτουργίας της κρατικής µηχανής", µη θέλοντας να σκύψει και
καταλαβαίνουµε γιατί, πάνω στα πραγµατικά αίτια του φαινοµένου.

Και, δεύτερον, ότι αυτή η θέση σχετικά µε το δηµόσιο τοµέα που
σύµφυτή του δήθεν, είναι η διαφθορά, είναι επικίνδυνη και
υστερόβουλη, αφού πάει να περάσει στο λαό την αντίληψη, σε µία
εποχή που προωθούνται µε όλα τα µέσα, ολοταχώς, το ξεπούληµα
του δηµόσιου πλούτου στο ντόπιο και ξένο κεφάλαιο, ότι ο
δηµόσιος τοµέας είναι διεφθαρµένος, ενώ ο ιδιωτικός τοµέας είναι
εντιµότατος, αδιάφθορος και κατά συνέπεια καλά κάνουν οι
κυβερνώντες και του παραδίδουν τη διαχείριση και ιδιοκτησία του
δηµόσιου πλούτου, που φυσικά ο ελληνικός λαός δηµιούργησε µε
αίµα στη νεότερη ιστορία της χώρας µας. Και βεβαίως στον ιδιωτικό
τοµέα θα παραδοθούν τα πάντα, όσα εξασφαλίζουν κέρδη.
∆ιαφωνούµε λοιπόν µε αυτές τις αντιλήψεις και τις θεωρούµε άκρως
επικίνδυνες και επιζήµιες. Είναι γνωστό εξάλλου ότι στο δηµόσιο
τοµέα όταν εµφανίζεται η διαφθορά και η ρεµούλα, είναι άµεσα
συνδεδεµένη µε τους στόχους που βάζει ο ιδιωτικός τοµέας, κατ'
αρχήν να ελέγξει την πολιτική εξουσία, τοποθετώντας τους δικούς
του ανθρώπους στη Βουλή, στην κυβέρνηση, και έτσι µε το
ρουσφέτι, µε την εξασφάλιση σε καίριες θέσεις των δικών του
ανθρώπων, να µπορέσει να κάνει καλύτερα τη δουλειά του και
φυσικά το λάδωµα προέρχεται από τον ίδιο τον ιδιωτικό τοµέα.
Γιατί, κατά τη γνώµη µας, φέρνετε, κύριοι της Κυβέρνησης, αυτό το
νοµοσχέδιο. Πρώτον, πάτε να διασκεδάσετε τη δυσαρέσκεια, την
αγανάκτηση του κόσµου για τα κρούσµατα διαφθοράς στην
Αστυνοµία.
∆εύτερον, θέλετε να δηµιουργήσετε ένα σώµα πραιτοριανών, που
θα χρησιµοποιηθεί για να υπηρετηθούν κυβερνητικές και άλλες
σκοπιµότητες και φυσικά στόχος σας δεν είναι να παταχθεί η
διαφθορά.
Πράγµατι, εντύπωση προκαλεί το γεγονός ότι όλοι υποστηρίζουν ότι
το φαινόµενο της διαφθοράς αφορά ελάχιστες περιπτώσεις
επίορκων αστυνοµικών. Τότε γιατί χρειάζεται η Υπηρεσία
Εσωτερικών Υποθέσεων και µάλιστα µε τέτοιες ευρύτατες
αρµοδιότητες που θίγουν συνταγµατικά δικαιώµατα και µε µία τέτοια
στεγανή οργάνωση; 'Αλλοι, λοιπόν, είναι οι στόχοι, αφού είναι
γεγονός αναµφισβήτητο ότι µε το µέτρο αυτό όχι µόνο δεν θα
περιορισθεί το φαινόµενο της διαφθοράς, αλλά πιθανότατα θα
έχουµε έξαρσή του.
Σε ό,τι µας αφορά, πιστεύουµε ότι για να δούµε πώς θα χτυπηθεί
ένα κακό, έχει σηµασία να δούµε κατ'αρχήν ποιες είναι οι αιτίες, τι
είναι αυτό που προκαλεί αυτό το κακό. Στη συγκεκριµένη
περίπτωση πρέπει να δούµε ποιες είναι οι αιτίες του φαινοµένου της
διαφθοράς. Πιστεύουµε ότι η απόκρυψη αυτών των αιτιών, όπως
επιχείρησαν οι προλαλήσαντες εισηγητές, βοηθά να περιστρέφεται
στο κενό η συζήτηση, µε επιχειρήµατα του τύπου "η διαφθορά είναι
σύµφυτη του κρατικού µηχανισµού", "είναι αναγκαστικό φαινόµενο
και αναπόφευκτο της εξέλιξης" κλπ. Στο πνεύµα αυτό
περιστρέφονται και οι προτάσεις βελτίωσης του νοµοσχεδίου µε επί
µέρους τροποποιήσεις, ώστε να µη θίγονται τόσο πολύ τα
δικαιώµατα του πολίτη.
Κατά την άποψή µας το καθεστώς που δηµιουργεί, που γεννά τη
διαφθορά στην Αστυνοµία, έχει να κάνει µε τον ίδιον το ρόλο που
έχει ανατεθεί στα Σώµατα Ασφαλείας µε την αποστολή τους και το
εσωτερικό τους καθεστώς, που είναι πραγµατικά η µήτρα της
διαφθοράς. 'Οσο αυτά θα παραµένουν ως έχουν, το µόνο που θα
µπορεί να επιτυχγάνεται, στην καλύτερη περίπτωση, είναι ο
σχετικός έλεγχος, αλλά σε καµία περίπτωση ο περιορισµός της
διαφθοράς.
Ποιες είναι, κατά τη γνώµη µας, αυτές οι αιτίες. Τις συγκεντρώνουµε
σε τρεις οµάδες:
Η πρώτη είναι η κυριαρχία της αστικής ιδεολογίας και της πολιτικής.
Η δεύτερη είναι ο αντιλαϊκός προσανατολισµός των Σωµάτων
Ασφαλείας και η τρίτη είναι το αντιδηµοκρατικό εσωτερικό καθεστώς
και η δράση των ξένων µυστικών υπηρεσιών.
Σε ό,τι αφορά την κυριαρχία της αστικής ιδεολογίας, πρέπει να
πούµε ότι προβάλλεται από αυτήν ως πρότυπο αξιών, που
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καλλιεργείται µάλιστα και από τα πάνω, η αναγωγή της
εγκληµατικής δράσης του ιµπεριαλισµού σε διεθνές δίκαιο, η
εφαρµογή όλο και πιο αντιλαϊκής πολιτικής σε βάρος των
δικαιωµάτων των εργαζοµένων κλπ. 'Ετσι έχουµε µάζες που
πλήττονται από την ανεργία, από µεγάλης διάρκειας ανεργία, από
την ανέχεια, από την εξαθλίωση- η συµµετοχή και η οργάνωση και
από τα πάνω δραστηριοτήτων διαφθοράς. Βλέπουµε τι γίνεται
συχνά-πυκνά µε διάφορες κυβερνήσεις, ολόκληρες κυβερνήσεις ή
µέλη των κυβερνήσεων, µε διακρατικές ενώσεις και οργανισµούς.
Είδαµε τώρα αυτό το φαινόµενο µε τη διαβόητη Ευρωπαϊκή
Επιτροπή, τη λεγόµενη Κοµισιόν, αν και είναι συζητήσιµο κατά
πόσο η διαφθορά µελών της είναι αυτό που αποτέλεσε την κύρια
αιτία της συνολικής παραίτησής της. Και, βεβαίως, έχουµε την
αναγωγή του κέρδους µε οποιονδήποτε τρόπο σε υπέρτατη αξία και
στόχο, στα πλαίσια του καπιταλιστικού συστήµατος.
Σε ό,τι αφορά τον αντιλαϊκό προσανατολισµό των Σωµάτων
Ασφαλείας, είναι γεγονός ότι το πλαίσιο της σηµερινής νοµιµότητας
απαιτεί µηχανισµούς για την τήρησή του. 'Ενας από αυτούς, τα
Σώµατα Ασφαλείας, αναλαµβάνουν να διασφαλίσουν τη λεγόµενη
έννοµη τάξη και την ασφάλεια όσων βγαίνουν κερδισµένοι σε αυτό
το σύστηµα από αυτήν την πολιτική, δηλαδή την ασφάλεια των
κερδών του κεφαλαίου.
'Οσο πιο αντιλαϊκή γίνεται η κυβερνητική πολιτική, τόσο
αντιδραστικότερος γίνεται ο ρόλος των Σωµάτων Ασφαλείας, που
αναλαµβάνουν την τήρηση της δηµόσιας τάξης και των νόµων που
τη διαµορφώνουν. 'Ενας τέτοιος προσανατολισµός µόνο ή κυρίως
τη διαφθορά µπορεί να καλλιεργεί στους κόλπους και των Σωµάτων
Ασφαλείας.
Ποια άλλωστε διαπαιδαγώγηση και νοοτροπία εξασφαλίζει στο
προσωπικό της ΕΛ.ΑΣ. η παρακολούθηση και καταστολή του
λαϊκού κινήµατος, το χτύπηµα λαϊκών κινητοποιήσεων, το χτύπηµα
των συνταξιούχων, δηλαδή η στήριξη της πιο άδικης πολιτικής για
το λαό;
Ποιες εντυπώσεις, ποιες αντιλήψεις αποτυπώνει στο προσωπικό
των Σωµάτων Ασφαλείας το ότι η Κυβέρνηση δείχνει να
ενδιαφέρεται κυρίως για την καταστολή του λαϊκού κινήµατος, ενώ
αφήνει την αντιµετώπιση της εγκληµατικότητας σε δεύτερη µοίρα,
για να µην πούµε ότι την παραµελεί;
Βλέπουµε τις υπηρεσίες δίωξης του εγκλήµατος χωρίς µέσα, χωρίς
προσωπικό κλπ. Θα µπορούσε κανείς να αναφέρει πάρα πολλά
παραδείγµατα. Κοντά σ' αυτά πρέπει να προστεθεί και το ιδιαίτερα
άσχηµο µισθολογικό καθεστώς στα Σώµατα Ασφαλείας, που
ιδιαίτερα για τα κατώτερα κλιµάκια δεν επιτρέπει την κάλυψη ούτε
και αυτών των στοιχειωδών αναγκών των οικογενειών τους.
Τρίτον, το αντιδηµοκρατικό εσωτερικό καθεστώς και η δράση ξένων
µυστικών υπηρεσιών. Το προσωπικό των Σωµάτων Ασφαλείας
συνεχίζει να πλήττεται από τη στέρηση βασικών δηµοκρατικών
δικαιωµάτων, το αυταρχικό και αντιδηµοκρατικό υπηρεσιακό κλίµα,
τη στρατιωτικοποίηση, τις διακρίσεις, το αντιδηµοκρατικό σύστηµα
αξιολόγησης, κρίσεων, προαγωγής και γενικά την αναξιοκρατία, τη
µη απόδοση στοιχειωδών εργασιακών δικαιωµάτων.
Ο σηµερινός προσανατολισµός των Σωµάτων Ασφαλείας επιβάλλει
τη στρατιωτικοποίηση, την πειθαρχία του φόβου, τα στεγανά και τις
στερήσεις. Κυριαρχεί η αντιδηµοκρατική διαπαιδαγώγηση, ακόµη
και στις σχολές παραγωγής. Και έχουµε πάρα πολλά τέτοια
παραδείγµατα περιφρονητικής στάσης ακόµη και ανώτερων
αξιωµατικών απέναντι σε Βουλευτές, για να µην πούµε τι γίνεται
απέναντι στον απλό πολίτη.
Κύριε Υπουργέ, προχθές µε τη διαδήλωση των φιλειρηνικών
δυνάµεων της χώρας µας ενάντια στη ΝΑΤΟϊκή σύναξη, είχαµε
τέτοια παρόµοια κρούσµατα, πέρα από τη χρήση ασφυξιογόνων σε
µια εκδήλωση φιλειρηνική, αντι-ΝΑΤΟϊκή φυσικά, στην οποία
συµµετείχαν και ηλικιωµένα πρόσωπα.
Υπήρξε συγκεκριµένη περιφρονητική συµπεριφορά -και δεν είναι η
πρώτη φορά- αστυνοµικού διευθυντή απέναντι σε Βουλευτές. Το
λέµε, το ξαναλέµε, αλλά συνεχώς το βρίσκουµε όλο και πιο οξυµένο
µπροστά µας, που σηµαίνει ότι από κάπου ενθαρρύνονται, από

κάπου παίρνουν φόρα.
Συνέπεια αυτού του προσανατολισµού αποτελεί και η πλήρης
υποταγή των Σωµάτων Ασφαλείας στις Ηνωµένες Πολιτείες και τις
δικές τους υπηρεσίες. Πώς µπορεί να αποδώσει ένα Σώµα, όταν
συνολικά, αλλά ιδιαίτερα οι πιο νευραλγικές υπηρεσίες του,
ελέγχονται, καθοδηγούνται από τη CIA, από την DIA, από το FBI,
υπηρεσίες φυσικά που βαρύνονται µε τεράστια εγκλήµατα.
Συµπερασµατικά, όσον αφορά τις αιτίες γενικά, θα ήθελα να πω ότι
όλοι µιλάτε και ξιφουλκείτε ενάντια στη διαφθορά, αλλά σκόπιµα
ξεχνάτε τούτο, ότι η επέκταση της διαφθοράς στα Σώµατα
Ασφαλείας διευκολύνεται και τροφοδοτείται από τον αντιλαϊκό
προσανατολισµό τους, από το ασφυκτικό εσωτερικό καθεστώς, που
τα συνοδεύει και από τις ανεξέλεγκτες δραστηριότητες ξένων
υπηρεσιών.
'Ολα τα παραπάνω αποτελούν γόνιµο έδαφος για τη διατήρηση και
επέκταση της διαφθοράς στα Σώµατα Ασφαλείας. Εξάλλου µια
τέτοια υπηρεσία, που πάτε να δηµιουργήσετε, δεν έχει γίνει ξανά,
ούτε στην Ελλάδα, στον υπόλοιπο δηµόσιο τοµέα, εκτός από τα
περίφηµα Σ∆ΟΕ µε τα γνωστά αποτελέσµατα ούτε και στην
υπόλοιπη Ευρώπη. Μόνο στη Νέα Υόρκη, απ' όπου -όπως
φαίνεται- η εµπειρία είναι αρνητική, γιατί έχουµε συγκεκριµένα
στοιχεία που δείχνουν ότι διήρεσε το αστυνοµικό Σώµα,
δηµιούργησε ανταγωνισµούς και σκόπιµα αλληλοκαρφώµατα και
µείωσε την αποτελεσµατικότητα της Αστυνοµίας. Μας το βεβαίωσε
αυτό και ο πρόεδρος της 'Ενωσης Αξιωµατικών.
Συγκεκριµένα, σχετικά µε το συζητούµενο νοµοσχέδιο, στόχος της
Κυβέρνησης, αντίθετα απ' ό,τι ισχυρίζεται, είναι να αποτελέσει η
Υπηρεσία Εσωτερικών Υπηρεσιών βασικό µέσο για την ένταση του
αυταρχισµού µέσα στην ΕΛ.ΑΣ., για την τροµοκράτηση και τον
πολιτικό έλεγχο του προσωπικού και τη δίωξη κάθε αγωνιστικής,
συνδικαλιστικής δραστηριότητας µέσα στην ΕΛ.ΑΣ.
Η Νέα ∆ηµοκρατία στην πραγµατικότητα συµφωνεί µε την ίδρυση
αυτής της υπηρεσίας, γιατί θεωρώντας ότι θα διαδεχθεί την
Κυβέρνηση του ΠΑ.ΣΟ.Κ. χρειάζεται για τον ίδιο ακριβώς λόγο έναν
τέτοιο µηχανισµό. 'Αλλωστε, ούτε η ίδια άγγιξε τις αιτίες της
διαφθοράς.
Η καταστολή των λαϊκών αγώνων, που θα ενταθεί ακόµα
περισσότερο τα επόµενα χρονια, απαιτεί ένα τέτοιο µηχανισµό,
ανεξέλεγκτο, για τον πειθαναγκασµό του προσωπικού των
Σωµάτων Ασφαλείας.
Η ανάγκη αυτή κατανοείται και υιοθετείται χωρίς να οµολογείται και
από τα δύο κόµµατα που συµφωνούν. Η µόνη διαφορά τους στην
πράξη, θα είναι η ανακάλυψη νέων "αδιαφθόρων", που µε την
ευκαιρία αλλαγής κυβερνήσεων ή υπουργών, θα ξηλώνεται η
προηγούµενη υπηρεσία "αδιαφθόρων" και θα τοποθετούνται νέα
πρόσωπα της εµπιστοσύνης της νέας κυβέρνησης και του νέου
υπουργού. 'Αλλωστε αυτό γίνεται και για την ηγεσία της ΕΛ.ΑΣ., της
Αστυνοµίας και δεν είναι δυνατόν να µη γίνει και γι' αυτήν την
υπηρεσία που πάτε να δηµιουργήσετε.
Η Κυβέρνηση διαµορφώνει έναν ανεξέλεγκτο µηχανισµό που
παραβιάζει συνταγµατικές ελευθερίες ή κινείται στα όριά τους, αφού
η Υπηρεσία Εσωτερικών Υπηρεσιών θα µπορεί πρώτον να
διερευνά, να συλλέγει, να αξιολογεί, να αξιοποιεί πληροφορίες που
θα περιέρχονται σε αυτήν.
Ερωτάµε: Πώς θα γίνεται αυτό; Τι θα διασφαλίζει τη µη σκόπιµη και
συκοφαντική πληροφόρηση, παραδείγµατος χάρη εν όψει κρίσεων
και όχι µόνο, που η διερεύνηση και ο χρόνος που αυτή απαιτεί θα
έχει ήδη αποβεί σε βάρος του καταγγελλόµενου αστυνοµικού;
∆εύτερον, να έχει απρόσκοπτη πρόσβαση όχι µόνο στα αρχεία των
άλλων αστυνοµικών υπηρεσιών, αλλά και σε αυτά ολόκληρου του
δηµόσιου τοµέα.
Τρίτον, να άρει το απόρρητο των επικοινωνιών στα πλαίσια
προκαταρκτικής εξέτασης και µάλιστα, όταν δεν θα έχει ακόµα
αποδειχθεί τίποτα, παραβιάζοντας τα συνταγµατικά δικαιώµατα των
αστυνοµικών και των οικογενειών τους, καθώς και άλλων πολιτών.
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Τι διασφαλίζει από την αυθαιρεσία; Γιατί φτιάχνετε ειδική διάταξη για
τους αστυνοµικούς, αφού υπάρχει ο Κώδικας Ποινικής ∆ικονοµίας,
που υπό προϋποθέσεις δίνει τέτοια δυνατότητα;
Τέταρτον, να επεµβαίνει παντού και ατιµώρητα µε το πρόσχηµα
καταγγελιών ή υπονοιών για έλεγχο µεταφορικών µέσων. ∆ηλαδή,
οπουδήποτε, όποτε του καπνίσει ενός αστυνοµικού αυτής της
υπηρεσίας, θα σταµατάει οποιονδήποτε, µε οποιοδήποτε
µεταφορικό µέσο και θα κάνει εξονυχιστικό έλεγχο.
Πέµπτον, να συναλλάσσεται µε συµµετόχους σε εγκληµατικά
κυκλώµατα και καταδότες, που εξασφαλίζουν µε αυτόν τον τρόπο
την ατιµωρησία τους. Να µπορούν να χρησιµοποιούνται άτοµα του
προσωπικού της υπηρεσίας, αλλά και οποιαδήποτε άλλα
πρόσωπα, ως εµπλεκόµενα δήθεν, αλλά στην πραγµατικότητα
καταδότες εγκληµατικών πράξεων.
Θέλουµε να υπογραµµίσουµε ότι εδώ εξασφαλίζει µέχρι και την
ατιµωρησία αστυνοµικών που πήραν µέρος σε εγκλήµατα. ∆ηλαδή,
εδώ έχουµε την ασυδοσία σε όλο της το µεγαλείο.
Θέλουµε επίσης να τονίσουµε ότι για ένα τέτοιο Σώµα, µε τέτοιες
ασύδοτες δραστηριότητες, δεν µπορεί παρά η επιλογή των σκοπών
του Σώµατος αυτού, καθώς και η τοποθέτηση του προσωπικού του,
να χαρακτηρίζεται από αυθαίρετα και υποκειµενικά κριτήρια, από
απουσία διαφάνειας και ελέγχου της Βουλής και από αυθαίρετες
εξαιρέσεις στη συγκρότησή του µε απόλυτα κυβερνητικό έλεγχο.
Αυτό το µαρτυρούν τα κριτήρια επιλογής του προσωπικού, οι
εξαιρέσεις των συνδικαλιστών που εκτός των άλλων έχουν σχέση
και µε τη διερεύνηση αδικηµάτων που έχουν να κάνουν µε τη
συνδικαλιστική δράση, άµεσα ή έµµεσα.
Είναι γεγονός ότι το άρθρο 247 µεταξύ άλλων προβλέπει και τη
συνδικαλιστική δράση, το ίδιο και το άρθρο 260 και 261 -δεν µε
παίρνει ο χρόνος να τα αναφέρω συγκεκριµένα, αλλά στην κατ'
άρθρο συζήτηση θα τα πούµε- µε τις εξαιρέσεις όσων υπηρετούν -
προσέξτε το αυτό- ή υπηρέτησαν σε γραφεία Υπουργών, Γενικών
Γραµµατέων, Βουλευτών, στο γραφείο του Αρχηγού της Αστυνοµίας
κ.λπ. ∆ηλαδή, θεωρούνται εκ προοιµίου αυτοί ότι είναι διεφθαρµένοι
και δεν µπορούν να πάρουν µέρος σε µία τέτοια υπηρεσία.
Και εδώ µας κάνει εντύπωση το ότι δεν αναφέρεται καθόλου το
προσωπικό που υπηρετεί στην υπηρεσία του Πρωθυπουργού ή του
Προέδρου της ∆ηµοκρατίας. Είναι ένα ερώτηµα που θα µπορούσε
να µας το απαντήσει.
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το προειδοποιητικό κουδούνι λήξεως του
χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)
'Ενα-δύο λεπτά, κύριε Πρόεδρε και θα τελειώσω.
Επίσης, θέλουµε να καταγγείλουµε ότι µε την ανάθεση στον
Υπουργό ∆ηµόσιας Τάξης να ρυθµίζει µε προεδρικό διάταγµα τις
απαραίτητες δήθεν λεπτοµέρειες που αφορούν στην ουσία τα
πάντα, έχουµε µια νέα δυνατότητα απεριόριστης αυθαιρεσίας.
Αλήθεια θα θέλαµε να µας πείτε, έστω ενδεικτικά, ποιος είναι ο
αριθµός των αστυνοµικών που θα απασχοληθούν σε αυτήν την
υπηρεσία. 'Ετσι, πέστε µας. 'Εκατό, διακόσιοι, τριακόσιοι,
πεντακόσιοι; ∆έκα, είκοσι, πόσοι; Εχουµε σκοτάδι εκεί πέρα.
Ακόµα θέλαµε να πούµε ότι η αντιµετώπιση της διαφθοράς δεν
γίνεται µε Σώµατα ασύδοτα "αδιαφθόρων" που αλλού στοχεύουν.
Απαιτείται ο εκδηµοκρατισµός των Σωµάτων Ασφαλείας, η
απαλλαγή τους από την ξένη εξάρτηση και αναπροσανατολισµός
τους στη δίωξη του εγκλήµατος και όχι του λαϊκού κινήµατος ...
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµιλίας
του κυρίου Βουλευτή)
Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
...η λύση βασικών θεσµικών, εργασιακών και οικονοµικών
προβληµάτων των αστυνοµικών, η αποστρατικοποίηση των
Σωµάτων Ασφαλείας, η κατάργηση των στεγανών, ο έλεγχος της
Βουλής, η κατάργηση των διακρίσεων, η αξιοκρατία, η διαφάνεια
στις υπηρεσιακές µεταβολές, ο εκδηµοκρατισµός του συστήµατος
κρίσεων και προαγωγών, η κατοχύρωση πλήρων συνδικαλιστικών
ελευθεριών µε ριζική τροποποίηση, εκδηµοκρατισµό του

υπάρχοντος νόµου, η αναδιάταξη των αστυνοµικών δυνάµεων στην
κατεύθυνση ενίσχυσης των Υπηρεσιών δίωξης της
εγκληµατικότητας και η ενίσχυσή τους µε τα απαραίτητα και
κατάλληλα υλικοτεχνικά µέσα, η διάλυση των δυνάµεων και
υπηρεσιών παρακολούθησης και καταστολής των λαϊκών αγώνων
(Εργατικό Τµήµα της Ασφάλειας, ΜΑΤ κλπ.).
Αυτές είναι ορισµένες προτάσεις που θα µπορούσαν να δράσουν
ευεργετικά προς την κατεύθυνση του περιορισµού της διαφθοράς
στην Αστυνοµία, αλλά και στην ενίσχυση του κύρους της
Αστυνοµίας µέσα στον λαό, κύρος για το οποίο τόσο πολύ
υποκριτικά κόπτονται ορισµένοι.
Για τις υπόλοιπες διατάξεις θα αναφερθούµε στην κατ' άρθρον
συζήτηση.
'Επειτα απ' όλα αυτά είναι ευνόητο ότι όχι µόνο δεν µπορούµε να
ψηφίσουµε αυτό το νοµοσχέδιο, αλλά ζητούµε από την Κυβέρνηση
να το αποσύρει ως απαράδεκτο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ο ειδικός αγορητής
του ∆ηµοκρατικού Κοινωνικού Κινήµατος κ. Γεώργιος Τσαφούλιας,
Βουλευτής Αχαϊας, έχει το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΤΣΑΦΟΥΛΙΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, η παρέµβαση του
κοµµατισµού από το παρελθόν στην Αστυνοµία έχει δηµιουργήσει
πολλά προβλήµατα. Το περιεχόµενο της πολιτικής παρέµβασης
ταυτιζόταν -και µπορώ να πω και σήµερα ακόµα ταυτίζεται
απόλυτα- µε τον τρόπο άσκησης της εξουσίας υπό των
κυβερνήσεων µέσω της Αστυνοµίας .
∆εν θέλω να αναφερθώ στα χρόνια 1961-1962 που η πολιτική
εξουσία ταυτιζόταν µε την παρουσία των αστυνοµικών. Υπήρχε το
κράτος της βίας. Η ιστορία εξάλλου είναι βεβαία για την
επιγραµµατική αυτή διατύπωση.
Η υπηρεσία, όπως διατυπώνεται αυτήν τη στιγµή στο νοµοσχέδιο,
λειτουργεί µέσα από τον ίδιο τον εαυτό της, µέσα από τη λειτουργία
των σχέσεων των αστυνοµικών, µέσα από το ίδιο το σύστηµα.
Εποµένως, δεν είναι ένα ανεξάρτητο Σώµα έξω από τη λειτουργία
των υπηρεσιών της Αστυνοµίας, ώστε να πούµε ότι θα υπάρξει
δυνατότητα καταπολέµησης της διαφθοράς.
∆εν είναι ένα ανεξάρτητο Σώµα, όπως είναι το Σώµα της
∆ικαιοσύνης, όπου βγήκε ο Πρόεδρος του Αρείου Πάγου κ. Ματθίας
και µίλησε καθαρά προς τον Υπουργό ∆ικαιοσύνης κ. Ευάγγγελο
Γιαννόπουλο και βγήκε και ο κ. Ευάγγελος Γιαννόπουλος προς τον
κ. Ματθία.
∆εν υπάρχει ένα περιεχόµενο λειτουργίας της υπηρεσίας αυτής το
οποίο θα προσδιορίζει ανεξαρτησία στην άσκηση των καθηκόντων
του, ώστε πράγµατι να έχουµε αυτό που πρέπει αν πούµε ότι
δεχόµαστε, ότι η διαφθορά πρέπει να καταπολεµηθεί µε τη σύσταση
µιας υπηρεσίας.
Η αλληλοεµπλοκή αυτής της σχέσης µέσα στο εσωτερικό της
Αστυνοµίας δεν θα αποδώσει τίποτα το θετικό και αυτό, διότι
υπάρχει ένας κατεστηµένος θεσµός λειτουργίας διαφθοράς στον
τοµέα των δηµοσίων υπηρεσιών γενικότερα και ο κατεστηµένος
αυτός τοµέας που λειτουργεί ως διαφθορά µέσα στο δηµόσιο δεν
καταπολεµάται κατ'αυτόν τον τρόπο.
Εγώ σας λέω για τα κυκλώµατα των φυλακών. Ο κύριος Υπουργός
∆ικαιοσύνης, όταν τον ρώτησα σε νοµοσχέδιο που ήρθε για
τροποποίηση διαφόρων διατάξεων, µου απήντησε "είναι αδύνατον
να καταπολεµήσω τα κυκλώµατα των φυλακών". Σήµερα τα
κυκλώµατα των φυλακών έχουν καταπολεµηθεί;
Υπάρχουν ορισµένοι δικηγόροι, υπάρχουν ορισµένοι δικαστικοί
υπάλληλοι, υπάρχουν ορισµένοι φύλακες και υπάρχει και µία
κατάσταση ανθρώπων έξω από αυτούς, που ακόµα λειτουργεί.
Εποµένως, αν δεν εξαρθρώσουµε τη λειτουργία του περιεχοµένου
που επιβάλλει αυτό το κατεστηµένο σύστηµα που δηµιουργεί τη
διαφθορά, πώς είναι δυνατόν, δηµιουργώντας υπηρεσίες
εσωτερικής λειτουργίας να καταπολεµήσουµε τη διαφθορά; ∆εν
µπορεί να υπάρξει καταπολέµηση της διαφθοράς µέσα από αυτήν
τη λειτουργία του συστήµατος, όπως ακριβώς το λέµε.
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Μάλιστα ο κ. Γιαννόπουλος είπε τότε "δεν µπορώ να κάνω τίποτα".
'Αρα, ο Υπουργός ∆ικαιοσύνης είναι ανίσχυρος να είναι πάνω από
τη λειτουργία της αξίας της έννοιας του κυκλώµατος και δηλώνει
αδυναµία.
Σε τέτοια σηµεία υπάρχει αδυναµία σε όλα τα πεδία λειτουργίας του
δηµοσίου τοµέα, όπου υπάρχει διαφθορά. Στα νοσοκοµεία δεν
υπάρχει διαφθορά; Τα φακελάκια δεν λειτουργούν σήµερα;
Λειτουργούν συναινετικά, αποδεκτικά από το λαό και τους γιατρούς.
'Εχει γίνει πλέον κοινή συνείδηση και αποδοχή η λειτουργία του
φακελώµατος. 'Eγινε σύστηµα, έγινε βίωµα, έγινε κατεστηµένο,
έγινε περιεχόµενο λειτουργίας συστήµατος, το οποίο δεν
καταπολεµάται, διότι το θέλει και η κοινωνία, το θέλουν και οι
γιατροί, το θέλει και το σύστηµα.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΤΣΑΚΛΙ∆ΗΣ: Τώρα σταµάτησαν.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΤΣΑΦΟΥΛΙΑΣ: Σταµάτησαν στη φαντασία σας, στην
περιοχή της Καβάλας, που είναι πάνω από τα όρια. Πηγαίνετε να
δείτε πώς αντιµετωπίζετε το πρόβληµα. 'Εχει δηµιουργηθεί τέτοια
δύναµη συνηθείας λειτουργίας που πάει ο ίδιος ο ασθενής και ο
συγγενής και λένε "να σας δώσω κάτι".
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ: Κύριε συνάδελφε, συµφωνούµε.
Μην προσπαθείτε να µας πείσετε.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΤΣΑΦΟΥΛΙΑΣ: ∆εν προσπαθώ να σας πείσω.
Απλούστατα αυτήν την κατάσταση, η οποία έχει υιοθετηθεί σαν
αποδεδειγµένη λειτουργία ζωής στο δηµόσιο τοµέα και σε όλα τα
επίπεδα λειτουργίας της κρατικής µηχανής την αποδεχόµεθα να
λειτουργεί σ' ένα µέρος και στην Αστυνοµία. Αλλά µε τον τρόπο που
προσπαθούµε να καταπολεµήσουµε αυτό, κάτι τέτοιο δεν είναι
δυνατόν να γίνει.
(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική 'Εδρα καταλαµβάνει ο Γ'
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΛΟΥΚΑΣ ΑΠΟΣΤΟΛΙ∆ΗΣ)
Στη συγκεκριµένη περίπτωση είναι άλλα τα κριτήρια εκείνα, τα
οποία θα δηµιουργήσουν τις προϋποθέσεις καταπολέµησης της
διαφθοράς. Είναι η ανύψωση του Αστυνοµικού Σώµατος, η
µισθολογική ανύψωση, η ηθική ανύψωση, ο τρόπος λειτουργίας
των επιλογών και τα κριτήρια τα οποία θα εφαρµόζονται, η
αντικειµενική αξιολόγηση, η αναβάθµιση της λειτουργίας του
Σώµατος αυτού σε τέτοιο βαθµό, ώστε να αισθάνεται υπερήφανο
που υπηρετεί σ'αυτό το Σώµα.
'Ελεγε ο Γεώργιος Παπανδρέου ότι "απονείµουµεν αγαθά Θεών εις
τους δικαστάς, διότι απονείµουν έργα Θεών". Το ίδιο απονείµουν
έργα Θεών, οι αστυνοµικοί. Εµείς δεν τους περιβάλλουµε µε τη
δυνατότητα λειτουργίας της ανυψώσεως του επαγγέλµατος, το
οποίο ασκούν. Να αισθάνονται υπερήφανοι, να αισθάνονται
δυνατοί, να αισθάνονται αντικειµενικοί και δίκαιοι, να αισθάνονται,
ότι δεν θα παραβιάσουν τη συνείδησή τους, διότι τους έχει τιµήσει η
πολιτεία, τους έχει αξιολογήσει και τους έχει αναβαθµίσει σε ένα
τέτοιο επίπεδο, ώστε ψυχολογικά, κοινωνικά και πνευµατικά να
αισθάνονται ότι εκτελούν ένα έργο αντάξιον προς την αποστολή και
το περιεχόµενο της ανταπόδοσης του κράτους και της πολιτείας.
∆εν αισθάνονται, όµως, έτσι. Αισθάνονται περιφρονηµένοι.
Αισθάνονται απογοητευµένοι. Αισθάνονται µοιρολάτρες.
Αισθάνονται καταδιωκόµενοι. ∆εν µπορούν να αντιµετωπίσουν τις
οικογενειακές τους ανάγκες και αναγκάζονται πολλοί εξ αυτών να
προσφέυγουν και σε ευτελή µέσα λειτουργίας όρων, για να
αντιµετωπίσουν την καθ' ηµέραν επιβίωση και έχουµε αυτό το
φαινόµενο. Ενδιαφερθήκαµε ποτε εµείς γι' αυτήν την περίπτωση;
Ενδιαφέρθηκε η πολιτεία γι' αυτήν την περίπτωση, ώστε να πει ότι
βρήκε τρόπους αντιµετώπισης της ανύψωσης του επιπέδου της
Αστυνοµίας και των αστυνοµικών;
Αυτές οι λίστες ντροπής υπάρχουν και αποτελούν παράδειγµα για
το πώς λειτούργησε και λειτουργεί η Αστυνοµία. ∆εν είναι δυνατόν
τώρα µ'αυτές τις λίστες ντροπής να ερχόµαστε εδώ και να λέµε, ότι
πράγµατι θα λειτουργήσει ένα υπέροχο Σώµα το οποίο προπαντός
άλλου θα αντιµετωπίσει το πρόβληµα της διαφθοράς.
Αυτό το Σώµα θα αποτελεί το φόβο και τον τρόµο των άλλων, διότι
υπάρχει µία προκλητική διάκριση. ∆ηµιουργείται ένα σώµα

πραιτοριανών, ένα σώµα το οποίο θα έχει µισθολογικές διακρίσεις,
θα έχει το αµετάθετο. Σκεφθείτε ότι εάν πράγµατι παραιτηθεί από
την υπηρεσία θα έχει το προνόµιο να παραµένει στο κέντρο, παρά
τη διάταξη του νόµου για τη µοριοποίηση και για τις µεταθέσεις.
Αυτός προκλητικά θα έχει το δικαίωµα της µη µεταθέσεως και της
παραµονής στο κέντρο. Θα έχει το δικαίωµα να παίρνει µεγαλύτερο
µισθό. Θα έχει ειδική ταυτότητα. Θα έχει προνόµια τα οποία θα
δηµιουργήσουν µία κατάσταση πολύ επώδυνη για τους λοιπούς
συναδέλφους τους. Είναι σαράντα χιλιάδες αστυνοµικοί. Οι τριάντα
εννέα χιλιάδες πεντακόσιοι από τους οποίους θα επιλεγούν αυτοί,
πώς θα σκεφθούν ότι αυτοί οι άνθρωποι δεν είναι εκείνοι οι οποίοι
είναι άξιοι να βρίσκονται και αυτοί σ' αυτόν τον τοµέα;
Τα κριτήρια τα οποία τίθενται για την επιλογή αυτών των ανθρώπων
είναι κριτήρια κοµµατικά, είναι κριτήρια σκοπιµότητος. Ο τρόπος µε
τον οποίο θα επιλέγονται αυτοί οι αστυνοµικοί είναι τελείως
αόριστος και είναι τρόπος του διορισµού από το διοικητή και του
συµβουλίου κρίσεων. Το συµβούλιο κρίσεων είναι ένα υπηρεσιακό
όργανο που ανήκει στον Υπουργό ∆ηµοσίας Τάξεως. Είναι οι
σχέσεις του Υπουργού µε το όργανο αυτό. Εποµένως το
υπηρεσιακό όργανο θα εκλέξει εκείνους µε τα αόριστα κριτήρια,
ώστε πράγµατι σ' αυτήν την περίπτωση δεν θα υπάρχει για τους
άλλους δικαιολογία γιατί δεν επελέγησαν.
Λέει, να διακρίνεται για την αποδοτικότητα και αποτελεσµατικότητά
του, το ήθος, τη διαγωγή του. Σβήσαµε το αντοχής στις πιέσεις.
Γιατί το σβήσαµε; Υπάρχει σύστηµα λειτουργίας πιέσεων των
αστυνοµικών. Αναγκάστηκε ο κύριος Υπουργός να το σβήσει.
Παρόλο όµως ότι το έσβησε, το σύστηµα λειτουργίας πιέσεων
υπάρχει. 'Ηταν η πραγµατική του έννοια και η πραγµατική του
τοποθέτηση. Η αντοχή στις πιέσεις. Με το να το σβήσουµε εδώ
φραστικά και να το απαλείψουµε, δεν απαλείφουµε το σύστηµα
λειτουργίας πιέσεων.
'Αρα υπάρχει σύστηµα λειτουργίας πιέσεων και γι' αυτό το
νοµοσχέδιο έβαλε, αντοχή στις πιέσεις. Πώς θα καταργήσουµε το
σύστηµα λειτουργίας των πιέσεων; Το θέλουµε δεδοµένο το
σύστηµα λειτουργίας των πιέσεων. Μπορούµε να εξαρθρώσουµε το
σύστηµα λειτουργίας των πιέσεων; 'Ωστε αν εξαρθρώσουµε το
σύστηµα λειτουργίας των πιέσεων δεν θα χρειαστεί να βάλουµε
αντοχή στις πιέσεις. Ποιος έχει αντοχή στις πιέσεις, όταν το
σύστηµα είναι πανίσχυρο, όταν τα πλοκάµια του συστήµατος των
πιέσεων -των πολιτικών παρεµβάσεων και έξω απ' αυτές- είναι
τόσο δυνατά;
Εποµένως θα έπρεπε να εξαλείψουµε το σύστηµα λειτουργίας των
πιέσεων και µετά να µιλάµε για Σώµα το οποίο θα καταπολεµήσει
τη διαφθορά.
Λέει ότι θα πρέπει να έχει αποτελεσµατικότητα, αποδοτικότητα,
ήθος και διαγωγή. Αυτά τα κριτήρια δεν έχουν προσδιοριστικό
περιεχόµενο τι είναι η αποδοτικότητα, αποτελεσµατικότητα, το ήθος
και η διαγωγή. Αυτά είναι αόριστα. Τα παίρνει ο διοικητής του
Σώµατος µαζί µε το συµβούλιο κρίσεων, τα βάζει στο µυαλό του και
επιλέγει.
Εποµένως, δίνουν εξετάσεις από τους τριάντα εννέα χιλιάδες
πεντακόσιους να επιλεγούν δεκαπέντε ή είκοσι χιλιάδες και να πουν
ότι αυτοί έχουν αποτελεσµατικότητα, ήθος, διαγωγή και
αποδοτικότητα, υπευθυνότητα και γίνεται διαγωνισµός, από αυτούς
όλους να εκλέξουµε το Σώµα της εσωτερικής υπηρεσίας ώστε
πράγµατι τότε να πούµε ότι έχει είκοσι χιλιάδες εντίµους, εξίσου
ηθικούς, τίµιους αποτελεσµατικούς, υπευθύνους και αποδοτικούς.
Και ως εκ τούτου θα κάνουµε ένα διαγωνισµό και όσοι πάνε σ'
αυτόν τον διαγωνισµό και επιτύχουν, θα είναι ένα ανεξάρτητο Σώµα.
Ούτε αυτό γίνεται, παρά γίνεται ακριβώς το αντίθετο, δηλαδή,
δηµιουργείται µία λειτουργία σχέσεως επιλογής από το συµβούλιο
κρίσεων, από το διοιηκητή και από την οσµή της λειτουργίας των
αστυνοµικών σχέσεων και ως εκ τούτου αντιµετωπίζουµε το
πρόβληµα κατ' αυτόν τον τρόπο. ∆εν είναι τρόπος αντικειµενικής
αξιολόγησης για την επιλογή. Μιλάµε βέβαια στα ειδικότερα θέµατα
τώρα, ανεξάρτητα από εκείνα τα οποία είπαµε ότι θα αποτελούν τα
κριτήρια της αναβάθµισης και της καταπολέµησης της διαφθοράς.
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Επίσης, στο άρθρο 2 αναφέρεται ότι απαγορεύεται να είναι από
τους Βουλευτές, όσοι έχουν υπηρετήσει σε πολιτικά γραφεία, σε
κρατικές υπηρεσίες, στον αρχηγό της Αστυνοµίας, στους
Υπουργούς, στους Βουλευτές, απαγορεύεται αυτοί να είναι µέλη της
υπηρεσίας των εσωτερικών υποθέσεων. Τι έκαναν αυτοί.
Πρώτον και κύριο δεχόµεθα ότι όσοι υπηρέτησαν στους Βουλευτές,
στους Υπουργούς σε κρατικούς ανώτερους λειτουργούς, στον
αρχηγό της Αστυνοµίας και σε άλλα παρόµοια τέτοια πρόσωπα,
είναι άνθρωποι ακατάλληλοι διότι το περιβάλλον στο οποίο
υπηρέτησαν ήταν διεφθαρµένο και ακατάλληλο; Βγάζετε
ανθρώπους αξίους, εντίµους οι οποίοι υπηρέτησαν σε Βουλευτές,
σε κρατικούς λειτουργούς, σε Υπουργούς, αυτούς που έχετε δίπλα
σας, κύριε Υπουργέ, είναι άνθρωποι που οπωσδήποτε θα έχουν όχι
αντικειµενικότητα στην αντιµετώπιση της υπηρεσίας να επιλεγούν
και αυτοί; Τότε γιατί τους έχετε δίπλα σας; Μήπως αυτοί είναι
διεφθαρµένοι; Και µήπως όλοι όσοι είναι στους Βουλευτές, στους
κρατικούς λειτουργούς, στον αρχηγό της Αστυνοµίας διεφθαρµένοι;
Μήπως η διαφθορά ξεκινάει από το κεφάλι και είµαστε όλοι εµείς,
εκείνοι οι οποίοι ηγούνται περισσότερο διεφθαρµένοι από τους
άλλους; Είναι διάταξη να αναφέρεται ως τρόπος επιλογής και
εξαιρέσεως των ανθρώπων αυτών; Τι έχουν αυτοί οι άνθρωποι που
δεν τους επιλέγετε; Ποιο είναι το σύστηµα λειτουργίας δίπλα από
τους ανθρώπους που υπηρέτησαν; Μήπως το σύστηµα λειτουργίας
δίπλα από τους Βουλευτές είναι διεφθαρµένο και ως εκ τούτου
έχουν αυτοί εθιστεί στη λειτουργία επαφής διεφθαρµένης
αποδόσεως της υπηρεσίας τους και ως εκ τούτου τους
παραλείπουµε; Οι συνδικαλιστές είναι διεφθαρµένοι; Γιατί
επιτρέψατε τον συνδικαλισµό; Είναι πρόσωπα διεφθαρµένα οι
συνδικαλιστές, δεν είναι πρόσωπα τα οποία επιδοκιµάστησαν,
ανταπεκρίθησαν και ζήτησαν την ψήφο των λοιπών συναδέλφων
τους, από όλο τον πληθυσµό της Αστυνοµίας και εξελέγησαν ως
αδιάφθοροι, ηθικοί, τίµιοι για να µπορέσουν να αντιµετωπίσουν τα
συνδικαλιστικά και άλλα προβλήµατα; Γιατί αυτοί οι άνθρωποι δεν
επιλέγονται, γιατί εξαιρούνται; Είναι ανήθικοι; ∆εν είναι άξιοι; Με µια
ρετσινιά σε όλο αυτό τον κόσµο ο οποίος υπηρέτησε κάπου ή ασκεί
συνδικαλιστικά καθήκοντα, ποιος είναι ο ιδιαίτερος λόγος από τον
οποίο οπωσδήποτε αυτοί οι άνθρωποι πρέπει να εξαιρεθούν;
Στο άρθρο 1, λέτε ότι για την εκπλήρωση της αποστολής της
υπηρεσίας εσωτερικών υποθέσεων διερευνά, συλλέγει, αξιολογεί
και αξιοποιεί πληροφορίες και στοιχεία που αφορούν τη διάπραξη
των εν λόγω αιτηµάτων. Και µετά λέτε στην άλλη παράγραφο "κατά
την εκτέλεση των ανωτέρω καθηκόντων τους η υπηρεσία
εσωτερικών υποθέσεων έχει απρόσκοπτη πρόσβαση στα αρχεία
των άλλων των αστυνοµικών υπηρεσιών και των άλλων αρχών
υπηρεσιών του ευρυτέρου δηµόσιου τοµέα". ∆ηλαδή, κατά τη
διατύπωση του άρθρου 1, παράγραφος 3 και προς το τέλος της
παραγράφου 3, δίνετε δικαιώµατα λειτουργίας της υπηρεσίας
εσωτερικών υποθέσεων υπερσυνταγµατικά. ∆ηλαδή, τους δίνετε
δικαιώµατα προτού ενεργηθεί η προανάκριση ή η προκαταρκτική
εξέταση αυτοί να έχουν τη δύναµη να συλλέγουν πληροφορίες, να
κάνουν τα πάντα, να προσφέρουν σε αρχεία. Πού έχει ακουστεί
αυτό το πράγµα να φθάνουν σε ένα σηµείο να συλλέγουν
πληροφορίες που είναι ο νόµος που ψηφίσαµε ο 2472/97 που
µιλάει για την προστασία του ατόµου από την επεξεργασία
δεδοµένων προσωπικού χαρακτήρα. Αναφέρετε το νόµο σε καµία
διάταξη του 2472/77 για την προστασία του ατόµου από την
επεξεργασία προσωπικών δεδοµένων;
Και γιατί δεν διευκρινίζετε στο άρθρο 1, ότι δεν θα γίνονται αυτά, αν
δεν διαταχθεί προκαταρκτική εξέταση; Εποµένως οι διατάξεις αυτές
είναι γεµάτες από κινδύνους λειτουργίας. Μπορεί να πει κανένας ότι
είναι ενάντια στην άσκηση των δικαιωµάτων του πολίτου. ∆ηλαδή,
θα προβαίνουν µε υπερεξουσίες τέτοιες ώστε πράγµατι αυτοί οι
άνθρωποι να λειτουργούν ως υπερδικαστές. Θα λειτουργούν ως
ανώτεροι των ανωτέρων. Εγώ φοβάµαι ότι αυτό θα είναι ένα σώµα
πάνω από το κεφάλι σας.
Φοβάµαι επίσης µήπως έχει τη δυνατότητα, λόγω της λειτουργίας
και της σχέσεως όλων αυτών µεταξύ τους, να πετάν και Υπουργό.

Μέχρι Υπουργό θα πετάν ανέλεγκτα επειδή θα το θέλουν. Θα είναι
ένα όργανο το οποίο θα πετά και Υπουργό. Και οτιδήποτε
αποδίδεται στη διαφθορά της Αστυνοµίας, θα αποδίδεται στον
Υπουργό.
Μήπως αυτοί σε µια δεδοµένη στιγµή που θα λειτουργούν, θα
έχουν τη δυνατότητα οτιδήποτε που θα έχει σχέση µε τη διαφθορά
της Αστυνοµίας να αποδίδεται στον κύριο Υπουργό; Ποια η
κατοχύρωση της αξίας της έννοιας της άσκησης της πολιτικής
εξουσίας του Υπουργού ∆ηµόσιας Τάξης, έναντι του οργάνου που
βάζετε αυτήν τη στιγµή να καταπολεµήσει τη διαφθορά;
Εγώ βλέπω κινδύνους και λειτουργίας σχέσεων του οργάνου αυτού
µε τον προϊστάµενο, τον Υπουργό ∆ηµόσιας Τάξης. Ανά πάσα
στιγµή θα δηµιουργούνται προβλήµατα και θέµατα τα οποία θα
έχουν σχέση µε τη διατήρηση της θέσεως του Υπουργού και θα
έχουν σχέση µε τη διατήρηση οπωσδήποτε µιας άλλης κατάστασης,
την οποία θα θέλουν να φέρουν.
Γι αυτό το λόγο δεν νοµίζω ότι το περιεχόµενο του νοµοσχεδίου
αυτού είναι δυνατόν να δηµιουργήσει ισορροπία λειτουργίας στην
υπηρεσία του Υπουργείου Εσωτερικών και εν σχέσει µε τα
καθήκοντα και µε την άσκηση αυτών του Υπουργού ∆ηµόσιας
Τάξης.
Στα άρθρα 5 και 6 γίνεται πλέον µια προκλητική αντιµετώπιση του
προβλήµατος από απόψεως απονοµής δικαίων. Οι διατάξεις των
άρθρων 5 και 6 του νοµοσχεδίου αυτού προφανώς παραβιάζουν
θεµελιώδεις συνταγµατικές ελευθερίες χωρίς επαρκή αιτιολογία,
επισηµαίνοντας ταυτόχρονα ότι παρόµοιες διατάξεις συναντά κανείς
µόνο στον ήδη προ πολλού καταργηθέντα αντιτροµοκρατικό νόµο.
Σε κάθε περίπτωση οι αναφερόµενες στα άρθρα αυτά
δραστηριότητες θα πρέπει να τυγχάνουν ουσιαστικού και αυστηρού
ελέγχου αρµοδίας επιτροπής της Βουλής κατ' αναλογία των
υφισταµένων διεργασιών ή των έργων των υπηρεσιών
πληροφοριών και ασφαλείας και όπως είπα προηγουµένως, για την
λειτουργία του ν. 2472/97, περί προστασίας του ατόµου από την
επεξεργασία δεδοµένων προσωπικού χαρακτήρα.
Επιπλέον η διαρροή απορρήτων στοιχείων πρέπει να θεωρείται
ιδιώνυµο αδίκηµα και να διώκεται σε βαθµό κακουργήµατος. Τέτοια,
όµως, αντιµετώπιση του προβλήµατος δεν κάνουµε παρά λέµε ότι
µπορεί ένας αστυνοµικός να υποδυθεί το ρόλο του συµµετόχου. Και
οπωσδήποτε θα υποδυθεί το ρόλο του συµµετόχου εκείνος ο
οποίος έχει πείρα, ο οποίος έχει µπει µέσα στο πνεύµα της
διαφθοράς. Και αν αυτός παίξει το ρόλο του και πει ότι ο άλλος είναι
διεφθαρµένος, θα έρθετε εσείς και θα του πείτε, ότι ο σκοπός του
νόµου που του αναθέτει τα καθήκοντα λειτούργησε εναντίον της
πραγµατικής διαφθοράς ή καλύπτει εκείνον ο οποίος πράγµατι είναι
διεφθαρµένος και κάνει το συµµέτοχο για την αποκάλυψη της
διαφθοράς;
Είναι διατάξεις που µπορούν να προστατεύσουν τους ανθρώπους
αυτούς που ζουν µέσα σε αυτήν την ιστορία;
Επίσης σε κάθε περίπτωση θα πρέπει να πούµε γιατί σε άλλη χώρα
της Ευρώπης δεν λειτουργεί ένα τέτοιο σύστηµα και λειτουργεί µόνο
στη Νέα Υόρκη και ποιες είναι οι ίδιες προϋποθέσεις του
συστήµατος λειτουργίας της ασκήσεως των αστυνοµικών
υπηρεσιών στη Νέα Υόρκη µε την Ελλάδα. Είναι το ίδιο πράγµα;
Μέσα στην εισηγητική έκθεση λέτε ότι παραδείγµατος χάρη το αυτό
ισχύει στη Νέα Υόρκη και το αυτό ισχύει και εδώ. Και υπάρχουν
ταυτόσηµοι λόγοι που πρέπει να τους αποδεχθούµε για να
λειτουργήσει κι εδώ; Και γιατί δεν λειτουργούν σε άλλες χώρες της
Ευρώπης;
'Οσοι  αστυνοµικοί  δεν  επιλεγούν  να  υπηρετήσουν  στην  υπό
ίδρυση  υπηρεσία  θα  θεωρούνται  µειωµένης  ειδικής  αντίστασης
ή  ύποπτοι  διαφθοράς;  Ποιος  θεσµός  και  ποια  διάταξη  εγγυάται
ότι  αυτό  το  Σώµα  µε  τις  ευρύτατες  αρµοδιότητες  και  εξουσίες
δεν  θα  µετεξελιχθεί  σ'  ένα  άλλο  ανεπιθύµητο  και  επικίνδυνο
για  τις  ατοµικές  ελευθερίες  και  την  υπηρεσιακή  εξέλιξη  των
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αστυνοµικών, ιδίως των αξιωµατικών στο Σώµα αυτό;
Εποµένως πώς είναι δυνατόν να δεχθούµε τώρα ένα τέτοιο
νοµοσχέδιο το οποίο εµπλέκει την υπόθεση της λειτουργίας της
καταπολέµησης της διαφθοράς, αντί να την ξεδιαλύνει και να την
αντιµετωπίζει όπως πρέπει;
Είδατε και τους συνδικαλιστές οι οποίοι διαφωνούν µε επιχειρήµατα
και εντούτοις αυτοί οι συνδικαλιστές δεν είχαν λάβει ούτε το
νοµοσχέδιο. 'Ηρθαν στη ∆ιαρκή Επιτροπή και δεν είχαν πάρει ούτε
το νοµοσχέδιο για να δουν τι διατάξεις περιέχει και µιλούσαν καθ'
υποφοράν δηλαδή, καθ' υπολογισµόν για να αντιµετωπίσουν τις
περιπτώσεις των διατάξεων του νοµοσχεδίου.
Επίσης, εκτός του ότι διορίζεται ο διοικητής της Υπηρεσίας
Εσωτερικών Υποθέσεων, ποιον άλλον έλεγχο θα ασκεί η Επιτροπή
Θεσµών και ∆ιαφάνειας και πώς θα επεµβαίνει η Βουλή στη
λειτουργία αυτού του συστήµατος, ώστε να µπορεί να βεβαιώσει
ανά πάσα στιγµή εάν λειτουργεί ορθώς ή όχι εναντίον της
διαφθοράς;
Με αυτά τα δεδοµένα και µε τη λειτουργία όλων αυτών των
σκέψεων είπαµε ότι δεν είναι δυνατό να δώσουµε ψήφο σ'αυτό το
νοµοσχέδιο. Θα το καταψηφίσουµε διότι το θεωρούµε όχι µόνο
αναποτελεσµατικό, αλλά και ως ένα µέσο λειτουργίας κυβερνητικής
κοµµατικής σκοπιµότητος που αυτήν τη φορά δεν θα πρέπει να
περάσει σε µια κρίσιµη περίοδο, που διατρέχουµε και την
κρισιµότητα αυτήν τη διαπιστώσαµε προ ολίγου χρόνου όταν είχαµε
αυτά τα τρανταχτά γεγονότα τα οποία είχαν σχέση και µε την
Αστυνοµία µας.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Το λόγο έχει για µια
σύντοµη πεντάλεπτη παρέµβαση ο Υπουργός ∆ηµόσιας Τάξης κ.
Χρυσοχοϊδης.
ΜΙΧΑΗΛ ΧΡΥΣΟΧΟΪ∆ΗΣ (Υπουργός ∆ηµόσιας Τάξης): Κύριε
Πρόεδρε, είναι γνωστό ότι τα τελευταία χρόνια έχουν συµβεί πολύ
µεγάλες αλλαγές στο κοινωνικό περιβάλλον της χώρας µας, που
απορρέουν από την παγκοσµιοποίηση του εµπορίου, από την
απελευθέρωση των αγορών, αλλά και από τις µεγάλες
κοινωνικοπολιτικές αλλαγές που συνέβησαν στον περίγυρό µας.
Και ασφαλέστατα µια πτυχή αυτών των αλλαγών και των εξελίξεων
αποτελεί και η αύξηση της εγκληµατικότητας, που όπως είναι
γνωστό έχει ενισχύσει το αίσθηµα ανασφάλειας των πολιτών.
Είναι αυτονόητο ότι αποτελεί χρέος του κράτους να προστατεύσει
αποφασιστικά τους πολίτες, να εµπεδώσει ένα αίσθηµα σιγουριάς
και ασφάλειας στην κοινωνία και να εξασφαλίσει ευταξία στις
πόλεις. Αλλά, είναι ακόµη προφανέστερο ότι για να επιτελεσθεί αυτό
το καθήκον του κράτους χρειάζονται µηχανισµοί αποτροπής και
πρόληψης του εγκλήµατος. ∆ηλαδή, χρειάζεται µία σύγχρονη
Αστυνοµία, αποτελεσµατική, Αστυνοµία που θα είναι φιλική προς
τον πολίτη και συνεργάσιµη µε την κοινωνία και τους θεσµούς της.
Πρέπει να γίνει κατανοητό από όλους µας, ότι η πρόληψη της
εγκληµατικότητας αφορά όλους µας και όχι µόνο αυτούς που είναι
κατά καιρούς παθόντες και πρέπει η πρόληψη να αποτελέσει
αντικείµενο µιας ευρείας συζήτησης µέσα στην ελληνική κοινωνία.
Είναι γνωστό σε όλους ότι επιχειρείται τα τελευταία χρόνια ο
εκσυγχρονισµός της Ελληνικής Αστυνοµίας και ταυτόχρονα η
ανύψωση του αξιόµαχου του Σώµατος. Εκείνο όµως που πρέπει
άµεσα να ανυψωθεί είναι το ηθικό του Σώµατος, το ηθικό των
αστυνοµικών υπαλλήλων και ταυτόχρονα να αλλάξει ριζικά η
νοοτροπία και η κουλτούρα που διαπερνά όλο το φάσµα του
Αστυνοµικού Σώµατος σήµερα. Και πρέπει να έχουµε υπόψη µας,
απορρίπτοντας όλους αυτούς τους αρνητικούς αφορισµούς που
γίνονται κάθε φορά ότι και η Αστυνοµία είναι τµήµα της κοινωνίας
και του κράτους µας. ∆εν αρκούν απλά οι αφορισµοί αφού
ουσιαστικά αυτοί οι αφορισµοί επιβεβαιώνουν µε τον πιο ανάγλυφο,
θα έλεγα, τρόπο όλες τις αδυναµίες εκείνες που χαρακτηρίζουν
σήµερα τον κρατικό µηχανισµό γενικότερα. 'Οµως, από την άλλη
πλευρά τα βήµατα που γίνονται για τον εκσυγχρονισµό είναι γοργά
και µέρα µε τη µέρα γίνονται ακόµη ταχύτερα. Σας είπα και στην
επιτροπή ότι για το Αρχηγείο της Ελληνικής Αστυνοµίας αµέσως

µετά το Πάσχα θα προχωρήσουµε στη σύνταξη του σχετικού
νοµοθετήµατος. Προχωράει η σύνταξη ενός αντικειµενικού
συστήµατος αξιολόγησης των αξιωµατικών, διότι σήµερα δεν
υπάρχει τέτοιο σύστηµα επί δεκαετίες τώρα.
'Ενα τρίτο ζήτηµα που αφορά τον εκσυγχρονισµό είναι η
συµπλήρωση όλης εκείνης της αναγκαίας υλικοτεχνικής υποδοµής
µε νέες κυρίως τεχνολογίες, αναγκαίες, για να υπάρξει ταχύτερη και
αποτελεσµατικότερη εξιχνίαση των εγκληµάτων.
Και αυτό είναι µια, θα έλεγα, υψίστη προτεραιότητα, διότι η
Ελληνική Αστυνοµία αυτήν τη στιγµή είναι εφοδιασµένη σε ένα
µεγάλο τµήµα των δραστηριοτήτων της µε πολύ σύγχρονες
τεχνολογίες, από τις πιο σύγχρονες στην Ευρωπαϊκή 'Ενωση και
ασφαλώς είναι ανάγκη να συνδέσουµε άµεσα την κοινωνία µε την
Αστυνοµία, τους θεσµούς της κοινωνίας, όπως είναι η Τοπική
Αυτοδιοίκηση. Οι δήµοι, οι νοµαρχίες πρέπει να συνδεθούν µε τη
λειτουργία της Αστυνοµίας, για να συµβάλουν από κοινού στην
πρόληψη της εγκληµατικότητας και στην πρόληψη όλων εκείνων
των κοινωνικών προβληµάτων που οδηγούν στην εγκληµατικότητα.
'Οµως, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, για να λειτουργήσουν οι
ισχυροί µηχανισµοί αποτελεσµατικά και επ' ωφελεία της κοινωνίας,
απαιτείται αυτοί οι ισχυροί και αποτελεσµατικοί µηχανισµοί να είναι
και υγιείς µηχανισµοί. Είναι αναγκαίο να αντιµετωπίσουµε όλα τα
νοσηρά φαινόµενα που ενυπάρχουν σήµερα µέσα στο κράτος, όχι
µόνο στην Αστυνοµία, να τα αντιµετωπίσουµε αποφασιστικά.
Αγαπητοί συνάδελφοι, παρατήρησα από τις τοποθετήσεις
ορισµένων συναδέλφων ότι υποβαθµίζουν όλα αυτά τα φαινόµενα,
λέγοντας ότι είναι περιορισµένα και γιατί να κάνουµε νοµοθετική
ρύθµιση. Θα απαντήσω όπως και στην επιτροπή. Προβλήµατα που
απασχολούν όλους µας, προβλήµατα που απασχολούν άφταιγους
και ανύποπτους πολίτες, προβλήµατα που κάθε φορά όταν
έρχονται στην επικαιρότητα ποτελούν µείζονα ζητήµατα, γίνονται
µεγάλες συζητήσεις στην ελληνική κοινωνία. ∆εν µπορούµε αυτά τα
ζητήµατα να τα αντιµετωπίζουµε εποχιακά, όποτε δηλαδή είναι
υψηλά στην ακροαµατικότητα των µέσων ενηµέρωσης, όποτε
βρίσκονται στην επικαιρότητα, τότε πράγµατι είναι µεγάλα ζητήµατα.
Εδώ µέσα σ' αυτήν την Αίθουσα έγιναν πολύ µεγάλες συζητήσεις
για το ζήτηµα της διαφθοράς της αστυνοµίας.
∆εν µπορούν, λοιπόν, αυτά τα ζητήµατα να αντιµετωπίζονται
εποχιακά. Και δεν µπορεί κάθε φορά που είναι στην επικαιρότητα,
να είναι κυρίαρχα ζητήµατα, να κατηγορούνται οι εκάστοτε
κυβερνήσεις γι' αυτά και όταν υποχωρούν από την επικαιρότητα,
στη συνέχεια να παρατηρούνται αυτές οι τοποθετήσεις που άκουσα
προηγουµένως ότι δεν είναι δα και µεγάλο το ζήτηµα. Μα, είναι
µεγάλο το ζήτηµα. 'Οχι µόνο, επαναλαµβάνω, στην Αστυνοµία -δεν
αναφέροµαι σε εκτεταµένα ζητήµατα- είναι µεγάλο για την ελληνική
κοινωνία. Είναι ένα ζήτηµα που ανησυχεί τους πολίτες. Και
περιέγραψαν πολλοί συνάδελφοι παρόµοια φαινόµενα σε όλο τον
κρατικό µηχανισµό. Συνεπώς, θα είµαστε ασυνεπείς απέναντι στον
εαυτό µας, απέναντι στο λαό εάν δεν λάβουµε µέτρα. Και είναι
αναγκαία, αγαπητοί συνάδελφοι, η ίδρυση και η λειτουργία µιας
τέτοιας υπηρεσίας για δυο βασικούς λόγους. Ο πρώτος λόγος είναι
ότι δεν µπορεί να χαρακτηρίζεται συλλήβδην ένα ολόκληρο σώµα
ως διευθαρµένο, επειδή παρατηρούνται κάποια τέτοια λίγα
φαινόµενα. Και πρέπει να αντιµετωπιστεί το συγκεκριµένο
πρόβληµα αποτελεσµατικά και µε αποφασιστικότητα.
Ο δεύτερος λόγος, νοµίζω είναι πιο ουσιαστικός. Η Αστυνοµία είναι
ο κατ' εξοχήν θα έλεγα αρµόδιος φορέας για την προστασία των
πολιτών και την επιβολή της νοµιµότητας στη χώρα. 'Αρα, έχει εκ
των πραγµάτων αυξηµένη ισχύ. Και αφού έχει αυξηµένη ισχύ,
πολλές φορές υπάρχει κίνδυνος υπέρβασης ή κατάχρησης εξουσίας
ή υπάρχει δυνατότητα πίεσης των πολιτών περισσότερο από
άλλους πολίτες.
Συνεπώς,  πιστεύω  ότι  µόνο  µια  εσωτερική  υπηρεσία,  ένα
εσωτερικό  όργανο  περιβεβληµένο  µε  νοµοθετικό  κύρος,  µε  την
παρουσία  εισαγγελικής  αρχής,  µπορεί  να  αντιµετωπίζει
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καταχρήσεις, υπερβάσεις και έκνοµες ενέργειες ορισµένων
αστυνοµικών οργάνων.
Και θα συµφωνήσω µε αυτό που άκουσα και εδώ και στην
Επιτροπή, ότι δεν είναι πανάκεια η λειτουργία αυτής της Επιτροπής.
Είναι ένα εργαλείο, αν θέλετε, ένα µέσο που θα πρέπει µαζί µε τα
µεγάλα βήµατα εκσυγχρονισµού που γίνονται -και πρέπει να γίνουν
ακόµη ταχύτερα στο µέλλον- να συµβάλει στην ανύψωση του
ηθικού και στη βελτίωση της επιχειρησιακής ικανότητας της
Αστυνοµίας.
(Στο σηµείο αυτό, κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµιλίας
του κυρίου Υπουργού)
Θέλω επίσης να επαναλάβω -και να το τονίσουµε αυτό και να το
λάβουµε υπόψη µας- ότι µέσα στα πλαίσια της υπηρεσίας ως
οργανικό τµήµα λειτουργεί µονίµως εισαγγελικός λειτουργός.
Αγαπητοί συνάδελφοι, σεβόµενος και λαµβάνοντας υπόψη, όπως
έκανα και στην επιτροπή, όλες τις απόψεις, τις αντιρρήσεις και τις
επιφυλάξεις που εκφράστηκαν από τους συναδέλφους -και θα
εκφραστούν και στη συνέχεια- θέλω να υποστηρίξω για µια ακόµα
φορά ότι έχουµε χρέος, νοµίζω, ως νοµοθετικό σώµα, να λάβουµε
όλα εκείνα τα αναγκαία µέτρα και να διαµορφώσουµε όλες τις
αναγκαίες πολιτικές για να αντιµετωπίσουµε όλα αυτά τα νοσηρά
φαινόµενα συνολικά, ολόκληρου του δηµόσιου τοµέα που
ταλαιπωρούν τους πολίτες.
Στη συζήτηση που έγινε στην επιτροπή, έγιναν ορισµένες
τροποποιήσεις και βελτιώσεις, τις οποίες είδαν όσοι συνάδελφοι
συµµετείχαν στην επιτροπή, οι οποίες ήδη έχουν ενσωµατωθεί στο
νοµοσχέδιο. Είµαι στη διάθεσή σας κατά τη διάρκεια της συζήτησης
κατ'άρθρον να δεχθώ κάθε χρήσιµη και εποικοδοµητική πρόταση,
που θα συµβάλει στην περαιτέρω βελτίωση του περιεχοµένου του
νοµοσχεδίου.
Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε, για την ανοχή σας.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ευχαριστώ και εγώ,
κύριε Υπουργέ.
ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, µπορώ να έχω το
λόγο;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Το λόγο έχει ο κ.
Μαρκογιαννάκης και αµέσως µετά ο κ. Παυλόπουλος.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, να µιλήσουν και οι
εγγεγραµµένοι Βουλευτές.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ. Παυλόπουλος είναι
Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος και αφού ζητάει το λόγο, δεν
µπορώ να του τον αρνηθώ, κύριε Γκελεστάθη.
Ορίστε, κύριε Μαρκογιαννάκη, έχετε το λόγο.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τα
πολλά και µεγάλα προβλήµατα που αντιµετώπισε ο τοµέας της
δηµόσιας τάξης ιδιαίτερα κατά το 1998, µας είχαν επιβάλει ως
Αξιωµατική Αντιπολίτευση να καταθέσουµε συνολικά τρεις
επερωτήσεις όπου ελέγχαµε την Κυβέρνηση για τη συµπεριφορά
της, συµπεριφορά η οποία συνέβαλε αναµφισβήτητα στην ένταση
αυτού του προβλήµατος.
Ο προκάτοχός σας, κύριε Υπουργέ, ο κ. Ρωµαίος από τη θέση αυτή
που κατέχετε εσείς τώρα, διαρρήγνυε τα ιµάτιά του λέγοντας ότι όλα
πάνε καλά, ότι δεν υπάρχει πρόβληµα και ότι υπερβάλλουµε.
Αναµφίβολα, όµως, η αύξηση της εγκληµατικότητας στη χώρα µας
είναι εκρηκτική και έχει πάρει ανησυχητικές διαστάσεις. Το µεγάλο
πρόβληµα είναι ότι δεν έχουµε αύξηση της εγκληµατικότητας στα
µικρά εγκλήµατα και αδικήµατα.'Εχουµε αύξηση κυρίως στη βαριά
εγκληµατικότητα, στις ληστείες, στα ναρκωτικά, στο ξέπλυµα του
βρώµικου χρήµατος, στο εµπόριο της λευκής σαρκός και
γενικότερα, σε ό,τι έχει σχέση µε τα µεγάλα οικονοµικά εγκλήµατα.
Είχαµε επισηµάνει τις αιτίες οι οποίες είχαν δηµιουργήσει αυτήν την
κατάσταση, τις αιτίες που είχαν συµβάλει στο να είναι αδύναµη και
ανίκανη η Ελληνική Αστυνοµία να αντιµετωπίσει αυτήν την επέλαση
της εγκληµατικότητας.
Είχαµε πει, λοιπόν, τότε ότι υπάρχει έλλειψη εκπαίδευσης στους
αστυνοµικούς. Ο αστυνοµικός πρέπει να εκπαιδεύεται καλά και να

µετεκπαιδεύεται καθ'όλη τη διάρκεια της σταδιοδροµίας του. Είχαµε
µιλήσει για τις γλίσχρες, απαράδεκτες αποδοχές σε σχέση µε το
λειτούργηµα το οποίο επιτελούν και τους κινδύνους τους οποίους
διατρέχουν. Είχαµε µιλήσει για την κακή διάρθρωση των δυνάµεων
της Ελληνικής Αστυνοµίας που έχει φτάσει στο σηµείο από τους
σαράντα δύο χιλιάδες υπηρετούντες, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
να ασχολούνται µε καθαρώς αστυνοµικά καθήκοντα περίπου το
50%. Είχαµε πει για την απαράδεκτη υλικοτεχνική υποδοµή.
Οπλισµός, µέσα µεταφοράς, µέσα επικοινωνίας, κτιριακές
εγκαταστάσεις. Κυρίως, είχαµε τονίσει ότι το πρόβληµα του
κοµµατισµού, η συµπεριφορά της πολιτικής ηγεσίας του
Υπουργείου ∆ηµόσιας Τάξης επί ηµερών το ΠΑ.ΣΟ.Κ. ήταν η κύρια
αιτία η οποία δηµιούργησε αυτό το µείζον πρόβληµα.
'Οταν, αγαπητοί συνάδελφοι, οι ικανοί, οι άξιοι, οι έντιµοι και οι
ηθικοί, αντί να προωθούνται, αντί να καταλαµβάνουν θέσεις
σωστές, θέσεις καίριες που να µπορούν από τη µια µεριά να
ελέγξουν, από την άλλη να οργανώσουν και προπάντων, να
παραδειγµατίσουν µε το ήθος και τη συµπεριφορά τους, αντί να
τους προωθούµε, τους αποστρατεύουµε και αντ'αυτών να βλέπουµε
να προαγάγονται οι ασπόνδυλοι, εκείνοι οι οποίοι περιφέρονται από
πολιτικό γραφείο, σε πολιτικό γραφείο και προπάντων, άνθρωποι
που τους βαρύνουν πειθαρχικά αδικήµατα. Πως λοιπόν, να µην
υπάρχει το πρόβληµα της εγκληµατικότητας σε αυτήν την έξαρση;
Απόρροια όλων αυτών των παραλείψεων ήταν η διαφθορά.
Πράγµατι, υπάρχει διαφθορά, πράγµατι έχουµε έξαρση της
διαφθοράς. Και εγώ θα συµφωνήσω και θα πω ότι το πρόβληµα
βέβαια, δεν είναι σε τέτοια έκταση που να καλύπτει το σύνολο των
υπηρετούντων στα Σώµατα Ασφαλείας. Είναι ένα µικρό ποσοστό,
που όµως είναι µεγάλο εν όψει των καθηκόντων που έχουν
ανατεθεί στα όργανα αυτά, τα οποία είναι επίορκα, τα οποία
εκµεταλλεύονται τη στολή τους και την ιδιότητά τους, προκειµένου
να πλουτίσουν παρανοµώντας.
Εδώ λοιπόν, είναι το µεγάλο πρόβληµα, κύριε Υπουργέ. Θα
έπρεπε, εάν θέλετε να θεραπεύσετε τη διαφθορά, να προηγηθεί
λύση όλων των άλλων προβληµάτων. Θα έπρεπε πρώτα να δείτε
τους µισθούς και τις αποδοχές. Θα έπρεπε πρώτα να θωρακίσετε
µε αντικειµενικότητα στην εξέλιξη τους υπηρετούντες στις τάξεις των
Σωµάτων Ασφαλείας, έτσι που να εξελίσσονται οι ικανότεροι. Οι
ηθικότεροι και οι εντιµότεροι να προϊστανται στις υπηρεσίες. Και
αφού όλα αυτά τα κάνατε και αφού φροντίζατε να επιλυθούν τα
µεγάλα προβλήµατα που υπάρχουν, τότε να έρθετε, να δούµε µαζί
τι θα κάνουµε, προκειµένου να αντιµετωπίσουµε πλέον εκείνους
τους κακούς, οι οποίοι παρά το γεγονός ότι η πολιτεία έρχεται και
δείχνει ενδιαφέρον και επιλύει τα προβλήµατα, εντούτοις αυτοί
συνεχίζουν να είναι διαφθαρµένοι, συνεχίζουν να παρανοµούν.
Φέρατε ένα νοµοσχέδιο το οποίο έχει τον τίτλο "Σύσταση
Υπηρεσίας Εσωτερικών Υποθέσεων". 'Εχετε µία υπηρεσία στην
Αθήνα και άλλη µία στη Θεσσαλονίκη. Τι κάνετε, κύριε Υπουργέ;
Τίποτα περισσότερο από αυτό το οποίο ισχύει σήµερα, αλλά δεν
εφαρµόζεται.
Η υπάρχουσα νοµοθεσία, όσον αφορά την ποινική διαδικασία στην
περίπτωση κατά την οποία διαπραχθεί ένα αξιόποινο αδίκηµα από
οποιοδήποτε αστυνοµικό, είναι πλήρης και όταν εφαρµοστεί έχει
ικανοποιητικά αποτελέσµατα. Μας λέτε ότι προϊσταται εισαγγελεύς
σε αυτήν την υπηρεσία στην οποία θεσµοθετείτε σήµερα. Μα και
σήµερα, αφού η υπηρεσία την οποία θεσµοθετείτε ασχολείται µόνο
µε τη διακρίβωση των ποινικών αδικηµάτων και σήµερα, η
προανάκριση διενεργείται ως επί το πλείστον από δικαστικό
λειτουργό, είτε από πταισµατοδίκη ή από εισαγγελικό, ενίοτε δε και
από ειδικούς προανακριτικούς υπαλλήλους, πάντα όµως
προϊστάµενος της προανάκρισης είναι εισαγγελικός λειτουργός. ∆εν
θίγετε την πειθαρχική διαδικασία και εκεί είναι το πρόβληµα.
'Οταν η πειθαρχική διαδικασία παραµένει ως έχει, όταν τα
συµβούλια τα οποία σήµερα επιβάλλουν ποινές, τα οποία κρίνουν
τα πειθαρχικά αδικήµατα, παραµένουν τα ίδια και προπάντων, δεν
αποκόπτεται ο οµφάλιος λώρος µεταξύ πολιτικής ηγεσίας του
Υπουργείου ∆ηµοσίας Τάξεως και αυτών των οργάνων, µην
περιµένετε ότι θα έχετε οποιοδήποτε αποτέλεσµα.
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Τι κάνετε µε αυτό το νοµοσχέδιο; Πρώτα από όλα, δηµιουργείτε
πρόβληµα µέσα στην Αστυνοµία και ιδιαίτερα στην τάξη των
αξιωµατικών. 'Οταν λέτε ότι θα επιλέξουµε τους πλέον εντίµους και
ηθικούς, αυτόµατα εκείνοι οι οποίοι µένουν απ' έξω, κατά τεκµήριο,
θεωρούνται ολιγότερο έντιµοι και ολιγότερο ηθικοί.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ: Η ηγεσία είναι έντιµος ή όχι;
Θεωρείται έντιµος η ηγεσία;
ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ: Και έχει επισηµανθεί αυτό από
τους συνδικαλιστικούς φορείς των αξιωµατικών.
Αλλά όταν, κύριε Υπουργέ, η σηµερινή ηγεσία η οποία εν τέλει θα
επιλέξει αυτούς τους αδιάφθορους, έχει επιλεγεί κατά τρόπο
αδιαφανή, µε κριτήρια αδιαφανή και βάλλεται πανταχόθεν, όταν η
φυσική ηγεσία των Σωµάτων Ασφαλείας της Ελληνικής Αστυνοµίας,
είναι υπόδικη σήµερα, άλλοι µεν για αδικήµατα που έχουν σχέση µε
διαφθορά, άλλοι δε για άλλα αδικήµατα -οδός Νιόβης και άλλα- πώς
µπορεί κανείς να εµπιστευθεί ότι αυτή η ηγεσία θα έρθει να κάνει τις
σωστές επιλογές τόσο των επικεφαλής, όσο και εκείνων οι οποίοι
θα επανδρώσουν αυτό το Σώµα;
'Ενα δεύτερο πρόβληµα το οποίο υπάρχει, είναι ότι είναι τελείως
πρόχειρο το νοµοσχέδιό σας. Παρατηρείται µία άνευ προηγουµένου
σύγκρουση αρµοδιοτήτων µεταξύ εισαγγελικών λειτουργών και της
υπηρεσίας που θεσµοθετείτε, σύγκρουση αρµοδιοτήτων µεταξύ των
διαφόρων αστυνοµικών υπηρεσιών της χώρας. Η προχειρότητα η
µεγάλη είναι στην επιλογή των αδικηµάτων τα οποία εννοείται ότι θα
εξιχνιάζει αυτή η υπηρεσία. 'Οταν βάζετε µέσα τη µετακίνηση
οροσήµων, όπως σας είχα επισηµάνει, στη διάρκεια των εργασιών
της ∆ιαρκούς Επιτροπής, όταν βάζετε µέσα το αδίκηµα, όχι επειδή
το επιλέξατε αλλά επειδή σας διέφυγε, της αλιείας αλλοδαπού στα
χωρικά ύδατα της Ελλάδος και αφήνετε έξω την εµπορία των
εκρηκτικών και τη χρήση των εκρηκτικών, καταλαβαίνετε ότι η
προχειρότητα µε την οποία ενεργήσατε είναι µεγάλη και
καταδεικνύει µια σπουδή η οποία δεν έχει άλλο σκοπό από το να
ωραιοποιήσει τις προθέσεις σας χωρίς να αγγίζει όµως την ουσία
του προβλήµατος.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στη διάρκεια των εργασιών της
∆ιαρκούς Επιτροπής, εµείς µεν ταχθήκαµε αντίθετα προς το
νοµοσχέδιο, πλην όµως κάναµε κάποιες παρατηρήσεις και κάποιες
υποδείξεις, τις οποίες αν ήθελε ο κύριος Υπουργός να λάβει υπόψη
του ενδεχοµένως το νοµοσχέδιο να είχε και κάποια καλά σηµεία τα
οποία θα µας έκαναν σκεπτικούς κατά πόσο θα έπρεπε να το
ψηφίσουµε ή όχι. ∆υστυχώς τίποτε απ' αυτά δεν ελήφθη υπόψη,
κύριε Υπουργέ. ∆υστυχώς τις βασικές αρχές του νοµοσχεδίου και
προπάντων τα προβλήµατα τα οποία εντοπίσαµε, τα αφήνετε ως
έχουν. Ως εκ τούτου είµαστε υποχρεωµένοι πλέον να δηλώσουµε
και πάλι ότι το καταψηφίζουµε.
Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ. Παυλόπουλος έχει
το λόγο.
ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Υπουργέ, θέλω να τονίσω ότι
υπό άλλες προϋποθέσεις το υπό κρίση και συζήτηση σχέδιο νόµου
θα µπορούσε να συνεισφέρει αρκετά πράγµατα. Φοβούµαι όµως ότι
µε τον τρόπο µε τον οποίο το φέρνετε και υπό τις συνθήκες υπό τις
οποίες το φέρνετε, αδικείτε και την Ελληνική Αστυνοµία αλλά και την
ίδια την υπηρεσία, την οποία επιθυµείτε να φτιάξετε.
Ποιος είναι ο στόχος αυτής της υπηρεσίας; Στόχος της υπηρεσίας
αυτής είναι να πατάξει τα λίγα αλλά διαβρωτικά φαινόµενα
διαφθοράς τα οποία υπάρχουν µέσα στο χώρο της Ελληνικής
Αστυνοµίας. Επαναλαµβάνω είναι λίγα φαινόµενα. ∆εν αφορούν το
σύνολο της Ελληνικής Αστυνοµίας και κυρίως δεν αφορούν τον
καθηµερινό αστυνοµικό, ο οποίος κάνει τη δουλειά του όπως
µπορεί. Πρέπει να τονίσω όµως ότι αυτά τα λίγα φαινόµενα, έτσι
όπως διογκώνονται, έτσι όπως µεταφέρονται ιδίως µέσα από τα
Μέσα Μαζικής Ενηµέρωσης, οδηγούν υπό προϋποθέσεις στη
διαµόρφωση µιας συνολικής εικόνας για την Ελληνική Αστυνοµία.

Νοµίζω ορθό θα ήταν να υπάρξει µια υπηρεσία που θα επιβλέπει
αυτά τα πράγµατα. 'Εχω όµως την εντύπωση, και το συζητήσαµε
στην επιτροπή, ότι είναι και ανορθόδοξος ο τρόπος µε τον οποίο
έρχεται αυτό το σχέδιο νόµου, αλλά και οι ρυθµίσεις του είναι
ελλιπείς.
Θα ξεκινήσω από το πρώτο. Για να µπορέσει να λειτουργήσει µια
τέτοια υπηρεσία -και το είπαµε επανειληµµένα στην επιτροπή- θα
έπρεπε προηγουµένως η ίδια η Ελληνική Αστυνοµία να έχει
διασφαλίσει τη δική της ανεξαρτησία έναντι του κοµµατικού
εναγκαλισµού ο οποίος υφίσταται σήµερα. ∆εν µπορεί να
λειτουργήσει µια µεµονωµένη υπηρεσία αποτελεσµατικά µέσα σε
µία Ελληνική Αστυνοµία, η οποία δεν έχει αποστεί από τον
κοµµατικό εναγκαλισµό, όταν έχουµε µία Ελληνική Αστυνοµία η
οποία υπόκειται τον πολιτικό έλεγχο, τον οποίο υπόκειται σήµερα,
µε τη µορφή του κοµµατικού ελέγχου.
Είναι δεδοµένο επίσης, ότι αυτή η υπηρεσία, αν παραµείνει, θα γίνει
ένα κοµµάτι, ένα εξάρτηµα του κοµµατικού µηχανισµού, ο οποίος
υπάρχει σήµερα. Σας τονίσαµε εδώ και πάρα πολύ καιρό και στους
προκατόχους σας και στον κ. Ρωµαίο, αλλά και στον κ. Πετσάλνικο,
ότι ο πρώτος στόχος, το πρώτο βήµα που έπρεπε να κάνει η
Κυβέρνηση αν ήθελε την εξυγίανση της Ελληνικής Αστυνοµίας -όχι
ότι αυτό αποτελεί πανάκεια, αλλά ήταν το πρώτο χαρακτηριστικό
βήµα- θα ήταν η δηµιουργία ελληνικού αρχηγείου της Ελληνικής
Αστυνοµίας, αρχηγείου, το οποίο θα µπορούσε µε την κατάργηση
του κοµµατικού γενικού γραµµατέα, σύµφωνα και µε τα δεδοµένα
που υπάρχουν στο Υπουργείο Εθνικής 'Αµυνας, να αποδώσει
τουλάχιστον αρκετά πράγµατα ή να δώσει το έναυσµα για να
υπάρξει κοµµατική απεξάρτηση.
'Υστερα από αυτό και αφού αρχίζει να θωρακίζεται η Ελληνική
Αστυνοµία, είναι δυνατό να υπάρξουν και οι επί µέρους υπηρεσίες.
Αντιθέτως, όσο παραµένει η Ελληνική Αστυνοµία υπό το σηµερινό
καθεστώς και αυτή η υπηρεσία την οποία φτιάχνετε σήµερα, είναι
καταδικασµένη να µπει µέσα σ' αυτόν τον Καιάδα του κοµµατισµού,
ο οποίος υπάρχει και βεβαίως από εκεί και πέρα να µην µπορεί να
λειτουργήσει.
Βάλατε, πολύ φοβούµαι, στο πλαίσιο µιας προσπάθειας -να την
αναγνωρίσω αν θέλετε- εκσυγχρονισµού της Ελληνικής Αστυνοµίας
-το τόνισα και στην επιτροπή- πρώτα το κάρο και ύστερα τα βόδια.
Ξεκινήσατε, δηλαδή, από µία ήσσονος σηµασίας προσπάθεια σε
σχέση µε τη µείζονα την οποία έπρεπε να έχετε ξεκινήσει. Τονίζω,
λοιπόν, ότι ψηφίζετε -πλειοψηφία είσθε-αλλά δεν µπορεί από εµάς
να γίνει δεκτό αυτό το πρωθύστερο σχήµα και εν πάση περιπτώσει
από τη στιγµή που το ξεκινάτε, αν θέλετε να κάνετε µία
ολοκληρωµένη προσπάθεια, φέρτε το συντοµότερο δυνατό τη
δηµιουργία Αρχηγείου της Ελληνικής Αστυνοµίας, κάτι που και εσείς
έχετε αναγνωρίσει.
Συνοψίζω, λοιπόν, αυτό το πρώτο σκέλος της δικής µου
παρέµβασης: ∆εν µπορεί να γίνει δεκτό από πλευράς Νέας
∆ηµοκρατίας, ούτε κατ' αρχήν ούτε κατ' άρθρο ούτε στο σύνολο
αυτό το σχέδιο νόµου, από τη στιγµή που είµαστε πεπεισµένοι ότι
µε το σηµερινό καθεστώς αυτή η υπηρεσία, µε τις αγαθότερες των
προθέσεων, θα µείνει σ' αυτό το γραφειοκρατικό κοµµάτι της
Ελληνικής Αστυνοµίας που θα την καταπνίξει. Και όχι µόνον αυτό,
αλλά αυτή η υπηρεσία λόγω των αρµοδιοτήτων τις οποίες έχει,
λόγω της ιδιοµορφίας της, είναι δυνατόν από ένα σηµείο και πέρα
να καταντήσει επικίνδυνο εξάρτηµα του κοµµατισµού, µε
αποτέλεσµα να είναι µηχανισµός ελέγχου των αστυνοµικών, είτε
απλών είτε αξιωµατικών. Εποµένως είναι δυνατόν να επιβαρύνει
την κοµµατική κατάσταση, που υπάρχει σήµερα. ∆ιότι ως εξάρτηµα,
µε τέτοιες εξουσίες που έχει, είναι δυνατόν να οδηγήσει σε
χειρότερα αποτελέσµατα από εκείνα που σήµερα υπάρχουν.
Και  επιτρέψτε  µου  να  σας  πω  γιατί  αυτό  είναι  δυνατόν  να
γίνει  και  γιατί  το  ίδιο  το  νοµοσχέδιο  δεν  παρέχει  εχέγγυα.
Μπορεί  να  έλεγε  κανείς  ότι  ναι  µεν  δεν  δηµιουργείται  Αρχηγείο
Ελληνικής  Αστυνοµίας,  αλλά  κάποια  εχέγγυα  παρέχονται  ώστε
ο  κοµµατισµός  που  υπάρχει  σήµερα,  να  µη  διαβρώσει  αυτήν
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την υπηρεσία, θα έλεγα ότι µπορούµε να το συζητήσουµε.
Θα µου επιτρέψετε όµως να αναφέρω τέσσερα σηµεία, που
αποδεικνύουν γιατί δεν υπάρχουν τα εχέγγυα, δεν υπάρχουν οι
προϋποθέσεις, για να λειτουργήσει αυτή η υπηρεσία.
Πρώτα-πρώτα όταν ψηφίζουµε έναν ολόκληρο νόµο για µια τέτοια
υπηρεσία, θεωρώ ότι δεν είναι δυνατόν σε καµία περίπτωση το
οργανόγραµµα όλης της υπηρεσίας να παραπέµπεται σε διάταγµα,
χωρίς µάλιστα η σχετική εξουσιοδοτική διάταξη να περιέχει έστω και
ελάχιστα στοιχεία, τα οποία θα µπορούσαν να µας πουν πώς θα
οργανωθεί αυτή η υπηρεσία.
'Εχουµε ένα ολόκληρο νοµοσχέδιο µε πολυσκελέστατες διατάξεις σε
άλλα σηµεία και στο σηµείο που αφορά το οργανόγραµµα, που είναι
ιδιαίτερα χρήσιµο να το έχουµε στο σχέδιο νόµου, δεν υπάρχει ούτε
µία γραµµή και απλώς και µόνο µία παραποµπή σε ένα διάταγµα.
Για µένα η εξουσιοδότηση, όπως υπάρχει, είναι υπερβολικά ευρεία.
Εγώ προσωπικά πιστεύω ότι υπερβαίνει και τα όρια του άρθρου 43
παρ. 1, εδ, α' του Συντάγµατος και εποµένως είναι αντισυνταγµατική
η εξουσιοδότηση. Αλλά και αν δεχθούµε ότι είναι συνταγµατική, από
πλευράς ουσίας υπάρχει ένα σηµαντικό πρόβληµα. ∆εν επιτρέπεται
σχέδιο νόµου που ιδρύει υπηρεσία εσωτερικών υποθέσεων στην
Ελληνική Αστυνοµία, να µην έχει µία αναφορά ως προς τη
διάρθρωση των διοικητικών υπηρεσιών και να παραπέµπει το όλο
θέµα σε ένα συγκεκριµένο διάταγµα.
∆εύτερον, στη στελέχωση δεν υπάρχουν εχέγγυα. Ξεκινάω από τον
επικεφαλής, δηλαδή από το διοικητή της υπηρεσίας εσωτερικών
υποθέσεων. Λέτε µέσα στο σχέδιο νόµου ότι αυτός θα επιλέγεται
από το Ανώτατο Συµβούλιο Κρίσεων Αξιωµατικών της Ελληνικής
Αστυνοµίας. Μα, αν δεν έχει συµβεί να απεξαρτηθεί η Ελληνική
Αστυνοµία από τον κοµµατικό εναγκαλισµό, θα έρθουµε πάλι στα
ίδια. ∆ηλαδή το συµβούλιο που σήµερα δεν παρέχει εχέγγυα για να
υπάρξει σχετική ανεξαρτησία, αυτό το ίδιο ακριβώς το συµβούλιο
είναι αυτό που θα ενσπείρει τον κοµµατισµό στην υπηρεσία
εσωτερικών υποθέσεων.
Λέτε δε παρακάτω ότι τα υπόλοιπα στελέχη εκτός από το διοικητή,
θα κρίνονται και θα επιλέγονται από το ίδιο το συµβούλιο, αλλά
ύστερα από πρόταση του διοικητή. Ελπίζω να αντιλαµβάνεσθε
νοµικά τι σηµαίνει ο όρος "πρόταση". "Πρόταση" σηµαίνει ότι αυτή η
εισήγηση που θα κάνει ο διοικητής, θα είναι δεσµευτική, γιατί ο όρος
"πρόταση" νοµικά, στο χώρο του ∆ηµοσίου ∆ικαίου σηµαίνει ότι
είναι δεσµευτική -αν δεν το έχετε αντιληφθεί εσείς οι υπηρεσίες,
παρακαλώ να το συνειδητοποιήσετε- σηµαίνει υποχρέωση του
συµβουλίου ή να αποδεχθεί ή να απορρίψει. ∆εν µπορεί να
προτείνει κάποιον άλλον. ∆ηλαδή θα τον προτείνει και µπορεί να
αποδεχθεί ή να απορρίψει. 'Αλλη επιλογή δεν µπορεί να κάνει
πάντως.
Γι' αυτό δεν ξέρω αν έχει µπει εσκεµµένα ή όχι αυτός ο όρος. Αλλά,
αν είναι έτσι -και νοµικά, έτσι είναι που σας το λέω- από εκεί και
πέρα θα γίνεται µία πρόταση, θα την αποδέχεται το συµβούλιο και
στην ουσία ανεξέλεγκτος και απόλυτος άρχων του τρόπου
στελέχωσης και µάλιστα της πρώτης στελέχωσης αυτού του
σώµατος θα είναι ένα και µόνο πρόσωπο, ένας και µόνο διοικητής ο
οποίος µπορεί να έχει επιλεγεί µε κοµµατικά κριτήρια, όχι από σας
ενδεχοµένως αν δεν έχετε αυτήν την πρόθεση, αλλά από άλλους.
Πάντως πρέπει να διασφαλίσουµε θεσµικά το µέλλον της
υπηρεσίας και όχι να δούµε τι θα συµβεί σήµερα. 'Αρα αυτού του
είδους η στελέχωση δηµιουργεί σηµαντικά προβλήµατα.
'Ερχοµαι στα κριτήρια που έχετε βάλει. Είναι ιδιαιτέρως αόριστα.
Λέτε κατά τα τελευταία χρόνια να φέρουν το βαθµό του εξαιρέτου.
Εσείς ήδη θα έχετε ενηµερωθεί ως Υπουργός ότι σχεδόν το σύνολο
κρίνονται ως εξαίρετοι. Παρακάτω λέτε να διακρίνονται για την
αποτελεσµατικότητα και την αποδοτικότητά τους και στην
περίπτωση αυτή να έχουν και ανοχή στις πιέσεις. Μα, είναι δυνατόν
να υπάρξει αξιολόγηση αυτών των κριτηρίων; Τα κριτήρια αυτά είναι
ιδιαιτέρως αόριστα και δηµιουργούν ευρύτατη διακριτική ευχέρεια
στη διοίκηση, ανεξέλεγκτη, θα έλεγα, η οποία µπορεί να οδηγήσει
σε σηµαντικές αυθαιρεσίες.
'Οσον αφορά τη στελέχωση, για το διοικητή και για τα άλλα µέλη και

γενικότερα για τα κριτήρια που θα ισχύσουν δεν µπορεί να πει
κανείς ότι υπάρχουν σηµαντικά εχέγγυα.
'Ενα άλλο θέµα που µας δηµιουργεί απορίες είναι αυτό που
σχετίζεται µε τον τρόπο µε τον οποίο αυτή η υπηρεσία θα
επικοινωνεί από πλευράς λήψης πληροφοριών µε όλες τις άλλες
υπηρεσίες. Λέτε ότι θα έχει πρόσβαση σε όλα τα αστυνοµικά
αρχεία, αλλά και σε όλα τα αρχεία των νοµικών προσώπων, τα
οποία εντάσσονται στον ευρύτερο δηµόσιο τοµέα.
Εδώ έχει γίνει ένα λάθος. Από τη στιγµή κατά την οποία οριοθετείτε
το δηµόσιο τοµέα µε βάση το άρθρο 1, παράγραφος 6 του
ν.1256/82, δεν έχετε ανάγκη από τους άλλους νόµους που
αναφέρετε στη συνέχεια, γιατί οι άλλοι νόµοι είναι περιοριστικοί. Ο
ν.1256 οριοθετεί το δηµόσιο τοµέα ευρύτατα και εποµένως τον
υπερκαλύπτει σε σχέση µε τις άλλες διατάξεις. Θα δηµιουργηθούν
ερµηνευτικά προβλήµατα αφού αναφέρετε µεταγενέστερες διατάξεις
που περιορίζουν το δηµόσιο τοµέα σε σχέση µε την αρχική του
ισχύ.
∆εν είναι όµως εκεί το πρόβληµά µου. Είναι στο εξής: Με τον τρόπο
µε τον οποίο έχετε βάλει αυτήν την εσωτερική υπηρεσία, υπάρχει
δυνατότητα ανεξέλεγκτης λήψης χωρίς καµία φραγή, στοιχείων που
αφορούν την προσωπικότητα. Το ερώτηµα είναι ποιος τους ελέγχει.
Λέτε παρακάτω ότι µπορούν να τα χρησιµοποιήσουν µόνο γι' αυτόν
το σκοπό. 'Οµως δεν λέτε κάτι που είναι στοιχειώδες. Υπάγεται
αυτή η υπηρεσία στον ειδικό νόµο που αφορά τη δηµιουργία της
ανεξάρτητης διοικητικής αρχής για την προστασία του προσώπου
από την αυθαίρετη χρήση των προσωπικών δεδοµένων; Αυτή είναι
µία σηµαντική παράλειψη.
Γνωρίζετε, κύριε Υπουργέ, ότι έχει ιδρυθεί εν όψει εφαρµογής της
Συνθήκης Σένγκεν, αλλά και εξαιτίας άλλων διατάξεων που
υπάρχουν στη χώρα µας, ειδική επιτροπή για την προστασία του
ατόµου από την επεξεργασία των προσωπικών δεδοµένων. Η
επιτροπή αυτή ελέγχει την ανεξέλεγκτη χρήση προσωπικών
πληροφοριών. 'Aραγε αυτή η υπηρεσία υπάγεται στην ανεξάρτητη
διοικητική αρχή ή δρα ανεξέλεγκτα; 'Ετσι όπως το έχετε δεν
υπάγεται. Αν δεν έχει και αυτόν το στοιχειώδη έλεγχο,
καταλαβαίνετε ότι µπορεί να υπάρξει ένα φακέλωµα χωρίς κανενός
είδους έλεγχο.
Τέλος, αρνητικές εντυπώσεις µου δηµιουργεί το ζήτηµα του εάν και
κατά πόσο αίρεται ο άδικος χαρακτήρας της πράξης µε τη µορφή
της συµµετοχής ή όταν έχουν πάρει ειδική εντολή από το διοικητή
της υπηρεσίας να συµµετάσχουν σε µία διαδικασία δήθεν ως
συµµέτοχοι, εκείνων των µελών της υπηρεσίας εσωτερικών
υποθέσεων που συµµετέχουν στη συγκεκριµένη διαδικασία για να
αποκαλύψουν άλλους µέσα από την Ελληνική Αστυνοµία.
Αντιλαµβάνεστε ότι εδώ δεν υπάρχει κανένας φραγµός και καµία
δυνατότητα ελέγχου. Εδώ µπορούµε να οδηγηθούµε στο
αποτέλεσµα κάποιος ενώ πράγµατι είναι ένοχος, επικαλούµενος
αυτού του είδους τη διαδικασία, να λευκαίνεται καθ' οιονδήποτε
τρόπο ανάλογα µε το αν ο διοικητής της υπηρεσίας δέχεται να τον
καλύψει ή όχι. ∆εν υπάρχουν τα εχέγγυα µέσα στο νοµοσχέδιο που
θα µπορούσαν να λειτουργήσουν προς την κατεύθυνση της
απάλειψης αυτών των αρνητικών εντυπώσεων.
Πέραν, λοιπόν, από την αρχική εντύπωση ότι δεν µπορεί να
λειτουργήσει µία τέτοια υπηρεσία αν δεν έχει γίνει το πρώτο βήµα
απεξάρτησης της Ελληνικής Αστυνοµίας από τον κοµµατισµό µε τη
δηµιουργία αρχηγείου, δηλαδή πέραν του πρωθυστέρου σχήµατος,
που εισάγεται µε το νοµοσχέδιο, όλες οι υπόλοιπες διατάξεις δεν
µπορούν να καταλαγιάσουν τους φόβους που έχουµε όσον αφορά
την αποδοτική και ορθολογική λειτουργία αυτής της υπηρεσίας.
Υπό τα σηµερινά δεδοµένα αυτή η υπηρεσία στα χέρια ενός
διοικητή, ο οποίος δεν θα είχε φραγµούς συγκεκριµένους, για να
µπορέσει να επιτελέσει το καθήκον του, µε τρόπο ο οποίος θα ήταν
σύµφωνος µε την αποστολή αυτής της υπηρεσίας, η  Υπηρεσία
Εσωτερικών  Υποθέσεων,  όχι  µόνο  δεν  θα  επιτελέσει  την
αποστολή  της,  αλλά  µπορεί  να  αποτελέσει  όργανο
πραιτωριανών,  που  θα  µπορούσαν  στο  µέλλον  να  θεσµοθε-
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τήσουν µέσα από ένα συγκεκριµένο νόµο, ακόµα και τις λίστες
Σουλτάτου. Αυτές τις λίστες που είδαµε και που καταδικάσαµε, θα
µπορούσαµε να τις δούµε να θεσµοθετούνται µέσα από τέτοια
όργανα.
Σας φαίνονται ίσως οι φόβοι υπερβολικοί, δεν είναι. Και µην κρίνεται
τις προθέσεις των ανθρώπων, ενδεχοµένως από σας ή από τα
σηµερινά δεδοµένα, αλλά δείτε στο µέλλον και τουλάχιστον, αν
φτιάξετε και ψηφίσετε αυτόν το νόµο, τελικά, ας σκεφθείτε ότι
πρέπει να κάνετε και άλλα βήµατα το ταχύτερο δυνατόν, για να
θωρακίσετε την υπηρεσία από ενδεχόµενες παρενέργειες στο
µέλλον.
Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ. Βεζδρεβάνης έχει το
λόγο.
ΗΛΙΑΣ ΒΕΖ∆ΡΕΒΑΝΗΣ: Κατ'αρχήν, κύριε Υπουργέ, θα σας
ευχηθώ καλή επιτυχία στα νέα σας καθήκοντα τα οποία είναι
δύσκολα. Οι ευχές µου είναι ειλικρινείς, διότι πραγµατικά τις
χρειάζεστε. Και όλων µας βέβαια.
Κύριοι συνάδελφοι, ζούµε σε µία εποχή που κυριαρχεί η τάση της
ισοπέδωσης των πάντων. Αόρατοι µηχανισµοί κινούν τα νήµατα
αυτής της τάσεως, προκειµένου να φθείρουν όλους όσους
αντιστέκονται στα δικά τους σχέδια. Και πολλοί από αυτούς που
βρίσκονται σε αυτό το στόχαστρο µε την αυτοεξαίρεση που κάνουν
κατά καιρούς κουβαλούν νερό στο µύλο όλων αυτών που
επιδιώκουν την αποσταθεροποίηση των θεσµών.
Αυτό γίνεται και από µας τους ίδιους, κύριοι συνάδελφοι, πολλές
φορές όταν ευρισκόµεθα σε διάφορα fora και σε διάφορα Βήµατα.
Αυτοεξαιρούµε τους εαυτούς µας, τη στιγµή που θίγεται ολόκληρος
ο πολιτικός κόσµος και δεν λαµβάνουµε υπόψη µας ότι, την ίδια
ώρα κάποιοι άλλοι αυτοεξαιρούνται και συµπεριλαµβάνουν εµάς
µέσα στην κατηγορία των φθειροµένων.
Από αυτήν την εκστρατεία κατασυκοφάντησης των πάντων δεν
έµεινε έξω και η Ελληνική Αστυνοµία. Με αφορµή τα κρούσµατα
σήψεως και διαφθοράς ελαχίστων επιόρκων αστυνοµικών βάλλεται
ολόκληρη η Αστυνοµία, που το κοινωνικό της έργο είναι τεράστιο.
Αυτή η γενίκευση είναι απαράδεκτη και σαφώς άδικη για την
Ελληνική Αστυνοµία. ∆εν επιτρέπεται να θίγεται η τιµή και η
υπόληψη σαράντα δύο χιλιάδων στελεχών της Ελληνικής
Αστυνοµίας για ελάχιστες δεκάδες επιόρκων αστυνοµικών.
Αυτήν τη διαφοροποίηση την οφείλουµε στην Ελληνική Αστυνοµία.
Είναι χρέος του πολιτικού κόσµου να το πράξει, πολύ περισσότερο
από κάθε άλλη κοινωνική τάξη, τιµώντας την παραδεδεγµένη
κοινωνική προσφορά της Ελληνικής Αστυνοµίας.
Τα φαινόµενα διαφθοράς στο δηµόσιο τοµέα είναι πολλά, αλλά
εκείνα που διατυµπανίζονται περισσότερο είναι αυτά που αφορούν
την Αστυνοµία. Αναγνωρίζουµε ότι είναι ευαίσθητος θεσµός, αλλά η
µεγιστοποίηση στο βαθµό αυτό προέρχεται και από ένα
αντιαστυνοµικό σύνδροµο πολλών. Είναι, βλέπετε, η διαφθορά στην
Αστυνοµία καρύδια που ακούγονται και των άλλων όλων µε
διαφθορά δισεκατοµµυρίων είναι σύκα και δεν ακούγονται.
Βεβαίως για την προστασία της κοινωνίας, αλλά και για την
προστασία της τιµής των χιλιάδων αστυνοµικών οφείλουµε να
πατάξουµε και τα ελάχιστα αυτά κρούσµατα σήψεως και διαφθοράς
που παρουσιάζονται στην Ελληνική Αστυνοµία. Το ζητάει η
κοινωνία, αλλά το ζητάει και η συντριπτική πλειοψηφία των
Ελλήνων αστυνοµικών. Σε αυτό πιστεύω πως δεν υπάρχει
αντίρρηση στην Αίθουσα.
'Oµως, αν ανατρέξουµε στην ιστορία της Αστυνοµίας µέχρι της
ανόδου του ΠΑ.ΣΟ.Κ στην εξουσία, τα κρούσµατα διαφθοράς
µετριώνταν στα δάκτυλα του ενός χεριού. Από τότε και µέχρι
σήµερα αυτά τα κρούσµατα πολλαπλασιάστηκαν µε την ισοπέδωση
της ιεραρχίας στην Αστυνοµία, µε τις κοµµατικές επιλογές των
στελεχών και µε τις αναξιοκρατικές προαγωγές στις οποίες
προβαίνετε κάθε φορά.
Κύριε Υπουργέ, ζήσαµε κωµικοτραγικές καταστάσεις. Αστυφύλακες
µετέφεραν τις κοµµατικές εντολές σε αξιωµατικούς και περίµεναν
την εκτέλεσή τους. Είναι υπεύθυνες οι κυβερνήσεις του ΠΑ.ΣΟ.Κ για

τα σηµερινά κρούσµατα σήψεως και διαφθοράς στην Ελληνική
Αστυνοµία.
Στην αµαρτωλή δεκαετία του '80 κατήγγειλα από αυτό το Βήµα τη
συµµετοχή ανώτερου αξιωµατικού της ΕΛ.ΑΣ αναµεµειγµένου σε
κύκλωµα ναρκωτικών, ονοµαστικά, και η Κυβέρνηση όχι µόνο τότε
τον κάλυψε αλλά και τον προήγαγε. 'Εξι µήνες µετά την
αποστράτευσή του ο κουµπάρος του εν λόγω αποστράτου αλλά
ανωτάτου πλέον αξιωµατικού συνελήφθη, ζυγίζοντας ηρωίνη στη
"Γιάφκα", που εµείς από αυτό το Βήµα τότε καταγγείλαµε.
Γι'αυτό, κύριε Υπουργέ, οι ευθύνες της δεκαετίας του '80 τις οποίες
φέρετε σε όλους τους τοµείς και ιδιαίτερα στη συγκεκριµένη
περίπτωση είναι τεράστιες. Επί ένα µήνα τότε ολόκληρος ο
αθηναϊκός Τύπος µιλούσε για την καταγγελία µας και τόνιζε την
περίφηµη ζαριά του ενός εκατοµµυρίου πεντακοσίων χιλιάδων
(1.500.000) δραχµών. 'Οσοι θυµάστε -και πρέπει να θυµάστε-
προσδιορίζετε και το άτοµο και το όνοµα του εν λόγω.
Φέρετε, κύριε Υπουργέ, ακεραία την ευθύνη για τα όσα κρούσµατα
διαφθοράς επισυνέβησαν και επισυµβαίνουν στην Ελληνική
Αστυνοµία. Εσείς δώσατε τη δυνατότητα να δρουν όλοι αυτοί οι
κακοποιοί -διότι αυτοί είναι χειρότεροι κακοποιοί από τους
κακοποιούς που διώκει η Ελληνική Αστυνοµία- εσείς κουκουλώσατε
τα παρόµοια γεγονότα, εσείς είστε εκείνοι που προστατεύσατε
ανθρώπους της διαφθοράς και της σήψεως.
'Ερχεσθε µε το νοµοσχέδιο σήµερα να ιδρύσετε ένα σώµα
αδιαφθόρων για να πατάξετε τη διαφθορά. Ποιος θα είχε αντίρρηση
σε ένα τέτοιο νοµοσχέδιο; Αλλά µε ποιες εγγυήσεις, αφού η
συγκρότηση αυτού του σώµατος γίνεται µε κοµµατικά κριτήρια από
το ίδιο υλικό που εσείς ανεβάσατε στην ιεραρχία της Αστυνοµίας;
Και µη µας πείτε ότι υπάρχουν οι δύο εισαγγελείς των Αθηνών και
της Θεσσαλονίκης που αποτελούν την εγγύηση.
Ελάτε στην Επιτροπή Θεσµών και ∆ιαφάνειας της Βουλής, κύριε
Υπουργέ, αν θέλετε να κάνετε σωστά τη δουλειά σας. Ελάτε µε µία
διακοµµατική συναίνεση να συγκροτήσουµε αυτό το σώµα, ελάτε να
ξεριζώσουµε µαζί τον κοµµατισµό από την Ελληνική Αστυνοµία, για
να µπορείτε να συγκροτήσετε αυτό το σώµα των αδιαφθόρων.
∆ιαφορετικά αυτό το σώµα θα αποτελέσει το φόβητρο για τους
εντίµους αξιωµατικούς. Για τους εντίµους αστυνοµικούς, θα ασκείται
πραγµατική τροµοκρατία µε την απειλή ότι κάτι γνωρίζει, κάτι ξέρει,
κάτι µπορεί να παρουσιάσει.
∆εν µας πείθετε, κύριε Υπουργέ. Σε ένα τέτοιο θεσµό που από τη
γένεσή του είναι διαβλητός, εµείς δεν µπορούµε να συµφωνήσουµε.
'Αλλωστε, κύριοι συνάδελφοι, η υπάρχουσα νοµοθεσία και οι
κανονισµοί της Ελληνικής Αστυνοµίας είναι ικανοί να πατάξουν τη
σήψη και τη διαφθορά, αρκεί να υπάρχουν στην κορυφή
αξιοκρατικά επιλεγµένοι, ώστε να εφαρµόσουν και τους νόµους και
τους κανονισµούς της Ελληνικής Αστυνοµίας.
Κύριε Υπουργέ, είναι πικρές αλήθειες, αλλά είναι αλήθειες. Λέει το
Ευαγγέλιο πως η αλήθεια σφάζει, αλλά και σώζει. Χρησιµοποιείστε,
λοιπόν, την αλήθεια γιατί έτσι θα σωθεί η κατάσταση.
Πριν τελειώσω, ήθελα να πω ότι συµφωνούµε απόλυτα για την
ανάγκη πατάξεως της διαφθοράς και της σήψεως για την
προστασία της ελληνικής κοινωνίας και για την προστασία της τιµής
και του κύρους των Ελλήνων αστυνοµικών, αλλά το νοµοσχέδιο
όπως έρχεται δεν καλύπτει αυτές τις επιθυµίες µας, που είναι
επιθυµίες ολόκληρου του Σώµατος.
Κύριε Υπουργέ, θα καταψηφίσουµε το νοµοσχέδιο στην κατ' αρχήν
συζήτηση και θα εξαρτήσουµε τη στάση µας στην κατ' άρθρο
συζήτηση, ανάλογα µε την αποδοχή των προτάσεων των οποίων
θα σας κάνουµε.
Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ. Γκελεστάθης έχει το
λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και
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κύριοι συνάδελφοι, όταν µιλάµε για θέµατα που αφορούν τη
λειτουργία των Σωµάτων Ασφαλείας, πιστεύω ότι θα πρέπει οι
τοποθετήσεις µας να µη διέπονται από πολιτικά και κοµµατικά
κριτήρια, αλλά να θέλουµε όλοι µας να συµβάλουµε, από τη θέση
του ο καθένας, στη σωστότερη νοµοθετική ρύθµιση για θέµατα που
αφορούν ιδιαίτερα την Ελληνική Αστυνοµία.
Συζητούµε το νοµοσχέδιο αυτό µέσα σε ένα γενικότερο κλίµα που
επικρατεί στη χώρα µας µε τα εθνικά θέµατα, µε τα οικονοµικά
θέµατα, µε τα πολιτικά θέµατα, µε τα κοινωνικά θέµατα, µε τα ηθικά
θέµατα τα οποία βρίσκονται σε αδιέξοδα και τα οποία δηµιούργησε
η πολιτική τακτική της Κυβέρνησης του κ. Σηµίτη και η οποία βέβαια
αποδεικνύεται ότι είναι πολιτικά ανίκανη να τα αντιµετωπίσει. Αλλά
ειδικότερα στον τοµέα των Σωµάτων Ασφαλείας στην Ελληνική
Αστυνοµία πρέπει να δούµε ποια κατάσταση επικρατεί για να
διαπιστώσουµε µε ποιες προϋποθέσεις εισάγεται το νοµοσχέδιο
αυτό στην Εθνική Αντιπροσωπεία.
H Κυβέρνηση του ΠΑ.ΣΟ.Κ., πεντέµισι χρόνια τώρα, από τον
Οκτώβριο του 1993 που βρίσκεται στην εξουσία, δεν θεσµοθέτησε
και δεν λειτούργησε το Αρχηγείο της Αστυνοµίας ώστε η Αστυνοµία
να καταστεί αυτόνοµη, να αυτοδιοικείται και να αυτοδιαχειρίζεται και
να µην είναι ο εκάστοτε Υπουργός ∆ηµόσιας Τάξης ο Αρχηγός της.
∆εν έκανε εκκαθάριση του έργου της Αστυνοµίας. ∆εν θεσµοθέτησε
το πλαίσιο µέσα στο οποίο οι αποδοχές των Αστυνοµικών θα ήταν
σε ένα επίπεδο που θα µπορούσαν να αντιµετωπίζουν τις ανάγκες
των οικογενειών τους ώστε απερίσπαστοι να ασχολούνται µε τα
καθήκοντά τους. ∆εν ρύθµισε το ωράριο των αστυνοµικών και άλλα
ζητήµατα τα οποία είναι πολύ επίκαιρα και θα έπρεπε να έχουν
επιλυθεί ώστε να υπάρχει το πλαίσιο µέσα στο οποίο να µπορεί να
λειτουργεί κανονικά η Ελληνική Αστυνοµία. Αντίθετα βρεθήκαµε
όλοι µάρτυρες, µετά τον Οκτώβριο του 1993 που επανήλθε το
ΠΑ.ΣΟ.Κ. στην εξουσία, να έχει µία απαράδεκτη πρωτοφανή
συµπεριφορά απέναντι στην Ελληνική Αστυνοµία.
Επανέφερε στην ενεργό υπηρεσία ανώτατους αξιωµατικούς, οι
οποίοι βρίσκονταν εκτός του σώµατος περισσότερο από τέσσερα
και πέντε χρόνια και τους τοποθέτησε στις ηγετικές θέσεις της
Αστυνοµίας. 'Ετσι δόθηκε το πρώτο καίριο πλήγµα στην ιεραρχία,
στην πειθαρχία και στη λειτουργία της Αστυνοµίας.
Στη συνέχεια, επακολούθησαν οι κρίσεις, οι προαγωγές, οι
τοποθετήσεις, οι αποστρατείες, οι οποίες πραγµατοποιήθηκαν µε
απαράδεκτα κοµµατικά κριτήρια, λες και επρόκειτο να αλωθεί
παντελώς η λειτουργία της Αστυνοµίας, µε τα γνωστά επακόλουθα,
δηλαδή, να διαλυθούν πολλές αστυνοµικές υπηρεσίες και άλλες να
υποβαθµιστούν στη λειτουργία τους.
Επήλθε στη συνέχεια ένα όργιο µεταθέσεων. ∆εκαεπτά χιλιάδες
αστυνοµικοί µετατέθηκαν µετά τις εκλογές του Οκτωβρίου του 1993,
περίπου τρεις χιλιάδες µε αίτησή τους και οι υπόλοιποι για να
τιµωρηθεί το πολιτικό τους φρόνηµα, το οποίο άλλωστε δεν
επιδεικνυόταν στη λειτουργία της υπηρεσίας τους. 'Ετσι, επήλθε η
αποκορύφωση όλων αυτών µε τις λίστες της ντροπής και δόθηκε το
τελευταίο χτύπηµα στη σωστή λειτουργία της Αστυνοµίας.
Μέσα στο κλίµα αυτό, επακολούθησαν τα γνωστά παρατράγουδα
από το περιβάλλον της πολιτικής ηγεσίας του Υπουργείου
∆ηµόσιας Τάξης, αλλά και από τη φυσική ηγεσία της Αστυνοµίας.
Και γνωρίζουµε όλοι µας πόσοι είναι υπόδικοι στην ελληνική
δικαιοσύνη για πράξεις, οι οποίες τιµωρούνται πολύ αυστηρά από
τον ποινικό νόµο.
'Ετσι µέσα στο πλαίσιο αυτό, εισάγεται το υπό συζήτηση
νοµοσχέδιο για τη σύσταση της Υπηρεσίας Εσωτερικών
Υποθέσεων της Αστυνοµίας. Βεβαίως, δεν προβλέπεται κανένα
µέτρο για την εξύψωση του ηθικού του προσωπικού της
Αστυνοµίας, για την εξύψωση του κύρους και της αξιοπιστίας της
Αστυνοµίας, αλλά αντίθετα, όσον αφορά τον τρόπο µε τον οποίο
θεσµοθετείται και αυτή η υπηρεσία, ασφαλώς δεν υπάρχει καµία
αµφιβολία ότι θα λειτουργήσει, για να έχουµε τα αντίθετα
αποτελέσµατα από εκείνα τουλάχιστον, που εµφανίζονται ως
προσδοκώµενα στην εισηγητική έκθεση του νοµοσχεδίου.

∆εν υπάρχει καµία αµφιβολία ότι σε σαράντα τρεις χιλιάδες
ανθρώπους, που αποτελούν το προσωπικό της Αστυνοµίας, όπως
σε όλους τους δηµόσιους τοµείς, θα βρίσκονταν και ελάχιστοι, οι
οποίοι πάτησαν τον όρκο τους και παρανόµησαν. Αν είµαι
ενηµερωµένος σωστά, εξήντα επτά αστυνοµικοί από τους σαράντα
τρεις χιλιάδες έχουν τιµωρηθεί µέχρι σήµερα, διότι παρέβησαν το
καθήκον τους και παρανόµησαν.
Και γεννάται το ερώτηµα: Γι' αυτούς τους ελάχιστους αστυνοµικούς,
οι οποίοι παραβαίνουν το νόµο, και συλλαµβάνονται από τους
συναδέλφους τους, χρειάζεται να θεσµοθετηθεί µια υπηρεσία, η
οποία -όπως τουλάχιστον προβλέπεται για τη στελέχωσή της και
για τον τρόπο λειτουργίας της- είναι βέβαιο ότι θα λειτουργήσει
δυσµενώς για το σύνολο των αστυνοµικών;
Είναι γνωστό, κύριοι συνάδελφοι, ότι µετά τις εκλογές του
Οκτωβρίου του 1993 λειτούργησε µία κλαδική επιτροπή της
Χαριλάου Τρικούπη από έξι αξιωµατικούς της Αστυνοµίας, οι οποίοι
προέβησαν στο απαράδεκτο όργιο της µεταχείρισης, του
προσωπικού, που περιέγραψα σεν συντοµία προηγουµένως, µε τα
γνωστά αποτελέσµατα.
Σήµερα, λοιπόν, συζητείται µεταξύ των αστυνοµικών ότι η κλαδική
αυτή επιτροπή θα αντικατασταθεί από τη νέα επιτροπή, η οποία θα
αποτελέσει τη στελέχωση της υπηρεσίας αυτής. Και δεν µπορεί να
αντιτείνει ο κύριος Υπουργός ∆ηµόσιας Τάξης ότι ο τρόπος, µε τον
οποίο θα γίνει η επιλογή του προσωπικού αυτού, δεν θα έχει
δηµιουργήσει εκ προοιµίου τις αµφιβολίες των συναδέλφων τους για
τον τρόπο µε τον οποίο θα λειτουργήσουν.
Κύριε Υπουργέ της ∆ηµόσιας Τάξης, εµείς είχαµε την ευκαιρία στις
τέσσερις συνεδριάσεις της ∆ιαρκούς Κοινοβουλευτικής Επιτροπής
των Κοινωνικών Υποθέσεων να σας αναπτύξουµε τις απόψεις µας
και σας είπαµε ότι το νοµοσχέδιο αυτό θα έπρεπε να έρθει στην
Ολοµέλεια της Βουλής, αφού θα είχε προηγηθεί ένας διάλογος µε τα
κόµµατα.
Μα, τι "εκσυγχρονιστική" πολιτική τακτική είναι αυτή των Υπουργών
του κ. Σηµίτη, ώστε να µην καταδέχονται να κάνουν ένα διάλογο µε
τα κόµµατα και τους εκπροσώπους τους; Να κάνουν ένα διάλογο µε
τους εκπροσώπους των εργαζοµένων σε κάθε τοµέα και επί του
προκειµένου µε την Πανελλήνια 'Ενωση Αξιωµατικών Ελληνικής
Αστυνοµίας και µε την Πανελλήνια Οµοσπονδία Αστυνοµικών
Υπαλλήλων να ακούσουν, επιτέλους, τις απόψεις τους και άλλο εάν
θα µπορούσαν να γίνουν δεκτές ή όχι. Αυτός ο τρόπος προδίδει
άλλη πολιτική τακτική, την οποία θα έπρεπε να αποφεύγετε να
ακολουθείτε.
Εποµένως, δεν αποµένει τίποτε άλλο αυτήν τη στιγµή από το να
σας ζητήσουµε να αποσύρετε το νοµοσχέδιο αυτό.
Πεντέµισι χρόνια είναι το ΠΑΣΟΚ στην εξουσία. ∆εν είχατε το
χρονικό περιθώριο να συζητήσετε µε τα κόµµατα και µε τους
εκπροσώπους των εργαζοµένων στην Ελληνική Αστυνοµία τα
θέµατα που θέλετε να θεσµοθετήσετε, ώστε τουλάχιστον να έχετε
ακούσει τις απόψεις τους και όπου υπήρχε το περιθώριο να
συµφωνήσετε, να έχουν περιληφθεί στο υπό συζήτηση νοµοσχέδιο;
'Εστω και αυτήν τη στιγµή, κύριε Υπουργέ, αποσύρετε το
νοµοσχέδιο αυτό. ∆εν παραβλάπτει το κύρος της Κυβέρνησής σας
µία τέτοια πολιτική ενέργεια. Συζητείστε µε τα κόµµατα γιατί το
νοµοσχέδιο αυτό πρέπει να γίνει αποδεκτό οµόφωνα από την
Εθνική Αντιπροσωπεία για να µπορέσει να λειτουργήσει η υπηρεσία
αυτή κατά τρόπο που να είναι κοινά αποδεκτός.
Προτείνουµε, λοιπόν, να αποσύρετε το νοµοσχέδιο, να γίνει ένας
διάλογος να βελτιωθεί το νοµοσχέδιο και στη συνέχεια να το
επαναφέρετε στην Εθνική Αντιπροσωπεία για συζήτηση, διότι
διαφορετικά εµείς είµαστε υποχρεωµένοι να διαφωνήσουµε
παντελώς µε το υπό συζήτηση νοµοσχέδιο.
Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Και εµείς ευχαριστούµε,
κύριε Γκελεστάθη.
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Ο κ. Κωστόπουλος έχει το λόγο για πέντε λεπτά.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ Β. ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ (Ε' Αντιπρόεδρος της
Βουλής): Κύριε Πρόεδρε, προκύπτει ένα ερώτηµα σε ό,τι αφορά το
κόµµα µας γιατί καταψηφίζουµε αυτό το νοµοσχέδιο, ειδικά αν
θέλετε την πρόταση που φέρνει η Κυβέρνηση για συγκρότηση
Σώµατος των λεγόµενων αδιαφθόρων. Γιατί πιστεύουµε ότι θυµίζει
τη λαϊκή παροιµία που λέει "εδώ καράβια χάνονται, βαρκούλες
αρµενίζουν". Γιατί µπορεί να γίνει ένδυµα κάλυψης της παρανοµίας,
κάτω από ορισµένες συνθήκες, και φορέας διεύρυνσης της
αυθαιρεσίας -πάλι κάτω από προϋποθέσεις -και υπάρχει το έδαφος
που παράγονται αυτές οι προϋποθέσεις- Γιατί εµµέσως πλην
σαφώς -κι αν σωστά διαβασθεί το νοµοσχέδιο και από την
µπροστινή και από την πισινή µεριά του- ακυρώνει άλλους φορείς
ελέγχου και δίωξης των παρανόµων.
Θα µπορούσε κανείς να παραθέσει και πλήθος άλλους λόγους που
αρκετοί Βουλευτές ανέφεραν και στην επιτροπή και εδώ.
Κύριε Πρόεδρε, η διαφθορά είναι νοµοτέλεια; Είναι, δηλαδή, ένα
φαινόµενο αναπόφευκτο;
Στο ερώτηµα αυτό υπάρχουν δύο απαντήσεις ή δύο σχολές
απαντήσεων.
∆εν είναι αναπόφευκτη η διαφθορά. ∆εν είναι νοµοτέλεια δηλαδή.
Η διαφθορά θυµίζει κάπως εκείνο που λέµε στις καθηµερινές µας
κουβέντες, "µε όποιον δάσκαλο καθήσεις, τέτοια γράµµατα θα
µάθεις". ∆εν µπορείς να τα λες αυτά, όταν έχεις ένα σύστηµα το
οποίο είναι από την κορφή µέχρι τα νύχια διεφθαρµένο -και βασικό
στοιχείο της διαφθοράς είναι η εκµετάλλευση ανθρώπου από
άνθρωπο- όταν έχεις ένα σύστηµα στο οποίο κυριαρχούν και
διαφεντεύουν µία οµάδα ανθρώπων εντελώς διεφθαρµένων -µιλάω
για τους εκπροσώπους των µεγαλοσυµφερόντων, εκείνους που έχει
λεχθεί κατ'επανάληψη ότι είναι οι φορείς και η ψυχή των
διαπλεκόµενων, µία οµάδα ανθρώπων, οι οποίοι µοιράζονται τα
δέκα τρισεκατοµµύρια του κρατικού προϋπολογισµού και των
Πακέτων Ντελόρ, και Σαντέρ, πετώντας και κάποια κοκαλάκια,
στους υποτακτικούς της, ένα σύστηµα το οποίο µπάζει από όλες τις
πάντες, ένα σύστηµα το οποίο εκπέµπει το µήνυµα καθηµερινά και
µε κάθε πράξη, ακόµα και µε µικρές ασήµαντες πράξεις που δεν
φαίνονται ούτε µε γυµνό µάτι, -"γιατί αυτός να τα κονοµάει, είναι πιο
µάγκας από εµένα;"- ένα σύστηµα του οποίου τα θεµέλια
οικοδοµούνται στην απόλυτη αδικία.
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το προειδοποιητικό κουδούνι λήξεως του
χρόνου οµιλίας του κυρίου Αντιπροέδρου)
Κύριε Πρόεδρε, κάνω µία παρένθεση, παρ'ότι δεν θα καταναλώσω
το χρόνο µου. Επειδή ο κεντρικός οµιλητής µας ήταν
Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος, από ό,τι θυµάµαι, µε βάση αυτό,
θα πρέπει να έχω λίγο περισσότερο χρόνο. Ωστόσο όµως δεν θα
σας ταλαιπωρήσω, απλώς σαν διευκρίνιση το λέω.
Από την άποψη αυτή, γιατί λέµε εδώ ότι θα συγκροτήσουµε οµάδα
αδιαφθόρων; Μπορεί αυτοί οι αδιάφθοροι αρχικά να επιτελέσουν
κάποιο έργο, ίσως, για τα µάτια του κόσµου και σε µία πορεία να
γίνουν ο κεντρικός φορέας της διαφθοράς ή ο κεντρικός φορέας
κάλυψης της διαφθοράς.
∆ίνονται υπερεξουσίες και όταν δίνονται υπερεξουσίες σε κάποιον,
αφαιρούνται από κάποιους άλλους. Από την άποψη αυτή, όχι µόνο
είµαστε αντίθετοι, γιατί θα το βρούµε όλοι µπροστά µας, αλλά
είµαστε κατηγορηµατικά αντίθετοι. Θα πρέπει η Κυβέρνηση να µην
επιµείνει σε αυτό το νοµοσχέδιο, αλλά να φέρει ένα άλλο, όπου θα
διευκρινιστούν οι ρόλοι και οι όροι για τα όργανα ελέγχου που
υπάρχουν σήµερα, ώστε να επιταχύνουν τη δράση τους, να κάνουν
εν πάση περιπτώσει τη δουλειά τους.
Πολύ περισσότερο, κύριε Πρόεδρε -και θέλω να το υπογραµµίσω
αυτό- όταν ο υποφαινόµενος τουλάχιστον, παρ'ότι είµαι φορέας
πολιτικών απόψεων ενός συγκεκριµένου κόµµατος -ποτέ όµως δεν
παύουµε να έχουµε κάποιες ευαισθησίες για ορισµένα πράγµατα-
βλέπω ότι µέσα από τέτοια νοµοσχέδια, από τέτοιες προτάσεις, όχι
µόνο θίγονται, αλλά βάλλονται άµεσα και ανοιχτά τα δικαιώµατα
που κατέκτησαν οι εργαζόµενοι στο χώρο αυτό, τα δικαιώµατα του
συνδικαλίζεσθαι. Παρ'ότι ακόµα εµφανίζονται µε έναν τρόπο που

δεν θυµίζει σωµατείο, αλλά κάποιο εξωραϊστικό σύλλογο -ωστόσο
ήταν ένα βήµα- µε ευθείες βολές χτυπιέται, ή θα χτυπηθεί, ή
δηµιουργείται το έδαφος να χτυπηθεί ο συνδικαλισµός στο χώρο.
Επειδή αναφέρθηκε -θα το υπογραµµίσω και εγώ- δεν µπορώ να
καταλάβω ή δεν µπορούµε να καταλάβουµε, γιατί είναι άξιοι να
υπηρετήσουν αυτό το σώµα οι οποιοιδήποτε, και είναι εκ προοιµίου
διαβρωµένοι -έτσι τουλάχιστον βγαίνει από τις συγκεκριµένες
διατάξεις του νοµοσχεδίου- αυτοί που υπηρετούν σε Βουλευτές, σε
κάποιους άλλους χώρους, σε Υπουργούς και γίνεται η διάκριση και
δεν είναι διαβρωµένοι, αυτοί που υπηρετούν στο πρωθυπουργικό
γραφείο και στην Προεδρία.
'Ολα αυτά, αν δεν προκαλούν ανησυχία σ' αυτόν που συνέταξε το
νοµοσχέδιο, τότε πραγµατικά βρισκόµαστε αντιµέτωποι µε µια, θα
έλεγα, αντιδηµοκρατική νοοτροπία που δεν αντιµετωπίζεται, ούτε µε
προτάσεις ούτε µε διευκρινίσεις ούτε µε ιδιαίτερες παρατηρήσεις.
Αντιµετωπίζεται µε πολιτικές επιλογές και εδώ βρισκόµαστε.
Πρέπει γενικότερα να αλλάξει αυτή η πολιτική για να µπορέσουµε
να µιλήσουµε και για τη διαφθορά και για τους αδιάφθορους. Να
µπορέσουµε να µιλήσουµε για άνοιγµα του δρόµου, ώστε να πάρει
τέλος ή για να µπορέσουµε να αντιµετωπίσουµε το άδικο σύστηµα
που παράγει αυτά τα φαινόµενα της διαφθοράς. Ευχαριστώ, κύριε
Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ. Παπαδηµόπουλος.
Απών. ∆ιαγράφεται.
Κύριοι συνάδελφοι, αν δεν θέλει κάποιος να δευτερολογήσει να
κηρύξω περαιωµένη τη συζήτηση.
Απ' ό,τι βλέπω δεν υπάρχει έτερος συνάδελφος να µιλήσει.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΟΥΡΛΑΣ: ∆εν προλάβαµε να γραφτούµε, κύριε
Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Υπάρχουν άλλες δυο
µέρες για συζήτηση επί των άρθρων, κύριε συνάδελφε.
Κηρύσσεται περαιωµένη η συζήτηση επί της αρχής του
νοµοσχεδίου: "Υπηρεσία Εσωτερικών Υποθέσεων της Ελληνικής
Αστυνοµίας και άλλες διατάξεις" και ερωτάται το Σώµα αν γίνεται
δεκτό, επί της αρχής.
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ Β. ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς το νοµοσχέδιο
του Υπουργείου ∆ηµόσιας Τάξης: "Υπηρεσία Εσωτερικών
Υποθέσεων της Ελληνικής Αστυνοµίας και άλλες διατάξεις" έγινε
δεκτό επί της αρχής κατά πλειοψηφία.
Κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να σας ανακοινώσω ότι η ∆ιακρής
Επιτροπή Οικονοµικών Υποθέσεων καταθέτει την έκθεσή της στο
σχέδιο νόµου του Υπουργείου Περιβάλλοντος, Χωροταξίας και
∆ηµοσίων 'Εργων: "Κύρωση της Σύµβασης παραχώρησης της
µελέτης κατασκευής αυτοχρηµατοδότησης και εκµετάλλευσης του
ΜΕΤΡΟ Θεσσαλονίκης και ρύθµιση συναφών θεµάτων".
Επίσης, από την εισαγγελική αρχή διαβιβάστηκε αίτηση στη Βουλή
για την άρση ασυλίας του Βουλευτή κ. Νικολάου Ζαµπουνίδη.
Παραπέµπεται στην αρµόδια ∆ιαρκή Επιτροπή.
Επίσης οι συνάδελφοι κ. Τζωάννος και κ. Νικολόπουλος ζητούν
ολιγοήµερη άδεια απουσίας τους στο εξωτερικό.
Εγκρίνει η Βουλή;
ΠΟΛΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Η Βουλή ενέκρινε.
Κύριοι συνάδελφοι, σας έχουν διανεµηθεί τα Πρακτικά της Πέµπτης
11 Μαρτίου 1999 και ερωτάται το Σώµα αν επικυρούνται.
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς τα Πρακτικά
της Πέµπτης 11 Μαρτίου 1999 επεκυρώθησαν.
Κύριοι συνάδελφοι, στο σηµείο αυτό δέχεσθε να λύσουµε τη
συνεδρίαση;
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ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 21.15' λύεται η συνεδρίαση
για την προσεχή ∆ευτέρα 29 Μαρτίου 1999 και ώρα 18.00' µε

αντικείµενο εργασιών του Σώµατος: κοινοβουλευτικό έλεγχο
σύµφωνα µε την ηµερήσια διάταξη που θα διανεµηθεί.

Ο ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ                                                                                     ΟΙ ΓΡΑΜΜΑΤΕΙΣ


